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Τ
ο αρχικό σοκ που προκλήθηκε ύστερα από την
απόπειρα δολοφονίας τού πρώην πλανητάρχη
και έπειτα η φωτογραφία του, που κυκλοφόρησε

αστραπιαία σε όλα τα κοινωνικά δίκτυα, με τα αίματα
στο πρόσωπο και τη γροθιά του υψωμένη σφιχτά κάτω
από την αμερικανική σημαία, ήταν η αρχή του τέλους
για τις αμερικανικές εκλογές.

Μόνο οι πολύ φανατικοί τού νυν προέδρου Μπάιντεν
διατηρούν τη σκέψη ότι έχει ισχυρές πιθανότητες εκεί-
νος να κόψει το νήμα και να ανανεώσει τη θητεία του.
Ωστόσο, τα ποσοστά των δημοσκοπήσεων μετά την
απόπειρα δολοφονίας του Τραμπ έχουν εκτοξευτεί και
η συσπείρωση των ψηφοφόρων είναι πλέον… μπετόν.

Μετά την εξέλιξη αυτή οι Ευρωπαίοι ηγέτες είναι
πλέον διαβασμένοι ώστε να διαχειριστούν ξανά τον
Τραμπ, ωστόσο πάνω από την Ευρώπη σιγά σιγά σχη-
ματίζονται γκρίζα σύννεφα ανησυχίας, καθώς δεν είναι
καθόλου καθησυχαστική η ισχυρή πιθανότητα μιας

δεύτερης εκλογής του Ντόναλντ Τραμπ στο τιμόνι των
ΗΠΑ.

Και όλα αυτά όταν πολιτικά η ΕΕ βρίσκεται σε σύγχυ-
ση. Η Γαλλία έχει πολιτικές περιπέτειες με τον Μακρόν
και θα πάρει χρόνο για να ηρεμήσει το σκηνικό, ο κατα-
κερματισμένος συνασπισμός της Γερμανίας αποτυγχά-
νει να ηγηθεί και ο Βίκτορ Όρμπαν της Ουγγαρίας βρί-
σκεται σε μια περιοδεία διπλωματίας που περιλαμβά-
νει συναντήσεις με τον Πούτιν και τον Τραμπ. Οικονομι-
κά η ανάπτυξη της Ευρωζώνης είναι ασθενής και οι εμ-
πορικές της εξαρτήσεις μεγαλύτερες.

Ο Τραμπ έχει συνοψίσει το οικονομικό του σχέδιο:
χαμηλά επιτόκια, χαμηλοί φόροι, υψηλότεροι δα-
σμοί. Η ΕΚΤ θα πρέπει να είναι έτοιμη να αντιμετωπί-
σει περαιτέρω μειώσεις επιτοκίων για να στηρίξει την
οικονομία και τις εξαγωγές της, ακόμη και με τον κίν-
δυνο ακριβότερων εισαγωγών όπως η ενέργεια. Και
με τις αμυντικές δαπάνες στο ΝΑΤΟ τι θα γίνει αν

εκλεγεί ο Τραμπ;
Τα ερωτήματα είναι πολλά. Θα πάμε σε πάγωμα ή

τερματισμό του πολέμου στην Ουκρανία; Σε εντατικο-
ποίηση του ανταγωνισμού με την Κίνα, σε προστατευτι-
σμό και περιορισμό της μετανάστευσης;

Πώς μπορεί μια διασκορπισμένη πολιτικά Ευρώπη
με τάσεις προς την άκρα Δεξιά να αντιμετωπίσει τις πε-
ρίεργες συμμαχίες του Τραμπ με Ρωσία, Κίνα, Τουρκία
και Βόρεια Κορέα, διότι με αυτά τα καθεστώτα έχει δι-
αύλους επικοινωνίας ο πρώην πρόεδρος των ΗΠΑ. Δεν
είναι μια διαχειρίσιμη περίπτωση ο Τραμπ, ειδικά ο
Τραμπ Νο2 που θα έρθει με αίσθημα ρεβανσισμού για
τις επιθέσεις που δέχτηκε στο παρελθόν. Είναι καιρός
οι Ευρωπαίοι να προετοιμαστούν για τον αντίκτυπο
ενός διατλαντικού σοκ στο σύστημα - ένας «Τραμπ 2.0»
με επιπλέον εχθρότητα.

«P»

Τι σημαίνει 
για την Ευρώπη 
το ενδεχόμενο...

επιστροφής Τραμπ;

Δεν είναι μια διαχειρίσιμη 
περίπτωση ο Τραμπ, ειδικά

ο Τραμπ Νο2 που θα έρθει
με αίσθημα ρεβανσισμού για 

τις επιθέσεις που δέχτηκε 
στο παρελθόν





Π
αγκόσμιο σοκ προκλήθηκε το πρωί
της Παρασκευής μετά τις δυσλει-
τουργίες που προκλήθηκαν λόγω

των προβλημάτων που ανέφερε η Microsoft.
Μεγάλοι αερομεταφορείς καθήλωσαν τα
αεροπλάνα τους επικαλούμενοι προβλήμα-
τα επικοινωνίας, ενώ προβλήματα αναφέρ-
θηκαν και σε σιδηροδρομικούς φορείς, τρά-
πεζες, μέσα ενημέρωσης και μεγάλες αλυ-
σίδες λιανικής σε όλο τον κόσμο που τέθη-
καν εκτός λειτουργίας μετά την εμφάνιση
της «μπλε οθόνης θανάτου» (blue screen of
death), δηλαδή του σφάλματος στις οθόνες
σε σταθμούς εργασίας Windows.

Αμέσως σήμανε συναγερμός στον τεχνο-
λογικό κολοσσό που μέσα σε διάστημα λί-
γων ωρών ανακοίνωσε ότι επιδιορθώθηκε η
αιτία του τεχνικού προβλήματος των εφαρ-
μογών και υπηρεσιών της 365, αλλά τα κα-
τάλοιπα των συνεπειών από τα προβλήματα
κυβερνοασφάλειας εξακολουθούν να επη-
ρεάζουν κάποιους πελάτες.

«Θα χρειαστεί τεράστια δουλειά»
Οι ειδικοί στον τομέα της κυβερνοασφά-

λειας προειδοποιούν ότι, παρόλο που οι αρ-
μόδιοι έχουν προχωρήσει στην επιδιόρθω-
ση λογισμικού, θα χρειαστεί τεράστια δου-
λειά για να τεθούν σε ομαλή και πλήρη λει-
τουργία όλες οι υπηρεσίες. Το λογισμικό της
CrowdStrike χρησιμοποιείται ευρέως από
πολλές επιχειρήσεις παγκοσμίως για τη
διαχείριση της ασφάλειας των υπολογιστών
και των διακομιστών Windows. Το κακό λο-
γισμικό της ευθύνεται για τις «μπλε οθόνες»
και την κατάρρευση των συστημάτων, πράγ-
μα που σημαίνει ότι δεν μπορούν να προχω-
ρήσουν σε επανεκκίνηση για να λάβουν την
«καλή» ενημέρωση στους υπολογιστές.

Αυτό που επισημαίνουν μεγάλα μέσα,
όπως BBC, CNN και SkyNews, είναι πως
δεν υπάρχει καμία αμφιβολία για τον σοβα-
ρό αντίκτυπο της διακοπής λειτουργίας στα
συστήματα. Επίσης, ο επικεφαλής του κυ-
βερνοχώρου της Νέας Υόρκης Colin Ahern
λέει ότι δεν υπάρχει ακόμη χρονοδιάγραμ-
μα για την πλήρη αποκατάσταση των υπηρε-
σιών που επηρεάζονται. Αξιωματούχοι στη
Νέα Υόρκη και το Νιου Τζέρσεϊ εξακολου-
θούν να συνεργάζονται με τοπικούς φορείς
για να αντιμετωπίσουν τον αντίκτυπο του
παγκόσμιου μπλακάουτ.

Ο Ahern σημείωσε ότι ενώ η Microsoft λέ-
ει ότι η αιτία των προβλημάτων έχει επιδιορ-
θωθεί, οι τοπικές κυβερνήσεις και οι πάρο-
χοι υπηρεσιών εξακολουθούν να εργάζον-
ται για τα προβλήματα που επηρεάζουν τα
συστήματά τους, προσθέτοντας ότι η προτε-
ραιότητα της πολιτείας της Νέας Υόρκης
ήταν «να διασφαλίσει ότι όλα τα συστήματα

είναι λειτουργικά και ικανά να ανταποκρι-
θούν στις ανάγκες αντιμετώπισης έκτακτων
περιστατικών».

Οι δικαιολογίες από την CrowdStrike
Από την πλευρά του, ο διευθύνων σύμ-

βουλος της CrowdStrike, George Kurtz,
προχώρησε σε νέα ενημέρωση και δημοσί-
ευσε μια νέα δήλωσή του στο X, διαβεβαι-
ώνοντας τους πελάτες ότι δεν πρόκειται για
«περιστατικό ασφάλειας ή κυβερνοεπιθέ-
σεων» και ότι οι πληροφορίες τους εξακο-
λουθούν να προστατεύονται, χωρίς βεβαίως
να μπορεί να πει κάποιος αυτή τη στιγμή με-
τά βεβαιότητας ότι όντως δεν υπήρξε χακά-
ρισμα σε παγκόσμιο επίπεδο παρά τις δια-

βεβαιώσεις των στελεχών της εταιρείας.
«Συνεργαζόμαστε με όλους τους πελάτες

που επηρεάστηκαν για να διασφαλίσουμε
ότι τα συστήματα θα είναι ξανά σε λειτουργία
και ότι θα μπορούν να παρέχονται οι υπηρε-
σίες στις οποίες βασίζονται οι πελάτες»,
ανέφερε, ενώ στη συνέχεια συμπλήρωσε ότι
θα παρέχει ενημερώσεις μέσω του λογα-
ριασμού του στο X του LinkedIn και του ιστό-
τοπου της CrowdStrike.

Πώς ξεκίνησε το πρόβλημα
Αρχικά χρήστες στην Αυστραλία ξεκίνη-

σαν να αναφέρουν προβλήματα νωρίς την
Παρασκευή, δηλώνοντας ότι είχαν αποκλει-
στεί από τους σταθμούς εργασίας τους. Οι

αυστραλιανές τραπεζικές εφαρμογές και τα
συστήματα των σουπερμάρκετ επηρεάστη-
καν επίσης. Οι αυστραλιανοί ραδιοτηλεοπτι-
κοί οργανισμοί Australian Broadcasting
Corporation και Sky News επιβεβαίωσαν
ότι αντιμετώπιζαν δυσκολίες μετάδοσης ως
αποτέλεσμα.

Η διακοπή λειτουργίας στη συνέχεια επη-
ρέασε τους υπολογιστές Windows σε παγ-
κόσμιο επίπεδο. Χρήστες στο subreddit της
εταιρείας κυβερνοασφάλειας Crowdstrike
ανέφεραν προβλήματα στην Ινδία, τις ΗΠΑ
και τη Νέα Ζηλανδία.

Η κρατική ραδιοτηλεόραση της Αυστρα-
λίας ABC ανακοίνωσε ότι αντιμετωπίζει
«μεγάλη τεχνική βλάβη», χωρίς να δώσει δι-
ευκρινίσεις. Το αεροδρόμιο της Μελβούρ-
νης ενημέρωσε τους επιβάτες ότι «αντιμε-
τωπίζει ένα παγκόσμιο τεχνολογικό πρό-
βλημα που επηρεάζει τις διαδικασίες check
in για ορισμένες αεροπορικές εταιρείες»
και συμβούλεψε τους επιβάτες να «δώσουν
λίγο επιπλέον χρόνο για το check in».

Η American Airlines, η United και η Delta
ζήτησαν από την αμερικανική υπηρεσία πο-
λιτικής αεροπορίας (FAA) να καθηλωθούν
όλες οι πτήσεις. Η FAA κάλεσε τους ελεγ-
κτές εναέριας κυκλοφορίας να ενημερώ-
σουν τους πιλότους που βρίσκονται στον αέ-
ρα ότι οι αεροπορικές εταιρείες αντιμετωπί-
ζουν επί του παρόντος προβλήματα επικοι-
νωνίας. Καμία πτήση της American, της U-
nited ή της Delta δεν θα απογειωθεί.

Το Sky News στο Ηνωμένο Βασίλειο ανέ-
φερε ότι δεν βγήκε στον αέρα το πρωί της
Παρασκευής, με την παρουσιάστρια αθλητι-
κών εκπομπών του Sky News Jacquie Bel-
trao να γράφει στο X: «Προφανώς δεν είμα-
στε στον αέρα - προσπαθούμε».
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Συνέχεια στη σελίδα 6

Λάθος ή κυβερνοεπίθεση; - Το χάος σε πλήθος εταιρειών 
σε όλο τον κόσμο και η «μπλε οθόνη θανάτου» - Άγνωστο 

το πότε θα αποκατασταθούν πλήρως οι υπηρεσίες

Τι προκάλεσε το παγκόσμιο μπλακάουτ 

Μικρές δυσλειτουργίες στο «Ελευθέριος Βενιζέλος»
Το αεροδρόμιο της Αθήνας «Ελευθέ-

ριος Βενιζέλος» εξακολουθεί να μην
αντιμετωπίζει ιδιαίτερα προβλήματα
και έχει υποστεί μικρότερες επιπτώ-
σεις σε σχέση με άλλα ευρωπαϊκά αε-
ροδρόμια μετά τις δυσλειτουργίες που
προκλήθηκαν λόγω των προβλημάτων
που ανέφερε η Microsoft. Η επίσημη
σύσταση, από πλευράς του αεροδρομί-
ου, παραμένει για τους ταξιδιώτες να έρχονται σε επαφή με τις αεροπορικές τους
εταιρείες.
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Στην COSMOTE TV τα κανάλια 
Novasports από 23 Αυγούστου

Ν
έα εποχή έρχεται στη συνδρομητι-
κή τηλεόραση από τη νέα αθλητική
σεζόν. Η COSMOTE TV κατέληξε σε

αμοιβαία συμφωνία με τη Nova για την αν-
ταλλαγή των αθλητικών τους καναλιών.

Έτσι, από τις 23 Αυγούστου οι συνδρομη-
τές της COSMOTE TV με την προσθήκη
όλων των καναλιών Novasports θα μπο-
ρούν να απολαμβάνουν ακόμα πιο πλούσιο
αθλητικό περιεχόμενο, με μόνο 3 ευρώ
επιπλέον της τιμής του σημερινού τιμοκα-
ταλόγου των Full και Sports πακέτων CO-
SMOTE TV και σε μία μόνο συνδρομή.

Ταυτόχρονα, η συμφωνία αυτή αποτελεί
ένα αποφασιστικό βήμα τόσο για την αντι-
μετώπιση της πειρατείας που συνεχώς
εξαπλώνεται όσο και για την ανάπτυξη της
αγοράς της συνδρομητικής τηλεόρασης.

Όλα τα σπορ σε μια πλατφόρμα
Η COSMOTE TV διαθέτει το πλουσιότερο

περιεχόμενο με περισσότερες από 90 κο-
ρυφαίες αθλητικές διοργανώσεις. Στο τηλε-
οπτικό της μπουκέτο συμπεριλαμβάνονται,
μεταξύ άλλων, όλες οι ευρωπαϊκές διασυλ-
λογικές διοργανώσεις της UEFA (UEFA
Champions League, UEFA Europa League,
UEFA Conference League, UEFA Super
Cup, UEFA Youth League), οι εντός έδρας
αγώνες των ΑΕΚ, Παναθηναϊκού, Ολυμπια-
κού, ΟΦΗ, Βόλου, Λαμίας, Παναιτωλικού
και Athens Kallithea FC για τη Stoiximan
Super League, τα ποδοσφαιρικά πρωτα-
θλήματα Ιταλίας, Πορτογαλίας και Σκωτίας
(Serie A, Liga Portugal Bwin, Scottish Pre-
miership), το Κύπελλο Ελλάδας, το κορυ-
φαίο πρωτάθλημα μπάσκετ του κόσμου,
ΝΒΑ, μεγάλες διοργανώσεις τένις (Nitto
ATP Finals, ATP 1000, ATP 500, ATP 250)
και μηχανοκίνητη δράση (MotoGP, WRC). 

Στο πλαίσιο της αμοιβαίας συμφωνίας με
τη Nova όλο αυτό το περιεχόμενο θα ενι-
σχυθεί με τα κανάλια Novasports που με-
ταδίδουν τους αγώνες των ΠΑΟΚ, Άρη,
Αστέρα Τρίπολης, Ατρόμητου, Λεβαδει-
ακού και Πανσερραϊκού για τη Stoiximan
Super League, τα πρωταθλήματα ποδο-
σφαίρου Αγγλίας, Ισπανίας και Γερμανίας
(Premier League, LaLiga, Bundesliga), τις
ευρωπαϊκές διοργανώσεις μπάσκετ Euro-
League και EuroCup, τους αγώνες μπά-
σκετ της Εθνικής Ελλάδος (Παγκόσμιο Κύ-
πελλο, προκριματικά Ευρωμπάσκετ 2025),
τους αγώνες των εθνικών ομάδων ποδο-
σφαίρου της UEFA στο Nations League και

στα προκριματικά του Euro 2028 και του
Παγκοσμίου Κυπέλλου 2026 και τις διορ-
γανώσεις τένις Wimbledon και WTA. 

Κατά συνέπεια, οι φίλοι των σπορ θα
έχουν τη δυνατότητα να απολαμβάνουν
από την COSMOTE TV το πληρέστερο
αθλητικό θέαμα από κάθε διοργάνωση εύ-
κολα, νόμιμα, οποιαδήποτε στιγμή και με
μία μόνο συνδρομή. 

Πλούσιο on demand περιεχόμενο 
χωρίς επιπλέον χρέωση

Παράλληλα, οι συνδρομητές της CO-

SMOTE TV έχουν πρόσβαση σε πλούσιο πε-
ριεχόμενο που προσφέρεται εντελώς δω-
ρεάν στον on demand κατάλογό της. Το on
demand περιεχόμενο, που εμπλουτίζεται
συνεχώς, περιλαμβάνει πάνω από 10.700
ενεργούς τίτλους (6.850 επεισόδια σειρών,
περισσότερες από 1150 ταινίες όλων των ει-
δών και πάνω από 2700 επεισόδια και αυ-
τοτελή ντοκιμαντέρ) για θέαση οποιαδήπο-
τε στιγμή, μέσα από αποκλειστικές συμφω-
νίες με μεγάλα studios και εταιρείες παρα-
γωγής (Paramount Pictures, Paramount+,
CBS, Showtime, BBC Studios, ITV, Fre-

mantle, All3Media, RAI, Gaumont κ.α.), κα-
θώς και με Έλληνες διανομείς (Tanweer,
Feelgood, Rosebud, Weirdwave, The Film
Group (πρώην Odeon), StraDa Films, Ama
Films, Danaos Films, Neo Films, One
From The Heart κ.ά). 

Κορυφαία streaming υπηρεσία
Αυτή η αναβαθμισμένη εμπειρία θέασης

γίνεται ακόμα πιο συναρπαστική μέσα από
τη streaming υπηρεσία της COSMOTE TV.
Τα καινοτόμα της χαρακτηριστικά και το
πλούσιο περιεχόμενό της την έχουν κατα-
στήσει τη Νο1 ελληνική streaming υπηρε-
σία, στην οποία έχουν πρόσβαση πάνω από
500.000 νοικοκυριά, από τη συνολική βά-
ση της COSMOTE TV που ξεπερνά τους
688.000 συνδρομητές. Είναι η πρώτη stre-
aming υπηρεσία στην Ελλάδα που συν-
δύασε το ζωντανό πρόγραμμα των κανα-
λιών με το on demand περιεχόμενο. Προ-
σφέρει προσωποποιημένη εμπειρία θέα-
σης, καθώς το μενού προσαρμόζεται δυ-
ναμικά στα ενδιαφέροντα του κάθε χρήστη
με τη βοήθεια τεχνολογίας ΑΙ (Artificial In-
telligence). Παράλληλα, αποτελεί τη μονα-
δική ελληνική streaming υπηρεσία που
προσφέρει επιλεγμένο περιεχόμενο σε 4Κ
ποιότητα μέσα από τον δωρεάν, on de-
mand κατάλογό της, καθώς και μέσα από
το κανάλι COSMOTE SPORT 4K (UEFA
Champions League, UEFA Europa
League, Serie A κ.λπ.). 

Τη νέα αθλητική σεζόν οι συνδρομητές COSMOTE TV 
αποκτούν πρόσβαση σε ακόμα πιο πλούσιο αθλητικό περιεχόμενο 

σε μία συνδρομή με μόλις €3 επιπλέον
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Η
σημαντικότερη σιδηροδρομική εται-

ρεία του Ηνωμένου Βασιλείου Govia

Thameslink Railway προειδοποίησε

τους επιβάτες να αναμένουν διαταραχές, καθώς

αντιμετωπίζει «εκτεταμένα προβλήματα πληρο-

φορικής». 

Και τα τέσσερα εμπορικά σήματά της -South-

ern, Thameslink, Gatwick Express και Great

Northern- έκαναν αναρτήσεις στα μέσα κοινω-

νικής δικτύωσης: «Αυτήν τη στιγμή αντιμετωπί-

ζουμε εκτεταμένα προβλήματα πληροφορικής

σε ολόκληρο το δίκτυό μας».

Το χρηματιστήριο του Λονδίνου επλήγη από

το τεχνικό πρόβλημα που επηρέασε την πλατ-

φόρμα του για μετάδοση πληροφοριών στην

αγορά, με αποτέλεσμα να καθυστερήσει η εμ-

φάνιση της μεταβολής στον δείκτη FTSE100. 

Μπλόκαρε το χρηματιστήριο 
του Λονδίνου

«Η υπηρεσία πληροφοριών RNS αντιμετωπί-

ζει αυτήν τη στιγμή παγκόσμιο τεχνικό πρόβλη-

μα που οφείλεται σε τρίτο μέρος και δεν επιτρέ-

πει τη δημοσιοποίηση πληροφοριών», σύμφω-

να με ανακοίνωση στην ιστοσελίδα του χρηματι-

στηρίου. «Οι ομάδες τεχνικής υποστήριξης ερ-

γάζονται για να αποκαταστήσουν την υπηρεσία.

Άλλες υπηρεσίες του ομίλου και συγκεκριμένα

το Χρηματιστήριο του Λονδίνου συνεχίζουν να

λειτουργούν κανονικά».

H Ryanair προειδοποίησε τους πελάτες της

για ενδεχόμενα προβλήματα «εξαιτίας παγκό-

σμιας βλάβης στο σύστημα πληροφορικής».

Προβλήματα ανακοίνωσε ότι αντιμετωπίζει και

το αεροδρόμιο της Πράγας στο σύστημα check

in που χρησιμοποιεί μεγάλος αριθμός αεροπο-

ρικών εταιρειών, σημειώνοντας ότι κάποιες

αναχωρήσεις θα καθυστερήσουν.

Αναστολή της εναέριας κυκλοφορίας
Το αεροδρόμιο του Βερολίνου ανακοίνωσε

την αναστολή της εναέριας κυκλοφορίας έως

τις 11 ώρα Ελλάδας λόγω τεχνικού προβλήματος

στο σύστημα πληροφορικής. Νωρίτερα η δια-

χειρίστρια εταιρεία του αεροδρομίου σε ανα-

κοίνωσή της στο Χ ενημέρωσε τους επιβάτες ότι

παρατηρούνται καθυστερήσεις στο check in λό-

γω τεχνικού προβλήματος.

Οι επιβάτες στο αεροδρόμιο του Εδιμβούρ-

γου στη Βρετανία δεν μπορούν να χρησιμοποι-

ήσουν τα αυτόματα μηχανήματα καρτών επιβί-

βασης, ενώ οι οθόνες δείχνουν μήνυμα που

αναφέρει ότι «ο σέρβερ είναι εκτός Διαδι-

κτύου», δήλωσε αυτόπτης μάρτυρας στο Reu-

ters.

Το αεροδρόμιο Σίπχολ στην Ολλανδία, ένα

από τα πιο πολυσύχναστα της Ευρώπης, ανέφε-

ρε ότι έχει επίσης επηρεαστεί από την παγκό-

σμια τεχνική βλάβη, σημειώνοντας ότι οι επιβά-

τες που είναι προγραμματισμένο να ταξιδέψουν

σήμερα θα πρέπει να επικοινωνήσουν πρώτα με

την αεροπορική τους εταιρεία. «Η βλάβη έχει

επηρεάσει τις πτήσεις από και προς το Σίπχολ»,

εξήγησε εκπρόσωπος του αεροδρομίου, προ-

σθέτοντας ότι δεν είναι ξεκάθαρο πόσες πτή-

σεις αφορά το πρόβλημα.

Πάντως, ο ερευνητής Kevin Beaumont ανέ-

φερε στο BBC: «Τα επηρεαζόμενα συστήματα

θα πρέπει να ξεκινήσουν σε “ασφαλή λειτουρ-

γία”, για να αφαιρεθεί η ελαττωματική ενημέ-

ρωση. Αυτό είναι απίστευτα χρονοβόρο και θα

χρειαστούν μέρες για να το κάνουν οι οργανι-

σμοί σε όλο τον κόσμο. Ουσιαστικά έχουμε ένα

από τα περιστατικά IT με τον μεγαλύτερο αντί-

κτυπο στον κόσμο που προκαλείται από έναν

προμηθευτή».

«Τα προβλήματα
θα πάρουν μέρες

για να διορθωθούν»

Οι ειδικοί υποστηρίζουν 
ότι είναι ιδιαίτερα χρονοβόρο 
να αφαιρεθεί η ελαττωματική 
ενημέρωση από όλα τα συστήματα

Γιατί χτύπησαν οι χάκερ το Εθνικό Κτηματολόγιο
Μια απίστευτη κυβερνοεπίθεση καταγράφηκε χθες στο Εθνικό

Κτηματολόγιο, με 400 «χτυπήματα» να προσπαθούν να «σπά-
σουν» τη θωράκιση του συστήματος, η οποία απετράπη. Όπως
φαίνεται, παραβιάστηκαν ορισμένα τερματικά υπαλλήλων του
φορέα, από τα οποία εξήχθησαν μέχρι στιγμής δεδομένα μικρού

όγκου. Σύμφωνα με πληροφορίες από το Εθνικό
Κτηματολόγιο, τα «χτυπήματα» έγιναν σε βάση
που δεν αφορά έγγραφα με ευαίσθητα προσωπι-
κά δεδομένα, αλλά κυρίως έγγραφα Δημοσίου
όπως τα αρχεία μισθοδοσίας.

Όπως τονίζεται από το υπουργείο Ψηφιακής
Διακυβερνήσεως, οι «άμυνες» άντεξαν την επί-
θεση των χάκερ και η επίθεση δεν έχει επιτύχει
τον σκοπό της σε καμία κρίσιμη υποδομή, ενώ

όλες οι ψηφιακές υπηρεσίες παραμένουν ενεργές.
«Το είδος των αρχείων που υπεκλάπησαν μέχρι στιγμής δεν

αφορά προσωπικά στοιχεία πολιτών, αλλά τυπικά διαχειριστικά
έγγραφα υπηρεσιών που δεν επηρεάζουν την εύρυθμη λειτουρ-
γία του Κτηματολογίου», διευκρινίσαν πηγές από το υπουργείο,
ενώ αναμένεται η έρευνα των ειδικών του ΓΕΕΘΑ, η οποία πρό-
κειται να ρίξει φως στην επίθεση.

«Ομηρία δεδομένων»
«Ήταν σφοδρή η επίθεση, επί μέρες προσπαθούσαν να εισχω-

ρήσουν και τελικά απέτυχαν. Η τελευταία κυβερνοεπίθεση κατα-
γράφηκε στις 5 τα ξημερώματα της Παρασκευής, αλλά απετρά-
πη», δήλωσε αξιωματούχος στην «Political». Τα δεδομένα που
εξήχθησαν από την επίθεση ήταν μόνο το 0,00059% του όγκου που
διαθέτει το Κτηματολόγιο και δεν αφορούν προσωπικά στοιχεία
πολιτών. «Ήταν μια πρωτοφανής επίθεση που ως στόχο είχε την
“ομηρία δεδομένων” και αυτό που κατάφεραν ήταν μια απλή πα-
ραβίαση ενός εκ των αντιγράφων ασφαλείας (backup), αλλά απέ-
τυχε η απόπειρα για εξαγωγή δεδομένων (data exfiltration) προς
server του εξωτερικού», τόνισαν αξιόπιστες πηγές στην «P».

Πιο αναλυτικά, όπως επισημαίνουν ειδικοί, οι χάκερ απέκτη-
σαν πρόσβαση σε μια από τις βάσεις δεδομένων, αλλά όχι σε εκεί-
νες που φάνηκε αρχικά ότι στόχευαν. Οι επιθέσεις έγιναν για να
«μπουν» απευθείας στη βάση δεδομένων που διατηρούνται όλα

τα στοιχεία για την ιδιοκτησία στη χώρα μας, αλλά ευτυχώς δεν τα
κατάφεραν.

Από αυτήν τη συντονισμένη επίθεση υπήρχε αρχικά ο φόβος
πως οι χάκερ κατάφεραν και απέκτησαν πρόσβαση στη βάση αυ-
τών των δεδομένων. Κάτι τέτοιο όμως απετράπη. Θα χρειαστεί
όμως να περάσει μεγάλο χρονικό διάστημα προκειμένου να δια-
πιστωθεί αν έγινε κλοπή δεδομένων ή τοποθετήσαν λογισμικό
«ψηφιακής ομηρίας» (ransomware) για να μπορούν να «μπλο-
κάρουν» το επόμενο διάστημα την πρόσβαση στη βάση δεδομέ-
νων ζητώντας λύτρα. 

Επίθεση σε δύο φάσεις
Η επίθεση πραγματοποιήθηκε σε δύο φάσεις και από δύο δια-

φορετικά σημεία. Οι άγνωστοι -σύμφωνα με τα πρώτα στοιχεία-
κατάφεραν να υποκλέψουν τους κωδικούς από εργαζομένους
στα κεντρικά γραφεία του Εθνικού Κτηματολογίου. Η παραβίαση
των κωδικών έγινε αντιληπτή όταν «μπλοκαρίστηκε» το σύστημα
υπολογιστών των κεντρικών γραφείων στο Εθνικό Κτηματολόγιο.
Αμέσως οι υπεύθυνοι ασφαλείας από το υπουργείο Ψηφιακής
Διακυβέρνησης και την Εθνική Αρχή Κυβερνοασφάλειας ζήτη-
σαν από όλους τους υπαλλήλους να αλλάξουν τους προσωπικούς
κωδικούς πρόσβασης στους υπολογιστές τους και να ενεργοποι-
ήσουν το σύστημα ταυτοποίησης δύο σταδίων. Αυτή είναι η ενδε-
δειγμένη πρώτη άμυνα σε μια κυβερνοεπίθεση.

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη
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Έφτασαν τις 5.000
υπογραφές Δούκας 
και Γερουλάνος
Χάρης Δούκας και Παύλος Γερουλάνος ξεπέ-
ρασαν τις 5.000 υπογραφές, τον απαραίτητο
από το καταστατικό του ΠΑΣΟΚ αριθμό ενό-
ψει των υποψηφιοτήτων τους για την ηγεσία
του κόμματος. Να δούμε ποιοι υποψήφιοι θα
πιάσουν αυτά τα απαραίτητα νούμερα… Πάν-
τως, πληροφορίες από το περιβάλλον τους
αναφέρουν ότι αμφότεροι θα συνεχίσουν τον
αγώνα τους με στόχο τη συγκέντρωση όσο το
δυνατόν περισσότερων υπογραφών. Για αυτό
τον λόγο οι πλατφόρμες στα επίσημα sites
τους θα παραμείνουν ανοιχτές μέχρι και την
κατάθεση των υπογραφών. Πάντως, και οι
δύο, όσο περνάει ο καιρός, αναπτύσσουν μια
δυναμική μέσα στους ψηφοφόρους του ΠΑ-
ΣΟΚ και αυτό δείχνει ότι ο αγώνας από τον
Σεπτέμβριο θα είναι αμφίρροπος. 

Άμεσα δίπλα 
στους παραγωγούς
ο Τσιάρας

Γάμος Νέας Αριστεράς
και Κόσμου

Η εκλογική φτώχεια φέρνει δεύτερες σκέ-
ψεις. Που σημαίνει ότι τελικά οι ηγεσίες της
Νέας Αριστεράς και του Κόσμου του Πέτρου
Κόκκαλη θα κάνουν την καρδιά τους πέτρα
και θα συνεργαστούν, αν και το απέρριπταν
μετ’ επαίνων προεκλογικά. Για του λόγου το
αληθές, την ερχόμενη Τρίτη η Νέα Αριστερά
θα κάνει μια εκδήλωση με αφορμή το αποτέ-
λεσμα των γαλλικών εκλογών, στην οποία έχει
προσκληθεί να μιλήσει και ο κ. Κόκκαλης. 

Τ
α ανακλαστικά του ΥΠΑΑΤ Κώστα Τσιάρα
ήταν άμεσα στην υπόθεση της πανώλης
των μηρυκαστικών στη Θεσσαλία. Δεν δί-

στασε να βρεθεί στο πεδίο και να πάει στη Λάρισα,
όπου σε σύσκεψη με τον περιφερειάρχη και τους
κτηνοτρόφους έθεσε όλο το πλέγμα των μέτρων
που προβλέπει ο Ευρωπαϊκός Κανονισμός για την
αντιμετώπιση της νόσου. 

Η αντιμετώπιση του προβλήματος «πρόσωπο
με πρόσωπο» ήταν κάτι που ικανοποίησε τους
παραγωγούς αλλά και τον περιφερειάρχη Θεσ-
σαλίας, οι οποίοι είδαν ότι όχι απλώς υπάρχει
κράτος αλλά είναι δίπλα τους στις δύσκολες στιγ-
μές που περνούν.

Στάση βαρεμάρας
Ο κ. Ανδρουλάκης
βρέθηκε στην Κύ-
προ και χθες το
μεσημέρι κατέθε-
σε στεφάνι στα
Φυλακισμένα
Μνήματα, τόπο
μαρτυρίου και τα-
φής των ηρωικών
αγωνιστών της
ΕΟΚΑ. Δεν του
έχει πει όμως κά-
ποιος συνεργά-
της, δεν το έχει
παρατηρήσει
έστω ο ίδιος, πως όταν στεκόμαστε μπροστά
από ένα μνημείο για να αποδώσουμε φόρο τι-
μής... μπαίνουμε σε στάση προσοχής. Τόοοσο
δύσκολο είναι… Μα καλά, στρατό δεν πήγες;

Χ
ρο

νι
κό

 τ
ο

υ
Χ

ρό
νο

υ

Ο υπουργός Υγείας Άδωνις Γεωργιάδης αναγνώρισε ως
σφάλμα του το «ουστ» που είπε προς τον Παύλο Πολάκη στην
Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων της Βουλής. Στο θέμα επα-
νήλθε ο Σφακιανός βουλευτής κατά τη διάρκεια της συνεδρία-
σης Υποεπιτροπής Περιφερειών, με τον Άδ. Γεωργιάδη να
απαντά «κακώς είπα το “ουστ”. Το αναγνωρίζω, άνθρωπος εί-
μαι, με βρίζατε επί 15 λεπτά. Μου ξέφυγε, χρεώστε μου ανθρώ-
πινο σφάλμα».

«Συγγνώμη, μου ξέφυγε»

Ενήμερος ο Τσίπρας 
για Δραγασάκη, 
δεν ήταν σύμφωνος
Είναι σίγουρο ότι η παραίτηση του Γιάννη
Δραγασάκη θα επιφέρει εξελίξεις στον
ΣΥΡΙΖΑ και ίσως είναι η απαρχή και άλλων
παραιτήσεων. Όμως, προτού παραιτηθεί ο
Δραγασάκης τηλεφώνησε στον Αλέξη Τσί-
πρα. Ο πρώην πρόεδρος δεν συμφώνησε
με την παραίτηση του ιστορικού στελέχους
της Αριστεράς, καθώς φέρεται να πιστεύει
ότι η μάχη, σε αυτήν τουλάχιστον τη φάση,
θα πρέπει να δοθεί εντός του ΣΥΡΙΖΑ. Οι
δύο άνδρες μπορεί να μη συμφώνησαν -
άλλωστε, διαφορετική άποψη έχουν ως
προς την προοπτική της προοδευτικής πα-
ράταξης, με τον Αλέξη Τσίπρα να φέρεται
ότι τάσσεται υπέρ ενός πολιτικού σχηματι-
σμού τύπου «Ομπρέλα» και τον Γ. Δραγα-
σάκη να θεωρεί ως λύση το νέο κόμμα της
Αριστεράς- εκτιμούν πολύ όμως ο ένας τον
άλλον. Σε κάθε περίπτωση, ο Αλέξης κατα-
νοεί τους λόγους παραίτησης του ιστορι-
κού στελέχους από τον ΣΥΡΙΖΑ… 
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Ο «αδιάκριτος» φωτογραφικός φακός του
AP δεν θα μπορούσε να μείνει αδιάφορος
και να μην αποτυπώσει το πηγαδάκι με τον
βασιλιά Κάρολο να έχει ξεκαρδιστεί ενώ μι-
λά με τον Κυριάκο Μητσοτάκη και τον Εμα-
νουέλ Μακρόν. Το χιούμορ των Άγγλων δεν
έχει και την καλύτερη φήμη, ενώ των Γάλλων
είναι έτσι κι έτσι… Απ’ ό,τι φαίνεται, μάλλον
και εκεί η Ελλάδα κερδίζει. Τα

..
. 

Π
ρό

σ
ω

πα

Χαμογελάτε, είναι
μεταδοτικό

Υποφέρουν, υποφέρουν πολύ...

A
ρωμα γυναίκας στην κυριολεξία είχε χθες το Μουσείο

Σύγχρονης Τέχνης, όπου γυναίκες υπουργοί, βουλευτές

και στελέχη της ΝΔ ανταποκρίθηκαν στο κάλεσμα που

έκανε η γραμματέας της ΝΔ Μαρία Συρεγγέλα. Οι «γαλάζιες» κυ-

ρίες είχαν την ευκαιρία να ξεναγηθούν από την καλλιτεχνική διευ-

θύντρια του ΕΜΣΤ Κατερίνα Γρέγου στην έκθεση «Κι αν οι γυναί-

κες κυβερνούσαν τον κόσμο;». Αν μη τι άλλο, ο τίτλος και μόνο της

έκθεσης ήταν αρκετά ιντριγκαδόρικος και στα πηγαδάκια που

ακολούθησαν η Τέχνη έδωσε τη σκυτάλη και πάλι στην πολιτική.

Πάντως, το μήνυμα εστάλη. 

Ο Άδωνις και 
η έσχατη λύση

Μήνυμα ότι ο «εξαναγκασμός» για
τους ιδιώτες γιατρούς προκειμένου
να συμμετέχουν στις εφημερίες του
ΕΣΥ θα είναι η έσχατη λύση έστειλε ο
Άδ. Γεωργιάδης, προσθέτοντας πάν-
τως ότι την ερχόμενη εβδομάδα θα
καταθέσει διάταξη-εξουσιοδότηση
που θα του δίνει πλήρη ελευθερία κι-
νήσεων. Μιλώντας στην Υποεπιτροπή
Περιφερειών της Βουλής, ο υπουρ-
γός Υγείας υποστήριξε ότι το κράτος
αναγνωρίζει το έλλειμμα γιατρών και
πως καθυστέρησε να κάνει ήδη
διαρθρωτικές αλλαγές, αλλά τώρα
προχωρά δίνοντας και γενναία οικο-
νομικά κίνητρα.

Όπου φύγει...
φύγει 

Και ο τελευταίος να κλείσει την
πόρτα στον... ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος έχει
περιέλθει σε μια πραγματική εσω-
κομματική δίνη, από την οποία όχι
μόνο δεν μπο-
ρεί να εξέλ-
θει, αλλά μάλ-
λον βυθίζεται
ολοένα και
πιο πολύ. Αυ-
τή βέβαια εί-
ναι η άποψη
των πολλών.
Το σημειώνω
διότι, όπως
μου έλεγε ένα
πουλάκι, μπο-
ρεί όλες αυτές οι αποχωρήσεις, με
τελευταία και ηχηρή εκείνη του
πρώην αντιπροέδρου του κόμματος
Γ. Δραγασάκη, να ευνοούν το σχέδιο
του Στέφανου Κασσελάκη για τη δη-
μιουργία ενός κόμματος ΙΧ. Ή... ΠΧ,
δηλαδή προσωπικής χρήσης.

Κι αν οι γυναίκες κυβερνούσαν τον κόσμο;

Τελικά, οι Τούρκοι το κράτησαν… μανιάτικο το θέμα της Δέ-
σποινας Βανδή, η οποία ακύρωσε συναυλία λόγω αναρτημένου
πανό με τη φωτογραφία του Κεμάλ. Τόσο που και ολόκληρο
πρωτοσέλιδο εφημερίδας αφιερώθηκε με τίτλο «Ελλάδα, μη
δοκιμάζεις την υπομονή μας». Η εφημερίδα μάλιστα κάνει πα-
ραλληλισμό με συμβάντα που θεωρεί «προκλήσεις» από την
πλευρά της Ελλάδας. Συγκεκριμένα αναφέρει: «Πραγματοποί-
ησαν δρομολόγιο πλοίου σε ένα νησί το οποίο ανήκει στην
Τουρκία. Χτίζουν στρατιωτική βάση στην ελληνοκυπριακή
πλευρά». Ο παραλογισμός σε όλο του μεγαλείο. Όπως βλέπω,
σε λίγο θα βγουν και στην πλατεία Ταξίμ στην Κωνσταντινούπο-
λη και θα καίνε τα CDs της Ελληνίδας τραγουδίστριας. Ρε λες
να πει σήμερα ο Ερντογάν κάτι για το θέμα από τα Κατεχόμενα.
Υποφέρω... υποφέρω πολύ.

Υπουργός της

κυβέρνησης,

αν δεν έχει

σκονάκι, δεν

μπορεί να αναφερθεί στα

θέματα αρμοδιότητας του

υπουργείου της και φυσικά

ούτε λόγος για την πολιτική

επικαιρότητα. Να τη χαιρό-

μαστε…



ΦΦουντεδάκη, ΠΑΣΟΚ και
Διαμαντοπούλου το μενού
Σαμαρά - βουλευτών

Όπως μαθαίνουμε, προχθές το βράδυ υπήρξε
σύναξη στην οποία συμμετείχαν ο Αντώνης Σαμα-
ράς και πέντε βουλευτές, φίλα προσκείμενοι σε
αυτόν: οι Ανδρέας Κατσανιώτης, Φώντας Μπαρα-
λιάκος, Μίλτος Χρυσομάλλης, Λάκης Βασιλειάδης
και Χρήστος Μπουκώρος. Αρχικά πήγαν σε γνωστό
«σαμαρικό» καφέ στον πεζόδρομο της Βαλαωρί-
του και στη συνέχεια κατέληξαν για δείπνο στη
γνωστή ταβέρνα του Παγκρατίου «Καραβίτης»,
επίσης διάσημη για τις πολιτικές μαζώξεις. Στο με-
νού, σύμφωνα με πληροφορίες, βρέθηκε, μεταξύ
άλλων, η υπόθεση της καθηγήτριας Κατερίνας
Φουντεδάκη, η οποία «κόπηκε» από την Ανεξάρτη-
τη Εθνική Αρχή Ιατρικώς Υποβοηθούμενης Αναπα-
ραγωγής κατόπιν μαζικής αντίδρασης «γαλάζιων»
βουλευτών. Όμως, συζητήθηκαν και όσα συμβαί-
νουν στο ΠΑΣΟΚ με τη δραστηριοποίηση της Άννας
Διαμαντοπούλου, καθώς και το νέο σκηνικό από
τον Οκτώβριο, όταν θα έχουμε εσωκομματικές δια-
δικασίες σε ΠΑΣΟΚ και ΣΥΡΙΖΑ. 
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Πραγματοποιήθηκε πριν από δύο μέρες, υπό την προεδρία του υφυπουργού Υποδομών και Μεταφορών,
αρμόδιου για τις Μεταφορές, Βασίλη Οικονόμου, η 7η Συνεδρίαση της Κυβερνητικής Επιτροπής Οδικής
Ασφάλειας, στην οποία συμμετείχαν ο υφυπουργός Εσωτερικών Βασίλης Σπανάκης, ο υφυπουργός Προ-
στασίας του Πολίτη Ανδρέας Νικολακόπουλος, ο υφυπουργός Ψηφιακής Διακυβέρνησης Κωνσταντίνος
Κυρανάκης, ο γγ Μεταφορών Γιάννης Ξιφαράς, ο γγ Προστασίας του Πολίτη Μάνος Λογοθέτης και υπηρε-
σιακά στελέχη των υπουργείων. Κατά τη συνεδρίαση αποφασίστηκαν τα εξής: 1. Δημιουργία Παρατηρητη-
ρίου Οδικής Ασφάλειας, 2. Αναβάθμιση μαθήματος οδικής ασφάλειας, 3. Νέος Κώδικας Οδικής Κυκλο-
φορίας (ΚΟΚ), 4. Συνεργασία για την αστυνόμευση του ΚΟΚ, 5. Τοποθέτηση καμερών σε επικίνδυνα ση-
μεία, 6. Νέο εγχειρίδιο υποψήφιων οδηγών, 7. Προτεραιοποίηση πολυπρόσωπων οδικών ατυχημάτων.

Αναδείχτηκε το άστρο του προνοητικού Βορίδη
Πάντως, ένα άστρο που αναδείχτηκε από την ιστορία

της Φουντεδάκη και τις έντονες αντιδράσεις βουλευτών
σχετικά με τον διορισμό της στην Εθνική Αρχή Υποβοη-
θούμενης Αναπαραγωγής είναι εκείνο του υπουργού
Επικρατείας Μάκη Βορίδη, ο οποίος προέβλεψε τις δια-
θέσεις των βουλευτών και ενημέρωσε έγκαιρα το Μαξί-
μου. Φανταστείτε να μην είχαν ενημερωθεί και να συνε-
δρίαζε η Επιτροπή Θεσμών και να είχαμε καταψήφιση
της πρότασης του υπουργού Υγείας Άδωνι Γεωργιάδη.
Ουσιαστικά απέφυγαν τα χειρότερα χάρη στον Βορίδη, ο
οποίος αποδεικνύει πόσο χρήσιμος είναι στη σχέση του
Μαξίμου με τους βουλευτές, ειδικά με αυτούς που ανή-
κουν στη δεξιά πτέρυγα. 

Ευρεία συνεδρίαση υπουργών για την οδική ασφάλεια - Τι αποφασίστηκε

Οι επισκέψεις που έχει ξεκινήσει ο Κυριάκος
Μητσοτάκης μετά τις ευρωεκλογές σε βασικά
υπουργεία συνεχίστηκαν και αυτή την εβδομά-

δα, όπου βρέθηκε στο Ψηφιακής Διακυβέρνησης, ένα
κατεξοχήν «υπουργείο καθημερινότητας», καθώς οι
δράσεις του έχουν άμεσο αντίκτυπο στη βελτίωση της
ποιότητας ζωής, γλιτώνοντας τους πολίτες από ουρές
και γραφειοκρατία. Ο πρωθυπουργός κατά την επίσκε-
ψή του έδειξε να δίνει ιδιαίτερη βαρύτητα στις αλλαγές
που γίνονται στο κτηματολόγιο, μια μεταρρύθμιση εμ-

βληματική για τους πολίτες, την οποία «τρέχει» με
σχολαστικότητα και μεγάλη ταχύτητα για τα ελληνικά
δεδομένα ο αρμόδιος υφυπουργός Κωνσταντίνος Κυ-
ρανάκης. Παράλληλα, ο πρωθυπουργός αναφέρθηκε
και στους 13 ελληνικούς μικροδορυφόρους που θα εί-
ναι έτοιμοι το 2026 και θα βοηθήσουν τη χώρα αυξά-
νοντας τις επιχειρησιακές δυνατότητές της σε πολλά
επίπεδα: από την πρόληψη πολεοδομικών παρανομιών
και την επιτήρηση συνόρων μέχρι τη βοήθεια στις πυρ-
καγιές και πάσης φύσεως έκτακτες ανάγκες.

Εύσημα Μητσοτάκη σε Κυρανάκη για δύο projects

ΝΑ ΞΕΡΕΤΕ OTI…
Μαθαίνω από έγκυρες

πηγές ότι κυβερνητικός

αξιωματούχος, μόλις

άκουσε για συγκεκρι-

μένο στέλεχος ότι έρχε-

ται στο υπουργείο του

για γενικός γραμματέ-

ας, πήρε τηλέφωνο το

Μέγαρο Μαξίμου και

έβαλε βέτο. Ουσιαστικά

τους είπε ότι θα παραι-

τηθεί αν το στέλεχος

αυτό γίνει γενικός

γραμματέας κάτω από

το πόστο του... Γενικά

βλέπω ότι υπάρχουν

πολλές αντιδράσεις με

το θέμα των γενικών

γραμματέων και δεν πι-

στεύω ότι θα γίνουν οι

εκτεταμένες αλλαγές

που σκέφτονται...

Φάουλ Πλεύρη απέναντι
στον φίλο του τον Άδωνι

Οι ενθουσιώδεις δημόσιες αντιδράσεις του Θάνου
Πλεύρη και του Νότη Μηταράκη για το «άδειασμα» της
Φουντεδάκη έχουν ενοχλήσει αρκετά το Μαξίμου και
όχι μόνο. Δεν είναι ότι υπήρχε κάποια ιδιαίτερα ζέση
για τη Φουντεδάκη, όπως με πληροφορούν κυβερνη-
τικές πηγές. Απλώς ήταν ικανή. Όμως, η συμπεριφο-
ρά, για παράδειγμα, του Θάνου Πλεύρη θεωρείται φά-
ουλ, πρώτον γιατί ήταν πρώην υπουργός Υγείας και,
δεύτερον και πιο σημαντικό, ο επισπεύδων υπουργός
για τον διορισμό της Φουντεδάκη ήταν ο καλός φίλος
του, ο Άδωνις Γεωργιάδης. Όσον αφορά τον Νότη Μη-
ταράκη, θεωρούν ότι από τη στιγμή που δεν έγινε
υπουργός έχει απασφαλίσει κάνοντας νοητό σε όλους
ότι είναι δυσαρεστημένος με αυτή την εξέλιξη… 

Για ποιον κυβερνητικό αξιωμα-
τούχο έχουν παράπονα στο Μέ-

γαρο Μαξίμου για την υπόθεση
της Φουντεδάκη; Υποτίθεται ότι είναι

εξπέρ στο μασάζ των βουλευτών… 
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Βανδή θα λένε 
και θα κλαίνε 
οι Τούρκοι 

Βανδή θα λένε 
και θα κλαίνε 
οι Τούρκοι 

ΔΕΚΑ ΣΤΑΔΕΚΑ

Ηδημοφιλής τραγουδίστρια δεν δέχθηκε να κάνει τη συναυλία της στο Τσεσμέ
λόγω του γεγονότος ότι στον χώρο που θα γινόταν είχε ανέβει αφίσα με τον
Κεμάλ Ατατούρκ. Μάλιστα, η ίδια μετά τον σάλο που προκλήθηκε δήλωσε ότι

δεν θα τραγουδούσε ποτέ μπροστά σε έναν σφαγέα Ελλήνων. Respect!
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Η
Δέσποινα Βανδή επρόκειτο να εμφανιστεί σε συναυλία

στο Τσεσμέ της Τουρκίας, την αρχαία ελληνική πόλη

Ερυθρές. Αρνήθηκε να πάει όταν έμαθε ότι στη συναυ-

λία οι διοργανωτές ανήρτησαν αφίσα με τη μορφή του Κεμάλ Ατατούρκ.

Αφού της απάντησαν αρ-

νητικά στο αίτημα να

αποσυρθεί η εικόνα του

Κεμάλ, οι Τούρκοι διορ-

γανωτές τής είπαν ότι

«εδώ ο Κεμάλ είναι σύμ-

βολο της δημοκρατίας».

Η απάντηση της Βανδή

ήταν πως «για μένα ο Κε-

μάλ είναι σφαγέας των

Ελλήνων».

Χαμός στα σόσιαλ και

όχι μόνο. Πολλοί -οι πε-

ρισσότεροι- είναι υπέρ

της τραγουδίστριας, κα-

θώς θεωρούν ότι τιμά την

Ελλάδα με την απόφασή

της και κάνει εξωτερική

πολιτική.

Γίνεται έτσι η εξωτερική πολιτική;

Σχεδόν παράλληλα με τον χαμό που έγινε λόγω Βανδή, ο Κυριά-

κος Μητσοτάκης συναντήθηκε με τον Ταγίπ Ερντογάν στο περι-

θώριο της Συνόδου Κορυφής του ΝΑΤΟ. «Οι δύο ηγέτες», λέει το

ρεπορτάζ, «συμφώνησαν στο αμοιβαίο όφελος από τη διατήρηση κλί-

ματος ηρεμίας στις διμερείς σχέσεις».

Υπάρχει, στ’ αλήθεια, κανένας άνθρωπος, και από τις δύο πλευρές

του Αιγαίου, που έχει αμφιβολία επ’ αυτού;

Φυσικά και υπάρχουν «ανοιχτά» θέματα και τίποτα ποτέ δεν είναι εύ-

κολο να κυλήσει τόσο ομαλά όσο θα θέλαμε. Σήμερα, 20 Ιουλίου, ο Κυ-

ριάκος Μητσοτάκης θα βρεθεί στη Λευκωσία και ο Ερντογάν θα πάει

στα Κατεχόμενα. Αυτό από μόνο του τα λέει σχεδόν όλα. Είναι πολύ δύ-

σκολα, μετά το 1974, τα καλοκαίρια για τις ελληνοτουρκικές σχέσεις...

Με το Κυπριακό να «κρέμεται» εσαεί, θα συνεχίσουν να είναι δύσκο-

λα, αλλά κάνουμε ό,τι

μπορούμε. Ίσως σε κά-

ποιους αυτό το «ό,τι

μπορούμε» να ακούγε-

ται διαρκώς λίγο, αλλά

στην πραγματικότητα

δεν είναι.

Η εξωτερική πολιτική

είναι μια πάρα πολύ δύ-

σκολη υπόθεση. Εξαιρε-

τικά δύσκολη. Ιδιαίτερα

όταν μιλάμε για χώρες

όπως η Τουρκία και η Ελ-

λάδα, με ιδιαίτερη ιστο-

ρία, παρελθόν, παρόν και

μέλλον. Δεν ορίζεται και

δεν διεκπεραιώνεται με

κορόνες και τσιτάτα. Ού-

τε με λαϊκιστικούς

όρους. Δεν είναι πίστα μπουζουκάδικου η εξωτερική πολιτική.

Δεν πετάμε γαρίφαλα ο ένας στον άλλον και δεν χορεύει ο Μπι-

σμπίκης ζεϊμπέκικο στο τέλος της βραδιάς, όταν ο Κεμάλ έχει

πάει για ύπνο.

Πέρα απ’ όλα τα άλλα, η Δέσποινα Βανδή, που κάποτε αρνήθη-

κε να συνεργαστεί με τον Νότη Σφακιανάκη επειδή εκείνος έκα-

νε ρατσιστικές δηλώσεις, θα έπρεπε να ξέρει ότι ο Κεμάλ Ατα-

τούρκ ήταν «σφαγέας των Ελλήνων» αν δει κανείς την Ιστορία στενά,

αλλά από την άλλη πολύ θα θέλαμε η Τουρκία να είχε  ακολουθήσει μέ-

χρι σήμερα τα βήματά του παρά τα βήματα του εξισλαμισμού που προ-

ωθεί ο Ερντογάν.

Ωραία τα γαρίφαλα, οι δίσκοι και τα ζεϊμπέκικα.

Καλύτερο όμως ένα ειρηνικό μέλλον. Όχι;

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Κάνει η Δέσποινα 
Βανδή εξωτερική 

πολιτική;
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Μ
ε... προβάδισμα έναντι άλλων χω-
ρών μπαίνει η Ελλάδα στην κούρσα
της διεκδίκησης του ευρωπαϊκού

χαρτοφυλακίου για την επόμενη πενεταετία
μετά την ουσιαστική και καθοριστική, όπως
αποδείχτηκε, συμμετοχή του πρωθυπουρ-
γού στην πανηγυρική επανεκλογή της Ούρ-
σουλα φον ντερ Λάιεν στην ηγεσία της Κομι-

σιόν. Στο παρασκήνιο των
Βρυξελλών μάλιστα οι επι-
τελείς της «σιδηράς κυρίας
της Ευρώπης» μιλούν με
ιδιαίτερα κολακευτικά λόγια
για τον ρόλο που διαδραμά-
τισε ο Κυριάκος Μητσοτά-
κης, που μαζί με τον Πολω-
νό ομόλογό του Ντόναλντ

Τουσκ ήταν οι δύο ηγέτες που υπέγραψαν
την υποψηφιότητά της στο ΕΛΚ και ανέλα-
βαν να διαπραγματευτούν με τους ηγέτες
των άλλων πολιτικών ομάδων στο Ευρωπαϊ-
κό Συμβούλιο για τα ανώτατα αξιώματα.

Ως εκ τούτου, η Ελλάδα εισέρχεται στη νέα
πενταετία της ΕΕ με ισχυρά ατού. Πολλώ δε
μάλλον που με την επανεκλογή της η κυρία
Φον ντερ Λάιεν αναδεικνύεται σε μια από τις
ισχυρότερες προσωπικότητες της Ευρώπης.
Έχοντας εκλεγεί από το Ευρωπαϊκό Κοινο-
βούλιο με 401 θετικές ψήφους, 284 κατά και
55 αποχές, μπορεί πλέον να ατενίζει το μέλ-
λον με αισιοδοξία. Άλλωστε, είναι η τέταρτη
πολιτικός στην ιστορία της Ευρωπαϊκής
Ένωσης που κέρδισε μια δεύτερη πενταετία.
Προηγήθηκαν πολιτικοί με σημαντικό εκτό-
πισμα και συγκεκριμένα οι Βάλτερ Χαλστάιν,
Ζακ Ντελόρ και Ζοζέ Μπαρόζο.

Ο κ. Μητσοτάκης, ο οποίος προφανώς είχε
καλύτερη γνώση όσων διαδραματίζονταν
στους διαδρόμους των Βρυξελών ενόψει
της ψηφοφορίας στο Ευρωκοινοβούλιο, εί-
χε φροντίσει να στείλει έγκαιρα το μήνυμα
ότι η χώρα μας θα διεκδικήσει σημαντικό
χαρτοφυλάκιο τόσο για την Ευρώπη όσο και
για την Ελλάδα.

Το φαβορί
Η κατανομή των ευρωπαϊκών χαρτοφυλα-

κίων θα γίνει πιθανότατα την ερχόμενη Δευ-
τέρα. Η Αθήνα στόχευε καταρχάς στο χαρτο-
φυλάκιο της Ανταγωνιστικότητας, το οποίο
ωστόσο παραδοσιακά αναλαμβάνει κάποια
από τις μεγάλες χώρες της ΕΕ. Το επόμενο
που την ενδιέφερε ήταν αυτό της Διεύρυν-
σης, καθώς αφορά σε μεγάλο βαθμό τους
γείτονές μας, αλλά και εκείνο της Γεωργίας,
το οποίο λόγω της αναδιάρθρωσης της ΚΑΠ
είναι εξίσου σημαντικό.

Αν και είναι προφανές ότι η τελική επιλο-
γή του προσώπου που θα στείλει στις Βρυ-
ξέλλες η Αθήνα συναρτάται άμεσα με το
χαρτοφυλάκιο που θα διασφαλίσει, εδώ και
τουλάχιστον μια εβδομάδα ένα όνομα ακού-
γεται ως αδιαφιλονίκητο φαβορί για τη θέση

του Έλληνα επιτρόπου στην ΕΕ, αυτό του πε-
ριφερειάρχη Κεντρικής Μακεδονίας Από-
στολου Τζιτζικώστα, ο οποίος έχει συσσω-
ρεύσει σημαντική ευρωπαϊκή εμπειρία ως
πρόεδρος της Επιτροπής των Περιφερειών,
του τρίτου σημαντικότερου ευρωπαϊκού ορ-
γάνου, ενώ κατά τη μακρά θητεία του στο τι-
μόνι της Κεντρικής Μακεδονίας έχει απο-
δείξει την αποτελεσματικότητά του - απο-
λαμβάνει της εμπιστοσύνης του πρωθυ-
πουργού.

Όπως όλα δείχνουν, θα επαναληφθεί η
ίδια διαδικασία που ακολουθήθηκε την
πρώτη φορά που εξελέγη πρόεδρος της Κο-
μισιόν η Φον ντερ Λάιεν. Θα ζητηθεί δηλαδή
από κάθε χώρα-μέλος να δώσει τα ονόματα
δύο πιθανών επιτρόπων, ενός άντρα και μιας
γυναίκας, από κάθε χώρα.

Τα νέα χαρτοφυλάκια
Σημειωτέον ότι στην επόμενη Κομισιόν θα

δημιουργηθούν πολλά νέα χαρτοφυλάκια,
όπως για την Αλιεία και τους Ωκεανούς, για
την Αντιμετώπιση της Στεγαστικής Κρίσης,
για τη Μεσόγειο Θάλασσα, για την Ισότητα
και την Άμυνα. Στην προηγούμενη θητεία
της η Φον ντερ Λάιεν εξελέγη από μια εντε-
λώς οριακή πλειοψηφία και το σημερινό κα-
τακερματισμένο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο
κάνει το έργο ακόμη πιο δύσκολο, με δεδο-
μένο ότι η ΕΕ κατόρθωσε να εξέλθει από μια
σειρά κρίσεων, αλλά αρκετά εξασθενημέ-
νη. Και αν και απέφυγε μια δεύτερη ύφεση,
η διάβρωση της βιομηχανικής ανταγωνιστι-
κότητας απειλεί τη μεσοπρόθεσμη ανάπτυ-
ξη, ιδιαίτερα στον πυρήνα της βαριάς βιομη-
χανίας της.

Ενώ η διαφοροποίηση στις ενεργειακές
πηγές και τα σχέδια ανάκαμψης, χρηματο-
δοτούμενα από την ΕΕ, μπορεί να τονώσουν
την ανάπτυξη στον ευρωπαϊκό Νότο, το χά-
σμα παραγωγικότητας - εισοδήματος συγ-
κριτικά με τις Ηνωμένες Πολιτείες συνεχίζει
να διευρύνεται.

Η ΕΕ και ο Τραμπ
Επιπρόσθετα, το διεθνές περιβάλλον έχει

γίνει πιο εχθρικό και κατακερματισμένο. Η
στρατιωτική κατάσταση στην Ουκρανία παρα-
μένει ασταθής. Ο αυξανόμενος αυταρχισμός
και ο  οικονομικός επεκτατισμός της
Κίνας, μαζί με τον εμπορικό προστατευτισμό
των ΗΠΑ και τις πιθανές αλλαγές στην πολιτι-
κή των ΗΠΑ υπό μια πιθανή διοίκηση Τραμπ,
θέτουν σημαντικές απειλές. Ακόμα και χωρίς
τον Τραμπ η υποστήριξη των ΗΠΑ προς την
Ουκρανία και η εμπλοκή στην Ευρώπη μπο-
ρεί να μειωθούν απαιτώντας την ενίσχυση
των αμυντικών δυνατοτήτων της ΕΕ.

Τέλος, η επείγουσα δράση για το κλίμα
έχει γίνει ακόμη πιο κρίσιμη, καθώς ο ζω-
τικός χώρος για την προώθηση της κλιματι-
κής διακυβέρνησης της ΕΕ μειώνεται. Πα-
ρότι οι εκπομπές της ΕΕ έχουν μειωθεί, οι
παγκόσμιες εκπομπές παραμένουν υψη-
λές και βαίνουν αυξανόμενες, εξαντλών-
τας τον παγκόσμιο προϋπολογισμό άνθρα-
κα. Οι επιπτώσεις της κλιματικής αλλαγής
εντείνονται, όπως φαίνεται από τις πλημ-
μύρες, τις ξηρασίες και τις πυρκαγιές του
2023. Η αυξανόμενη πολιτική και κοινωνι-
κή πόλωση περιπλέκει περαιτέρω τη δρά-
ση για το κλίμα. 

Σκληρό παζάρι 
για τα χαρτοφυλάκια: 
Τι διεκδικεί η Ελλάδα

Αδιαφιλονίκητο φαβορί για τη θέση του Έλληνα επιτρόπου στην ΕΕ
είναι ο περιφερειάρχης Κεντρικής Μακεδονίας Απόστολος

Τζιτζικώστας, ο οποίος έχει συσσωρεύσει σημαντική ευρωπαϊκή
εμπειρία ως πρόεδρος της Επιτροπής των Περιφερειών

της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com



Μ
ε σαφή πρόθεση να υποστηρίξει
τις κυπριακές θέσεις, προτάσσον-
τας την επίλυση του Κυπριακού με

γνώμονα τις αποφάσεις του Συμβουλίου
Ασφαλείας του ΟΗΕ θα τοποθετηθεί σήμε-
ρα ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτά-

κης κατά τη διάρκεια της
ομιλίας του στο Προεδρικό
Μέγαρο της Κύπρου, στην
εκδήλωση για τη μαύρη
επέτειο της συμπλήρωσης
50 ετών από την εισβολή
του «Αττίλα» στο νησί. Η
επίσκεψη υλοποιείται σε
μια περίοδο που η Τουρκία

έχει ανεβάσει τις ρητορικές προκλήσεις
της κατά της χώρας μας, ενώ υπενθυμίζε-
ται ότι στο κατεχόμενο τμήμα την ίδια μέρα
θα παρευρίσκεται ο Τούρκος πρόεδρος
Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν.

Εκδηλώσεις μνήμης
Ο Κυριάκος Μητσοτάκης θα φτάσει στην

Κύπρο γύρω στις 18.30 το απόγευμα, στη
συνέχεια θα συναντηθεί με τον Πρόεδρο
της χώρας Νίκο Χριστοδουλίδη, ενώ στις
20.30 θα λάβει μέρος στην επετειακή εκ-
δήλωση, όπου θα βρίσκονται και εκπρό-
σωποι της αντιπολίτευσης. Σύμφωνα με
πληροφορίες, ο Έλληνας πρωθυπουργός
αναμένεται να περιγράψει όσα έγιναν τα
τελευταία χρόνια στην Κύπρο αλλά και όσα
πρέπει να γίνουν από εδώ και στο εξής με
άμεσο στόχο την επανέναρξη του διαλόγου
για ένα σημαντικό ζήτημα για την ελληνική
και κυπριακή διπλωματία.

Διεθνοποίηση του ζητήματος
Οι δύο χώρες κινούνται στο ίδιο μήκος

κύματος απορρίπτοντας την προσπάθεια
της Τουρκίας και του ψευδοκράτους που
επιδιώκουν τη σύσταση δύο κρατών. Τις τε-
λευταίες εβδομάδες ο Κυριάκος Μητσοτά-
κης έχει διεθνοποιήσει το ζήτημα. Είναι
ενδεικτικό πως κατά τη διάρκεια της άφι-
ξής του στην 4η Σύνοδο της Ευρωπαϊκής
Πολιτικής Κοινότητας, στην οποία έλαβαν
μέρος ηγέτες από 44 χώρες, στο Ηνωμένο
Βασίλειο τόνισε πως «σε δύο μέρες, στις 20
Ιουλίου, συμπληρώνονται 50 χρόνια από
την τουρκική εισβολή στην Κύπρο, η οποία
οδήγησε στην κατοχή τού ενός τρίτου του
νησιού. Πρόκειται για το τελευταίο διαιρε-
μένο ευρωπαϊκό έδαφος. Ευελπιστώ ότι
αυτό το ζήτημα επιτέλους θα επιλυθεί και
ότι οι συζητήσεις μεταξύ των δύο κοινοτή-
των θα συνεχιστούν υπό την αιγίδα των
Ηνωμένων Εθνών, πάντα σύμφωνα με τα
ψηφίσματα του Συμβουλίου Ασφαλείας,
που θέτουν το πλαίσιο για την επίλυση αυ-
τού του μακροχρόνιου προβλήματος».

Πριν από επτά μέρες είχε πραγματοποι-
ήσει συνάντηση και με τον γενικό γραμμα-

τέα του ΟΗΕ Αντόνιο Γκουτέρες, στον
οποίο έθεσε το ζήτημα, υπογραμμίζοντας
το γεγονός ότι η Κύπρος 50 χρόνια μετά την
τραγωδία του ’74 παραμένει διαιρεμένη.
Επιπλέον χαρακτήρισε ως μη αποδεκτή την
κατάσταση, ζητώντας να αξιοποιηθεί κάθε
δυνατότητα για λύση του Κυπριακού επί τη
βάσει των αποφάσεων του Συμβουλίου
Ασφαλείας του ΟΗΕ.

Κυβερνητικής πηγές
Όπως ανέφεραν τότε κυβερνητικές πη-

γές, ο Κυριάκος Μητσοτάκης, θέτοντας το
πλαίσιο στη συνάντηση, εξέφρασε την
εκτίμησή του για τις προσπάθειες του γενι-
κού γραμματέα, καθώς και της προσωπι-
κής του απεσταλμένης Μαρία Άνχελα Ολγ-
κίν για την επανεκκίνηση των συνομιλιών
για το Κυπριακό. Οι δύο άνδρες συζήτησαν
ακόμη την ανάληψη από την Ελλάδα θέσης
μη μόνιμου μέλους του Συμβουλίου Ασφα-
λείας για τη διετία 2025-26. Η διαιώνιση

του σημερινού status quo, όπως επίσης και
η δημιουργία δύο κρατών στην Κύπρο, δεν
αποτελούν αποδεκτές λύσεις του Κυπρια-
κού ούτε για την Ελλάδα ούτε για την Ευ-
ρώπη, όπως είχε διαμηνύσει πριν από λί-
γες μέρες ο υπουργός Εξωτερικών Γιώρ-
γος Γεραπετρίτης.

Η Ιστορία δεν αλλάζει
Από την Αθήνα αναμένεται πως η επερ-

χόμενη παρουσία του Ταγίπ Ερντογάν στα
Κατεχόμενα, λίγα χιλιόμετρα από εκεί που
θα βρεθεί ο Κυριάκος Μητσοτάκης στο
πλευρό του Νίκου Χριστοδουλίδη, θα κινη-
θεί στους γνωστούς προκλητικούς τόνους,
με τον κυβερνητικό εκπρόσωπο να επιση-
μαίνει ότι η Ιστορία δεν αλλάζει. Προσκολ-
λημένη στην παράνομη λογική της διχοτό-
μησης και επιχειρώντας να δημιουργήσει
νέα τετελεσμένα στην Κύπρο, η τουρκική
Εθνοσυνέλευση ζητά τη διεθνή αναγνώρι-
ση του ψευδοκράτους.

«Η ελληνική θέση είναι ξεκάθαρη. Δια-
τυπώνεται από το σύνολο των μελών της
κυβέρνησης, αλλά, νομίζω, και από το σύ-
νολο των Ελλήνων πολιτών. Θα τη διατυπώ-
σει και ο πρωθυπουργός σε μια ιστορικής
σημασίας ομιλία του το Σάββατο στην Κύ-
προ, σε μια μέρα, νομίζω, που οι μνήμες,
ειδικά για τους ανθρώπους που πέρασαν
όλα όσα πέρασαν πριν από 50 χρόνια και
ακόμα πολλοί εξ αυτών έχουν αγνοούμε-
νους, μια μαύρη επέτειος, μια μαύρη μέρα
μνήμης η 20ή Ιουλίου και συνολικά όλες
αυτές οι μέρες του 1974. Η ελληνική θέση
είναι ξεκάθαρη.

Η Ιστορία δεν μπορεί να γραφτεί ξανά.
Ελλάδα και Κύπρος, ένα έθνος, ζητάνε μια
λύση που θα κοιτάει στο μέλλον. Πάντοτε
όμως μια λύση η οποία θα είναι στο πλαίσιο
των αποφάσεων του Συμβουλίου Ασφαλεί-
ας των Ηνωμένων Εθνών. Δεν μπορούμε να
μιλάμε για μια λύση δύο κρατών. 

Μιλάμε για μια δικοινοτική, διζωνική
ομοσπονδία. Είναι ανάγκη η Κύπρος να
σταματήσει να είναι η τελευταία διαιρεμέ-
νη χώρα με ένα μέρος της υπό κατοχή», εί-
χε δηλώσει επί του ζητήματος ο κυβερνητι-
κός εκπρόσωπος Παύλος Μαρινάκης.
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του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Ταυτόχρονη παρουσία Μητσοτάκη και
Ερντογάν στην Κύπρο 

- Τι θα πει ο  Έλληνας πρωθυπουργός 

Ο επικεφαλής της ελληνικής κυβέρνησης αναμένεται 
να περιγράψει όσα έγιναν τα τελευταία χρόνια στην Κύπρο

αλλά και όσα πρέπει να γίνουν από εδώ και στο εξής
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Ο
υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλι-
σης Πάνος Τσακλόγλου μιλάει στην «Political»
ξεκαθαρίζοντας τι πραγματικά ισχύει για την

εξαήμερη εργασία, τα όρια συνταξιοδότησης, το Ταμείο
Επικουρικής Ασφάλισης και το επίδομα μητρότητας. 

Πόσο βιώσιμο είναι το ασφαλιστικό μας σύστημα;
Αναμένεται να αλλάξουν τα όρια συνταξιοδότησης;

Το συνταξιοδοτικό είναι ένα σύνθετο ζήτημα που απα-
σχολεί το σύνολο των αναπτυγμένων χωρών λόγω της δημο-
γραφικής γήρανσης του πληθυσμού τους. Τα συνταξιοδοτικά
συστήματα αυτών των χωρών είναι κυρίως διανεμητικής μορ-
φής, όπου οι συντάξεις των τωρινών συνταξιούχων πληρώ-
νονται από τις εισφορές των τωρινών εργαζομένων. Η δημο-
γραφική γήρανση του πληθυσμού επιδεινώνει τον λόγο εργα-
ζομένων/συνταξιούχων και καθιστά αναγκαία τη μεταρρύθμι-
ση αυτών των συστημάτων. Για την αντιμετώπιση του προβλή-

ματος όλες οι ευρωπαϊκές χώρες έλαβαν μέτρα εδώ
και δεκαετίες, όπως, για παράδειγμα, η εξάλειψη των
πρόωρων συνταξιοδοτήσεων, η αναπροσαρμογή των
συντελεστών αναπλήρωσης και η σύνδεση των ορίων
συνταξιοδότησης με το προσδόκιμο της επιβίωσης,
ενώ παράλληλα δημιούργησαν ή ενίσχυσαν συμπλη-
ρωματικά συνταξιοδοτικά συστήματα κεφαλαιοποιητι-
κής μορφής που δεν είναι εκτεθειμένα στον δημογρα-
φικό κίνδυνο. Δυστυχώς στην Ελλάδα αργήσαμε να πά-

ρουμε παρόμοια μέτρα με αποτέλεσμα τη διόγκωση των ελ-
λειμμάτων του συνταξιοδοτικού συστήματος και, τελικά, την
υιοθέτηση επώδυνων μέτρων κατά τα χρόνια των μνημονίων.
Τα τελευταία χρόνια, με την ίδρυση του Ταμείου Κεφαλαιοποι-
ητικής Επικουρικής Ασφάλισης (ΤΕΚΑ), εισήχθη και ο θεσμός
της κεφαλαιοποιητικής ασφάλισης στο σύστημα της κοινωνι-
κής μας ασφάλισης.

Ως προς τη βιωσιμότητα του ασφαλιστικού μας συστήματος,

κάθε τρία χρόνια εκδίδεται από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή το
γνωστό Ageing Report, μια έκθεση όπου, μεταξύ άλλων, εξε-
τάζεται -χρησιμοποιώντας κοινή αναλογιστική μεθοδολογία-
και η μακροπρόθεσμη βιωσιμότητα των συνταξιοδοτικών συ-
στημάτων των κρατών-μελών. Η πιο πρόσφατη έκθεση δημο-
σιεύτηκε φέτος και δείχνει ότι, παρότι τα ελλείμματα του
ασφαλιστικού μας συστήματος είναι μεγάλα, αν διατηρήσουμε
τους υφιστάμενους κανόνες, αυτά σταδιακά μειώνονται σε βά-
θος χρόνου και το σύστημα είναι βιώσιμο.

Ως προς το δεύτερο σκέλος του ερωτήματός σας, σύμφω-
να με την υφιστάμενη νομοθεσία, τα όρια ηλικίας συνταξιο-
δότησης στη χώρα μας επαναπροσδιορίζονται κάθε τρία
χρόνια, ανάλογα με τη μεταβολή του προσδόκιμου της επι-
βίωσης στα 65 έτη. Κατά την προηγούμενη περίοδο αναφο-
ράς το προσδόκιμο αυτό δεν μεταβλήθηκε και επομένως τα
όρια ηλικίας συνταξιοδότησης θα παραμείνουν αμετάβλητα
μέχρι το 2027. 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

στον Mάνο 
Πιτσιδιανάκη

Δεν υπάρχει 
εξαήμερη εργασία, 

η ρύθμιση για 
την έκτη βάρδια ισχύει 

σε όλη την Ευρώπη 
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«Αμετάβλητα τα όρια ηλικίας 
συνταξιοδότησης μέχρι το 2027» 

«



Είδαμε τον διεθνή Τύπο να κάνει εκτενή ρεπορτάζ για την
εξαήμερη εργασία που καθιερώνεται στην Ελλάδα, κάνο-
ντας λόγο για ελληνική πρωτοτυπία. Τι ισχύει τελικά;

Ας μιλήσουμε ρεαλιστικά και ας αναρωτηθούμε τι θα σήμαινε
πραγματικά η εφαρμογή εξαήμερης εργασίας. Ότι κάθε εργα-
ζόμενος πενθημέρου καθεστώτος θα εργαζόταν σε σταθερή
βάση έξι μέρες την εβδομάδα αντί για πέντε. Για παράδειγμα, το
προηγούμενο Σάββατο οι τράπεζες θα ήταν ανοιχτές και, αν δεν
βρισκόμασταν σε περίοδο διακοπών, τα σχολεία θα λειτουργού-
σαν κανονικά. Προφανώς αυτό δεν ισχύει. Θέλω να ξεκαθαρίσω
κατηγορηματικά ότι δεν υπάρχει εξαήμερη εργασία στην Ελλά-
δα. Η συγκεκριμένη ρύθμιση για την οποία έγινε τόση συζήτηση
είναι παρόμοια με ρυθμίσεις που ισχύουν σε ευρωπαϊκές χώ-
ρες και αφορά επιχειρήσεις συνεχούς λειτουργίας, δηλαδή λει-
τουργίας 24 ωρών ημερησίως. Μέχρι πρόσφατα αυτό ίσχυε μό-
νο για επιχειρήσεις που λειτουργούσαν 7 μέρες την εβδομάδα.
Πρόσφατα επεκτάθηκε και σε επιχειρήσεις 24ωρης λειτουρ-
γίας που λειτουργούν 5 ή 6 μέρες την εβδομάδα, αλλά μόνο σε
περίπτωση αυξημένου φόρτου εργασίας και αφού πρώτα υπο-
βληθεί σχετική δήλωση στο σύστημα «Εργάνη». Πρόκειται για
μικρό αριθμό επιχειρήσεων, κυρίως βιομηχανιών, ενώ εξαι-
ρούνται ρητά οι επιχειρήσεις εστίασης και τουρισμού.

Σε κάθε περίπτωση ο νόμος προβλέπει ότι πρέπει να τηρούν-
ται όλες οι δικλίδες ασφαλείας στο ακέραιο, όπως ακριβώς
προβλέπονται στο ευρωπαϊκό και εθνικό εργατικό δίκαιο. Δη-
λαδή, η υποχρεωτική ημερήσια ανάπαυση έντεκα ωρών, η υπο-
χρεωτική εβδομαδιαία ανάπαυση 24 ωρών και οι συνολικές
ώρες εργασίας να μην υπερβαίνουν τις 48 ώρες ανά εβδομάδα
κατά μέσο όρο σε περίοδο αναφοράς τεσσάρων μηνών. Παράλ-
ληλα, να επισημάνω ότι όποιος εργοδότης επιλέξει να κάνει
χρήση της έκτακτης βάρδιας εργασίας καταβάλλει στον εργα-
ζόμενο ημερομίσθιο προσαυξημένο κατά 40% αν η απασχόληση
γίνει Σάββατο και κατά 115% αν γίνει Κυριακή ή αργία. Επιπλέον,
το μέτρο αφορά έκτακτες συνθήκες, δηλαδή είναι παράνομο ο
εργοδότης να ζητά συστηματικά από τον εργαζόμενο να εργα-
στεί κατά την έκτακτη βάρδια.

Επίδομα μητρότητας: Ποιο το πλέγμα μέτρων που προ-
ωθεί η κυβέρνηση για την προστασία των εργαζόμενων
μητέρων;

Η κυβέρνηση από την πρώτη στιγμή έχει δώσει μεγάλη έμφαση
στη συμφιλίωση της επαγγελματικής και της οικογενειακής
ζωής προκειμένου όλες οι γυναίκες που θέλουν να τεκνοποι-
ήσουν να μη φοβούνται για τη θέση τους στην αγορά εργασίας
και τα οικονομικά του νοικοκυριού τους. Σε αυτό το πλαίσιο,
ήδη από το 2022 το υπουργείο Εργασίας επεξέτεινε την άδεια
μητρότητας από έξι σε εννέα μήνες για τις μισθωτές του πρώην
ΙΚΑ και από το 2023 καθιερώθηκε για πρώτη φορά το επίδομα
μητρότητας για ελεύθερες επαγγελματίες, αυτοαπασχολούμε-
νες και αγρότισσες στο ύψος το κατώτατου μισθού (830 ευρώ)
για εννέα μήνες. Με πρόσφατη Κοινή Υπουργική Απόφαση πριν
από μερικές μέρες η άδεια μητρότητας επεκτάθηκε και σε ερ-
γαζόμενες σε τράπεζες, ΔΕΚΟ και ΜΜΕ, καλύπτοντας πλέον
όλες τις μισθωτές.

Να θυμίσω ότι εκτός από τη χρονική επέκταση του επιδόμα-
τος μητρότητας σε μισθωτές του ιδιωτικού τομέα και την επέ-
κτασή του και στις αυτοαπασχολούμενες, ελεύθερες επαγγελ-
ματίες και αγρότισσες, έχει δοθεί επίσης το επίδομα γέννας, το
οποίο πρόσφατα επεκτάθηκε και αυξήθηκε, με το συνολικό πο-
σό των επιδομάτων, γέννας, κυοφορίας και λοχείας και κυρίως
μητρότητας να ξεπερνά τις 10.000 ευρώ.

Πρόκειται για ένα πλέγμα πολιτικών με το οποίο το υπουρ-
γείο Εργασίας επιθυμεί να ενισχύσει τα νέα ζευγάρια να
έχουν τον αριθμό των παιδιών που επιθυμούν, χωρίς όμως να
διαταράξουν την επαγγελματική τους ζωή, επιτυγχάνοντας τη

βέλτιστη δυνατή σχέση μεταξύ επαγγελματικής και οικογε-
νειακής ζωής.

Πώς αποτιμάτε το μέτρο της απασχόλησης συνταξιούχων
και πόσοι έχουν εγγραφεί μέχρι και σήμερα;

Πρόκειται για ένα μέτρο που έχει ξεπεράσει κάθε προσδοκία
μας. Ήδη, σύμφωνα με τα τελευταία στοιχεία του ΕΦΚΑ, έχουν
δηλώσει στη σχετική πλατφόρμα πάνω από 180.000 συνταξιού-
χοι ότι εργάζονται. Με την προτεινόμενη ρύθμιση προωθήθηκε
η έννοια της ενεργού γήρανσης, όπως συμβαίνει σε όλες τις
προηγμένες ευρωπαϊκές χώρες. Λόγω της βελτίωσης όχι μόνο
του προσδόκιμου της επιβίωσης αλλά και του προσδόκιμου της
υγειούς διαβίωσης, πολλοί συνταξιούχοι θέλουν να συμμετέ-
χουν στην αγορά εργασίας και εμείς τους διευκολύναμε με τη
νομοθετική μας πρωτοβουλία.

Κατά την προηγούμενη θητεία της η κυβέρνηση μείωσε την
περικοπή της σύνταξης του απασχολούμενου συνταξιούχου
από 60% που ήταν επί ΣΥΡΙΖΑ σε 30%. Αποτέλεσμα της παραπά-
νω ρύθμισης ήταν ο πενταπλασιασμός των εργαζόμενων συν-
ταξιούχων στην επίσημη αγορά εργασίας. Παρά τη βελτίωση, η
περικοπή αυτή ίσχυε είτε ένας συνταξιούχος εργαζόταν για μία
ημέρα είτε έχει πλήρη απασχόληση. Αυτό, όπως ήταν αναμενό-
μενο, οδηγούσε πολλούς συνταξιούχους είτε εκτός εργασίας
είτε σε αδήλωτη εργασία. Με τη διάταξη που φέραμε, καταργή-
θηκε η περικοπή του 30% της σύνταξης και θεσπίστηκε ένας μη
ανταποδοτικός πόρος υπέρ e-ΕΦΚΑ, ο οποίος για τους μισθω-
τούς εργαζόμενους συνταξιούχους ισούται με το 10% επί των
ασφαλιστέων αποδοχών τους και για τους μη μισθωτούς εργα-
ζόμενους συνταξιούχους με το ήμισυ των εισφορών για κύρια
σύνταξη της επιλεγείσας ασφαλιστικής κλάσης, ενώ θεσπίσα-
με επίσης ετήσιο πλαφόν του πόρου που δεν μπορεί να υπερ-
βαίνει το δωδεκαπλάσιο της εθνικής σύνταξης. Με το μέτρο
αυτό ενισχύεται όχι μόνο το τωρινό εισόδημα των συνταξιού-
χων αλλά και το μελλοντικό, καθώς οι εισφορές κοινωνικής
ασφάλισης που πληρώνουν σήμερα θα προσαυξήσουν τη σύν-
ταξή τους μελλοντικά.

Νέο Ταμείο Επικουρικής Κεφαλαιοποιητικής Ασφάλι-
σης: Πού βρισκόμαστε και ποια τα επόμενα βήματα;

Με την ίδρυση του ΤΕΚΑ η επικουρική ασφάλιση μετατρέπεται
σταδιακά από διανεμητική σε κεφαλαιοποιητική. Για κάθε
ασφαλισμένο στο ΤΕΚΑ δημιουργείται ατομικός λογαριασμός
(«κουμπαράς») στον οποίο μπαίνουν οι εισφορές επικουρικής
ασφάλισης, επενδύονται και, όταν φτάσει η στιγμή της συνταξιο-
δότησης, ο ασφαλισμένος θα λάβει σύνταξη αντίστοιχη των ει-
σφορών του και των αποδόσεων των επενδύσεών του. Πρόκειται
για επικουρικές συντάξεις που αναμένεται να είναι αρκετά υψη-
λότερες από αυτές του υφισταμένου διανεμητικού συστήματος
επικουρικής ασφάλισης. Σύμφωνα με τη νομοθεσία, στο ΤΕΚΑ
εντάσσονται υποχρεωτικά όλοι όσοι έχουν υποχρέωση επικου-
ρικής ασφάλισης και κόλλησαν το πρώτο τους ένσημο μετά την
ψήφιση του σχετικού νόμου, ενώ εθελοντική είναι η ασφάλιση
στο ΤΕΚΑ για όσους δεν έχουν υποχρέωση επικουρικής ασφά-
λισης, όπως οι περισσότεροι αυτοαπασχολούμενοι, αλλά και
όσα άτομα ήταν κάτω των 35 ετών, όταν ψηφίστηκε ο νόμος και
έχουν υποχρέωση επικουρικής ασφάλισης στον e-ΕΦΚΑ.

Σύμφωνα με τα τελευταία διαθέσιμα στοιχεία, οι ασφαλισμέ-
νοι στο ΤΕΚΑ ανέρχονται σε 370.000 με μέσο όρο ηλικίας τα 25,6
έτη, ενώ το σύνολο των εργοδοτών τους είναι περίπου 150.000
και τα υπό διαχείριση κεφάλαια περίπου 140 εκατ. ευρώ. Τους
επόμενους μήνες αναμένεται να ξεκινήσει η δεύτερη φάση της
επενδυτικής λειτουργίας του ΤΕΚΑ, καθώς κατά την πρώτη φά-
ση οι σωρευμένες εισφορές των ασφαλισμένων επενδύονται σε
χρηματοοικονομικά προϊόντα πολύ χαμηλού κινδύνου, τα οποία
διαχειρίζεται η Τράπεζα της Ελλάδος. Στη δεύτερη φάση τα χρή-
ματα όλων των ασφαλισμένων θα τοποθετούνται στο προκαθο-
ρισμένο (default) συνταξιοδοτικό προϊόν του ΤΕΚΑ, το οποίο
συνδυάζει το κατάλληλο μείγμα κινδύνου, απόδοσης και ασφά-
λειας για όλη τη διάρκεια του εργασιακού βίου. Η τρίτη και τελι-
κή φάση ανάπτυξης της επενδυτικής λειτουργίας του ΤΕΚΑ εκτι-
μάται πως θα ξεκινήσει το 2026 και αφορά τη διάθεση περισσό-
τερων συνταξιοδοτικών-επενδυτικών προϊόντων διαβαθμισμέ-
νου ρίσκου προς τους ασφαλισμένους.

ΣΑΒΒΑΤΟ 20 ΙΟΥΛΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL 17 Πάνος Τσακλόγλου
ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

Το μέτρο της απασχόλησης των συνταξιούχων έχει ξεπεράσει κάθε προσδοκία μας.
Ήδη, σύμφωνα με τα τελευταία στοιχεία του ΕΦΚΑ, έχουν δηλώσει στη σχετική
πλατφόρμα ότι εργάζονται πάνω από 180.000 συνταξιούχοι«
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Ξ
ημερώματα της 20ής Ιουλίου του 1974.
Η τουρκική εισβολή στην Κύπρο ξεκι-
νάει, καθώς η Τουρκία είχε βρει αφορ-

μή για να επιβάλει τα διχοτομικά της σχέδια σε
βάρος της Μεγαλονήσου ύστερα από το πραξι-
κόπημα της 15ης Ιουλίου του 1974 από τη στρα-
τιωτική χούντα της Αθήνας.

Με την τουρκική εισβολή παραβιάστηκε κά-
θε κανόνας της διεθνούς νομιμότητας, συμπε-
ριλαμβανομένου και του Καταστατικού Χάρτη
των Ηνωμένων Εθνών. Μετά την πρώτη φάση
του «Αττίλα» ακολούθησε και η κατάληψη της
πόλης της Αμμοχώστου, με την Άγκυρα να θέ-
τει τότε σε παράνομη στρατιωτική κατοχή το
36% του εδάφους του νησιού. 

Το αποτέλεσμα της εισβο-
λής και κατοχής ήταν ο εκτοπι-
σμός 162.000 Ελληνοκυπρίων,
οι οποίοι μετατράπηκαν αυτο-
μάτως σε πρόσφυγες στην ίδια
τους τη χώρα. Από τότε μέχρι
και σήμερα δεν τους επιτρέ-
πεται να επιστρέψουν στα σπί-
τια και στις περιουσίες τους.

Μετά το τέλος του 1975 το μεγαλύτερο μέρος
των Τουρκοκυπρίων που ζούσαν σε περιοχές
ελεγχόμενες από τη νόμιμη κυβέρνηση εγκα-
τέλειψαν τα σπίτια τους και μετακινήθηκαν στο
υπό τουρκική κατοχή έδαφος της Κύπρου, ως
αποτέλεσμα της εκβιαστικής πολιτικής της
Τουρκίας. 

Αθέτηση της συμφωνίας
Επίσης, εκείνο το διάστημα επέλεξαν να

μην αφήσουν τα σπίτια τους παρά την τουρκι-
κή κατοχή στο βόρειο τμήμα της Κύπρου συ-
νολικά 20.000 Ελληνοκύπριοι και Μαρωνί-
τες. Οι περισσότεροι από αυτούς, που παρέ-
μειναν κυρίως στη χερσόνησο της Καρπα-
σίας, υποχρεώθηκαν σταδιακά να εγκαταλεί-
ψουν την περιοχή.

Σήμερα ο αριθμός τους έχει μειωθεί σε
300 ψυχές, με τη δραματική μείωση των εγ-
κλωβισμένων να γίνεται ακόμη πιο συγκλο-
νιστική, αν σκεφτεί κανείς πως στη συμφω-
νία που επιτεύχθηκε στη Βιέννη στις 2 Αυ-
γούστου 1975 η τουρκική πλευρά αναλάμβα-
νε να παράσχει στον εγκλωβισμένο πληθυ-
σμό «κάθε βοήθεια για να διάγει ομαλή ζωή,
περιλαμβανομένων διευκολύνσεων για την
παιδεία και για την άσκηση των θρησκευτι-
κών καθηκόντων του, καθώς και ιατρική πε-
ρίθαλψη από δικούς του γιατρούς και ελευ-
θερία διακίνησης στον βορρά».

Με την παραβίαση για ακόμη μία φορά των
συμφωνηθέντων από την τουρκική πλευρά ο
εγκλωβισμένος πληθυσμός υποβλήθηκε σε
συνεχή παρενόχληση, περιορισμούς στη
διακίνηση, άρνηση πρόσβασης σε επαρκή
ιατρική φροντίδα, άρνηση επαρκών εκπαι-
δευτικών διευκολύνσεων, περιορισμούς του
δικαιώματος χρήσης της ακίνητης περιου-
σίας τους και περιορισμούς της ελεύθερης

άσκησης των θρησκευτικών δικαιωμάτων
τους. Επρόκειτο ξεκάθαρα για μια σκόπιμη
πολιτική εθνικού ξεκαθαρίσματος, που
ανάγκαζε τους εγκλωβισμένους να εγκατα-
λείψουν τα σπίτια τους.

Ο εποικισμός στα Κατεχόμενα
Από το 1974 και μετά η Τουρκία εφάρμοσε

επίσης συστηματική πολιτική εποικισμού του
κατεχομένου τμήματος της Κύπρου με μαζική
μεταφορά πάνω από 160.000 Τούρκων με στό-
χο την αλλαγή του δημογραφικού χαρακτήρα
και την αλλοίωση της πληθυσμιακής ισορρο-
πίας στο νησί.  

Ο διωγμός των Ελληνοκυπρίων, σε συνδυα-
σμό με την εφαρμογή της προαναφερθείσας
πολιτικής, οδήγησαν στην καταστροφή της πο-
λιτιστικής κληρονομιάς και στην παράνομη αλ-
λαγή των γεωγραφικών τοπωνυμίων στο κατε-
χόμενο τμήμα της Κύπρου, καθώς στόχευε
στην εξάλειψη κάθε ελληνικού και χριστιανι-
κού στοιχείου που υπήρχε για αιώνες και εντέ-
λει στην τουρκοποίηση της περιοχής.

Επιπλέον, βασική στόχευση αποτελούσε
από τότε η αλλαγή του ισοζυγίου δυνάμεων

και του κοινωνικού ιστού στην κατεχόμενη
Κύπρο, προκειμένου να επέλθει η τελική
συμμόρφωση της τουρκοκυπριακής ηγεσίας
με την πολιτική της τουρκικής κυβέρνησης.
Σήμερα πλέον, με τη μαζική μετανάστευση
Τουρκοκυπρίων από τα κατεχόμενα, ο αριθ-
μός των Τούρκων στρατιωτών και εποίκων εί-
ναι μεγαλύτερος από τους εναπομείναντες
Τουρκοκύπριους.

Η παράνομη ίδρυση της ΤΔΒΚ
Στις 15 Νοεμβρίου του 1983 η Τουρκία, έχον-

τας στο μυαλό της τον ξεκάθαρο στόχο για
εθνικό διαχωρισμό και διχοτόμηση, προχωρά-
ει στη μονομερή αποσχιστική ανακήρυξη της
αυτοαποκαλούμενης «Τουρκικής Δημοκρα-
τίας της Βορείας Κύπρου», πράξη η οποία κα-
ταδικάστηκε από τη διεθνή κοινότητα ως πα-
ράνομη και νομικά άκυρη. Ειδικότερα, το Συμ-
βούλιο Ασφαλείας των Ηνωμένων Εθνών με το
ψήφισμα 541 (1983) προχώρησε στην αποδοκι-
μασία της συγκεκριμένης ανακήρυξης, χαρα-
κτηρίζοντάς τη νομικά άκυρη και ζήτησε την
ανάκλησή της.

Παράλληλα, το Συμβούλιο Ασφαλείας κάλε-

σε όλα τα κράτη να σέβονται την κυριαρχία,
ανεξαρτησία, εδαφική ακεραιότητα και το αδέ-
σμευτο της Κυπριακής Δημοκρατίας και να μην
αναγνωρίζουν οποιοδήποτε κυπριακό κράτος
εκτός από την Κυπριακή Δημοκρατία. 

Επιπλέον, το Συμβούλιο Ασφαλείας υιοθέτη-
σε το ψήφισμα 550 (1984), με το οποίο επανα-
βεβαίωσε το ψήφισμα του 1983 και επανέλαβε
την έκκλησή του προς όλα τα κράτη να μην ανα-
γνωρίσουν την οντότητα που εγκαθιδρύθηκε
με τις αποσχιστικές ενέργειες και παράλληλα
τα κάλεσε να μη διευκολύνουν ή με οποιονδή-
ποτε τρόπο βοηθήσουν την αποσχιστική οντό-
τητα, ενώ χαρακτήρισε τις απόπειρες για εποι-
κισμό οποιουδήποτε τμήματος των Bαρωσίων
από πρόσωπα άλλα από τους νόμιμους κατοί-
κους τους ως απαράδεκτες και ζήτησε τη μετα-
βίβαση της περιοχής αυτής στη διοίκηση των
Ηνωμένων Εθνών.

Αιχμάλωτοι πολέμου
Είναι χαρακτηριστικό πως σε ανθρωπιστικό

επίπεδο η πιο τραγική επίπτωση της τουρκικής
εισβολής στην Κύπρο το 1974 ήταν οι αγνοού-
μενοι, καθώς τότε χιλιάδες Ελληνοκύπριοι συ-
νελήφθησαν και κρατήθηκαν σε στρατόπεδα
συγκέντρωσης από τους Τούρκους στρατιώτες
και παραστρατιωτικούς. 

Συνολικά, πάνω από 2.000 αιχμάλωτοι πολέ-
μου μεταφέρθηκαν παράνομα και κρατήθηκαν
σε φυλακές στην Τουρκία, με την πλειονότητα
αυτών να αγνοείται ακόμη και σήμερα. Εκατον-
τάδες άλλοι Ελληνοκύπριοι, τόσο στρατιώτες
όσο και πολίτες (περιλαμβανομένων ηλικιω-
μένων, γυναικών και παιδιών), εξαφανίστηκαν
στις υπό τουρκική κατοχή περιοχές. 

Από τον «Αττίλα» 
έως τη δημιουργία 
του ψευδοκράτους

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Τα τραγικά γεγονότα το καλοκαίρι του 1974 που οδήγησαν 
στον εκτοπισμό 162.000 Ελληνοκυπρίων, στους χιλιάδες 

μέχρι σήμερα αγνοούμενους και στη διχοτόμηση
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Η
πάγια θέση της Κύπρου, η οποία υπο-
στηρίζεται σθεναρά από την Ελλάδα,
είναι πως το πρόβλημα πρέπει να λυ-

θεί δίκαια, λειτουργικά, βιώσιμα και δημο-
κρατικά. Τα όσα θα προταθούν και θα ισχύ-
σουν τελικά από τη στιγμή που θα υπάρξει
συμφωνία θα πρέπει να είναι συμβατά με τους
νόμους και τις αρχές της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, τη Συνθήκη για τα Ανθρώπινα Δικαιώμα-
τα και τα ψηφίσματα του ΟΗΕ. 

Η Κύπρος πρέπει να παραμείνει ανεξάρτητο,
ενιαίο κράτος. Επίσης η λύση δεν θα πρέπει να
αναγνωρίζει επεμβατικά δικαιώματα σε οποι-
αδήποτε χώρα. Από την τουρκική εισβολή μέ-
χρι και σήμερα έγιναν μία σειρά από προσπά-
θειες για να επιλυθεί το ζήτημα, όμως δεν
επήλθε το επιθυμητό αποτέλεσμα.

Υπό την αιγίδα του ΟΗΕ, από το 1975, διεξά-
γονται διαπραγματεύσεις στη βάση των σχετι-
κών ψηφισμάτων καθώς και των δύο Συμφω-
νιών Υψηλού Επιπέδου για την επίλυση του Κυ-
πριακού. Οι υπογραφές στην πρώτη συμφωνία
έπεσαν το 1977 από τον Πρόεδρο της Κύπρου,
τον Αρχιεπίσκοπο Μακάριο, και τον Τουρκοκύ-
πριο ηγέτη Ραούφ Ντενκτάς και ήταν αυτή που
έθεσε τις κατευθυντήριες γραμμές για τις με-
τέπειτα διαπραγματεύσεις.

Αποστρατιωτικοποίηση
Η δεύτερη Συμφωνία Υψηλού Επιπέδου, η

οποία συνομολογήθηκε το 1979 μεταξύ του
Προέδρου Σπύρου Κυπριανού και του Ραούφ
Ντενκτάς συμπεριέλαβε στις πρόνοιές της τον
σεβασμό των ανθρωπίνων δικαιωμάτων και
των βασικών ελευθεριών, την αποστρατιωτικο-
ποίηση καθώς και ικανοποιητικές εγγυήσεις
της ανεξαρτησίας και της εδαφικής ακεραιότη-
τας της Δημοκρατίας. Από τότε πέρασαν 15
χρόνια για να φτάσουμε στο 1994, όταν ο Πρό-
εδρος της Κυπριακής Δημοκρατίας Γλαύκος
Κληρίδης και ο Ραούφ Ντενκτάς συναντήθη-
καν στη Νέα Υόρκη για συνομιλίες, οι οποίες
ήταν άκαρπες λόγω της τουρκικής στάσης.

Πέντε χρόνια αργότερα, τον Δεκέμβριο του
1999, ξεκίνησαν οι πέντε γύροι συνομιλιών,
που κράτησαν μέχρι τον Νοέμβριο του 2000,
όμως και αυτήν τη φορά δεν υπήρξε κάποια
πρόοδος. Στις 16 Ιανουαρίου 2002 ξεκίνησαν
απευθείας συνομιλίες μεταξύ του Γλαύκου
Κληρίδη και του Ραούφ Ντενκτάς, οι οποίες και
πάλι δεν είχαν αποτέλεσμα.

Στις 16 Νοεμβρίου του 2002 ο γενικός γραμ-
ματέας των Ηνωμένων Εθνών Κόφι Ανάν πα-
ρουσίασε στις δύο πλευρές, λεπτομερές σχέ-
διο για συνολική διευθέτηση. Αντίστοιχα, στις
10 Μαρτίου 2003 ο Κόφι Ανάν κάλεσε τον νέο
Πρόεδρο της Κυπριακής Δημοκρατίας Τάσσο
Παπαδόπουλο και τον Τουρκοκύπριο ηγέτη σε
συνομιλίες στη Χάγη, κατά τις οποίες τους ζη-
τήθηκε να εξετάσουν επίσης το ενδεχόμενο να
θέσουν το σχέδιο σε χωριστά δημοψηφίσματα.
Ο Τάσσος Παπαδόπουλος συμφώνησε με την
προϋπόθεση ότι το σχέδιο θα πρόσφερε ένα

νομικό πλαίσιο που θα διασφάλιζε λειτουργική
και διαρκή λύση και ότι τα θέματα ασφάλειας
θα επιλύονταν μεταξύ της Ελλάδας και της
Τουρκίας. Ο Τουρκοκύπριος ηγέτης, με την
υποστήριξη της Τουρκίας, απέρριψε το σχέδιο
και αρνήθηκε να το θέσει σε δημοψήφισμα. Ως
αποτέλεσμα, οι συνομιλίες ναυάγησαν.

Μερική άρση περιορισμών
Μετά την έντονη κριτική της διεθνούς κοινό-

τητας αλλά και την απογοήτευση των Τουρκο-
κυπρίων, στις 23 Απριλίου του 2003 η τουρκική
πλευρά επιχείρησε να βελτιώσει το αρνητικό
κλίμα εναντίον της, ανακοινώνοντας τη μερική
άρση των παράνομων περιορισμών που επέ-
βαλλε ο τουρκικός στρατός από το 1974 στη
διακίνηση των Τουρκοκυπρίων και Ελληνοκυ-
πρίων από και προς τις κατεχόμενες περιοχές. 

Το 2004 συμφωνήθηκε στη Νέα Υόρκη η
επανέναρξη ουσιαστικών συνομιλιών στη βά-
ση του δεύτερου αναθεωρημένου σχεδίου του
γενικού γραμματέα, με στόχο να επέλθει συμ-
φωνία σε ένα τελικό κείμενο. Η προοπτική
άσκησης επιδιαιτητικού ρόλου από τον Ανάν

αποδείχτηκε αντιπαραγωγική, καθώς δεν διε-
ξήχθησαν ουσιαστικές διαπραγματεύσεις ούτε
στην Κύπρο ούτε και στο Μπούργκενστοκ της
Ελβετίας  Ο γενικός γραμματέας του ΟΗΕ κατέ-
θεσε το τελικό κείμενο (Ανάν V) στις δύο πλευ-
ρές στις 31 Μαρτίου 2004. Στις 24 Απριλίου
2004 διενεργήθηκαν χωριστά δημοψηφίσματα
στις δύο κοινότητες. Με ποσοστό 64,9% οι
Τουρκοκύπριοι ενέκριναν το σχέδιο, ενώ το
75,8% των Ελληνοκυπρίων το απέρριψε. Το
«όχι» των Ελληνοκυπρίων δεν ήταν απόρριψη
της επανένωσης του νησιού, η οποία παραμέ-
νει ο πρωταρχικός στόχος.

Τα επόμενα χρόνια ακολούθησαν αρκετές
επαφές, με το αποκορύφωμα των προσπα-
θειών αυτών τη συνάντηση στη Λευκωσία
του Προέδρου Παπαδόπουλου με τον Τουρ-
κοκύπριο ηγέτη Μεχμέτ Αλί Ταλάτ στις 8 Ιου-
λίου 2006 στην παρουσία του βοηθού γενι-
κού γραμματέα του ΟΗΕ για πολιτικές υπο-
θέσεις Ibrahim Gambari. Κατά τη συνάντη-
ση συμφωνήθηκε Δέσμη Αρχών με βάση την
οποία θα προετοιμαζόταν το έδαφος για νέες
συνομιλίες.

Στις 15 Νοεμβρίου 2006 ο βοηθός γενικός
γραμματέας του ΟΗΕ για πολιτικές υποθέσεις,
Ibrahim Gambari, υπέβαλε προτάσεις για την
εφαρμογή της Συμφωνίας της 8ης
Ιουλίου. Επιπρόσθετα, τον Φεβρουάριο του
2008 ο νέος Πρόεδρος της Κυπριακής Δημο-
κρατίας Δημήτρης Χριστόφιας, αμέσως μετά
την εκλογή του προσπάθησε να συναντήσει τον
Τουρκοκύπριο επικεφαλής, με τον οποίο απο-
φασίστηκε στις 21 Μαρτίου 2008 να προχωρή-
σει η σύσταση ομάδων εργασίας και τεχνικών
επιτροπών και να καταρτιστεί κατάλογος των
θεμάτων προς εξέταση.

«Από τους Κυπρίους για τους Κυπρίους»
Στις 3 Απριλίου 2008 η δίοδος στην οδό Λή-

δρας άνοιξε, ενώ στις 18 Απριλίου άρχισαν να
λειτουργούν έξι ομάδες εργασίας και επτά τε-
χνικές επιτροπές. Ελλείψει προόδου που να
δικαιολογούσε την επανέναρξη των διαπραγ-
ματεύσεων, με πρωτοβουλία του Προέδρου
Χριστόφια οι δύο ηγέτες συναντήθηκαν ξανά
στις 23 Μαΐου 2008, στην παρουσία του Ειδι-
κού Αντιπροσώπου του ΟΗΕ στην Κύπρο
Taye-Brook Zerihoun. Την 1η Ιουλίου 2008 οι
δύο ηγέτες προέβησαν στην πρώτη ανασκό-
πηση του έργου των ομάδων εργασίας και
των τεχνικών επιτροπών.

Τότε βασικός στόχος της νέας διαπραγμα-
τευτικής διαδικασίας ήταν η εξεύρεση μίας λύ-
σης «από τους Κυπρίους για τους Κυπρίους»
στη βάση μίας συμφωνίας των δύο ηγετών που
θα λάμβανε την έγκριση του λαού και η οποία
θα διασφάλιζε όλα τα θεμελιώδη και νόμιμα δι-
καιώματα και συμφέροντα των Ελληνοκυ-
πρίων και των Τουρκοκυπρίων.

Στις 18 Απριλίου 2010 τον κ. Μεχμέτ Αλί Τα-
λάτ διαδέχεται στην ηγεσία της τουρκοκυ-
πριακής κοινότητας ο κ. Ντερβίς Έρογλου. Ο
Πρόεδρος Χριστόφιας και ο νέος Τουρκοκύ-
πριος ηγέτης είχαν πολλές συναντήσεις χω-
ρίς αποτέλεσμα μέχρι την 1η Ιουλίου 2012,
όταν η Κύπρος ανέλαβε την προεδρία του
Συμβουλίου της ΕΕ.

Υπό την αιγίδα των Ηνωμένων Εθνών έγινε
στις 11 Φεβρουαρίου 2014 η πρώτη επίσημη
συνάντηση του νέου Πρόεδρου της Κυπριακής
Δημοκρατίας κ. Νίκου Αναστασιάδη και του κ.
Ντερβίς Έρογλου, ηγέτη τον Τουρκοκυπρίων, η
οποία έθεσε το πλαίσιο της νέας διαπραγμα-
τευτικής διαδικασίας και επαναβεβαίωσε τις
βασικές αρχές της.

Στις 27-29 Απριλίου 2021 ο γγ του ΟΗΕ συγ-
κάλεσε την άτυπη συνάντηση 5+1 για την Κύ-
προ στη Γενεύη, αποσκοπώντας την επίτευξη
διεξόδου για την επανέναρξη διαδικασίας
απευθείας συνομιλιών για λύση του Κυπρια-
κού. Όμως και σε αυτή την περίπτωση η άρνη-
ση της Τουρκίας και του ηγέτη της τουρκοκυ-
πριακής κοινότητας να επαναβεβαιώσουν τη
δέσμευσή τους στη συμφωνημένη βάση
λύσης δικοινοτικής διζωνικής ομοσπονδίας
οδήγησαν την προσπάθεια σε αδιέξοδο.

Γιατί οι απανωτές διαπραγματεύσεις και συνομιλίες από την τουρκική
εισβολή μέχρι και σήμερα δεν κατέληξαν σε συμφωνία

Οι άκαρπες
προσπάθειες για 

την επίλυση 
του Κυπριακού

Ο πρόεδρος της Κύπρου 
Νίκος Αναστασιάδης 

με τον ηγέτη 
των Τουρκοκυπρίων 

Ντερβίς Έρογλου 



Μ
ισό αιώνα μετά τα τραγικά για τον
λαό της Κύπρου γεγονότα του Ιού-
λη του 1974, το ερώτημα που τίθε-

ται είναι αν υπάρχει ελπίδα για να κλείσουν
οι πληγές του 1974 και πώς προχωρούμε.
Για την ελληνική πλευρά το Κυπριακό εξα-
κολουθεί να αποτελεί «ύψιστη προτεραι-
ότητα» όπως επισημαίνουν σε όλους τους
τόνους πολιτική και στρατιωτική ηγεσία. Δυ-

στυχώς, οι εκ διαμέτρου αν-
τίθετες απόψεις Αθήνας-
Λευκωσίας από τη μία και
Άγκυρας-ψευδοκράτους
από την άλλη μειώνουν τις
ελπίδες για εξεύρεση λύ-
σης. 

Σίγουρα η προσπάθεια
προσέγγισης Ελλάδας και

Τουρκίας τον τελευταίο 1,5 χρόνο βοηθάει
αναπόφευκτα και το Κυπριακό, ωστόσο τα
βήματα που πρέπει να γίνουν και από τις δύο
πλευρές είναι τεράστια και οι πρακτικές της
Άγκυρας δεν αφήνουν πολλά περιθώρια αι-
σιοδοξίας. 

Η θέση Αθήνας και Λευκωσίας
Για να αντιληφθούμε, έστω και επιφανει-

ακά, πώς προσεγγίζουν οι δύο πλευρές το
Κυπριακό, πρέπει να κατανοήσουμε τις θέ-
σεις τους και ποιες λύσεις προτείνουν. 

Πάγια θέση της Αθήνας είναι πως η διαί-
ρεση του νησιού για 50 χρόνια είναι μία μη
αποδεκτή κατάσταση και θα πρέπει να αξιο-
ποιηθεί κάθε δυνατότητα για τη λύση του Κυ-
πριακού στο πλαίσιο του Διεθνούς Δικαίου
και των αποφάσεων του Συμβουλίου Ασφα-
λείας του ΟΗΕ. 

Όπως επισημαίνει σταθερά η ελληνική
πλευρά, στόχος είναι η επανέναρξη των συ-
νομιλιών από το σημείο που έχουν διακοπεί,
πάντοτε εντός του καθορισμένου από το
Συμβούλιο Ασφαλείας των Ηνωμένων
Εθνών συμφωνημένου πλαισίου για Διζωνι-
κή Δικοινοτική Ομοσπονδία με μία κυριαρ-
χία, μία ιθαγένεια και μία διεθνή προσωπι-
κότητα, καθώς και με πολιτική ισότητα όπως
αυτή ορίζεται στα σχετικά ψηφίσματα των
Ηνωμένων Εθνών.

Όπως τονίζουν Αθήνα και Λευκωσία, η λύ-
ση πρέπει να προνοεί την πλήρη αποχώρηση
όλων των ξένων στρατευμάτων, την κατάρ-
γηση του αναχρονιστικού συστήματος εγ-
γυήσεων, την αποχώρηση των εποίκων και
να διασφαλίζει τα ανθρώπινα δικαιώματα
και τις θεμελιώδεις ελευθερίες όλων των
Κυπρίων. 

Η θέση και η «παγίδα» της Τουρκίας
Βούληση της κυβέρνησης της Τουρκίας

είναι να πιέσει για τη λύση των δύο κρατών
στην Κύπρο. Όπως υποστηρίζει ο Ταγίπ Ερν-
τογάν, οι προσπάθειες των Ηνωμένων Εθνών
να βρεθεί λύση και να τερματιστεί ο διχα-

σμός του νησιού έχουν αποτύχει, άρα «πρέ-
πει να υπάρξει λύση δύο λαών και δύο κρα-
τών». Άρα, διχοτόμηση του νησιού. 

Αυτό που διαμηνύει από τα κατεχόμενα ο
Ερσίν Τατάρ είναι πως χωρίς να γίνουν απο-
δεκτοί οι όροι του δεν τίθεται θέμα επανόδου
στις διαπραγματεύσεις. Για να ξανακαθίσει
στο τραπέζι των συνομιλιών απαιτεί αποδο-
χή της κυριαρχικής ισότητας και ίσο καθε-
στώς εκπροσώπησης. Απαιτεί επίσης την
πραγματοποίηση ενός διαλόγου μεταξύ
«δύο κρατών».

Άγκυρα και ψευδοκράτος επί της ουσίας
δεν λένε όχι στον διάλογο. Προτείνουν ωστό-
σο συνεχώς λύσεις που δεν μπορούν να γί-
νουν αποδεκτές ούτε στο ελάχιστο από Λευ-
κωσία και Αθήνα. 

Ενδεχομένως να επιχειρούν μία «παγίδα»
για τον Ελληνισμό, με de facto αναγνώριση
του ψευδοκράτους με το πέρασμα των ετών
και τις διμερείς συμφωνίες που συνάπτον-
ται. Κάτι τέτοιο συντελείται ήδη και απαιτεί-
ται μεγάλη προσοχή από ελληνικής και κυ-
πριακής πλευράς. 

Κρίσιμη η σημερινή μέρα
Προφανώς και δεν περίμενε κανείς να μη

βρεθεί μια αφορμή να ταραχθούν τα «ήρεμα
νερά» των ελληνοτουρκικών σχέσεων. Η
σχεδόν ταυτόχρονη, ωστόσο, παρουσία του
Κυριάκου Μητσοτάκη και του Ταγίπ Ερντο-
γάν σήμερα στην Κύπρο δημιουργεί συνθή-
κες... συναγερμού!

Άλλωστε και μόνο η παρουσία δεκάδων
πλοίων στο λιμάνι της Κερύνειας και εκατον-
τάδων στρατιωτών στην Αμμόχωστο για την
παρέλαση στα κατεχόμενα, ενεργοποιεί τα
αντανακλαστικά Αθήνας και Λευκωσίας, με
τους Τούρκους να έχουν δείξει τάσεις κλιμά-
κωσης της έντασης από τα μέσα της εβδομά-
δας, όταν έσπευσαν να επιτεθούν στον Νίκο
Δένδια για τις δηλώσεις αναφορικά με την
επέτειο του πραξικοπήματος και να δημι-
ουργήσουν ουσιαστικά κλίμα ενόψει των
σημερινών εκδηλώσεων στις δύο πλευρές
της Μεγαλονήσου. 

Θα μπορούσαν οι λεκτικές αντιπαραθέ-
σεις των τελευταίων ημερών να αποτελέ-
σουν την αρχή μιας νέας κρίσης στις ελληνο-

τουρκικές σχέσεις; Όλα θα εξαρτηθούν από
το τι θα πει και πόσο θα ανεβάσει τους τό-
νους ο Ταγίπ Ερντογάν στα Κατεχόμενα. Αν
επιδοθεί σε ρητορικό παραλήρημα μιλώντας
για «Γαλάζιες πατρίδες» και τα «σύνορα της
καρδιάς του», τότε είναι δεδομένο πως θα
λάβει άμεσες απαντήσεις από Μητσοτάκη
και Χριστοδουλίδη, οι οποίοι διαμηνύουν ότι
καμία πρόκληση δεν θα μείνει αναπάντητη. 

Ωστόσο, η Αθήνα επισημαίνει πως μία κρί-
ση τη συγκεκριμένη χρονική περίοδο δεν
συμφέρει κανέναν, εκτιμώντας πως με δε-
δομένη την «ηρεμία» στο Αιγαίο έχει ανοίξει
ένα παράθυρο ιστορικής ευκαιρίας προκει-
μένου να τεθούν καλές βάσεις για να ξεκινή-
σει και πάλι ο διάλογος. Βέβαια, οι προθέ-
σεις του Ερντογάν δεν δείχνουν και τόσο...
αγνές, μιας και τις τελευταίες μέρες γνωστο-
ποίησε τις προθέσεις του να εντάξει το ψευ-
δοκράτος πλήρως στον Οργανισμό Τουρκο-
γενών Κρατών.

Ωστόσο, η απεσταλμένη του γγ. του ΟΗΕ,
Ολγκίν Κουεγιάρ, φαίνεται να επενδύει στα
«ήρεμα νερά» μεταξύ Ελλάδας και Τουρ-
κίας, ξεκινώντας μια δύσκολη διαδικασία
από τις εγγυήτριες δυνάμεις.

Τουρκικός αναθεωρητισμός
Πώς όμως θα ξεκινήσει ο διάλογος όταν η

Άγκυρα δεν θέλει να συνομιλήσει απευθείας
με τη Λευκωσία; Πώς θα γεφυρωθεί το χά-
σμα μεταξύ «Διζωνικής, Δικοινοτική Ομο-
σπονδίας» απέναντι στην «οριστική διχοτό-
μηση»; Ο Ερντογάν στοχεύει στο «μαλακό
υπογάστριο» του Ελληνισμού, τη μαρτυρική
Κύπρο, για να προωθήσει τον τουρκικό ανα-
θεωρητισμό, μια και όταν το επιχείρησε απέ-
ναντι στην Ελλάδα έπεσε στον... τοίχο των
Ενόπλων Δυνάμεων.

Οι επόμενες ημέρες θεωρούνται κομβι-
κές για το κατά πόσο το καλό κλίμα θα παρα-
μείνει, ενώ η συνάντηση των δύο ηγετών τον
Σεπτέμβριο στη Νέα Υόρκη, με την ατζέντα
να περιλαμβάνει «δύσκολα» ζητήματα, θα
καθορίσει το κατά πόσο οι δύο πλευρές θα
συνεχίσουν στη «νηνεμία». Όσο για το Κυ-
πριακό... αν η διαμεσολαβητική προσπάθεια
που προωθείται από τον ΟΗΕ δεν ναυαγήσει,
ενδεχομένως να αποτελέσει το πάτημα για
τον επόμενο στόχο που είναι η πραγματοποί-
ηση μιας άτυπης πενταμερούς συνάντησης.
Αν και η ελληνοκυπριακή πλευρά δεν είναι
δυνατόν να αναγνωρίσει ως «συνομιλητή»
τον Τατάρ, καθώς θα είναι σαν να αναγνωρί-
ζει το ψευδοκράτος. 
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«Τ
άξεις και στρώματα του ελληνικού λαού
δυσανασχετούν και διαμαρτύρονται για τα
έργα και τις ημέρες της δεξιάς διακυβέρ-

νησης του Κυριάκου Μητσοτάκη», διαπιστώνει ο Αντώ-
νης Κοτσακάς, πρώην μέλος της ΠΓ του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ,
και θεωρεί πως αυτή «η κοινωνική αντιπολίτευση ψά-
χνει εναγωνίως για πολιτική αντιπολίτευση με προ-
οπτική εναλλακτικής διακυβέρνησης, ενώ τώρα είναι
προφανές ότι δεν υπάρχει διέξοδος στον ορίζοντα».

Τονίζει δε πως τα κόμματα του ευρύτερου αριστε-
ρού και προοδευτικού χώρου, διατηρώντας την ιδεο-
λογική, πολιτική και οργανωτική τους αυτοτέλεια, κα-
λούνται να διαβουλευτούν μόνο στο προγραμματικό
πεδίο και να ξεκινήσει άμεσα η διεργασία για να συγ-
κροτηθεί προγραμματική συμφωνία ως πολιτικό σχέ-
διο διακυβέρνησης και σε εκλογές να καταλήξουν σε
κατάθεση ενιαίου ψηφοδελτίου!

Είστε ένθερμος υποστηρικτής της ανασύνθεσης
του ευρύτερου αριστερού-προοδευτικού χώ-
ρου. Ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ από μόνος του δεν μπορεί να
καταστεί και πάλι κόμμα εξουσίας και να διεκδι-
κήσει τη διακυβέρνηση;

Με βάση τα σημερινά δεδομένα όλων των μετρήσεων
της κοινής γνώμης είναι προφανές ότι δεν υπάρχει
εναλλακτική κυβερνητική διέξοδος στον ορίζοντα.
Πάντοτε, από τη μεταπολίτευση και μετά, είχαμε δύο
μεγάλα κόμματα. Αυτό παρείχε τη δυνατότητα να λει-
τουργεί η συνταγματική πρόβλεψη ότι οι πολίτες μπο-
ρούν να αλλάζουν τις κυβερνήσεις.

Η σημερινή πραγματικότητα λέει ότι έχουμε κόμμα-
τα που συσσωρεύονται στον άξονα από 8 έως και 15%
και διαγκωνίζονται απλά για τη σειρά κατάταξης. Δη-
λαδή ποιος θα είναι δεύτερος και ποιος τέταρτος.

Η σειρά κατάταξης, όμως, δεν αφορά τους πολίτες.
Οι ηγετικές ομάδες όμως αυτών των κομμάτων θεω-
ρούν πως εάν κάνουν το 12%, 16%, θα έχουν πετύχει πε-
ριφανή νίκη. 

Ωστόσο, στη χώρα μας έχει διαμορφωθεί κοινωνική
αντιπολίτευση. Δηλαδή τάξεις και στρώματα του ελλη-
νικού λαού δυσανασχετούν και διαμαρτύρονται για τα
έργα και τις ημέρες της δεξιάς διακυβέρνησης του
Κυριάκου Μητσοτάκη. 

Αυτή η κοινωνική αντιπολίτευση ψάχνει εναγωνίως
για πολιτική αντιπολίτευση με προοπτική εναλλακτι-
κής διακυβέρνησης. Αυτός είναι ο λόγος που οδήγησε
το 60% των Ελλήνων στην επιλογή της αποχής. 

Σε αυτή την πραγματικότητα, όπως την περιγρά-
φετε, εσείς τι προτείνετε;

Πολλούς μήνες πριν από τις Ευρωεκλογές καταθέσα-
με στον δημόσιο διάλογο πρόταση για την ανασύνθεση
του ευρύτερου αριστερού και προοδευτικού χώρου.
Προχώρησε, δε, και σε μεγάλη, ανοιχτή συγκέντρωση
στο Θέατρο ΑΛΦΑ, όπου η πρότασή μας βρήκε ευρεία
αποδοχή. 

Την επαύριον των ευρωεκλογών καταθέσαμε δη-
μόσια, συγκεκριμένη πρόταση για το ΠΩΣ θα μπο-
ρούσαν να διαμορφωθούν όροι συμπόρευσης στο
προγραμματικό πεδίο. Τονίσαμε και τονίζουμε ότι τα
κόμματα του ευρύτερου αριστερού και προοδευτι-
κού χώρου διατηρούν στον απόλυτο βαθμό την ιδεο-
λογική, πολιτική και οργανωτική τους αυτοτέλεια. Η
επιδίωξη διαβούλευσης περιορίζεται μόνον στο προ-
γραμματικό πεδίο. 

Οι εξελίξεις στη Γαλλία με το Νέο Λαϊκό Μέτωπο
κατά πόσο σας επηρεάζουν;

Στη φίλη χώρα Γαλλία κόμματα τα οποία επί δεκαετίες
βρίσκονταν σε σκληρή πολιτική αντιπαράθεση -όπως,
για παράδειγμα ο Ζακ Λικ Μελανσόν με τον Εμανουέλ
Μακρόν- υπό τη «Δαμόκλειο Σπάθη» της Μαρίν Λεπέν
αναγκάστηκαν εν μια νυκτί να προχωρήσουν σε εκλο-
γική συμφωνία. Η επιλογή αυτή δικαιώθηκε από τη
γαλλική κοινωνία. 

Παρά ταύτα, σήμερα έχουν πρόβλημα για να δια-
σφαλίσουν όρους κυβερνησιμότητας. Ακριβώς για
αυτό τον λόγο καλούμε όλες τις δυνάμεις του αριστε-
ρού προοδευτικού χώρου για να ξεκινήσει άμεσα η
διεργασία για να συγκροτηθεί προγραμματική συμ-
φωνία ως πολιτικό σχέδιο διακυβέρνησης. 

Στη Γαλλία το πλειοψηφικό εκλογικό σύστημα
σε μονοεδρικές περιφέρειες και σε δύο γύρους
επιτρέπει την όποια συσπείρωση κατά τον δεύ-
τερο γύρο. Πώς μπορεί να γίνει κάτι παρόμοιο
στην Ελλάδα;

Σωστή η παρατήρησή σας. Στην Ελλάδα ο εκλογικός
νόμος παρέχει τη δυνατότητα κατάθεσης ενιαίου ψη-
φοδελτίου από τα συμμετέχοντα κόμματα και έτσι δια-
σφαλίζεται και το «μπόνους» των κοινοβουλευτικών
εδρών. Να θυμάστε ότι αυτή ακριβώς η μέθοδος επε-
λέγη στον ΣΥΡΙΖΑ. Ο ΣΥΡΙΖΑ ήταν εκλογική συμπό-
ρευση 13 συνιστωσών, οι οποίες ήταν κόμματα κατατε-
θειμένα και αναγνωρισμένα από τον Άρειο Πάγο. 

Ποια θέματα κομβικής πολιτικής σημασίας θα
μπορούσαν να συμπεριληφθούν σε ένα κοινό

πρόγραμμα εναλλακτικής προοδευτικής διακυ-
βέρνησης;

Πρώτα και κύρια, η ανάγκη για μια πολυδιάστατη εξω-
τερική πολιτική. Με δεδομένη τη συμμετοχή μας σε
υπερεθνικούς οργανισμούς (Ευρωπαϊκή Ένωση -
ΝΑΤΟ), η Ελλάδα δεν μπορεί και δεν πρέπει εξαιτίας
της γεωστρατηγικής της θέσης να αποτελεί τον «δεδο-
μένο» και «υπάκουο» σύμμαχο, όπως δήλωσε ο πρω-
θυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης κατά την πρώτη
του επίσημη επίσκεψη στις Ηνωμένες Πολιτείες. 

Κριτήριο για τις επιλογές της χώρας μας δεν μπορεί
να είναι οι σχεδιασμοί και οι προτεραιότητες των υπε-
ρεθνικών οργανισμών, αλλά το εθνικό συμφέρον. 

Δεύτερο και σημαντικό θέμα, κομβικής πολιτικής
σημασίας, είναι η παραγωγική ανασυγκρότηση της
χώρας. Το πακέτο συνοχής, μέσω του οποίου εισρέ-
ουν ήδη δεκάδες δισ. στη χώρα μας, σύμφωνα με το
σχέδιο Πισσαρίδη, προσανατολίζεται σε μεγάλες και
πολύ μεγάλες επιχειρήσεις. Διατίθεται και θα διατίθε-
ται κατά κύριο λόγο στον τριτογενή τομέα της οικονο-
μίας, δηλαδή σε υπηρεσίες, τουρισμό και κτηματαγο-
ρά. Με απλά λόγια, ουσιαστικές και παραγωγικές
επενδύσεις οι οποίες θα συμβάλλουν στην αύξηση του
ΑΕΠ δεν γίνονται. 

Τρίτο θέμα, κομβικής πολιτικής σημασίας, είναι το
κοινωνικό κράτος υπό την ευρεία αυτού έννοια: Υγεία,
Παιδεία, Εργασία, Κοινωνική Ασφάλιση. 

Είναι προφανές πως σε χώρο μιας απλής συνέντευ-
ξης δεν μπορούμε και δεν πρέπει ίσως να συμπεριλά-
βουμε κάθε πτυχή της παραγωγικής και οικονομικής
δραστηριότητας. 

Σας ευχαριστώ για το βήμα που μας δίνετε. Α
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«Αναγκαία
η εναλλακτική λύση
κυβερνησιμότητας»



Ο
Μιχάλης Κατρίνης, υποψήφιος για
την ηγεσία του ΠΑΣΟΚ και βουλευτής
Νομού Ηλείας, δίνει το πολιτικό του

στίγμα και ξεκαθαρίζει από τις πρώτες του
κουβέντες ότι «κόμματα με ποσοστά του 13%
και του 15% δεν είναι κόμματα εξουσίας» και

καταθέτει το πλάνο του για το
τι πρέπει να αλλάξει στο ΠΑ-
ΣΟΚ για να μπει σε τροχιά κυ-
βερνησιμότητας. Απαντά ευ-
θέως στο ερώτημα αν η εικό-
να που παρουσιάζει το Κίνημα
είναι θέμα προσώπων και πο-
λιτικών ή απλώς αυτό το πολι-
τικό μείγμα δεν αρέσει. Είναι

ξεκάθαρο όμως το μήνυμά του στο για ποι-
ους είναι ανοιχτή η πόρτα επιστροφής στο
ΠΑΣΟΚ. Εμφανίζεται αισιόδοξος για την ενό-
τητα του κόμματος την επόμενη μέρα, αλλά,
όπως λέει, «αυτό για το οποίο ανησυχώ είναι
να συνηθίσουμε στην ιδέα ενός μικρομεσαί-
ου κόμματος».

Τι πρέπει να αλλάξει στο ΠΑΣΟΚ για να
μπει σε τροχιά κυβερνησιμότητας;

Κόμματα με ποσοστά του 13% και του 15% δεν
είναι κόμματα εξουσίας. Αυτό που πρέπει να
μας απασχολεί είναι ότι ο Ανδρέας Παπαν-
δρέου μάς παρέδωσε ένα κόμμα εξουσίας
που πάντα έθετε υψηλούς στόχους και εξέ-
φραζε υπαρκτές κοινωνικές δυνάμεις και σή-
μερα το ΠΑΣΟΚ, με αυτά τα ποσοστά, δεν είναι
κόμμα εξουσίας. Δεν θα γίνουμε συνιστώσα.
Αλλά δεν θα παραμείνουμε και ένα μικρό
κόμμα που δεν αποτελεί εναλλακτική λύση
διακυβέρνησης στα μάτια των πολιτών.

Αυτή είναι η ουσία. Πρέπει επιτέλους να
πούμε με ποιους είμαστε και κυρίως με ποι-
ους δεν είμαστε. Γιατί ο κ. Μητσοτάκης έχει
κάνει αυτή την επιλογή. Στα καθημερινά προ-
βλήματα, για παράδειγμα, όπως η ακρίβεια, ο
κ. Μητσοτάκης είναι με τους κερδοσκόπους,
τους παρόχους και όχι με τους πολίτες. Το
ΠΑΣΟΚ πρέπει να συναντήσει και πάλι την
πραγματική του ψυχή. Να χαράξει μια νέα
διαχωριστική γραμμή με τη συντήρηση και τα
μεγάλα οικονομικά συμφέροντα.

Το ΠΑΣΟΚ κατάφερε να ανεβάσει τα πο-
σοστά του, αλλά δεν πέτυχε τον στόχο
που είχε τεθεί. Τελικώς είναι θέμα προ-
σώπων, πολιτικών ή απλώς αυτό το πολι-
τικό μείγμα δεν αρέσει;

Η διαδικασία για την εκλογή νέου προέδρου
του ΠΑΣΟΚ προσφέρεται για το άνοιγμα μιας
μεγάλης συζήτησης. Το αποτέλεσμα των τε-

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΤΡΙΝΗΣ
Υποψήφιος πρόεδρος ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ, 

βουλευτής Ηλείας
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

«Το ΠΑΣΟΚ δεν
θα γίνει συνιστώσα»

«
Αυτό για το οποίο 
ανησυχώ είναι να
συνηθίσουμε στην ιδέα
ενός μικρομεσαίου
κόμματος του 13% ή 
του 15% που θα αποτελεί
κυβερνητικό δεκανίκι 
σε πολιτικές που δεν
πιστεύουμε και βρίσκονται
σε μεγάλη απόσταση 
από τις αρχές μας αλλά 
και από τις ανάγκες 
της κοινωνίας

στον Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 



λευταίων εκλογών, από τη στιγμή που εί-
χαμε κατάρρευση της ΝΔ και του ΣΥΡΙΖΑ
και παράλληλα το ΠΑΣΟΚ έχασε πάνω από
100.000 ψήφους, δεν μπορεί παρά να μας
προβληματίσει. Το αποτέλεσμα των ευ-
ρωεκλογών είναι ένα αποτέλεσμα απόρρι-
ψης και αποδοκιμασίας του πολιτικού συ-
στήματος. Μέσα σε έναν χρόνο η Νέα Δη-
μοκρατία έχασε 1.000.000 ψηφοφόρους, ο
ΣΥΡΙΖΑ 400.000 και εμείς χάσαμε 100.000
και πλέον. Όλα αυτά μέσα σε έναν χρόνο.
Με μια κυβέρνηση να διατηρεί μια ψευδε-
πίγραφη αριθμητική κυριαρχία, να χάνει
σχεδόν τους μισούς ψηφοφόρους της και
τα δύο βασικά κόμματα της αντιπολίτευ-
σης όχι μόνο να μην κερδίζουν, αλλά να
χάνουν και αυτά ψηφοφόρους. 

Υπάρχει κανείς που διαφωνεί με όλα
αυτά; Υπάρχει κανείς που δεν βλέπει ότι η
χώρα αλλά και ο πολιτικός μας χώρος
βρίσκονται σε ένα πολιτικό αδιέξοδο;
Υπάρχει κανείς που δεν αντιλαμβάνεται
ότι ο αριθμός-ρεκόρ της αποχής δεν είναι
αδιαφορία των πολιτών αλλά πράξη απο-
δοκιμασίας απέναντι στο πολιτικό σύστη-
μα και τις επιλογές που αυτό προσφέρει
στους πολίτες;

Υπάρχει χώρος στο ΠΑΣΟΚ για τα
στελέχη εκείνα που γύρισαν την πλά-
τη στο Κίνημα και πήραν θέσεις ευ-
θύνης στον ΣΥΡΙΖΑ;

Όσοι αναζητούν ή αναζητούσαν ρόλους
και καρέκλες δεν μας αφορούν. Υπήρχαν
στελέχη του ΠΑΣΟΚ που πήγαν στον ΣΥΡΙ-
ΖΑ, όπως υπήρχαν και στελέχη που πήγαν
στη Νέα Δημοκρατία αλλά και στελέχη που
δεν είχαν πρόβλημα με ό,τι αποπνέει πολι-
τικά ο κ. Μητσοτάκης. Το ΠΑΣΟΚ δεν έχει
ανάγκη ανθρώπους που διαπραγματεύον-
ται καρέκλες και αξιώματα και είναι έτοι-
μοι ανά πάσα στιγμή να σηκώσουν την
οποιαδήποτε σημαία ευκαιρίας.

Η απαξίωση και η καθήλωση του ΠΑΣΟΚ
στα χαμηλά ποσοστά ενός μικρομεσαίου
κόμματος οφείλονται σε πρακτικές στελε-
χών μας, που τιμήθηκαν από το ΠΑΣΟΚ,
αλλά θεωρούν φυσιολογικό είτε να φλερ-
τάρουν είτε να υπηρετούν επιλογές του κ.
Μητσοτάκη. Για εμένα αυτό είναι αδιανόη-
το. Με αυτές τις πρακτικές απομακρύνθη-
κε ο κόσμος από το ΠΑΣΟΚ.

Με τόσους πολλούς υποψήφιους αρ-
χηγούς για το ΠΑΣΟΚ θεωρείτε ότι θα
είναι εύκολη η συμπόρευση για την
επόμενη μέρα;

Το ΠΑΣΟΚ διαχρονικά έχει αποδείξει ότι το
μεγαλύτερο πλεονέκτημα που διαθέτει εί-
ναι η ικανότητά του να συνθέτει και να με-
τατρέπει ακόμα και τις διαφορετικές προ-
σεγγίσεις σε μια συγκροτημένη και ενωτι-

κή πολιτική λειτουργία. Δεν ανησυχώ για
την ενότητα. Αυτό για το οποίο ανησυχώ εί-
ναι να συνηθίσουμε στην ιδέα ενός μικρο-
μεσαίου κόμματος του 13% ή του 15% που
θα αποτελεί κυβερνητικό δεκανίκι σε πολι-
τικές που δεν πιστεύουμε και βρίσκονται
σε μεγάλη απόσταση από τις αρχές μας αλ-
λά και από τις ανάγκες της κοινωνίας.

Στη δημοκρατία η συμμετοχή όλων είναι
πλούτος. Οι πολίτες θα είναι αυτοί που θα
κρίνουν κάθε υποψήφιο ή υποψήφια. Η δι-
κή μας ευθύνη, από τη στιγμή που συμμετέ-
χουμε σε αυτήν τη διαδικασία, είναι να πε-
ριφρουρήσουμε το κύρος και τη σοβαρότη-
τα της διαδικασίας, να σεβαστούμε τον κό-
σμο και την ιστορία του ΠΑΣΟΚ. Να φέρου-
με στην κάλπη πολίτες που δεν συμβιβά-
ζονται με την ιδέα ότι ο κ. Μητσοτάκης θα
κυβερνά μέχρι να σβήσει ο ήλιος. Να κερ-
δίσουμε την εμπιστοσύνη τους. Σε ό,τι με
αφορά, μιλάω, όπως είπα, πολιτικά, δεν θα
απαξιώσω, δεν θα προσβάλω κανένα, δεν
θα τραυματίσω την ενότητα του ΠΑΣΟΚ. Θα
επιμείνω όμως να μιλάω με προτάσεις, να
περιγράφω ένα ολοκληρωμένο και συνε-
κτικό πολιτικό σχέδιο που θα ενώσει, θα
εμπνεύσει, θα συνθέσει και θα φέρει κοντά
μας πολίτες που θέλουν και απαιτούν μια
πρόταση ρήξης, ελπίδας και νίκης.

Τι ήταν αυτό που σας οδήγησε να λά-
βετε την απόφαση να διεκδικήσετε
την ηγεσία της παράταξης;

Είμαι υποψήφιος γιατί δεν συμβιβάζομαι
με την εικόνα ενός μικρομεσαίου κόμμα-
τος του 13% και του 15% που θα έχει ως στό-
χο τη δεύτερη θέση. Γεννήθηκα μέσα στο
ΠΑΣΟΚ, όταν το ΠΑΣΟΚ ήταν ένα μεγάλο
κόμμα εξουσίας, όταν δεν υπήρχε κυριαρ-
χία της συντηρητικής παράταξης. Ε, λοι-
πόν, εγώ δεν βλέπω το ΠΑΣΟΚ ως ένα μι-
κρό κόμμα που θα είναι φυσιολογικό να
αποτελεί συμπλήρωμα του κ. Μητσοτάκη,
μιας και η αυτοδυναμία είναι πλέον ένα
άπιαστο όνειρο.

Το άνοιγμα της συζήτησης για μια μεγά-
λη παράταξη μέσα από τις πρωτοβουλίες
του ΠΑΣΟΚ είναι βέβαιο ότι δεν αρέσει σε
αυτούς που θέλουν να συντηρηθεί το πολι-
τικό σκηνικό του ενάμισι κόμματος και να
διατηρηθεί η παραμονή του κ. Μητσοτάκη
στην εξουσία. Σε αυτούς που θέλουν να
συντηρούν έναν μικρόκοσμο κομματικής
γραφειοκρατίας και εξουσίας σε ένα μι-
κρομεσαίο κόμμα και κάπου κάπου να λέ-
νε ότι θα κερδίσουν τον κ. Μητσοτάκη στα
λόγια. Σε αυτούς που φλερτάρουν με τον κ.
Μητσοτάκη και ό,τι αυτός εκπροσωπεί και
αποπνέει και θεωρούν φυσιολογική τη συ-
νεργασία μαζί του.

Είναι εφικτό να υπάρξουν συνεργα-
σίες για κοινή κάθοδο κομμάτων στις
εθνικές εκλογές και ποιες είναι οι
προϋποθέσεις για να συμβεί αυτό;

Είμαι ο μόνος που μιλάει για μια μεγάλη

παράταξη. Τη συζήτηση που πρέπει να
ανοίξει για μια μεγάλη παράταξη την πε-
ριμένει και θα συμμετέχει η μεγάλη κοι-
νωνική πλειοψηφία που συνέτριψε τον κ.
Μητσοτάκη στις ευρωεκλογές. Η νέα αυ-
τή δημοκρατική και κοινωνική πλειοψη-
φία θα χτιστεί στη βάση, χωρίς αθροίσμα-
τα και συνιστώσες. Και στις σημερινές
συνθήκες αυτό δεν μπορεί να το κάνει
από μόνο του κανένα κόμμα. Η μεγάλη
παράταξη θα δημιουργηθεί με ανοιχτές
πρωτοβουλίες μέσα στην κοινωνία και όχι
μέσα σε κλειστά γραφεία.

Πρέπει να απευθυνθούμε στους δημο-
κρατικούς πολίτες και κυρίως στα εκα-
τομμύρια των πολιτών που δεν ψηφίζουν
εδώ και καιρό γιατί δεν έχουν τι να ψηφί-
σουν. Να τους καταθέσουμε μια ολοκλη-
ρωμένη πρόταση αρχών και πολιτικών
διακυβέρνησης για όλα. Αυτή η πρόταση
πρέπει να τεθεί σε ανοιχτό δημόσιο διά-
λογο μέσα στην κοινωνία με πρωτοβου-
λία του ΠΑΣΟΚ, να συνδεθεί με μαζικές
και συμμετοχικές διαδικασίες με τη συμ-
μετοχή των πολιτών που θα προτείνουν,
θα εγκρίνουν ή θα απορρίπτουν. Είμαι
βέβαιος ότι υπάρχουν δυνάμεις που θα
αγκαλιάσουν αυτή την πρωτοβουλία και
πολίτες που θα προσπεράσουν τις ηγε-
σίες των κομμάτων που θα επιμείνουν
στην άρνηση για να διατηρήσουν την
κομματική τους εξουσία σε ένα μικρομε-
σαίο κόμμα. 
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Η νέα αυτή δημοκρατική
και κοινωνική
πλειοψηφία θα χτιστεί
στη βάση χωρίς
αθροίσματα και
συνιστώσες. Και 
στις σημερινές
συνθήκες αυτό δεν
μπορεί να το κάνει από
μόνο του κανένα κόμμα.
Η μεγάλη παράταξη 
θα δημιουργηθεί με
ανοιχτές πρωτοβουλίες
μέσα στην κοινωνία 
και όχι μέσα 
σε κλειστά γραφεία

«



Ο
νέος γύρος αντιπαράθεσης που
άνοιξε στον ΣΥΡΙΖΑ, με αφορμή
την προειλημμένη απόφαση του

Γιάννη Δραγασάκη για την αποχώρησή
του από το κόμμα, μοιάζει να αφορά κάτι

πολύ μεγαλύτερο από την
ίδια την απομάκρυνση
ενός ιστορικού στελέ-
χους του κόμματος, που
όμως εδώ και καιρό δεν
βρισκόταν στην πρώτη
γραμμή του ΣΥΡΙΖΑ. 

Αντίθετα φέρνει  στο
προσκήνιο όλες τ ις

«γραμμές» που συγκρούονται ενόψει της
ανασύνθεσης της Κεντροαριστεράς, με
ορίζοντα βέβαια την προεδρική εκλογή
στο ΠΑΣΟΚ και το Καταστατικό Συνέδριο
του ΣΥΡΙΖΑ τις ίδιες μέρες. 

Ο Γιάννης Δραγασάκης, που σήμερα
λοιδορείται από τα τρολ του ΣΥΡΙΖΑ -στη
γραμμή όμως που χάραξε το επίσημο
κόμμα- ως «άνθρωπος της διαπλοκής»
και πρώην... υπουργός του Κωνσταντίνου
Μητσοτάκη, είχε την ευκαιρία να συζητή-
σει την απόφασή του αυτή με τον πρώην
πρόεδρο του κόμματος, Αλέξη Τσίπρα. Ο
τελευταίος φέρεται να προσπάθησε να
τον αποτρέψει με το επιχείρημα πως τα
στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ που διαφωνούν με
την κατεύθυνση που πηγαίνει το κόμμα ο
Στέφανος Κασσελάκης οφείλουν να δώ-
σουν τη μάχη εντός του κόμματος και στο
επικείμενο Συνέδριο. 

«Σύγκρουση» γραμμών
Τα όσα του είπε όμως ο πρώην πρωθυ-

πουργός δεν φάνηκαν να πείθουν τον
Δραγασάκη, ο οποίος είχε καταλήξει στην
απόφασή του από τον Δεκέμβριο, όταν
αποχώρησε από τα όργανα του κόμματος,
αλλά δεν κατέθεσε την «κομματική του
ταυτότητα» για να μη θεωρηθεί πως προ-
σπαθεί να δημιουργήσει πρόβλημα ενό-
ψει ευρωεκλογών. 

Η διαφωνία αυτή αντικατοπτρίζει τις
δύο γραμμές που «συγκρούονται» μεταξύ
των στελεχών που στέκονται απέναντι
στον Στέφανο Κασσελάκη. Τα στελέχη
αυτά καλούνται να απαντήσουν αν υπάρ-
χει λόγος να δοθεί μάχη για τον ΣΥΡΙΖΑ
ώστε μέσω αυτού να προκύψει η συνερ-
γασία των κεντροαριστερών δυνάμεων ή
να υπάρξει ένα νέο κόμμα που θα έρθει
να αντικαταστήσει τον ΣΥΡΙΖΑ που υπήρ-
ξε μέχρι τον Σεπτέμβρη του 2023. 

Ο μεν Αλέξης Τσίπρας και τα στελέχη
που έχουν λάβει πλέον το όνομα «φρουρά
Τσίπρα» υποστηρίζουν το πρώτο, άλλα στε-
λέχη, όπως ο Γιάννης Δραγασάκης, το δεύ-
τερο. Απόρροια αυτής της συζήτησης ήταν
και οι διαφωνίες που εξέφρασαν η Όλγα
Γεροβασίλη, ο Κώστας Ζαχαριάδης και ο

Θανάσης Καρτερός για την αποχώρηση του
Γιάννη Δραγασάκη, υπερασπιζόμενοι
όμως την πορεία του πρώην υπουργού. 

Από την άλλη πάντως υπάρχει το παρά-
δειγμα της Νέας Αριστεράς που φτιάχτη-
κε από τα πιο αναγνωρίσιμα στελέχη που

είχε μέχρι τότε ο ΣΥΡΙΖΑ και όμως δεν
κατάφερε καλά-καλά ούτε από τον ΣΥΡΙ-
ΖΑ να αφαιρέσει δύναμη και φυσικά ούτε
και να μπει στη Βουλή. 

Ο κασσελάκειος ΣΥΡΙΖΑ από την άλλη δεν
ενδιαφέρεται να μπει σε μια τέτοια κουβέντα.

Αντίθετα, θέλει να εδραιώσει την κυριαρχία
του προέδρου στο κόμμα του μέχρι και το Συ-
νέδριο, το οποίο αναμένεται να είναι η κατα-
ληκτική για τους διαφωνούντες ημερομηνία. 

«Να πω ότι δεν χάρηκα θα ήταν ψέμα»
Χαρακτηριστικό του ποιος είναι ο ΣΥΡΙΖΑ

του Στέφανου Κασσελάκη είναι ότι επιχαί-
ρει για την αποχώρηση Δραγασάκη -όπως
το έκανε πριν για το κλείσιμο του καθημε-
ρινού φύλλου της «Αυγής»- ο Ευάγγελος
Αντώναρος, για το... περιμάζεμα του οποί-
ου όμως δεν είναι άμοιρος ευθυνών και ο
ίδιος ο Αλέξης Τσίπρας. 

«Να πω ότι δεν χάρηκα και μάλιστα πολύ,
θα ήταν ψέμα», ανέφερε χαρακτηριστικά ο
πρώην κυβερνητικός εκπρόσωπος της κυ-
βέρνησης Καραμανλή, ενώ στο ίδιο μήκος
κύματος είχαν παρέμβει και ο Νίκος Καρα-

νίκας που είχε μιλήσει για «εκπρόσωπο
της νομενκλατούρας» όσο και ο

Παύλος Πολάκης που ειρωνευό-
ταν περί «μαύρης μέρας για την
Τράπεζα της Ελλάδας», υπαινισ-
σόμενος σχέσεις του Γιάννη Δρα-

γασάκη με τραπεζικά συμφέροντα,
υπόνοια που άφηνε άλλωστε και η

επίσημη ανακοίνωση του κόμματος. 
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 Σε ποια κατάσταση βρίσκονται
τα δύο «στρατόπεδα» μετά
την αποχώρηση Δραγασάκη - 
Πού διαφωνούν τα στελέχη, 
πού στέκονται απέναντι 
στον Κασσελάκη

Ακονίζουν μαχαίρια
«κασσελακικοί» και 
«φρουρά Τσίπρα»

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Καρτερός: Έμμεσο «βούλωσέ το» στον Στέφανο
Κατά της επίσημης ανακοίνωσης του κόμματος τάχθηκε και ο πρώην αναπλη-

ρωτής γραμματέας Γιώργος Βασιλειάδης, ο οποίος τη χαρακτήρισε «κατώτε-
ρη των περιστάσεων», ενώ άσκησε κριτική σε «διάφορα τρολ που ταλαιπω-
ρούν το κόμμα με τη χυδαιολογία τους». 

«Σίγουρα η ανακοίνωση του Γραφείου Τύπου ήταν κατώτερη των περι-
στάσεων. Είναι λάθος ένα κόμμα να δείχνει αυτήν τη μικροψυχία», σημεί-
ωσε χαρακτηριστικά ο Γιώργος Βασιλειάδης. 

Καμία αντίδραση πάντως δεν έφτασε σε σφοδρότητα εκείνη του άρθρου του
Θανάση Καρτερού, που υπενθύμισε το παρελθόν του αποχωρήσαντος Δραγασάκη,
ενώ εμμέσως πλην σαφώς απηύθυνε και ένα «βούλωσέ το» στον Στέφανο Κασσελά-
κη, δείχνοντας έτσι το κλίμα που επικρατεί στην Κουμουνδούρου. 

Σε κάθε περίπτωση μεγαλύτερη σημασία για το μέλλον όσων διαφωνούν με τον
Στέφανο Κασσελάκη σε σχέση με το καταστατικό συνέδριο του ΣΥΡΙΖΑ, το οποίο
στήνει με τέτοιον τρόπο που θα αφήσει λίγα στην τύχη, θα παίξει η προεδρική εκλογή
στο ΠΑΣΟΚ. Αν μάλιστα τα αποτελέσματα δεν είναι αυτά που προσδοκούν τα στελέχη
του ΣΥΡΙΖΑ που βρίσκονται στην πόρτα της εξόδου της Κουμουνδούρου, ενδεχομέ-
νως να «εγκλωβιστούν» μεταξύ… Σκύλλας και Χάρυβδης τόσο που στα χέρια τους να
μην έχουν πια πολλές επιλογές. 



Τ
α καμώματα του Παύλου Πολάκη τα
12 χρόνια παρουσίας του στον ΣΥ-
ΡΙΖΑ δεν είναι λίγα. Ίσα ίσα, είναι

περισσότερα από όσα οποιαδήποτε ηγε-
σία θα μπορούσε να μετα-
βολήσει κρατώντας τον
«αψύ» στο κόμμα. Κι
όμως ο βουλευτής Χα-
νίων όχι μόνο γλίτωσε την
καρατόμηση από τον Αλέ-
ξη Τσίπρα που την είχε
σχεδόν αποφασίσει, αλλά
έγινε και ο μέντορας του

Στέφανου Κασσελάκη που αν και δεν ση-
κώνει μύγα στο σπαθί του, θεωρώντας
οποιαδήποτε απόκλιση από τη δική του
γραμμή «υπονόμευση», μπροστά στον
Παύλο Πολάκη κάνει πανηγυρικά την...
πάπια. Γιατί όμως συμβαίνει αυτό; 

«Εάν δεν ήταν ο Πολάκης και Καπνισά-
κης, εγώ δεν θα ήμουν εδώ» έχει δηλώ-
σει στο παρελθόν ο πρόεδρος του ΣΥΡΙ-
ΖΑ, ενώ απαντώντας στην κραταιά στη ΝΔ
αντίληψη πως «ο Πολάκης είναι ο ΣΥΡΙΖΑ
και ο ΣΥΡΙΖΑ είναι ο Πολάκης», ο Στέφα-
νος Κασσελάκης σε περιοδεία του στην
Κρήτη είχε αντιτείνει «Καλά κάνω και
έχω ψυχή Πολάκη, είμαι τίμιος, μακάρι
να είχατε και εσείς ψυχή Πολάκη». 

Έριξε τα μούτρα του
Από τότε μέχρι σήμερα βέβαια ο πρό-

εδρος του ΣΥΡΙΖΑ έχει βρεθεί σε μια σει-
ρά από περιπτώσεις να αναγκάζεται να
απολογηθεί για λογαριασμό του Κρητικού
βουλευτή.  Πρώτα με την αποχή του
«αψύ» από την ψήφιση του νομοσχεδίου
για την ισότητα στον γάμο που έφερε η
κυβέρνηση και ο Κασσελάκης είχε θέσει
στην Κοινοβουλευτική του Ομάδα ζήτημα
κομματικής πειθαρχίας. 

Ο Πολάκης που είχε εκφραστεί εναν-
τίον του νομοσχεδίου και στα όργανα του
κόμματος, λέγοντας μάλιστα τη χαρακτη-
ριστική φράση «δεν μπορώ να το πω πά-
νω από τα 300 μέτρα υψόμετρο στην Κρή-
τη» δεν διεγράφη, αλλά υποβαθμίστηκε

από υπερτομεάρχης σε τομεάρχη Διαφά-
νειας. Και πριν από λίγες ημέρες ήρθε το
επεισόδιο με την επίθεσή του στη γραμ-
ματέα της ΝΔ με σεξιστικούς όρους και
τη φράση «πήγαινΕ κάνε καμιά δουλειά»
και «βούλωσέ το». 

Ο Στέφανος Κασσελάκης αναγκάστηκε
να... ρίξει τα μούτρα του και να τηλεφω-
νήσει στη γραμματέα της ΝΔ ώστε να της
ζητήσει «συγγνώμη», όμως όχι μόνο δεν
διέγραψε τον «αψύ Σφακιανό», αντίθετα
μπλόκαρε και κάθε ονομαστική αναφορά
στο γεγονός στο πλαίσιο της Πολιτικής
Γραμματείας, αν και η «φρουρά Τσίπρα»
απαίτησε να γίνει ειδική καταδικαστική
αναφορά στην απόφαση της συνεδρία-
σης, χωρίς όμως να εισακουστεί. 

Το «ευχαριστώ» 
Πρόκειται άλλωστε για τους ίδιους αν-

θρώπους που μαζί με τους αποχωρήσαν-
τες για τη Νέα Αριστερά είχαν αποτρέψει
τότε τη διαγραφή του Παύλου Πολάκη
από τον ΣΥΡΙΖΑ, που ο Αλέξης Τσίπρας
φαινόταν να έχει αποφασίσει οριστικά.
Και το «ευχαριστώ» του Παυλή; «Υπονο-
μευτές» να τους ανεβάζει, «χορηγούς του
Μητσοτάκη» να τους κατεβάζει. 

Πέραν πάντως του γεγονότος πως όλοι
και αντιλαμβάνονταν και αντιλαμβάνονται
ότι ο ΣΥΡΙΖΑ πλέον έχει βάση που «ορκί-
ζεται» στο όνομα του Παύλου Πολάκη,
ρόλο στο «απυρόβλητο» που έχει βρεθεί
ο βουλευτής Χανίων παίζει και το επικεί-
μενο Συνέδριο του κόμματος, όπου ο Στέ-
φανος Κασσελάκης φαίνεται μεν να εξα-
σφαλίζει μια εύκολη πλειοψηφία, κρί-
νοντας από τις Επιτροπές που ορίστηκαν
για τη διεξαγωγή του, τα πάντα όμως είναι
ρευστά. 
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Γιατί ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ 
συνεχίζει να δικαιολογεί τα… 
καμώματα του αψύ Σφακιανού

Όλοι ετοιμάζονται για τη «μάχη» 
του συνεδρίου τον Οκτώβριο 

Ο Οκτώβριος μοιάζει μακριά, όμως εκεί «κασσελακικοί»
και «φρουρά Τσίπρα» έχουν δώσει ραντεβού για να λύ-
σουν τις διαφορές τους, την ώρα που στο ΠΑΣΟΚ θα
εκλέγουν νέο πρόεδρο. Όλες οι πλευρές προετοιμάζον-
ται για τη μεγάλη μάχη και δεν σκοπεύουν -όπως έκαναν
τον Φεβρουάριο- να αφήσουν τα πράγματα στην τύχη
τους. Η «ομάδα των 87» με ραχοκοκαλιά τη «φρουρά Τσί-
πρα» παίρνει πλέον σάρκα και οστά και αποτελεί στην ουσία
της την εσωκομματική αντιπολίτευση του Στέφανου Κασσελάκη. 

Έχει εκπροσώπηση σε όλα τα όργανα και γνωρίζει καλά τις διαδικασίες. Από την
πλευρά του ο Στέφανος Κασσελάκης ψάχνει τις ευρύτερες δυνατές συνεργασίες εν-
τός των μηχανισμών του κόμματος και προσπαθεί να προσεγγίσει τον πάντα ισχυρό
εσωκομματικά, αλλά απρόβλεπτο πολιτικά, Νίκο Παππά, που έχει τη δική του συμ-
παγή ομάδα. 

Αν λοιπόν ο Στέφανος Κασσελάκης πήγαινε σήμερα σε μια σύγκρουση με τον
Παύλο Πολάκη, γνωρίζει καλά πως αυτό που θα πετύχαινε είναι να αποδυναμώσει το
δικό του στρατόπεδο ενόψει Συνεδρίου. Ο Παύλος Πολάκης άλλωστε μπορεί να κά-
νει ό,τι του κατέβει στο κεφάλι, όταν όμως το ζήτημα τίθεται μεταξύ του Κασσελάκη
και της «φρουράς Τσίπρα», ο βουλευτής Χανίων απαντά χωρίς σκέψη το πρώτο.

Ο Στέφανος τα βάζει 
με τον Τσίπρα, αλλά 
όχι με τον Πολάκη

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com
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26 ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Η
παιδίατρος και βουλευτής Ιωαννίνων της Νέας
Δημοκρατίας, Μαρία - Αλεξάνδρα Κεφάλα, εί-
ναι σαφέστατα ένα από τα πιο δυναμικά «γαλά-

ζια» στελέχη που δύσκολα το βάζει κάτω και πάνω απ’
όλα δεν μασάει τα λόγια της. Από μικρή άλλω-
στε, όπως ομολόγησε και η ίδια, ήταν ανήσυχο
πνεύμα και δεν ήθελε να αφήνει τίποτα να πέσει
κάτω, καθώς προσπαθούσε να συμμετέχει σε
οτιδήποτε είχε σχέση με το κοινό καλό. 

Το πλούσιο βιογραφικό της παρουσιάζει τε-
ράστιο πολιτικό ενδιαφέρον, αφού από μόνη της
κατάφερε να κερδίσει την εμπιστοσύνη του
πρωθυπουργού, Κυριάκου Μητσοτάκη, και να
αναλάβει το αξίωμα της υφυπουργού Κοινωνικής Συ-
νοχής και Οικογένειας από 27/06/2023 έως
14/06/2024, ενώ πρέπει να τονιστεί ότι ήταν η νεότερη
ηλικιακά υφυπουργός της ελληνικής κυβέρνησης. «Το
διάστημα αυτό ήταν μια απόλυτα παραγωγική χρονική
περίοδος, αφού μου δόθηκε η ευκαιρία από τον πρω-
θυπουργό να συνδράμω στην κοινή προσπάθεια για να
στήσουμε από την αρχή ένα νεοσύστατο υπουργείο με
εξαιρετικά κρίσιμες αρμοδιότητες», αποκάλυψε η ίδια. 

Μεθοδική, συνετή, τηρεί ισορροπίες αλλά ταυτόχρο-
να υπερασπίζεται τις θέσεις της ακόμα και αν έρχονται
σε αντίθεση με τους πολιτικούς της προϊσταμένους. «Η

δύναμη του να μπορείς να πάρεις αποφάσεις είναι ση-
μαντική. Ακόμη, όμως, σημαντικότερη είναι η επίγνω-
ση των συνεπειών της απόφασης που θα πάρεις και
εκεί είναι που πρέπει να βρεθεί η χρυσή τομή μεταξύ

των προσωπικών ‘‘πιστεύω’’ και της πολιτικής
πρακτικής», δήλωσε μεταξύ άλλων η κ. Κεφάλα.
Εκτός των άλλων, είναι εκλεγμένη στην Εκτελε-
στική Γραμματεία της Νέας Δημοκρατίας από τις
22 Φεβρουαρίου 2020, ενώ αναφορικά με το κί-
νητρό της να βάλει υποψηφιότητα για βουλευτής
η ίδια δήλωσε ότι ήταν αποτέλεσμα βαθιάς εσω-
τερικής ανάγκης για προσφορά. 

«Για μένα σε μια εποχή σχετικής απαξίωσης
της γενιάς μου για την πολιτική, όταν μου δόθηκε αυτή
η δυνατότητα, δεν είχα δεύτερες σκέψεις», κατέληξε η
βουλευτής.

Γεννήθηκε και μεγάλωσε στα Ιωάννινα, ενώ ακόμη
και τα φοιτητικά της χρόνια τα έζησε στα Ιωάννινα, κα-
θώς σπούδασε στην Ιατρική σχολή του Πανεπιστημίου
Ιωαννίνων. Είναι η μεγαλύτερη από τα δύο τέκνα του Ιε-
ρέα Στεφάνου Κεφάλα με καταγωγή από τον Καραδήμα
Ιωαννίνων και της Άννας Παπαρούνα από τη Λαΐστα
Ιωαννίνων, ενώ από το 2014 είναι παντρεμένη με τον
χειρουργό Κώστα Τεπελένη.

Η ίδια είναι στενά συναισθηματικά δεμένη με τον τό-

πο της, που τον θεωρεί κάτι ξεχωριστό και θέλει συνε-
χώς να τον βλέπει να αναπτύσσεται, χωρίς όμως να χά-
νει τα παραδοσιακά του γνωρίσματα. Έχει να θυμάται
πολύ όμορφα παιδικά χρόνια, με την οικογένειά της να
είναι πάντα στο πλευρό της και να τη στηρίζει, ενώ ανα-
πολεί την αγάπη και τη ζεστασιά του σπιτιού της. «Εμέ-
να και τον αδερφό μου οι γονείς μας πάντα μας αγκά-
λιαζαν και στέκονταν δίπλα μας, κάτι που κάνουν ακό-
μη και σήμερα, προφέροντάς μας αγάπη, θαλπωρή και
ασφάλεια», ανέφερε χαρακτηριστικά.

Από μικρό παιδί ήταν στοχοπροσηλωμένη, έβαζε
υψηλούς στόχους και ήθελε πάντα να τους πετυχαίνει.
Ειδικεύτηκε στην παιδιατρική και συγκεκριμένα στο
ιστορικό νοσοκομείο Χατζηκώστα Ιωαννίνων, ενώ ερ-
γάστηκε στο Γενικό Νοσοκομείο Φιλιατών, στο Γενικό
Νοσοκομείο Ιωαννίνων και στην 5η ΤΟΜΥ Ιωαννίνων.
Μιλάει τρεις ξένες γλώσσες, αγγλικά, γαλλικά και γερ-
μανικά και είναι κάτοχος του μεταπτυχιακού τίτλου
σπουδών της Δημόσιας Υγείας, Προαγωγή υγείας σε
παιδιά και εφήβους. Ακόμη και σήμερα κατοικεί στην
Ανατολή Ιωαννίνων, ενώ λόγω των αναρίθμητων πολιτι-
κών της υποχρεώσεων μοιράζει τη ζωή της σε Γιάννενα
και Αθήνα προκειμένου να είναι συνεπής όχι μόνο στις
ιατρικές της υποχρεώσεις, αλλά και στα πολιτικά της
καθήκοντα.

Η βουλευτής
με πάθος 

για την Ιατρική
και τη συνεισφορά

Μαρία - Αλεξάνδρα 
Κεφάλα

της  Ραφαέλας
Παπαγεωργίου

marrafaelapapag@gmail.com
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ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 27Μαρία - Αλεξάνδρα Κεφάλα

Π
άντοτε είχε πολιτικές ανησυχίες, ακόμη και από
τα μαθητικά της χρόνια, ενώ στα φοιτητικά της
χρόνια η επιθυμία της για συμμετοχή στα κοινά

άρχισε να γίνεται ολοένα και πιο έντονη, γι’ αυτό και
αφιέρωσε χρόνο στην ενασχόληση με το φοιτητικό κί-
νημα μέσα από την παράταξη της ΔΑΠ-ΝΔΦΚ. Ήδη από
τα 28 της χρόνια διετέλεσε πρόεδρος της Νομαρχιακής
Οργάνωσης της Νέας Δημοκρατίας στα Ιωάννινα και
μάλιστα να σημειωθεί ότι ήταν η μικρότερη πρόεδρος
ΝΟΔΕ πανελλαδικά. Δραστήρια, ασταμάτητη και χαμη-
λών τόνων, προτιμούσε να μιλούν οι πράξεις της και
πάντα τα κατάφερνε, αφού ήταν σκληρό καρύδι.

Όσοι τη γνωρίζουν μιλούν για μια ικανότατη διαπραγ-
ματεύτρια, που πάντα ήθελε να βρίσκεται στο πλευρό
των συμπολιτών της έχοντας διατελέσει αντιπρόεδρος
Τοπικού Συμβουλίου Νέων Δήμου Παμβώτιδας, ενώ εί-
ναι ιδιαίτερα ευαισθητοποιημένη σε ζητήματα προάσπι-
σης ανθρωπίνων δικαιωμάτων, καθώς κατέχει την προ-
εδρία της Ειδικής Μόνιμης Επιτροπής Ισότητας, Νεο-
λαίας και Δικαιωμάτων του Ανθρώπου και την προεδρία
της Υποεπιτροπής για τα Θέματα των Ατόμων με Αναπη-
ρία. Παράλληλα, έχει αναλάβει πρόεδρος της Υποεπι-
τροπής για την Καταπολέμηση της Εμπορίας και της Εκ-
μετάλλευσης Ανθρώπων, ενώ είναι και μέλος της Διαρ-

κούς  Επιτροπής Κοινωνικών Υποθέσεων.
Πολλοί θα τη χαρακτήριζαν ως τελειομανή, αφού δεν

θέλει ποτέ να αφήνει ανειλημμένες υποχρεώσεις, ενώ
οι περισσότεροι αναρωτιούνται πώς καταφέρνει να συν-
δυάζει την ιατρική επιστήμη με την πολιτική, προσπα-
θώντας να δείχνει την αμέριστη αφοσίωση αμφότερα
και να συμμετέχει σε όσο το δυνατόν περισσότερες πε-
ριοδείες. «Από την εκλογή μου ως βουλευτής Ιωαννί-
νων το 2019 μέχρι σήμερα η επαγγελματική μου ενα-
σχόληση με την ιατρική έχει περάσει σε δεύτερη μοίρα,
χωρίς αυτό να σημαίνει ότι δεν παρακολουθώ τις εξελί-
ξεις στην Παιδιατρική, που είναι η ειδικότητά μου», δή-

λωσε η κ. Κεφάλα, ενώ υπογράμμισε ότι την περίοδο
που ο πρωθυπουργός τής ανέθεσε καθήκοντα υφυ-
πουργού Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας, οι υπο-
χρεώσεις ήταν πολύ αυξημένες και δεν υπήρχε διαθέ-
σιμος χρόνος για οτιδήποτε άλλο.

Όσον αφορά το όραμα και τις μελλοντικές της σκέ-
ψεις η ίδια θέλει να συνεχίσει να εργάζεται με τη βου-
λευτική της ιδιότητα για την προώθηση λύσεων στα ζη-
τήματα της καθημερινότητας, που αφορούν την ελληνι-
κή κοινωνία, όπως και έκανε από το 2019. «Προσπαθώ
πάντα να βρίσκομαι κοντά στους συντοπίτες μου, σε κά-
θε πόλη και χωριό των Ιωαννίνων και της Ηπείρου,
ακούγοντας και καταγράφοντας τα προβλήματά τους,
ώστε να τα μεταφέρω στους καθ’ ύλην αρμόδιους και να
αναζητήσουμε από κοινού τις βέλτιστες λύσεις», επισή-
μανε η βουλευτής. Η Μαρία Κεφάλα δεν μπήκε στην πο-
λιτική από κάποια προσωπική ανάγκη, αλλά θέλησε να
βάλει ένα λιθαράκι για να πάει μπροστά η πατρίδα και
με τις δικές της πράξεις να επηρεάσει θετικά τη ζωή των
συνανθρώπων της. Όπως λέει και η ίδια, «τα βήματα
που έχουν γίνει με την κυβέρνηση της ΝΔ, είναι σημαν-
τικά σε πολλούς τομείς, οι προκλήσεις, όμως, που ανα-
κύπτουν σε διεθνές επίπεδο είναι μεγάλες και απαιτούν
αποφασιστικότητα». 

Με τον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη
Με την οικογένειά της και την υπουργό Οικογένειας 

Σοφία Ζαχαράκη σε εκδήλωση στα Ιωάννινα
Στα 28 της διετέλεσε πρόεδρος 

της Νομαρχιακής Οργάνωσης της ΝΔ

Η αδυναμία που έχει στον πατέρα της
δεν κρύβεται Σε περιοδεία για τις ευρωεκλογές

Σε δομή μεταναστών ως πρόεδρος της Ειδικής
Μόνιμης Επιτροπής Ισότητας, Νεολαίας 

και Δικαιωμάτων του Ανθρώπου Επί το έργον ως παιδίατρος

Το βαρύ βιογραφικό, η τελειομανία 
και οι προτεραιότητές της

Στον ανασχηματισμό της κυβέρνησης



Τ
ο παιχνίδι εντυπώσεων είναι σε πλήρη
εξέλιξη στην αρένα των υποψηφίων για
την ηγεσία του ΠΑΣΟΚ. Στοχευμένες

εξορμήσεις, δημόσιες παρεμβάσεις, καθημε-
ρινή παρουσία στα ΜΜΕ και
μια αντιπαράθεση με το…
γάντι. Ο κοινός τους στόχος εί-
ναι αφενός να προκαλέσουν
το ενδιαφέρον σε ένα ευρύτε-
ρο κοινό πέρα από τα στενά
κομματικά περιθώρια, αφετέ-
ρου να καταφέρουν να το οδη-
γήσουν στις κάλπες του Οκτω-

βρίου. Η αρμόδια επιτροπή που έχει την ευθύ-
νη τήρησης του καταστατικού και της διεξαγω-
γής των εκλογών συνεδρίασε για πρώτη φορά,
βάζοντας τις πρώτες «ψηφίδες» για το πλαίσιο
που θα διακρίνει τη διαδικασία. 

5.000 υπογραφές 
Σε πρώτη φάση αποφασίστηκε ότι στις 9 Σε-

πτεμβρίου θα λήξει η προθεσμία για την κατά-
θεση από τους υποψηφίους των πέντε χιλιάδων
υπογραφών από τους υποστηρικτές τους. Σύμ-
φωνα με το καταστατικό οι υποψήφιοι για την
ηγεσία θα πρέπει να καταθέσουν είτε πέντε χι-
λιάδες υπογραφές από μέλη του ΠΑΣΟΚ είτε
υπογραφές από το 15% των μελών της Κεντρικής
Επιτροπής. Επίσης οι υποψήφιοι θα μπορούν να
έχουν άμεσα στα χέρια τους και το μητρώο με-
λών του κόμματος. Μέχρι τώρα το όριο των πέν-
τε χιλιάδων υπογραφών έχουν ήδη ξεπεράσει ο
Παύλος Γερουλάνος και ο Χάρης Δούκας. 

Την ίδια στιγμή στο πλευρό του Παύλου Γε-
ρουλάνου -μετά τον Νίκο Παπανδρέου- βρέ-
θηκε ακόμη ένας ευρωβουλευτής του ΠΑΣΟΚ,
ο Σάκης Αρναούτογλου. «Από τη στιγμή που το
Κίνημά μας μπήκε σε διαδικασία εκλογής προ-
έδρου, θεωρώ σκόπιμο να τοποθετηθώ ανοι-
χτά και χωρίς περιστροφές. Έχουμε την τύχη
να έχουμε πολλές και ικανές υποψηφιότητες.
Τα προσόντα που πρέπει να διαθέτει η ηγεσία
ενός Σοσιαλιστικού Κόμματος επιδέχονται βέ-
βαια πολλών διαφορετικών απόψεων και ερ-
μηνειών. Ωστόσο, εκτός από τα βασικά χαρα-
κτηριστικά όπως ιδεολογική αφοσίωση, πολι-
τική και επικοινωνιακή ικανότητα, ηθική ακε-
ραιότητα και δέσμευση για την κοινωνική αλ-
λαγή και την υλοποίηση των σοσιαλιστικών
ιδανικών, η ηγεσία ενός Σοσιαλιστικού Κόμμα-
τος οφείλει να διαθέτει και άλλα προσόντα,
όπως η ικανότητα συνεργασίας, η ευελιξία, η
προσαρμοστικότητα και η ενσυναίσθηση»
υποστηρίζει ο κ. Αρναούτογλου και προσθέτει
«Είναι σημαντικό να τονιστεί ότι τα ηγετικά
προσόντα δεν είναι στατικά, αλλά οφείλουν να
εξελίσσονται παράλληλα με τις αλλαγές που

υφίστανται η κοινωνία και η πολιτική σκηνή.
Σταθμίζοντας όλα τα παραπάνω και με απόλυτο
σεβασμό σε κάθε υποψήφια και υποψήφιο
πρόεδρο, θεωρώ ότι ο Παύλος Γερουλάνος εί-
ναι η καλύτερη επιλογή και για την ολική επα-
ναφορά του ΠΑΣΟΚ και για την ανασυγκρότη-
ση της Ελλάδας».

Κοινές βολές προς την κυβέρνηση 
Στο μεταξύ είναι εμφανής πλέον η προσπά-

θεια των υποψηφίων να μην εγκλωβιστούν σε
μια εσωστρεφή αντιπαράθεση, που στην ουσία
αφήνει αδιάφορη τη συντριπτική πλειοψηφία
των πολιτών. Έτσι στρέφουν σταδιακά τα βέλη
της κριτικής τους προς τις κυβερνητικές πρα-
κτικές, επιχειρώντας να δείξουν ότι δεν είναι
αποκομμένοι από την κοινωνία. «Ξέρουμε
όλοι, και το βιώνουμε, ότι η κυβέρνηση του κ.
Μητσοτάκη, η δήθεν κεντρώα και μεταρρυθμί-
στρια, είναι κυβέρνηση η οποία δημιουργεί
πρωτοφανή υπερσυσσώρευση πλούτου σε πά-
ρα πολύ λίγους. Και σε όλους τους υπόλοιπους
πετάει κανένα ξεροκόμματο, όποτε το θυμηθεί,
και μας ζητάει κιόλας να χειροκροτήσουμε για
τη σπουδαία προσπάθεια. Και όλα αυτά τα ζού-
με καθημερινά. Με την ακρίβεια που τάχα είναι
εισαγόμενη αλλά είναι ενδημική και τη βλέ-
πουμε σε όλα τα προϊόντα. Αλλά δεν φταίει αυ-
τό, φταίνε τα προβλήματα που έχουμε με τον
πόλεμο στην Ουκρανία, με τον πόλεμο στη Μέ-
ση Ανατολή. Και όλες οι μελέτες, η Eurostat,
ακόμη και η Τράπεζα της Ελλάδος λέει ότι δεν
υπάρχει κανένα θέμα άλλων παραμέτρων, αλ-

λά φταίτε γιατί δε χτυπάτε τα καρτέλ, γιατί δε
χτυπάτε τις εφοδιαστικές αλυσίδες, γιατί
υπάρχουν μονοπώλια, τα οποία κάνουν ό,τι θέ-
λουν», είπε ο Χάρης Δούκας μιλώντας σε συγ-
κέντρωση στη Λαμία. 

Η Άννα Διαμαντοπούλου, η οποία πρότει-
νε να υπάρξουν δικαστικοί αντιπρόσωποι
στις κάλπες των εσωκομματικών εκλογών
του Οκτωβρίου, επανήλθε στο θέμα και μι-
λώντας στην ΕΡΤ, διευκρίνισε ότι δεν υπάρ-
χει ζήτημα διαβλητότητας της διαδικασίας
και είπε μεταξύ άλλων:«Εκτιμώ ότι με τους 8
υποψηφίους η διαδικασία θα προσελκύσει
πάρα πολύ κόσμο και θα αλλάξει το πολιτικό
σκηνικό. Η πρότασή μου λοιπόν είναι να βελ-
τιώσουμε και να ενισχύσουμε αυτήν τη διαδι-
κασία, γιατί εάν έχουμε χιλιάδες κόσμο σε μι-
κρές κάλπες, θα είναι σωστό να βοηθηθούν
τα στελέχη μας από εθελοντές δικηγόρους
ακριβώς όπως το είχε η επιτροπή Αλιβιζάτου
το 2016». Κληθείσα να καταθέσει τις σκέψεις
της για το ενδεχόμενο συνεργασίας με τον
ΣΥΡΙΖΑ υποστήριξε πως «θα έχουμε οπωσ-
δήποτε μια συνεργασία. Δεν υπάρχουν γραμ-
μές. Συνεργασία σε επίπεδο κοινοβουλευτι-
κό και σε ό,τι χρειάζεται στην πολιτική. Πρέ-
πει επιτέλους να βγάλουμε αυτή την τοξικό-
τητα. Δεν είμαστε εχθροί. Τα κόμματα πρέπει
να συνεργαζόμαστε πάντοτε στα σημεία που
αφορούν το καλό της Ελλάδας».

Ο Ανδρουλάκης στην Κύπρο 
Ο Νίκος Ανδρουλάκης επιμένει θεσμικά και

από χθες βρίσκεται στην Κύπρο όπου έγινε δε-
κτός από τον Πρόεδρο της Κυπριακής Δημο-
κρατίας, Νίκο Χριστοδουλίδη. «Είναι χρέος
μας να συνεργαστούμε για να υπάρξει επανέ-
ναρξη των συνομιλιών. Θεωρώ ότι αυτήν τη φο-
ρά η Ευρωπαϊκή Ένωση πρέπει να έχει πρωτα-
γωνιστικό ρόλο. Αυτά τα 50 δύσκολα χρόνια
έγιναν μεγάλες προσπάθειες - το γνωρίζετε
καλύτερα από εμένα. Δεν έφεραν τα αναμενό-
μενα αποτελέσματα, αλλά το 2004 έγινε ένα
πολύ μεγάλο βήμα μπροστά, όταν το νησί έγινε
μέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Είναι για εμάς
πολύ σημαντικό το ότι είχαμε τότε κυβέρνηση
ΠΑΣΟΚ στην πατρίδα μας», είπε χαρακτηριστι-
κά και πρόσθεσε πως «νομίζω ότι αυτό το βήμα
μπορούμε να το αξιοποιήσουμε σήμερα περισ-
σότερο από ποτέ για διαπραγματεύσεις πέρα
από τον Οργανισμό Ηνωμένων Εθνών. Να συμ-
μετέχει και η Ένωση. Δεν μπορεί σε ένα κρά-
τος-μέλος να υπάρχουν εγγυήσεις και στρα-
τεύματα κατοχής. Γνωρίζω τις αγωνίες και τις
προσπάθειές σου για την πολυπόθητη λύση
βάσει των ψηφισμάτων του Οργανισμού Ηνω-
μένων Εθνών». Στην κατ’ ιδίαν συνάντησή τους
συζήτησαν τις τελευταίες εξελίξεις στο Κυ-
πριακό, ευρωπαϊκά και διεθνή θέματα.

Νωρίτερα ο κ. Ανδρουλάκης παρέστη στην
επιμνημόσυνη δέηση και κατέθεσε στεφάνι
στο Ηρώο της ΕΛΔΥΚ.

Στη Θεσσαλονίκη βρέθηκε η Νάντια Γιαννα-
κοπούλου. Στο επίκεντρο των συνομιλιών που
είχε ήταν το αναπτυξιακό μέλλον της πόλης.

«Καμπανάκι για τυχόν παρατράγουδα στον
δρόμο για τις κάλπες έκρουσε η Μιλένα Απο-
στολάκη μιλώντας στο Action24, λέγοντας πως
«κίνδυνο αποτελούν οι προβληματικοί στρατοί
και οι μηχανισμοί οι οποίοι αν δεν συγκρατη-
θούν, θα έχουν βλαπτική επίδραση στην επό-
μενη ημέρα της επανεκκίνησης».
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του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 

Ο κοινός στόχος των υποψηφίων είναι αφενός να προκαλέσουν
το ενδιαφέρον σε ένα ευρύτερο κοινό, αφετέρου να καταφέρουν

να το οδηγήσουν στις κάλπες του Οκτωβρίου

Η αντιπαράθεση των 8 με το… γάντι
ΠΑΣΟΚ 
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Τ
η δυναμική πλευρά της Αυτοδιοίκησης παρου-
σιάζει ο περιφερειάρχης Νοτίου Αιγαίου και Β’
αντιπρόεδρος της Ένωσης Περιφερειών Ελλά-

δας, Γιώργος Χατζημάρκος. Ο ίδιος μας παρουσιάζει τις
καινοτομίες με άξονα τη βιωσιμότητα που έχουν επιτύ-
χει τα νησιά του Νοτίου Αιγαίου και «κατόρθωσαν να
βρεθούν στην παγκόσμια πρωτοπορία». Πρόκειται για
πρακτικές που ενδιαφέρονται να τις εφαρμόσουν πρω-
τεύουσες όπως το Άμπου Ντάμπι. 

Στο φλέγον ζήτημα της ενέργειας και της πράσινης
μετάβασης ο κ. Χατζημάρκος μάς
ενημερώνει για το μεγάλο έργο της
Ηλεκτρικής Διασύνδεσης της Δωδε-
κανήσου, όπως και των Κυκλάδων με
το Κέντρο Υπερυψηλής Τάσης που
έχει βάση στην Κόρινθο, προϋπολογι-
σμού 2 δισ. ευρώ! Παράλληλα, ο Γιώρ-
γος Χατζημάρκος δίνει έμφαση στην
εκπόνηση των Ειδικών Πολεοδομι-
κών Σχεδίων στα νησιά. Ταυτόχρονα,

ο περιφερειάρχης Νοτίου Αιγαίου μάς παρουσιάζει τον
σχεδιασμό του για τη νέα προγραμματική περίοδο του
ΕΣΠΑ. Υπενθυμίζει, μάλιστα, ότι παρά το πρόβλημα της
υποστελέχωσης, που αναμένει να επιλυθεί μετά τη δέ-
σμευση του υπουργού Εσωτερικών, Θεόδωρου Λιβάνι-
ου, η Περιφέρεια Ν. Αιγαίου στο τέλος του 2023 βρέθηκε
για τέταρτη συνεχόμενη χρονιά στην πρώτη θέση της
απορρόφησης ευρωπαϊκών πόρων στην Ελλάδα. 

Τα νησιά της Περιφέρειας Νοτίου Αιγαίου υλο-
ποιούν ενδιαφέρουσες καινοτομίες και καθί-
στανται παγκόσμια παραδείγματα για τη χρήση
ενέργειας, την ενεργειακή αυτονομία, τα μηδε-
νικά υπολείμματα από τη διαχείριση απορριμμά-
των. Ποια είναι η συνδρομή της Περιφέρειας Νο-
τίου Αιγαίου σε αυτή την κατεύθυνση; Μπορείτε
να μας δώσετε παραδείγματα;

Πράγματι, τα τελευταία χρόνια μέσα από μια σειρά και-
νοτόμων δράσεων και πρωτοβουλιών τα νησιά του Νο-
τίου Αιγαίου κατόρθωσαν να βρεθούν στην παγκόσμια
πρωτοπορία όσον αφορά το στοίχημα της βιωσιμότη-
τας, ένα οικουμενικό στοίχημα για το οποίο τα νησιά
μας ανοίγουν δρόμους. Για εμάς στην Περιφέρεια Νοτί-
ου Αιγαίου η βιωσιμότητα είναι ο μόνος δρόμος που
υπάρχει. Θέλαμε να τα μετατρέψουμε σε εργαστήρια
όπου θα δοκιμαστούν νέες τεχνολογίες, να δημιουργή-
σουμε ένα μεγάλο hub αειφορίας και βήμα βήμα κατα-
κτάμε τον στόχο. Είναι πολύ τιμητικό δράσεις των νη-
σιών μας να ενδιαφέρεται να υιοθετήσει και να εφαρ-
μόσει το Άμπου Ντάμπι. Είναι εξαιρετικό γεγονός το
Νότιο Αιγαίο να συμμετέχει στην παγκόσμια διάσκεψη
των Ηνωμένων Εθνών στο Ντουμπάι για το κλίμα, για να
παρουσιάσει συγκεκριμένες δράσεις και αποτελέσμα-
τα και όχι ευχολόγια. Είναι επίσης πολύ σημαντικό το
γεγονός ότι τα νησιά μας τίναξαν πια από πάνω τους τον
μειωτικό χαρακτηρισμό της «άγονης γραμμής» και έγι-
ναν νησιά «πρώτης γραμμής». Υπάρχουν έργα αειφο-
ρίας στα νησιά μας, για τα οποία αν μιλούσες πριν μερι-
κά χρόνια θα σου έλεγαν ότι αυτά δεν γίνονται στην Ελ-
λάδα. Σε νησιά που κανείς δεν το περίμενε ότι θα μπο-
ρούσαν να βγουν μπροστά, αυτό έγινε. Και πέτυχε!

ΓΙΩΡΓΟΣ ΧΑΤΖΗΜΑΡΚΟΣ
Περιφερειάρχης Νοτίου Αιγαίου 
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

στην Ηλέκτρα
Βισκαδουράκη

ilektravisk@hotmail.com

«Η εποχή απαιτεί 
να αγνοήσουμε κάθε έννοια

πολιτικού κόστους και να
προχωρήσουμε μπροστά»

«
Πετύχαμε στο ακέραιο 
τους στόχους του ΕΣΠΑ
χωρίς να χάσουμε ούτε
ευρώ από τους πόρους 
που είχαμε στη διάθεσή
μας, παραδίδοντας στα
νησιά μας πάνω 
από 4.496 πράξεις, έργα,
δράσεις και παρεμβάσεις
που εκτείνονται 
και αγκαλιάζουν όλο 
το φάσμα της ζωής μας 



Η Τήλος «διδάσκει» εντός και εκτός συνόρων ένα
νέο υπόδειγμα ολοκληρωμένης διαχείρισης στερε-
ών αποβλήτων. Το πιλοτικό πρόγραμμα «Just go ze-
ro», που υλοποιείται με τη συνεργασία του Δήμου
Τήλου, της εταιρείας-χορηγού POLYGREEN και του
ΦΟΔΣΑ Νοτίου Αιγαίου (δηλαδή του περιφερει-
ακού Φορέα Διαχείρισης Στερεών Αποβλήτων) έχει
καταφέρει σήμερα να κλείσει τον ΧΥΤΑ του νησιού,
να εξαφανίσει τους κάδους απορριμμάτων από όλο
το νησί και επί ενάμιση χρόνο να μην έχει θάψει ού-
τε ένα κιλό σκουπίδια, έχοντας πετύχει 87% ανακύ-
κλωση και 13% κομποστοποίηση. Το πρόγραμμα αυ-
τό, μετά την πιλοτική του εφαρμογή, περνά τώρα εξ
ολοκλήρου στη διαχείριση του ΦΟΔΣΑ Ν. Αιγαίου.

Στην Αστυπάλαια λειτουργεί η πρώτη στην Ελλά-
δα υπηρεσία «e-mobility on demand», όπου κάτοι-
κοι και επισκέπτες μέσα από μία εύχρηστη εφαρ-
μογή καλούν ένα ηλεκτρικό αυτοκίνητο με οδηγό
που τους οδηγεί στον προορισμό τους. Το Astybus,
όπως λέγεται, λειτουργεί στο νησί η «Κ2» ΑΕ, ο Ανα-
πτυξιακός Οργανισμός της Περιφέρειάς μας. Στη
Χάλκη εγκαινιάσαμε σε πανελλαδικό επίπεδο το φι-
λόδοξο πρόγραμμα «GR-eco Islands». Με την
ενεργειακή κρίση να πλήττει την παγκόσμια κοινό-
τητα, οι κάτοικοι της Χάλκης, του νησιού με Μηδενι-
κό Ανθρακικό Αποτύπωμα, είναι από τους λίγους
κατοίκους του πλανήτη που βλέπουν μηδενικούς ή
και αρνητικούς ακόμα λογαριασμούς ρεύματος (!)
μέσω της ενεργειακής κοινότητας στην οποία τους
δόθηκε η δυνατότητα να συμμετάσχουν.

Το νέο Κέντρο Καινοτομίας Aegean Neorion In-
novation Center-ANIC άνοιξε τις πόρτες του στη
Σύρο. Οι ιδρυτές του, Περιφέρεια Νοτίου Αιγαίου
και ONEX Neorion Shipyards, με τη Cisco και την
COSMOTE ως βασικούς τεχνολογικούς παρόχους
και το Πανεπιστήμιο Αιγαίου ως Ακαδημαϊκό συ-
νεργάτη, προβαίνουν στην από κοινού ανάληψη
πρωτοβουλιών και υλοποίηση δράσεων σε πέντε
πυλώνες, Κοινωνία - Τεχνολογία - Εκπαίδευση -
Υγεία - Περιβάλλον, στοχεύοντας στην ανθρώπινη
ανάπτυξη, τη βελτίωση των συνθηκών διαβίωσης
και της ποιότητας ζωής.

Τελευταία αναφέρω τη Ρόδο, που όπως σε προ-
ηγούμενες δεκαετίες αποτέλεσε το πρότυπο για την
ανάπτυξη και το «θαύμα» του ελληνικού τουρισμού,
δεν μπορεί παρά να γίνεται και πάλι το πρότυπο για
ένα νέο «θαύμα», που ονομάζεται «πρώτος πολιτι-
στικά βιώσιμος τουριστικός προορισμός παγκο-
σμίως». Η συνεργασία όλων των φορέων της Ρόδου
και της αλυσίδας του Τουρισμού με έναν ηγέτη της
παγκόσμιας τουριστικής αγοράς, όπως ο Όμιλος TUI,
το project The Rhodes Co-Lab. Sustainable Desti-
nation αποτελεί την πρώτη ολιστική προσέγγιση για
ένα μέλλον του τουρισμού βιώσιμο και ελπιδοφόρο
και αποδεικνύει ότι η βιωσιμότητα δεν είναι ουτοπία.
Είναι ένα ρεαλιστικό σχέδιο 5ετούς διάρκειας και μια
πρόσκληση για συμμετοχή και δράση, που πρώτη η
Ρόδος έχει αρχίσει ήδη να εφαρμόζει για να ακολου-
θήσουν όλοι οι άλλοι τουριστικοί προορισμοί.

Ζούμε την εποχή της ενεργειακής κρίσης. Σε
ποιο στάδιο βρίσκεται η ηλεκτρική διασύνδε-
ση των νησιών με την ηπειρωτική Ελλάδα;

Αν δεν αλλάξει το ενεργειακό μείγμα των νησιών
μας, προφανώς δεν μπορούμε να μιλάμε για πρά-
σινη μετάβαση. Πριν από λίγες μέρες υποδεχτή-
καμε στη Ρόδο τον υπουργό Περιβάλλοντος και

Ενέργειας Θεόδωρο Σκυλακάκη και η ευχάριστη
είδηση που μας έδωσε είναι ότι τον Σεπτέμβριο
δημοπρατείται το μεγάλο έργο της Ηλεκτρικής
Διασύνδεσης της Δωδεκανήσου. Στις Κυκλάδες το
αντίστοιχο έργο είναι εξαιρετικά προχωρημένο, με
καλώδιο μέσω της Κορίνθου όπου είναι ήδη έτοι-
μο το Κέντρο Υπερυψηλής Τάσης. Αυτό το έργο,
ύψους 2 δισ. ευρώ, το μεγαλύτερο στην ιστορία
των νησιών, είναι καθοριστικής σημασίας για το
μέλλον τους και είναι μεγάλη η ικανοποίησή μας
από το γεγονός ότι επιτέλους δρομολογείται. Ένα
τεράστιο έργο με καθοριστικές θετικές συνέπειες
στο περιβάλλον, στην οικονομία και την κοινωνία
των νησιών, με ορίζοντα ολοκλήρωσης το 2028. Εί-
ναι ενεργειακή ασφάλεια, είναι ενεργειακή θωρά-
κιση, είναι προστασία του περιβάλλοντος, είναι το
έργο που θα δώσει τέλος στην καύση ορυκτών
καυσίμων στα νησιά μας, που θα δώσει σε όλες τις
επιχειρήσεις και όλους τους ιδιώτες τη δυνατότητα
να ηλεκτροδοτηθούν μέσω Ανανεώσιμων Πηγών
Ενέργειας χωρίς περιορισμούς χωρητικότητας.
Παράλληλα, μεταβατικά θα προκηρυχθεί ένα
υβριδικό σύστημα για τη Ρόδο, που θα περιλαμβά-
νει παραγωγή ενέργειας ΑΠΕ και μπαταρία απο-
θήκευσης, με στόχο μέχρι το 2030 οι ενεργειακές
ανάγκες του νησιού να καλύπτονται κατά 40% από
Ανανεώσιμες Πηγές Ενέργειας. Όπως είπε και ο
ίδιος ο υπουργός Περιβάλλοντος, όταν ολοκληρω-
θεί η διασύνδεση τότε θα μιλάμε για μια καινούρ-
για πραγματικότητα για τα νησιά μας. 

Σε ποιο επίπεδο βρίσκεται η διαχείριση
απορριμμάτων στα νησιά του Νοτίου Αιγαίου
από τη στιγμή που λειτουργεί ο Ενιαίος Φορέ-
ας Διαχείρισης Αποβλήτων; Ποια έργα έχουν
προχωρήσει; Ποια έργα εκκρεμούν να προ-

χωρήσουν; Και τι συμβαίνει με την περιβαλ-
λοντική αποκατάσταση των χώρων ανεξέλεγ-
κτης ταφής απορριμμάτων;

Κάθε εποχή έχει τις προκλήσεις της και η σημερινή
έχει σε υψηλή προτεραιότητα το περιβάλλον και την
ποιότητα ζωής. Αυτές τις προκλήσεις αντιμετωπί-
ζουμε στον Φορέα Διαχείρισης Στερεών Αποβλή-
των (ΦΟΔΣΑ) Νοτίου Αιγαίου ως ευκαιρία για δρά-
ση, ανάληψη πρωτοβουλιών, αλλαγή πορείας.

Τα τελευταία τρία χρόνια, από την ίδρυσή του ως
σήμερα, ο Φορέας έτρεξε περισσότερα από 14 με-
γάλα έργα και έφερε στα νησιά περισσότερα από
255 εκατ. ευρώ, διαμορφώνοντας ένα εντελώς νέο
περιβάλλον όσον αφορά τη διαχείριση των απορ-
ριμμάτων, μεγάλη και διαχρονική πληγή για τα νη-
σιά του Νοτίου Αιγαίου. Στον ΦΟΔΣΑ σχεδιάζουμε
και υλοποιούμε επενδύσεις σε νέες και υπάρχου-
σες υποδομές, όπως μονάδες επεξεργασίας απορ-
ριμμάτων και ανακύκλωσης (σε Ρόδο, Θήρα, Κω-
Κάλυμνο, Νάξο, Σύρο), Μονάδες Επεξεργασίας Βι-
οαποβλήτων (Τήνο, Λέρο, Κάρπαθο, Λέρο, Άνδρο,
Πάρο), καθώς και νέους χώρους υγειονομικής τα-
φής (Τήνο, Άνδρο, Λέρο, Μήλο) ή υφιστάμενοι
(Κάρπαθο, Πάρο) που επεκτείνονται και βελτιώνον-
ται για να ανταποκριθούν στις αυξημένες ανάγκες.

Επιπλέον, έχουν σχεδιαστεί και θα ξεκινήσουν να
υλοποιούνται προγράμματα ανακύκλωσης σε με-
γαλύτερη κλίμακα, τα οποία περιλαμβάνουν τη δια-
λογή των ανακυκλώσιμων υλικών από τα νοικοκυ-
ριά και τις επιχειρήσεις και εκστρατείες ευαισθητο-
ποίησης για την εκπαίδευση και ενημέρωση των
πολιτών σχετικά με τη σημασία της ανακύκλωσης
και της σωστής διαχείρισης των αποβλήτων.

Ο ΦΟΔΣΑ έχει επίσης υιοθετήσει νέες τεχνολο-
γίες και πρακτικές για τη βελτιστοποίηση της δια-
χείρισης των απορριμμάτων που, πέραν του περι-

βαλλοντικού θετικού πρόσημου, θα συμβάλλουν
στη μείωση του όγκου των απορριμμάτων που κα-
ταλήγουν στους ΧΥΤΑ, μειώνοντας έτσι το περι-
βαλλοντικό αποτύπωμα της περιοχής. Όσο για την
περιβαλλοντική αποκατάσταση υφιστάμενων χώ-
ρων ανεξέλεγκτης ταφής απορριμμάτων (ΧΑΔΑ),
η υποστήριξη του ΦΟΔΣΑ προς τους δήμους της
Περιφέρειας Νοτίου Αιγαίου, που έχουν και τη
σχετική αρμοδιότητα, αποτελεί μια από τις βασι-
κές προτεραιότητές του.

Παράλληλα ένα μεγάλο βήμα για την προστασία
του ευαίσθητου οικοσυστήματος των νησιών συνι-
στά η πρωτοβουλία του ΦΟΔΣΑ να εκπαιδεύσει τα
νοικοκυριά στη νέα αντίληψη διαχείρισης των ορ-
γανικών αποβλήτων, στο πλαίσιο της μακράς λίστας
περιβαλλοντικών έργων που έχει ήδη δρομολογή-
σει. Παρά τις προόδους, εξακολουθούν βεβαίως να
υπάρχουν προκλήσεις, όπως η γεωγραφική δια-
σπορά των νησιών που δυσχεραίνει την κεντρική
διαχείριση και η ανάγκη για συνεχή εκπαίδευση και
ευαισθητοποίηση του κοινού.

Σε ποιο στάδιο βρίσκεται η εκπόνηση των ει-
δικών χωροταξικών σχεδίων στα νησιά;

Τα Ειδικά Πολεοδομικά Σχέδια (ΕΠΣ) που το υπουρ-
γείο Περιβάλλοντος σε συνεργασία με το ΤΕΕ εκπο-
νούν, συνιστούν ιστορικό άλμα για την πατρίδα μας.
Ξεκίνησαν από νησιά του Νοτίου Αιγαίου, τη Μύκο-
νο και τη Σαντορίνη, όπου τα ΕΠΣ που θα ολοκλη-
ρωθούν θα είναι τα πρώτα στη χώρα. Πρόκειται για
τη μεγαλύτερη θεσμική αλλαγή που έρχεται να θω-
ρακίσει τα νησιά μας. Γιατί δεν υπάρχει μεγαλύτερη
θωράκιση για το περιβάλλον των νησιών μας, μεγα-
λύτερη μεταρρύθμιση από τα ΕΠΣ που τώρα εκπο-
νούνται σε όλα τα νησιά. Δεν υπάρχει μεγαλύτερη
πράξη αγάπης και προστασίας προς το περιβάλλον
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Θέλαμε να
μετατρέψουμε τα νησιά
του Νοτίου Αιγαίου 
σε εργαστήρια όπου 
θα δοκιμαστούν νέες
τεχνολογίες, να
δημιουργήσουμε ένα
μεγάλο hub αειφορίας
και βήμα
βήμα κατακτάμε 
τον στόχο. Είναι πολύ
τιμητικό δράσεις 
των νησιών μας 
να ενδιαφέρεται 
να υιοθετήσει και 
να εφαρμόσει 
το Άμπου Ντάμπι
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από το να βάλουμε τάξη σε μια εκκρεμότητα 100
ετών με όρους και κανόνες. Εύλογα θα διερωτηθεί
κάποιος γιατί το αυτονόητο δεν έγινε πράξη εδώ και
χρόνια. Γιατί το να βάλεις τάξη στο πολεοδομικό χά-
ος δεκαετιών συνεπάγεται υψηλότατο πολιτικό κό-
στος. Θα διερωτηθεί επίσης κάποιος: Εσείς γιατί το
επικροτείτε; Έχετε άγνοια πολιτικού κινδύνου; Όχι.
Έχουμε αυξημένο αίσθημα καθήκοντος. Η  έννοια
του πολιτικού κόστους ουδέποτε αποτέλεσε οδηγό
για τη δική μας Περιφερειακή Αρχή. Η εποχή απαι-
τεί να αγνοήσουμε κάθε έννοια πολιτικού κόστους
και να προχωρήσουμε μπροστά.

Εδώ και πολλά χρόνια η Περιφέρεια Νοτίου
Αιγαίου είναι στις πρώτες θέσεις στην απορ-
ρόφηση πόρων του ΕΣΠΑ. Ποιες είναι προ-
τεραιότητες που βάζετε τη συγκεκριμένη
περίοδο, μια που το τρέχον ΕΣΠΑ λήγει το
2027; Τι ετοιμάζετε για τη νέα προγραμματι-
κή περίοδο;

Έχω την εξαιρετική τιμή να ηγούμαι της Περιφέρει-
ας που στο τέλος του 2023 βρέθηκε για τέταρτη συ-
νεχόμενη χρονιά στην πρώτη θέση της απορρόφη-
σης ευρωπαϊκών πόρων στην Ελλάδα. Πριν από λί-
γες μέρες συνεδρίασε η Επιτροπή Παρακολούθη-
σης του Περιφερειακού Επιχειρησιακού Προγράμ-
ματος της Περιφέρειάς μας, όπου κάναμε τον απο-
λογισμό μας στο ΕΣΠΑ 2014-2020, που έκλεισε, και
την πορεία έναρξης του ΕΣΠΑ 2021-2027. Αρκεί να
σας πως ότι στο ΕΣΠΑ 2014-2020 φτάσαμε στο
122% απορρόφησης, λόγω των υπερδεσμεύσε-
ων. Μπορούμε να είμαστε χαρούμενοι και περήφα-
νοι ότι το πρόγραμμα ολοκληρώθηκε με απόλυτη
επιτυχία και με πλήρη αξιοποίηση των πόρων του,
παραδίδοντας στα νησιά μας, στη μεγαλύτερη νη-
σιωτική περιφέρεια της Ευρώπης, πάνω από 4.496
πράξεις, έργα, δράσεις και παρεμβάσεις που
εκτείνονται και αγκαλιάζουν όλο το φάσμα της
ζωής μας. Πετύχαμε στο ακέραιο τους στόχους του
Προγράμματος, χωρίς να χάσουμε ούτε ευρώ από
τους πόρους που είχαμε στη διάθεσή μας, ούτε μια
ευκαιρία. Και αυτό στην Περιφέρεια με τους πιο
«αδύναμους», από πλευράς στελέχωσης, φορείς
υλοποίησης στη χώρα μας. Δεδομένων των συνθη-
κών εντός των οποίων κληθήκαμε τα τελευταία
χρόνια να λειτουργήσουμε, το έργο που έχουμε
επιτελέσει στην πιο δύσκολη περιφέρεια της χώ-
ρας, ισοδυναμεί με άθλο. Δεν είναι υπερβολή αυτό,
όταν πρόκειται για την Περιφέρεια με τη μικρότερη
χρηματοδότηση και το λιγότερο προσωπικό. Για τη
νέα προγραμματική περίοδο 2021-2027 που δια-
νύουμε, ο διπλασιασμός των πόρων που καταφέ-
ραμε ύστερα από αγώνα που δώσαμε στις Βρυξέλ-
λες μάς επιτρέπει να βλέπουμε το μέλλον με μεγα-
λύτερη αισιοδοξία για την κάλυψη των αναγκών
των νησιών μας. Βέβαια, Θα πρέπει να συνεχίσου-
με να ξεπερνάμε καθημερινά τα όρια για να φτά-
νουμε τον πήχη εκεί που εμείς τον τοποθετήσαμε:
Κάθε μέρα, νησι+έργο.

Έργα οδικού δικτύου, αντιπλημμυρικά, λιμενικά,
περιβαλλοντικά, κτηριακά, έργα ύδρευσης, έργα
ανέγερσης ή συντήρησης σχολικών μονάδων και
αθλητικών εγκαταστάσεων και πάσης φύσεως έργα
που μελετώνται και εκτελούνται από τη μικρότερη,
σε προσωπικό, υπηρεσία στην Ελλάδα. Η σωστή
τεκμηρίωση των αναγκών, η προτεραιοποίηση, η
σοβαρή δουλειά που γίνεται όλα αυτά τα χρόνια και
η καλή συνεργασία με όλους τους εμπλεκόμενους

φέρνουν εξαιρετικά αποτελέσματα. Είμαστε εξαι-
ρετικά περήφανοι σε αυτόν τον τόπο διότι χωρίς να
είναι ανάγκη να συμφωνούμε σε όλα και χωρίς να
είναι ανάγκη να συμπορευόμαστε πολιτικά, μπο-
ρούμε να υπηρετούμε στόχους υψηλούς. Το περι-
φερειακό μας πρόγραμμα έφτασε στο επίπεδο που
έφτασε ακριβώς λόγω αυτής της εξαιρετικής συ-
νεργασίας.

Σε ποια κατεύθυνση αξιοποιείτε τους πόρους
από το Ταμείο Ανάκαμψης που είναι διαθέσι-
μοι για την Περιφέρεια Αιγαίου;

Σήμερα, πέντε μεγάλα έργα προϋπολογισμού 42
εκατ. ευρώ τρέχουν με χρηματοδότηση από πόρους
που αντλήσαμε από το Ταμείο Ανάκαμψης. Τέσσερα
οδικά έργα είναι σε στάδιο ολοκλήρωσης της δημο-
πράτησής τους και ένα έργο Πολιτισμού, το Εθνικό
Θέατρο Ρόδου, έχει ξεκινήσει. 

Δεδομένου ότι είστε εκπρόσωπος στην Ένω-
ση Περιφερειών στο Συμβούλιο Ακτοπλοϊκής
Σύνδεσης σε τι στάδιο βρίσκεται η βελτίωση
της ακτοπλοϊκής σύνδεσης μεταξύ των νη-
σιών του Νοτίου Αιγαίου; Ποιες ελλείψεις
υπάρχουν;

Η ακτοπλοϊκή σύνδεση των νησιών μας ήταν πάντα
μια πολύ δύσκολη εξίσωση. Συχνότητα δρομολο-
γίων, ποιότητα εξυπηρέτησης, κόστος, κατάσταση
εμπορικού στόλου, είναι η εξαιρετικά απαιτητική
ισορροπία που αναζητούν οι νησιώτες. 

Τα τελευταία χρόνια έχουν γίνει πολύ σημαντικά
βήματα για την αναβάθμιση της ακτοπλοϊκής σύν-
δεσης των νησιών μας, ως αποτέλεσμα σωστού
σχεδιασμού και υψηλής χρηματοδότησης. 

Οι επιδοτήσεις των λεγόμενων «άγονων γραμ-
μών» από το 2019 μέχρι σήμερα έχουν αυξηθεί κα-
τά 40% και αυτό είχε ως αποτέλεσμα την αύξηση των
δρομολογίων και των γραμμών, σε κάποιες περι-

πτώσεις την εξυπηρέτησή τους με νεότερα, πιο
σύγχρονα πλοία και αυτό έδωσε στους κατοίκους
των νησιών καλύτερη συγκοινωνία, αύξηση του
τουριστικού ρεύματος και ενίσχυση της τοπικής οι-
κονομίας. Η προσπάθεια είναι συνεχής και όχι εύ-
κολη, οι ακτοπλοϊκές συνδέσεις στην πλειοψηφία
τους βρίσκονται στο καλύτερο επίπεδο από άποψη
συχνότητας, στην ιστορία των νησιών, χωρίς αυτό να
σημαίνει ότι δεν υπάρχουν και προβλήματα, τα
οποία όμως είναι σημειακά εντοπισμένα.

Τέλος, επικαλούμαι την ιδιότητά σας
ως B’ αντιπροέδρου της Ένωσης Περιφερει-
ών Ελλάδος και επειδή θα ανοίξει η συζήτηση
με το υπουργείο Εσωτερικών για τη σύνταξη
του Νέου Κώδικα της Αυτοδιοίκησης, ποια
είναι τα σημαντικότερα προβλήματα που κατά
τη γνώμη σας πρέπει να αντιμετωπιστούν για
την αποτελεσματικότερη λειτουργία των Πε-
ριφερειών;

Προσφάτως, ως διοικητικό συμβούλιο της ΕΝΠΕ,
συναντηθήκαμε με την πολιτική ηγεσία του υπουρ-
γείου Εσωτερικών. Με χαρά ακούσαμε τον υπουργό
Θεόδωρο Λιβάνιο να ανοίγει τον διάλογο για τη δια-
μόρφωση ενός νέου θεσμικού πλαισίου λειτουρ-
γίας των Περιφερειών της χώρας. Ένα θεσμικό
πλαίσιο που δεν το χρειάζεται μόνο η Αυτοδιοίκη-
ση. Πρωτίστως το χρειάζεται η χώρα. Για να πάψου-
με να μιλάμε μόνο για τα εξαιρετικά παραδείγματα
άσκησης δημόσιας διοίκησης από τις Περιφέρειες
άλλων ευρωπαϊκών χωρών. Το πολιτικό μας σύστη-
μα, διαχρονικά, δεν θέλησε ποτέ να δώσει βαθμό
ελευθερίας στην Αυτοδιοίκηση. Αυτό στοίχισε σε
ανάπτυξη, σε συσσώρευση προβλημάτων. Ο θε-
σμός των Περιφερειών, στη σημερινή του μορφή,
μετρά μόλις 14 χρόνια ζωής. Σε αυτά τα χρόνια, όλα
δύσκολα, οι Περιφέρειες έβαλαν πλάτη, έφεραν
αποτελέσματα, έδωσαν λύσεις και δεν συνέβαλαν

στο δημοσιονομικό πρόβλημα της ούτε με ένα ευ-
ρώ. Διότι είναι οργανισμοί που λειτουργούν με κα-
νόνες και νοικοκυριό. Στις 13 Περιφέρειες της χώ-
ρας, που η κάθε μία έχει τη δική της ταυτότητα και
προσωπικότητα, γίνεται δουλειά ουσιαστική, που
κρίνεται αυστηρά από τους πολίτες και στα 14 αυτά
χρόνια ζωής του θεσμού ο πήχης των προσδοκιών
της κοινωνίας έχει ανέβει ψηλά. Και αυτό το προκά-
λεσε ο ίδιος ο θεσμός. Ήρθε η ώρα λοιπόν να μιλή-
σουμε για την ενηλικίωσή του. Έφτασε η ώρα να μι-
λήσουμε πλέον για όλα αυτά που θα ενδυναμώσουν
την αποτελεσματικότητα του θεσμού. Η συνάντησή
μας με τη νέα πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Εσω-
τερικών, τον υπουργό Θοδωρή Λιβάνιο και τον υφυ-
πουργό Βασίλη Σπανάκη, έβαλε πολύ ψηλά τον πή-
χη των προσδοκιών και αυτό διότι υπάρχει εμπιστο-
σύνη στα πρόσωπα. Δεν είναι εύκολη η εμπιστοσύ-
νη και στην περίπτωση του υπουργού Θοδωρή Λι-
βάνιου, έχει κερδηθεί μέσα από μία μακρά πορεία
συνεργασίας, αμοιβαίου σεβασμού και αξιοπιστίας.
Είναι πολλά αυτά που πρέπει να γίνουν, να καταρρί-
ψουμε μύθους και στερεότυπα αλλά και να δούμε
μέσα από συγκεκριμένες πολιτικές να γίνονται τα
αυτονόητα για τον νησιωτικό χώρο. Ήδη έχουμε ένα
πρώτο θετικό δείγμα γραφής. Η εξαγγελία του
υπουργού Εσωτερικών Θοδωρή Λιβάνιου για κατά-
θεση στο Κοινοβούλιο νόμου που θα πριμοδοτεί την
εντοπιότητα στους διαγωνισμούς του ΑΣΕΠ, είναι
εξαιρετική είδηση για τα νησιά. Γιατί, μόνο με διαπι-
στώσεις δεν πάμε πουθενά. Χρειάζονται δράση,
απόφαση, σχέδιο αντιμετώπισης.

Περιμένουμε με ανυπομονησία αυτή την αλλαγή
μεγάλης αξίας για τη νησιωτική Ελλάδα, που μπορεί
να ανατρέψει με καθοριστικό τρόπο τις διαμορφω-
μένες συνθήκες στη στελέχωση του δημόσιου το-
μέα των νησιών και φυσικά αυτό το πιστώνουμε
στον υπουργό που όχι μόνο διαπίστωσε, αλλά κατα-
νόησε και πήρε πρωτοβουλία. 

Δρομολογούμε την εκπόνηση των Ειδικών Πολεοδομικών Σχεδίων, τα οποία
συνιστούν ιστορικό άλμα για την πατρίδα μας, για να θωρακίσουμε
περιβαλλοντικά τα νησιά μας και να βάλουμε τάξη σε μια εκκρεμότητα 100 ετών
«
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«Α
ν σκεφτούμε ότι όλες οι κατη-
γορίες σε βάρος των Ελλήνων
πολιτικών στηρίχθηκαν από

τους προστατευόμενους μάρτυρες, αυτό
σημαίνει ότι αυτοί οι άνθρωποι καθοδηγή-
θηκαν», ανέφερε ο υπουργός Δικαιοσύνης
Γιώργος Φλωρίδης σε συνέντευξή του στο
Οpen χθες, μιλώντας για τις αποκαλύψεις
των τελευταίων ημερών για τη σκευωρία
της Novartis και πρόσθεσε: «Αποδείχτηκε
ότι έλεγαν ψέματα, αλλά αυτοί που υπέστη-
σαν τα ψέματα δεν μπορούν να διεκδική-
σουν το δίκιο τους».

«Ο εισαγγελέας έχει τη δυνατότητα να
εξετάσει το καθεστώς προστασίας μαρτύ-
ρων αυτεπάγγελτα», επισήμανε ο κ. Φλω-
ρίδης σχετικά με τις αλλαγές που επήλθαν
στην εφαρμογή του Ποινικού Κώδικα μετά
την 1η Μαΐου. Σχετικά με το πώς επανήλθε
στο προσκήνιο η υπόθεση Novartis, ο
υπουργός Δικαιοσύνης ανέφερε: «Στην
υπόθεση Novartis υπήρξε μια βαλίτσα, αυ-
τή είχε 30 εκατομμύρια δολάρια, παραδό-
ξως όμως τη βαλίτσα αυτή την είχε πάρει
ένας βουλευτής του κυρίου Βελόπουλου. Ο
βουλευτής ήρθε στη Βουλή και είπε ότι
“ναι, εγώ τα έχω πάρει τα χρήματα αυτά, τα
πήρα νόμιμα, τα έχω δηλωμένα, έχω φορο-
λογηθεί και όλα καλά”».

«Δεν το επιτρέπει η νομοθεσία»
«Αυτό που απασχολεί είναι αν οι αμοιβές

αυτές συνδέονται με τους προστατευόμε-
νους μάρτυρες της σκευωρίας Novartis. Αν
έχουν πάρει αμοιβή για την ίδια υπόθεση, η
ελληνική νομοθεσία δεν το επιτρέπει», τό-

νισε ο Γιώργος Φλωρίδης. Ο υπουργός Δι-
καιοσύνης τόνισε στη συνέχεια της συνέν-
τευξής του: «Θέλω να υπενθυμίσω ότι
εκείνη η υπόθεση που ονομάζουμε
“σκευωρία Novartis” και υπάρχει και
“σκάνδαλο Novartis”. Σκάνδαλο Novartis

είναι οι χρηματισμοί διαφόρων γιατρών
στην Ελλάδα προκειμένου να συνταγογρα-
φούν τα σκευάσματα της Novartis. Η
“σκευωρία Novartis” είναι η προσπάθεια
που έκανε η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ, με ΑΝΕΛ
τότε, δηλαδή Τσίπρας - Καμμένος, να κατη-

γορήσουν με βαριές κατηγορίες χρηματι-
σμού πρώην πρωθυπουργούς, υπουργούς,
στελέχη ανώτατα των δύο βασικών κομμά-
των τότε, της ΝΔ και του ΠΑΣΟΚ, έτσι ώστε
να εξοντώσουν το μισό πολιτικό σύστημα
της χώρας».

«Γιατί αν κατάφερναν μέσα από αυτήν τη
σκευωρία να οδηγήσουν στο δικαστήριο
αυτούς τους ανθρώπους, αυτό σημαίνει ότι
το μισό πολιτικό σύστημα θα είχε τιναχθεί
στον αέρα», σημείωσε ο Γιώργος Φλωρί-
δης.

«Επιχειρούσαν να
καταλύσουν τη δημοκρατία»

Στη συνέχεια, ο υπουργός Δικαιοσύνης
ανέφερε πως «αυτό αν το συνδυάσουμε με
την άλλη απόπειρα που έκανε ο ΣΥΡΙΖΑ, τό-
τε και εκεί αντιστάθηκε το Συμβούλιο της
Επικρατείας, να ελέγξει τα ΜΜΕ, αυτό ση-
μαίνει ότι έτσι στήνεις μια σκευωρία να
διαλύσεις το μισό πολιτικό σύστημα και να
ελέγξεις τα ΜΜΕ, σημαίνει ότι έχεις επιβά-
λει δικτατορία στην πραγματικότητα. Έχεις
δημιουργήσει ένα καθεστώς που ο Όρμπαν
είναι η κορύφωση της δημοκρατίας. Και
μας έχουν τρελάνει με το κράτος δικαίου…
Δέχεται επίθεση η κυβέρνηση ότι δεν λει-
τουργεί το κράτος δικαίου και αυτοί στον
ΣΥΡΙΖΑ επιχειρούσαν να καταλύσουν τη
δημοκρατία», τόνισε ο Γιώργος Φλωρίδης. 
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«Ο ΣΥΡΙΖΑ επέβαλε δικτατορία»
ΦΛΩΡΙΔΗΣ ΓΙΑ ΣΚΕΥΩΡΙΑ NOVARTIS

Κατηγόρησε την αξιωματική αντιπολίτευση ότι όταν ήταν κυβέρνηση
επιδίωξε να εξοντώσει το μισό πολιτικό σύστημα της χώρας 

και πως οι προστατευόμενοι μάρτυρες καθοδηγήθηκαν

Ο ευρωβουλευτής της Νέας Δημοκρατίας Φρέντι Μπε-
λέρης αποκάλυψε στην πρώτη ραδιοφωνική του συνέν-
τευξη στο Κανάλι Ένα μετά από την ανάληψη των καθη-
κόντων του στο Στρασβούργο ότι δεν θα κάνει χρήση της
ασυλίας του και θα επιστρέψει στη φυλακή.

«Είμαι καλά, είμαι χαρούμενος, ανέλαβα τα καθήκοντά
μου επιτέλους, όπως δεν μπόρεσα να κάνω ως δήμαρχος
Χιμάρας. Ο κύριος Ράμα δεν κάνει σεβαστή την ψήφο των
δικών του πολιτών, αλλά δεν τολμάει να μη σεβαστεί την
ψήφο των Ευρωπαίων», είπε αρχικά ο κ. Μπελέρης.

Αναφερόμενος στην υποδοχή που του επεφύλαξαν στο
Στρασβούργο, είπε πως «η υποδοχή από τους συναδέλ-
φους ήταν συγκινητική, οι ευρωβουλευτές όλων των κομ-
μάτων της Ελλάδας ήταν θερμοί, εγκάρδιοι και προσπάθη-
σαν να με κατατοπίσουν, αλλά και οι ξένοι ρωτούσαν να μά-
θουν για την ιστορία μου».

Όσο για τους στόχους του ως ευρωβουλευτή, σημείωσε:
«Μέσα από το Στρασβούργο και τις Βρυξέλλες να φανεί τι
γίνεται σε μια χώρα που θέλει να γίνει μέλος της ΕΕ, αλλά
και με όποιες δυνάμεις έχω να υπερασπιστώ την πολιτική
θέση της Ελλάδας στην Ευρώπη και η χώρα μας να πάει
μπροστά γενικότερα».

«Ο Ράμα θα έπρεπε να με αφήσει ελεύθερο»
Για το αν θα επιστρέψει στις φυλακές, μετά την πενθήμε-

ρη άδεια, ο κ. Μπελέρης είπε: «Αύριο το μεσημέρι (σ.σ.:
σήμερα) θα πρέπει να επιστρέψω στις φυλακές. Οξύμωρο
είναι μια χώρα που είναι στον προθάλαμο της ΕΕ οι πολίτες
της να είναι πρώτοι σε αιτούντες άσυλο σε χώρες της ΕΕ.
Υπάρχουν συνθήκες που υποχρεώνουν τον Ράμα να σεβα-

στεί την ασυλία του ευρωβουλευτή και θα έπρεπε να με
αφήσει ελεύθερο. Έχω κάνει αίτημα αποφυλάκισης γιατί
έχω εκτίσει τα 2/3 της ποινής, εκκρεμεί κι ελπίζω πολύ
σύντομα να εξεταστεί για να μπορέσω να βγω, διαφορετικά
θα βγω στα μέσα Οκτωβρίου. Ασφαλώς και έχω ασυλία αν
δεν επέστρεφα, θα μπορούσε να ζητήσει κάποιος ευρω-
βουλευτής άλλης χώρας την άρση της ασυλίας μου, αλλά
εμένα είναι το σπίτι μου εκεί και θέλω να πηγαίνω όποτε
μπορώ ακόμα και με το κόστος να πάω λίγους μήνες φυλα-
κή ακόμα. Δεν θα κάνω χρήση της ασυλίας μου».

Για τις εκλογές στη Χιμάρα στις 4 Αυγούστου ο κ. Μπελέ-
ρης σημείωσε: «Εγώ δεν μπορώ να είμαι υποψήφιος, το
απαγορεύει η απόφαση του δικαστηρίου. Είναι άξιος άν-
θρωπος ο Πέτρος Γκικουρίας, θα είναι ο επόμενος δήμαρ-
χος και πιστεύω ότι θα μπορέσει να υπερασπιστεί τα δι-
καιώματά μας εξίσου και καλύτερα από μένα».

Τέλος, για την επανεκλογή της Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν
δήλωσε: «Ήταν έξυπνη στρατηγική της Φον ντερ Λάιεν με
τον Βέμπερ για να μην υπάρχουν διαρροές. Για εμάς ως
Ελλάδα είναι ευχάριστο γεγονός η επανεκλογή της και ελ-
πίζω να το αναγνωρίσει και να βάλει πλάτη στα συμφέρον-
τά μας». 

Μπελέρης: «Δεν θα κάνω χρήση της ασυλίας μου, επιστρέφω στη φυλακή»
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Λ
ίγες ώρες μετά το υπόμνημα που
ενέκρινε η τουρκική εθνοσυνέ-
λευση, το οποίο μιλούσε για ανε-

ξαρτησία του «τουρκοκυπριακού κρά-
τους», όπως αναφέρεται στο ψευδοκρά-
τος, το τουρκικό υπουργείο Άμυνας
έκανε ανάρτηση με βίντεο με τον
τίτλο «Μη με καλείς τόσο από καρ-
δίας, μπορεί να έρθω ξαφνικά μία
νύχτα...». 

Η νέα τουρκική πρόκληση έρχεται
μόλις μία ημέρα πριν από την επέτειο
των 50 χρόνων από την τουρκική ει-
σβολή στην Κύπρο και αποδεικνύει
ότι η Άγκυρα φαίνεται να ξεχνά τα «ήρεμα

νερά» και να επανέρχεται στην προκλητική
ρητορική της.

«Έβαλαν τέλος στην καταπίεση»
«Στην 50ή επέτειο της "Ευτυχισμένης

Ειρηνευτικής Επιχείρησης" τιμούμε
με ευλάβεια, ευγνωμοσύνη και σε-
βασμό τους ηρωικούς μάρτυρες και
τους βετεράνους του ηρωικού
στρατού μας που έβαλαν τέλος στην
καταπίεση που βίωναν οι Τούρκοι

ομογενείς μας στην Κύπρο. Αύριο
περιμένουμε όλους τους Κύπριους
αδελφούς μας στην παρέλαση που

θα πραγματοποιηθεί με τη συμμετοχή 50

πλοίων» συνεχίζει το κείμενο που συνο-
δεύει το βίντεο, προαναγγέλλοντας τη
φιέστα του Ερντογάν, ο οποίος βρίσκεται
στην Κύπρο. 

Στο κατάπτυστο βίντεο εμφανίζεται μία
αρμάδα και εναέρια μέσα να προσεγγίζουν
μία ακτή και κλείνει με την εικόνα του
Μωάμεθ Β' του Πορθητή να εισέρχεται
στην Κωνσταντινούπολη.

Σε δήλωσή του ο Πρόεδρος της Κυπρια-
κής Δημοκρατίας Νίκος Χριστοδουλίδης
ανέφερε ότι «μισό αιώνα μετά, συνεχίζουν
να είναι ασήκωτες οι ευθύνες όσων διέ-
πραξαν την εισβολή και συντηρούν την κα-
τοχή, αλλά και όλων αυτών που επιτρέπουν
τη συνέχιση της διαίρεσης της Κύπρου διά
της βίας». 

«Επανέναρξη των συνομιλιών»
Ο κ. Χριστοδουλίδης υπογράμμισε μετα-

ξύ άλλων πως «μόνο μια διαρκής και βιώ-
σιμη λύση του Κυπριακού θα αποκαταστή-
σει τις βασικές ελευθερίες και ανθρώπινα
δικαιώματα για όλους ανεξαίρετα τους νό-
μιμους κατοίκους της Κύπρου», επισημαί-
νοντας πως «παρά τις δυσκολίες και τα
προβλήματα, τις προκλήσεις, τις απογοη-
τεύσεις, πράττουμε ότι είναι δυνατό για να
δημιουργηθούν οι συνθήκες επανέναρξης
των συνομιλιών και εξεύρεσης λύσης που
θα τερματίζει την κατοχή». 

Το υπόμνημα της τουρκικής εθνοσυνέ-
λευσης αναφέρει ότι «η θέση που δι-
καιούται το τουρκοκυπριακό κράτος ως
ανεξάρτητο και ισότιμο κυρίαρχο μέλος
της διεθνούς κοινότητας δεν μπορεί να
αναβληθεί άλλο». 

Το ψήφισμα αναφέρεται στην 50ή επέ-
τειο της τουρκικής εισβολής στην Κύπρο,
την οποία αποκαλεί «ειρηνευτική επιχεί-

ρηση» υποστηρίζοντας ότι πρόκειται για
μια «ημέρα ειρήνης και ελευθερίας» του
«τουρκοκυπριακού λαού».

«Η 20ή Ιουλίου είναι η ημέρα της απε-
λευθέρωσης του τουρκοκυπριακού λαού, ο
οποίος αντιστάθηκε στον πόνο και τις δυ-
σκολίες που υπέφερε για χρόνια με θάρ-
ρος και υπομονή. Είναι το σύμβολο της
προστασίας των δικαιωμάτων κυριαρχίας
και της ισότητας στο νησί», υποστηρίζεται
στο ψήφισμα. Προστίθεται ότι «η νίκη που
πέτυχαν οι ηρωικοί στρατιώτες των Τουρ-
κικών Ενόπλων Δυνάμεων και οι Κύπριοι
μουτζαχεντίν χέρι-χέρι ήταν το πρώτο βή-
μα για τη συγκρότηση του ανεξάρτητου
τουρκοκυπριακού κράτους», όπως αναφέ-
ρεται το ψευδοκράτος.

Οι σφαγές από τους… τρομοκράτες
Υπενθυμίζεται ότι προχθές το τουρκικό

υπουργείο Άμυνας δεν δίστασε να αναρτή-
σει ανιστόρητο βίντεο-ντοκιμαντέρ για τον
«Αττίλα», το οποίο συνοδευόταν από την
εξής ανάρτηση: «Στο ντοκιμαντέρ περιλαμ-
βάνουμε τις απάνθρωπες σφαγές κατά
Τούρκων από τρομοκράτες που ήθελαν να
προσαρτήσουν το νησί στην Ελλάδα με την
ίδρυση της τρομοκρατικής οργάνωσης ΕΟ-
ΚΑ το 1955». 

Στη συνέχεια ανέφερε: «Στο ντοκιμαν-
τέρ, το οποίο ετοιμάσαμε για να μην ξεχά-
σουμε τους συμπατριώτες μας που δολο-
φονήθηκαν απάνθρωπα στην Κύπρο, θα
παρακολουθήσετε τον ηρωικό αγώνα του
Μεχμέτσικ πλάι πλάι με τους Μουτζαχεν-
τίν. Μπορείτε να παρακολουθήσετε το
πρώτο μέρος του ντοκιμαντέρ παρακάτω.
Με έλεος, ευγνωμοσύνη και σεβασμό σε
όλους τους μάρτυρες και τους βετερά-
νους μας». 

Πολεμικό βίντεο από 
την Τουρκία για την 

επέτειο του «Αττίλα» 

Νέα πρόκληση από το τουρκικό υπουργείο Άμυνας με τη γνωστή 
απειλή «μπορεί να έρθω ξαφνικά μία νύχτα» μόλις μία μέρα 

πριν από την «απόβαση» Ερντογάν στα Κατεχόμενα για τη «φιέστα»
των 50 χρόνων από την εισβολή 

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη
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Π
ρεμιέρα στη Σύνοδο Κορυφής του ΝΑΤΟ που συνήλ-

θε στην Ουάσιγκτον από 9-11 Ιουλίου 2024 για τη

Σουηδία, τον έτερο, εκτός της Τουρκίας, «επιτήδειο

ουδέτερο» του Β΄ Παγκοσμίου Πολέμου.

Μάλιστα ενόψει της Συνόδου Κορυφής του ΝΑΤΟ η σουη-

δική κυβέρνηση με επίσημη ανακοίνωσή της στις 8 Ιουλίου

2024 επισήμανε: «Η Σουηδία συμμετέχει πλέον πλήρως στο

ΝΑΤΟ. Ως μέλος, η Σουηδία είναι πιο ασφαλής» (www.gov-

ernment.se, 8/7/2024). 

Και όλα αυτά ακριβώς 84 χρόνια από την περίφημη  Συμ-

φωνία Permittenttrafiken της 8ης Ιουλίου 1940, που έδωσε

τη δυνατότητα στα ναζιστικά  στρατεύματα να περνούν

transit  μέσα από τη σουηδική επικράτεια με κατεύθυνση τη

Νορβηγία. Συμφωνία την οποία είχαμε την ευκαιρία να ανα-

λύσουμε και παλαιότερα (www.armyvoice.gr, 17/10/2021 και

www.militaire.gr, 18/5/2022). 

Άμεση ήταν τότε η αντίδραση της αγγλικής κυβέρνησης, η

οποία διαμαρτυρήθηκε στη σουηδική κυβέρνηση για την

απόφασή της να επιτρέψει τη μεταφορά Γερμανών στρατιω-

τών και πολεμικού υλικού μέσω του εδάφους της, επισημαί-

νοντας ότι έτσι παραβιάζεται η περίφημη σουηδική ουδετε-

ρότητα («The New York Times», 9/7/1940, σελ. 9), τη στιγμή

μάλιστα που η Σουηδία είχε ήδη αρνηθεί να επιτρέψει τη διέ-

λευση βρετανικών στρατιωτικών δυνάμεων με προορισμό τη

Φινλανδία.

Η σουηδική κυβέρνηση επιχείρησε να δικαιολογηθεί επι-

σημαίνοντας ότι «η συμφωνία για τη διέλευση στρατιωτών

ισχύει μόνο για άοπλους άνδρες σε άδεια»!!! («The New York

Times», 10/7/1940, σελ. 4).

Μάλιστα είχε ήδη προηγηθεί στην πόλη Ludvika στις 7 Ιου-

λίου 1940 σχετική ομιλία του τότε Σουηδού πρωθυπουργού

και προέδρου από το 1926 του Σουηδικού Σοσιαλδημοκρατι-

κού Κόμματος Per Albin Hansson σε μια προσπάθεια να προ-

ετοιμαστεί το κλίμα («The Washington Post», 8/7/1940,

σελ.5).

Ήδη τον πρώτο ενάμιση χρόνο 670.000 στρατιώτες της

Βέρμαχτ πέρασαν transit από τη Σουηδία.

Επιπλέον, αμέσως μετά την εισβολή του Χίτλερ στην ΕΣΣΔ

στις 22 Ιουνίου 1941, ολόκληρη η 163η μεραρχία πεζικού της

Βέρμαχτ που βρισκόταν στη Νορβηγία μεταφέρθηκε transit

μέσω Σουηδίας με όλο τον βαρύ οπλισμό της φτάνοντας στη

Φινλανδία για ενίσχυση του Ανατολικού Μετώπου. 

Ο συνολικός απολογισμός της Permittenttrafiken που

ίσχυσε μέχρι 15 Αυγούστου 1943 ήταν η μεταφορά με σχεδόν

100.000 βαγόνια τρένου 2.041.316 στρατιωτών της Βέρμαχτ

(www.dailymail.co.uk, 5/6/2012).

Έτσι, την ώρα που η Εθνική Αντίσταση τη νύχτα της 25ης

προς την 26η Νοεμβρίου 1942 ανατίναζε τη γέφυρα του Γορ-

γοπόταμου αποκόπτοντας προσωρινά τη σιδηροδρομική με-

ταφορά Γερμανών στρατιωτών και πολεμικού υλικού, την ίδια

ώρα οι στρατιές της Βέρμαχτ ταξίδευαν σιδηροδρομικά ανε-

νόχλητες μέσω Σουηδίας.

H Σουηδία ανέπτυξε επίσης στενές οικονομικές σχέσεις

με τη ναζιστική Γερμανία. Στο πλαίσιο αυτό πρέπει να τονιστεί

ότι η Σουηδία ήδη πωλούσε τόνους σιδηρομετάλλευμα στη

Γερμανία που ήταν τόσο απαραίτητο για τη χιτλερική πολεμι-

κή μηχανή. Ιδίως τρία ορυχεία στην περιοχή Galivare-Kiruna

της Βόρειας Σουηδίας προμήθευσαν 10 εκατ. τόνους σιδηρο-

μετάλλευμα, ήτοι το 28,5% των συνολικών προμηθειών της

Γερμανίας σε σιδηρομετάλλευμα μόνο το 1940.

Το πιο βασικό εμπόρευμα που πωλούσε η Σουηδία στη

Γερμανία ήταν τα περίφημα σουηδικά ρουλεμάν. Τα ρουλεμάν

ως γνωστόν αποτελούν βασικό εξάρτημα για τη λειτουργία

σχεδόν όλων των μηχανημάτων αλλά και των αυτοκινήτων

και των αεροπλάνων. Όμως το πρωτοποριακό διπλό ρουλε-

μάν αυτοευθυγράμμισης που είχε εφεύρει ο Σουηδός μηχα-

νικός Sven Gustaf Wingqvist και το οποίο κατασκεύαζε απο-

κλειστικά η σουηδική εταιρεία SKF ήταν περιζήτητο. Οι Σύμ-

μαχοι υποστήριζαν ότι αν η Σουηδία σταματούσε να πουλά

στη Γερμανία σιδηρομετάλλευμα, ρουλεμάν και μηχανές κα-

τασκευής ρουλεμάν, ο πόλεμος θα είχε τελειώσει τουλάχι-

στον έναν χρόνο νωρίτερα.

Σύμφωνα με επιστημονικές μελέτες η εξαγωγή σουηδικών

ρουλεμάν στη Γερμανία αντιστοιχούσε το έτος 1938 στο 9,1%

των συνολικών σουηδικών εξαγωγών ρουλεμάν. Το ποσοστό

αυτό έφτασε το 1943 στο 64,9%! 

Κάνοντας λοιπόν χοντρές μπίζνες με τους ναζί, αναπτύχ-

θηκαν περαιτέρω η σουηδική βιομηχανία αλλά και οι σουηδι-

κές τράπεζες, ενώ η Σουηδία καθ΄ όλη τη διάρκεια του πολέ-

μου προμηθευόταν από τους ναζί φτηνό κάρβουνο, που όμως

προερχόταν από τη Σιλεσία της κατακτημένης Πολωνίας, ενώ

βέβαια οι κάτοικοι της Σουηδίας και ιδίως της Στοκχόλμης εί-

χαν στη διάθεσή τους πληθώρα αγαθών, σε αντίθεση με τους

κατοίκους της Αθήνας, που τους θέρισε η πείνα τον χειμώνα

του 1941-42.

Από την άλλη βέβαια δεν θα πρέπει να ξεχνάμε τη σουηδι-

κή αντιναζιστική αντίσταση καθώς και φωτεινές επίσημες

εξαιρέσεις όπως αυτή του Σουηδού διπλωμάτη Raoul Wal-

lenberg, ο οποίος το 1944 έσωσε χιλιάδες εβραίους στην

Ουγγαρία. Όμως η περίπτωση Wallenberd ήταν η εξαίρεση,

καθώς έγγραφα και μελέτες όπως η Έκθεση το 2006 του

Swedish Research Council ανέδειξαν τη σχέση της Σουηδίας

με τη ναζιστική Γερμανία. Μια ιστορική κηλίδα την οποία

προσπαθεί να απαλείψει η σύγχρονη Σουηδία μέσα από πρό-

σφατες κινηματογραφικές δημιουργίες.

Τελικά όπως προκύπτει από μελέτες, έπειτα από πιέσεις

των ΗΠΑ και καθώς ο Χίτλερ είχε πλέον αρχίσει να υποχωρεί

λόγω της προέλασης του Κόκκινου Στρατού αλλά και της από-

βασης των Συμμάχων στη Νορμανδία, η Σουηδία αποφάσισε

να διακόψει εντελώς την εξαγωγή ρουλεμάν στη ναζιστική

Γερμανία. Τότε το ημερολόγιο έδειχνε 12 Οκτωβρίου 1944,

ημέρα απελευθέρωσης της Αθήνας από τα ναζιστικά στρα-

τεύματα κατοχής!

Δύο μέρες μετά στις 14 Οκτωβρίου 1944 η εφημερίδα της

Στοκχόλμης «Svenska Dagbladet», δημοσιεύοντας την είδη-

ση της απελευθέρωσης της Αθήνας από τους ναζί στη σελίδα

3 με πηχυαίους τίτλους έγραφε: «Η ελληνική σημαία πάνω

από την Αθήνα».

Από τα παραπάνω καταδεικνύεται πώς και γιατί η Σουηδία

αναπτύχθηκε οικονομικά και κοινωνικά στη μεταπολεμική

περίοδο. 

Αντίθετα, η Ελλάδα λόγω της ηρωικής αντίστασής της στον

ναζισμό και στον φασισμό υπέστη τεράστιες καταστροφές

θρηνώντας εκατομμύρια θύματα.

Αλλά απ’ ό,τι φαίνεται αυτά δεν έχουν και καμιά ιδιαίτερη

αξία για το ΝΑΤΟ και τις ΗΠΑ. Μάλιστα, σύσσωμα τα αμερικα-

νικά media με τίτλο «ο Μπάιντεν καλωσορίζει τη Σουηδία»

προβάλλουν την εναρκτήρια ομιλία του Αμερικανού προ-

έδρου στη Σύνοδο Κορυφής του ΝΑΤΟ στην Ουάσιγκτον στις 9

Ιουλίου 2024 (www.graydc.com, 10/7/2024), 84 χρόνια από το

Σύμφωνο της 8ης Ιουλίου 1940 ανάμεσα σε Σουηδία και Χίτ-

λερ για την ελεύθερη διέλευση των ναζιστικών στρατευμάτων.

Ταυτόχρονα, επίσης στις 9 Ιουλίου 2024, η εφημερίδα

«Washington Post» φιλοξένησε συνέντευξη του Σουηδού

πρωθυπουργού Ulf Kristersson πλέκοντάς του το εγκώμιο,

επισημαίνοντας πέραν των άλλων στο εισαγωγικό σημείωμα

του δημοσιεύματος ότι «η Σουηδία έχει απολαύσει μια

200χρονη εποχή ουδετερότητας και μη δεσμεύσεων»

(www.washingtonpost.com, 9/7/2024).

Πλην όμως η εν λόγω εφημερίδα του αμερικανικού κατε-

στημένου ξέχασε, φυσικά λόγω ΝΑΤΟ, ότι ακριβώς 84 χρόνια

πριν με δημοσίευμά της στις 8 Ιουλίου 1940 καταδίκαζε το γε-

γονός ότι η Σουηδία παραβίασε την περίφημη ουδετερότητά

της, υπογράφοντας με τον Χίτλερ το παραπάνω σύμφωνο

ελεύθερης διέλευσης των ναζιστικών στρατευμάτων.

Πολύ δε περισσότερο καθώς στο εν λόγω δημοσίευμα με

ένα ιδιαίτερα δηκτικό τίτλο η «Washington Post» τόνιζε τότε:

«Σύμφωνο Σουηδίας-Ναζί που αποκαλείται κίνηση ειρήνης.

Ο πρωθυπουργός Hansson υπερασπίζεται την υποταγή στις

απαιτήσεις του Ράιχ» («The Washington Post», 8/7/1940,

σελ.5)». 

Βρε, πώς αλλάζουν οι καιροί! 

Πρεμιέρα της Σουηδίας στη Σύνοδο Κορυφής του ΝΑΤΟ
84 χρόνια μετά τη συμφωνία της με τον Χίτλερ 



Η
νέα σύνθεση του Ευρωπαϊκού
Κοινοβουλίου συνεδρίασε στο
Στρασβούργο μεταξύ 16ης και

19ης Ιουλίου 2024, έχοντας στην ημερή-
σια διάταξη ολομέλειας σημαντικότατα
θεσμικά θέματα που αφορούν την Ευρω-
παϊκή Ένωση, όπως, για παράδειγμα, την
έγκριση της προέδρου της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής, την ψήφιση της προέδρου και
αντιπροέδρων του Ευρωπαϊκού Κοινο-
βουλίου και την κατανομή των επιτροπών
του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου.

ΌΌσον αφορά την εκλογή της προέδρου
του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, αυτή
πραγματοποιήθηκε με μυστική ψηφοφο-
ρία στις 16 Ιουλίου 2024 με υποψήφιες τη
Roberta Metsola (ΕΛΚ, Μάλτα) και την
Irene Montero (Αριστερά, Ισπανία). Η κα.
Μέτσολα επανεξελέγη με συντριπτική
πλειοψηφία 562 ψήφων έναντι 61 της κας

Μοντέρο σε σύνολο 699 από τους 720 ευρωβουλευτές και με 76 λευ-
κές ή άκυρες ψήφους και το όριο της απόλυτης πλειοψηφίας που
απαιτείτο να ήταν 312. Η εκλογή της κυρίας Μέτσολα είναι, σύμφωνα
με τον διαδικαστικό κανονισμό Αρ. 19 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου,
για 2.5 χρόνια, ως επίσης και για τους αντιπροέδρους του Ευρωπαϊ-
κού Κοινοβουλίου. Σύμφωνα με δημόσιες πληροφορίες, οι Κύπριοι
ευρωβουλευτές Λουκάς Φουρλάς, Μιχάλης Χατζηπαντέλα, Κώστας
Μαυρίδης και Γεάδης Γεάδη ψήφισαν την κα Μέτσολα, ο Γιώργος Γε-
ωργίου την κα Μοντέρο και ο Φειδίας Παναγιώτου ψήφισε λευκό /
αποχή. Κατά τη διάρκεια της συνεδρίασης της 16ης Ιουλίου 2024
εκλέχθηκαν οι 14 αντιπρόεδροι του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου (11
στον πρώτο γύρο ψηφοφορίας και 3 στον δεύτερο και τελικό) και οι 5
κοσμήτορες (σε 2 γύρους ψηφοφορίας), ως ακολούθως: Sabine Ver-
heyen (ΕΛΚ, Γερμανία), Ewa Kopacz (ΕΛΚ, Πολωνία), Esteban Gon-
zalez Pons (ΕΛΚ, Ισπανία), Katarina Barley (Σοσιαλιστές, Γερμανία),
Pina Picierno (Σοσιαλιστές, Ιταλία), Victor Negrescu (Σοσιαλιστές,
Ρουμανία), Martin Hojsik (Renew, Σλοβακία), Christel Schaldemose
(Σοσιαλιστές, Δανία), Javi Lopez (Σοσιαλιστές, Ισπανία), Sophie
Wilmes (Renew, Βέλγιο), Nicolae Stefanuta (Πράσινοι, Ρουμανία),
Roberts Zile (Συντηρητικοί, Λετονία), Antonella Sberna (Συντηρητι-
κοί, Ιταλία), Younous Omarjee (Αριστερά, Γαλλία)• Κοσμήτορες: An-
drey Kovatchev (ΕΛΚ, Βουλγαρία), Marc Angel (Σοσιαλιστές, Λου-

ξεμβούργο), Miriam Lexmann (ΕΛΚ, Σλοβακία), Fabienne Keller
(Renew, Γαλλία), Kosma Zlotowski (Συντηρητικοί, Πολωνία).

Στις 18 Ιουλίου 2024 το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο επανεξέλεξε με
απόλυτη πλειοψηφία την Ursula von der Leyen ως πρόεδρο της Ευ-
ρωπαϊκής Επιτροπής με 401 ψήφους υπέρ, 284 κατά και 22 ψήφους
λευκές ή άκυρες. Παρουσιάζοντας το όραμά της για την επόμενη πεν-
ταετία, η κα Von der Leyen αναφέρθηκε στις βασικές της πρωτοβου-
λίες που περιλαμβάνουν μια νέα «Συμφωνία για Καθαρή Βιομηχα-
νία», τη δημιουργία ενός Ευρωπαϊκού Ταμείου Ανταγωνιστικότητας
για την τόνωση της καινοτομίας, την ενίσχυση της ευρωπαϊκής ασφά-
λειας, τη δημιουργία μιας «Ευρωπαϊκής Ασπίδας Δημοκρατίας» για
την αντιμετώπιση της χειραγώγησης της ενημέρωσης και των παρεμ-
βάσεων από τρίτες δυνάμεις και ένα ευρωπαϊκό σχέδιο για τη μείωση
του κόστους στέγασης. Όσον αφορά τους επιτρόπους, η πρόεδρος
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής ανακοίνωσε τη δημιουργία τεσσάρων νέ-
ων χαρτοφυλακίων - Άμυνας, Στέγασης, Μεσογείου και Διαγενεακής
Δικαιοσύνης.

Το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο υιοθέτησε, τέλος, ψήφισμα στήριξης
προς την Ουκρανία, τα βασικά σημεία του οποίου αφορούν την ανάλη-
ψη ενεργού δράσης για τη συνέχιση της διεθνούς στήριξης προς την
Ουκρανία, την παροχή στρατιωτικής στήριξης στην Ουκρανία για όσο
χρονικό διάστημα και με οποιαδήποτε μορφή χρειάζεται, την καταδί-
κη της πρόσφατης επίσκεψης του Ούγγρου πρωθυπουργού Viktor
Orban στη Μόσχα και τη διατήρηση και επέκταση των κυρώσεων της
Ευρωπαϊκής Ένωσης κατά της Ρωσίας και της Λευκορωσίας. Το κεί-
μενο του ψηφίσματος εγκρίθηκε με 495 ψήφους υπέρ, 137 κατά και
47 αποχές.

Προς ενημέρωση και για σκοπούς διαφάνειας παρατίθενται πιο
κάτω σχετικοί πίνακες που αφορούν τη στάση των Κύπριων ευρω-
βουλευτών στις συνολικά 23 ψηφοφορίες που έλαβαν χώρα κατά την
πρώτη σύνοδο της ολομέλειας του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου. Για
σκοπούς σύγκρισης, παρατίθεται στο τέλος η στάση των ευρωβου-
λευτών του Λουξεμβούργου, που κατέχει επίσης έξι θέσεις στο Ευ-
ρωπαϊκό Κοινοβούλιο και είναι συγκρίσιμο με την Κύπρο:

Αποτελέσματα ψηφοφοριών 17ης Ιουλίου 2024, Ευρωπαϊκό Κοι-
νοβούλιο (ψήφοι Κύπριων ευρωβουλευτών):

23 ψηφοφορίες
1: Wednesday’s Agenda - Request from The Left group
2: Wednesday’s Agenda - Request from the PfE Group
3: The need for the EU's continuous support for Ukraine: 20 Τρο-

πολογίες και 3.21. Τελικό Κείμενο:

ΣΑΒΒΑΤΟ 20 ΙΟΥΛΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΘΕΣEIΣ37

Η κλιματική αλλαγή 
απαιτεί άμεση δράση 

Οι πρώτες ψηφοφορίες 
στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο

Η
περίοδος του καλοκαιριού είναι πάντοτε δύσκολη και απαιτεί εγρή-
γορση. Οι δήμαρχοι και οι περιφερειάρχες της χώρας καλούνται να
εφαρμόσουν σύγχρονα μέτρα πυροπροστασίας και να θέσουν σε

ετοιμότητα το εθελοντικό κίνημα. 
Τα απόβλητα εξακολουθούν να προβληματίζουν την ηγεσία της ΕΕ. Παρά

τα μέτρα που έλαβε για τη μείωση της παραγωγής
τους, ο όγκος των επικίνδυνων αποβλήτων που
παράγονται στην ΕΕ συνεχίζει να αυξάνεται από
το 2004. Επισκόπηση που δημοσίευσε το Ευρω-
παϊκό Ελεγκτικό Συνέδριο αναδεικνύει τις υφι-
στάμενες και μελλοντικές προκλήσεις όσον αφο-
ρά την αντιμετώπιση των επικίνδυνων αποβλή-
των: βελτίωση της ταξινόμησης, διασφάλιση ιχνη-
λασιμότητας, αύξηση της ανακύκλωσης και κατα-
πολέμηση της παράνομης διακίνησης, η οποία
παραμένει μια κερδοφόρα δραστηριότητα.

«Η παραγωγή επικίνδυνων αποβλήτων αυξά-
νεται και η ΕΕ οφείλει να αντιμετωπίσει το πρό-

βλημα», δήλωσε η κα Eva Lindström, μέλος του Ευρωπαϊκού Ελεγκτικού
Συνεδρίου και αρμόδια για την επισκόπηση. «Οι προτιμότεροι τρόποι για την
αντιμετώπιση των επικίνδυνων αποβλήτων είναι η ανακύκλωση και η ανά-
κτηση ενέργειας. Η διάθεση πρέπει να αποτελεί την έσχατη λύση. Ωστόσο,
πάνω από το 50 % των επικίνδυνων αποβλήτων της ΕΕ καταλήγει στα σκουπί-
δια. Στην επισκόπηση αυτό που φαίνεται είναι ότι η πρόληψη της δημιουργίας
επικίνδυνων αποβλήτων και η επεξεργασία τους εξακολουθούν να αποτε-
λούν πρόκληση, παρουσιάζουν όμως και ευκαιρίες».

Η πρόληψη της δημιουργίας επικίνδυνων αποβλήτων είναι ο πρώτος και
καλύτερος τρόπος για την αντιμετώπισή τους, κάτι το οποίο αποτελεί προτε-
ραιότητα της ΕΕ από το 1991. Με τη δράση της η ΕΕ επικεντρώθηκε στο να
επηρεάσει τους τρόπους με τους οποίους οι οικονομικοί φορείς σχεδιάζουν
και κατασκευάζουν προϊόντα, στο να καταστούν οι ρυπαίνοντες υπόλογοι για
τα απόβλητά τους και στην παροχή καλύτερης πληροφόρησης στους κατανα-
λωτές. Παρά τις πρωτοβουλίες αυτές, ο όγκος των επικίνδυνων αποβλήτων
που παράγονται στην ΕΕ δεν μειώνεται.

Τα επικίνδυνα απόβλητα πρέπει να υποβάλλονται σε επεξεργασία σε ειδι-

κές εγκαταστάσεις, σε συμμόρφωση με αυστηρούς κανόνες και απαιτήσεις

ασφάλειας. Αυτό συνεπάγεται διοικητικό φόρτο και υψηλότερο κόστος για

τους οικονομικούς φορείς. Παραμονεύει έτσι ο κίνδυνος παράνομης διακί-

νησης επικίνδυνων αποβλήτων στις περιπτώσεις που φορείς δεν δηλώνουν

τα παραγόμενα απόβλητα ως επικίνδυνα και, αντί αυτού, τα απορρίπτουν πα-

ράνομα ή τα μεταφέρουν αλλού. 

Τα επικίνδυνα απόβλητα πρέπει ιδανικά να προετοιμάζονται για επανα-

χρησιμοποίηση ή να ανακυκλώνονται. Ωστόσο, πολλά επικίνδυνα απόβλητα

είναι ακατάλληλα για επαναχρησιμοποίηση. Η δε ανακύκλωσή τους περιορί-

ζεται λόγω τεχνικών δυσκολιών και της έλλειψης ευκαιριών στην αγορά ανα-

κυκλωμένων υλικών. Οι ελεγκτές επισημαίνουν ότι η βελτίωση των τεχνολο-

γιών και των ικανοτήτων ανακύκλωσης θα δημιουργούσε ευκαιρίες: για πα-

ράδειγμα η ανάκτηση κρίσιμων πρώτων υλών από ηλεκτρονικές συσκευές

και άλλα απόβλητα θα ενίσχυε τη στρατηγική αυτονομία της ΕΕ.

Η παράνομη διακίνηση και απόρριψη επικίνδυνων αποβλήτων παραμένει

κερδοφόρα δραστηριότητα: εκτιμάται ότι τα ετήσια έσοδα αποκλειστικά από

την παράνομη διακίνηση κυμαίνονται κοντά στα 2 δισ. ευρώ. Ο εντοπισμός, οι

έρευνες και οι διώξεις είναι σπάνιες και οι κυρώσεις χαμηλές.

Η χρήση της ψηφιοποίησης για την καλύτερη ιχνηλάτηση των επικίνδυνων

αποβλήτων και την καταπολέμηση της υποβολής ψευδών δηλώσεων αλλά

και ένας περισσότερο αποτρεπτικός μηχανισμός κυρώσεων θα μπορούσαν

να περιορίσουν τις δυνατότητες παράνομης διακίνησης. 
Οφείλουν τα κράτη-μέλη της ΕΕ να δράσουν αποτελεσματικά και να συμ-

βάλουν με όσα μέσα διαθέτουν στο περιορισμό των επικίνδυνων αποβλήτων. 

Οι δήμοι και οι περιφέρειες καλούνται να αξιοποιήσουν τα ευρωπαϊκά

κονδύλια για να αντιμετωπιστεί το πρόβλημα. Είναι η ώρα των δράσεων και

όχι των υποσχέσεων. Οι πολίτες δεν αντέχουν άλλες καθυστερήσεις. Ώρα για

άμεση στόχευση των προβλημάτων. 
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Δημοσιογράφος

Υπέρ / Κατά / Αποχή-Λευκό: Ολομέλεια Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου
16-19/7/2024 (Κύπριοι Ευρωβουλευτές με σειρά εκλογής):
23 ψηφοφορίες:

Υπέρ / Κατά / Αποχή-Λευκό: Ολομέλεια Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου
16-19/7/2024 (Λουξεμβούργο ευρωβουλευτές):
23 ψηφοφορίες:

MO Ψηφοφορίας: 18.5, ΜΟ Υπέρ: 7.3, ΜΟ Εναντίον: 30.8, ΜΟ Λευκό: 26.2 ΜΟ Ψηφοφορίας: 20.3, ΜΟ Υπέρ: 61 ,ΜΟ Εναντίον: 43.5 , ΜΟ Λευκό: 0



Ε
νας νεκρός και πολλοί τραυματίες εί-
ναι ο απολογισμός της επίθεσης
εναντίον του Τελ Αβίβ από τους σιί-

τες αντάρτες Χούθι της Υεμένης. Η επίθεση
έγινε με drone με τον Γιάχια Σαρίε, στρατιω-
τικό εκπρόσωπο των Χούθι  που ανέλαβε και
την ευθύνη, να επισημαίνει ότι «η αεροπορι-
κή δύναμη των drones των ενόπλων δυνά-
μεων της Υεμένης διεξήγαγε αξιόλογη
στρατιωτική επιχείρηση εναντίον σημαντι-
κού στόχου στην κατεχόμενη περιοχή της
Γιάφα, γνωστή στο Ισραήλ με το όνομα Τελ
Αβίβ. Ένας άνδρας περίπου 50 ετών βρέθη-
κε νεκρός στο διαμέρισμά του», επεσήμανε
η αστυνομία, διευκρινίζοντας ότι είχε χτυ-
πηθεί από θραύσματα. Επίσης τέσσερις άν-
θρωποι διακομίστηκαν στο νοσοκομείο με
τραύματα από θραύσματα, ενώ άλλοι τέσσε-
ρις δέχθηκαν φροντίδες λόγω του σοκ που
υπέστησαν. Όλοι τους έχουν πάρει εξιτή-
ριο», επεσήμανε η διοίκηση του νοσοκομεί-
ου. Εικόνες από την περιοχή όπου σημει-
ώθηκε η έκρηξη δείχνουν το σημείο που
μοιάζει να επλήγη ένα κτήριο, το οποίο βρί-
σκεται κοντά στην αμερικανική πρεσβεία
στο Τελ Αβίβ.

«Ανθρώπινο λάθος» 
«Δεν ήχησε καμία σειρήνα προειδοποί-

ησης», ανέφερε ο ισραηλινός στρατός χωρίς
να επιβεβαιώσει τον ισχυρισμό των Χούθι,
αν και πρόσθεσε ότι δεν αποκλείει τίποτα
σχετικά με την προέλευση του μεγάλου βε-
ληνεκούς drone. «Μιλάμε για ένα μεγάλο
UAV που μπορεί να διανύσει μεγάλες απο-
στάσεις», επεσήμανε αξιωματικός του
στρατού, ενημερώνοντας τους δημοσιογρά-
φους για το πλήγμα στο Τελ Αβίβ. Ο ίδιος
εξήγησε ότι το drone εντοπίστηκε από τον
ισραηλινό στρατό, όμως έγινε ένα «ανθρώ-
πινο λάθος» με συνέπεια «τα συστήματα
αναχαίτισης και άμυνας να μην ενεργοποι-
ηθούν». Σύμφωνα με τα διεθνή μέσα ενημέ-
ρωσης οι Χούθι διεξάγουν εδώ και μήνες
επιθέσεις εναντίον πλοίων στα ανοικτά της

Υεμένης, στη στρατηγικής σημασίας για τη
ναυσιπλοΐα Ερυθρά Θάλασσα και στον κόλ-
πο του Άντεν, δηλώνοντας ότι ενεργούν σε
ένδειξη αλληλεγγύης προς τους Παλαιστίνι-
ους στη Λωρίδα της Γάζας μετά το ξέσπασμα
του πολέμου μεταξύ Ισραήλ και Χαμάς. Στο
παρελθόν οι Χούθι έχουν δηλώσει ότι έχουν
εξαπολύσει πολλές επιθέσεις εναντίον της
ισραηλινής πόλης Εϊλάτ στην Ερυθρά Θά-
λασσα, αλλά το τελευταίο πλήγμα είναι η
πρώτη επιβεβαιωμένη επίθεσή τους εναν-
τίον του Τελ Αβίβ. «Η επιχείρηση διεξήχθη
με ένα νέο drone με το όνομα ‘Yafa’, ικανού

να παρακάμπτει τα συστήματα αναχαίτισης
του εχθρού, ο οποίος δεν εντοπίζεται από τα
ραντάρ. Έπληξε τους στόχους του με επιτυ-
χία», τόνισαν οι Χούθι στη σημερινή τους
ανακοίνωση.

Ο Σαρίε προειδοποίησε εξάλλου ότι πλέ-
ον «η κατεχόμενη περιοχή της Γιάφα είναι
μια μη ασφαλής ζώνη και πρωταρχικός
στόχος» των επιθέσεων των Χούθι, οι οποί-
ες «θα φτάσουν βαθιά» στο ισραηλινό έδα-
φος και θα διεξάγονται «κυρίως εναντίον
ευαίσθητων στρατιωτικών στόχων και στό-
χων ασφαλείας».

ΔΔεν συμφωνεί και 
ο Μπαράκ Ομπάμα 
για  τον Τζο Μπάιντεν

Αποστάσεις από την υποψηφιό-
τητα Μπάιντεν πήρε και ο πρώην
πρόεδρος Μπαράκ Ομπάμα, δυ-
σκολεύοντας ακόμη περισσότερο
τις επιλογές για τον Αμερικανό
πρόεδρο. Σύμφωνα με την
«Washington Post», ο Ομπάμα
έχει μιλήσει με τον Μπάιντεν μόνο
μία φορά μετά το επίμαχο ντιμπέιτ
και έχει καταστήσει σαφές στις
συνομιλίες του με άλλους ότι το
μέλλον της υποψηφιότητας του
Μπάιντεν αποτελεί απόφαση που
πρέπει να λάβει ο πρόεδρος. Έχει
τονίσει  ότι  μέλημά του είναι  η
προστασία του Μπάιντεν και της
κληρονομιάς του και έχει αντιταχ-
θεί στην ιδέα ότι μπορεί να επηρε-
άσει τη διαδικασία λήψης αποφά-
σεων του Μπάιντεν. Το δημοσίευ-
μα της «Washington Post» σημει-
ώνει ότι στο παρασκήνιο ο Ομπά-
μα έχει εμπλακεί έντονα σε συζη-
τήσεις σχετικά με το μέλλον της
εκστρατείας του Μπάιντεν, δεχό-
μενος τηλεφωνήματα από πολ-
λούς Δημοκρατικούς -συμπερι-
λαμβανομένης της πρώην προ-
έδρου της Βουλής των Αντιπρο-
σώπων Νάνσι Πελόζι- και έχει
μοιραστεί τις απόψεις του σύμ-
φωνα με άτομα που έχουν γνώση
των τηλεφωνημάτων, τα οποία μί-
λησαν υπό τον όρο της ανωνυμίας. 

ΣABBATO 20 ΙΟΥΛΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΚΟΣΜΟΣ38

Με ενδεχόμενη νίκη του Ντόναλτ Τραμπ να ανατρέπει τα δεδομένα σε
ό,τι αφορά τις δεσμεύσεις του ΝΑΤΟ στην Ουκρανία, ο απερχόμενος γενι-
κός γραμματέας της Συμμαχίας διεμήνυσε ότι η  Ευρώπη πρέπει να είναι
προετοιμασμένη για μια δεκαετία ουκρανικού πολέμου. Μιλώντας στο B-
BC, ο Γενς Στόλτενμπεργκ είπε ότι το «παράδοξο» του πολέμου στην Ου-
κρανία είναι ότι όσο περισσότερο η δυτική στρατιωτική συμμαχία δε-
σμεύεται στον πόλεμο τόσο πιο γρήγορα θα επιτευχθεί λύση. Ο Στόλτενμ-
περγκ, ο οποίος ολοκληρώνει τη 10ετή θητεία του  τον Οκτώβριο, προέτρε-

ψε τα ευρωπαϊκά μέλη του ΝΑΤΟ να ενισχύσουν τις δεσμεύσεις τους.
Όταν ρωτήθηκε εάν οι σύμμαχοι του ΝΑΤΟ έπρεπε να είναι προετοιμα-
σμένοι για σύγκρουση στην Ουκρανία πάνω από 10 χρόνια, ο κ. Στόλτενμ-
περγκ είπε: «Ναι». Και πρόσθεσε: «Αλλά το κύριο μήνυμα είναι ότι όσο πιο
ισχυρή είναι η υποστήριξη για την Ουκρανία και όσο περισσότερο είμαστε
διατεθειμένοι να δεσμευτούμε τόσο πιο γρήγορα μπορεί να τελειώσει ο
πόλεμος». «Το παράδοξο είναι ότι τώρα ο πρόεδρος Πούτιν πιστεύει ότι
μπορεί να κάνουμε πίσω. Επομένως, ο πόλεμος συνεχίζεται. Όταν επικοι-

νωνούμε πολύ ξεκάθαρα ότι βρισκόμαστε εδώ για καιρό, ότι έχουμε ισχυ-
ρή και διαρκή υποστήριξη για την Ουκρανία, τότε έχουμε τις προϋποθέ-
σεις για λύση για μια κυρίαρχη και ανεξάρτητη Ουκρανία».

Το ΝΑΤΟ ανακοίνωσε ότι μονάδα διοίκησης για τον συντονισμό της
υποστήριξης για την Ουκρανία θα λειτουργήσει στη Γερμανία από τον Σε-
πτέμβριο. «Αυτό θα προσφέρει περισσότερη προβλεψιμότητα, λογοδοσία
και υποστήριξη και θα καταδείξει επίσης τη διαρκή δέσμευσή μας να υπο-
στηρίξουμε την Ουκρανία», είπε ο κ. Στόλτενμπεργκ.

ΝΑΤΟ:Η ΕΕ πρέπει να προετοιμαστεί για 10ετή πόλεμο στην Ουκρανία
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Η αστυνομία ανακοίνωσε πως ένας άντρας 
βρέθηκε νεκρός στο διαμέρισμά του, ενώ ακόμα

τέσσερις διακομίστηκαν στο νοσοκομείο

Επίθεση των Χούθι με drone
στην καρδιά του Τελ Αβίβ 



ΣΑΒΒΑΤΟ 20 ΙΟΥΛΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΚΟΙΝΩΝΙΑ39

Ν
έα στοιχεία αναζητούν οι έμπειροι αξιω-
ματικοί του τμήματος Δίωξης Εγκλημά-
των κατά Ζωής της Διεύθυνσης Ασφά-

λειας Αττικής της ΕΛΑΣ μετά τη δολοφονία του
54χρονου τοπογράφου τη στιγμή που βρισκόταν
στο αυτοκίνητό του στο Νέο Ψυχικό.

Όπως αναφέρουν αστυνομικές πηγές, ο
«ωραίος George» που κατηγο-
ρείται για τη στυγερή εκτέλεση
είχε διαγράψει στο κινητό του
τις αναζητήσεις του στην
Google, στοιχεία αναζήτησης
της διεύθυνσης του θύματος
αλλά και φωτογραφία του δο-
λοφονημένου τοπογράφου.

Συγκεκριμένα, στις αναζητήσεις μέσω Google
έψαχνε για τον τόπο κατοικίας του Στάθη, ειδή-
σεις για το αν πρόκειται να μετακομίσει, ενώ φέ-
ρεται, σύμφωνα με τις ίδιες πληροφορίες, να έκα-
νε αναζήτηση πληροφοριών και για την ακριβή
διεύθυνση της εταιρείας του τοπογράφου.

Στα screenshots του κινητού, που είχαν δια-
γραφεί, οι αξιωματικοί εντόπισαν και μια φωτο-
γραφία με ένα όπλο. Όπως λένε αστυνομικές πη-
γές, στη φωτογραφία που είχε σβηστεί είναι ένα
πιστόλι που μοιάζει με το όπλο που χρησιμοποί-
ησε ο δράστης για να εκτελέσει τον τοπογράφο.
Την περασμένη Τετάρτη από τα εγκληματολογικά
εργαστήρια βγήκε η είδηση πως σε ένα από τα κι-
νητά του κατηγορουμένου ανασύρθηκε μια φω-
τογραφία του θύματος. Μάλιστα, δεν φαίνεται,
σύμφωνα με τις πληροφορίες, να είναι φωτογρα-
φία που κατέβασε από το Διαδίκτυο σε κάποια
αναζήτηση, αλλά την έχει τραβήξει ο ίδιος με το
κινητό του κατά τη διάρκεια της συνάντησης που
είχε στη Μύκονο με γνωστό επιχειρηματία. 

Αναζητείται ο ηθικός αυτουργός
Οι έρευνες της ΕΛΑΣ δεν έχουν σταματήσει, με

τους άνδρες της Ασφάλειας να αναζητούν ακόμη
τον ηθικό αυτουργό που έδωσε την εντολή να
εκτελεστεί ο τοπογράφος. Στην Ελληνική Αστυνο-
μία πιστεύουν πως «υπάρχουν ξεκάθαρα εντολή
και συμβόλαιο θανάτου. Τίποτα δεν θα μείνει στον
αέρα και οι έρευνες συνεχίζονται», μας επεσήμα-
νε ένας αξιωματικός που έχει γνώση των ερευ-
νών.

Οι έμπειροι αξιωματικοί ακολουθούν τις δια-
δρομές χρήματων συγκεκριμένων προσώπων
που έχουν μπει στο στόχαστρο και εξετάζουν τα
στοιχεία που έχουν προς το παρόν από μαρτυρι-
κές καταθέσεις. Από την άλλη πλευρά κάτοικοι
και παράγοντες της Μυκόνου είναι στα κάγκελα
για τη στοχοποίηση του νησιού και τη σύνδεση της
δολοφονίας του τοπογράφου με μαφιόζικες ομά-
δες που δρουν, όπως γράφεται, ανεξέλεγκτα στη
Μύκονο. «Οι έρευνες των Αρχών έχουν απλωθεί

παντού και οι λεγόμενες μαφίες έχουν προκύψει
και από καταθέσεις που έχουν στα χέρια τους οι
άνδρες του Ανθρωποκτονιών», λέει αξιωματικός
στην «P».

Η σύλληψη του «ωραίου George» έπεσε σαν
βόμβα στο «νησί των ανέμων». Η είδηση της
προφυλάκισής του μετά την απολογία του για τη
δολοφονία του Παναγιώτη Στάθη ανάγκασε
πολλούς από τους «διάσημους» φίλους του να
διαγράψουν εκατοντάδες στιγμιότυπα που εί-
χαν μαζί του τόσο σε φωτογραφίες όσο και σε
βίντεο από ανέμελες στιγμές. Δεν είναι τυχαίο

πως όποιον και αν καλέσαμε χθες για μια δήλω-
ση επί του θέματος, η απάντηση που λάβαμε
ήταν αρνητική. 

Νέα πρόσωπα στο κάδρο
Η ΕΛΑΣ κατά τη διάρκεια των ερευνών έχει

φτάσει σε συγκεκριμένους ανθρώπους για την
αναζήτηση του ηθικού αυτουργού και, όπως λέ-
νε οι πληροφορίες, στο «κάδρο» έχουν μπει
τρία πρόσωπα που με κάποιον τρόπο είχαν «συ-
νεργασία» στην επαγγελματική τους διαδρομή
στη Μύκονο με τον τοπογράφο, ο οποίος δολο-

φονήθηκε άγρια. «Κάποιοι στο νησί περιμένουν
άμεσα αποτελέσματα και άλλοι δείχνουν την
αγωνία τους για την εξέλιξη των ερευνών και…
βιάζονται. Η Αστυνομία δρα με υπομονή και χω-
ρίς βιασύνη, αφού η έρευνα έχει ανοίξει σε
πολλά επίπεδα», λέει αξιωματικός στην «P».

Η αλήθεια είναι πως στη Μύκονο υπάρχουν
αντικρουόμενα συμφέροντα και «στρατόπεδα»,
αλλά οι έρευνες των αξιωματικών του Ανθρω-
ποκτονιών δεν επηρεάζονται από φήμες ή ιστο-
ρίες που έχουν απασχολήσει τους κατοίκους
και τους επιχειρηματίες. Ακολουθούν τα στοι-
χεία που έχουν στα χέρια τους και, όπως λένε
χαρακτηριστικά οι ερευνητές της ΕΛΑΣ, έρχον-
ται εκπλήξεις. Πάντως, ο κατηγορούμενος εξα-
κολουθεί να αρνείται την εμπλοκή του στη δο-
λοφονία του 54χρονου Παναγιώτη Στάθη, όμως
τα στοιχεία που ήδη υπάρχουν σε βάρος του
κρίθηκαν επαρκή από τη δικαιοσύνη ώστε να
αποφασιστεί η προφυλάκισή του. 

Screenshots, στοιχεία 
και φωτογραφία του Στάθη 

στο κινητό του «ωραίου George»

«Υπάρχει ξεκάθαρα εντολή για συμβόλαιο θανάτου. Οι έρευνες
των Αρχών έχουν απλωθεί παντού και οι λεγόμενες μαφίες

έχουν προκύψει και από καταθέσεις που έχουν στα χέρια τους 
οι άνδρες του Ανθρωποκτονιών», λέει αξιωματικός στην «P» 

ΝΙΚΟΣ ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

ΦΥΛΛΟ ΚΑΙ ΦΤΕΡΟ ΤΟ ΤΗΛEΦΩΝΟ 
ΤΟΥ ΚΑΤΗΓΟΡΟΥΜΕΝΟΥ ΓΙΑ 

ΤΗ ΔΟΛΟΦΟΝIA ΤΟΥ ΤΟΠΟΓΡΑΦΟΥ
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Σ
ε συναγερμό βρίσκονται οι Αρχές της
χώρας για τα κρούσματα πανώλης σε
αιγοπρόβατα που έχουν εντοπιστεί

σε επτά κτηνοτροφικές μονάδες στη Θεσ-
σαλία. Οι φορείς της περιοχής, παρουσία
του υπουργού Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίμων Κώστα Τσιάρα, ο οποίος από την
πρώτη στιγμή του συμβάντος βρέθηκε στη
Θεσσαλία, παρουσίασαν την κατάσταση που
έχει διαπιστωθεί και προσδιόρισαν τα μέ-
τρα που έχουν ληφθεί και θα εφαρμοστούν
για την αντιμετώπιση και εκρίζωση της νό-
σου της πανώλης.

Όπως ανακοινώθηκε, έχουν εντοπιστεί
οκτώ κρούσματα στην περιοχή της Καλαμ-
πάκας ένα στην Ελασσόνα, ενώ μέχρι στιγ-
μής έχουν θανατωθεί πάνω από 2.400 ζώα.
Οι αρμόδιες Αρχές έχουν ξεκινήσει την
επιδημιολογική επιτήρηση και παίρνουν
δείγματα από ζώα στην ευρύτερη περιοχή.
Όπως αποφασίστηκε, από τη Δευτέρα 100
νέοι κτηνίατροι θα πάρουν μέρος στους
ελέγχους που θα διεξαχθούν. Σύμφωνα με
πληροφορίες του protothema.gr, ακόμη
δεν έχει εντοπιστεί πώς εισήλθε στη χώρα
μας η πανώλη. «Δεν τίθεται ζήτημα για τη
δημόσια υγεία», δήλωσε ο Κώστας Τσιά-
ρας.

Όπως δήλωσε ο πρόεδρος των Κτηνοτρό-
φων Θεσσαλίας Δημήτρης Μπαλούκας, «η
εξάπλωση της πανώλης στην πιο παραγωγι-
κή περιοχή της Λάρισας μας ανησυχεί και
περιμένουμε τα αποτελέσματα, να δούμε
πόσο έχει εξαπλωθεί η πανώλη».

Ο υπουργός μαζί με τον υφυπουργό Χρήστο
Κέλλα και τον υφυπουργό Κλιματικής Κρίσης
και Πολιτικής Προστασίας Χρήστο Τριαντό-
πουλο μετείχε σε συσκέψεις με τον περιφε-
ρειάρχη Δημήτρη Κουρέτα, τους επικεφαλής
υπηρεσιών και εκπροσώπους αγροτικών και
κτηνιατρικών φορέων για την εφαρμογή των
μέτρων.

Σε τέσσερις άξονες η αντιμετώπιση
διασποράς της ζωονόσου

Ο υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίμων Κώστας Τσιάρας ανακοίνωσε ότι
έχουν ανακληθεί οι άδειες όλων των κτη-
νιάτρων του ΥΠΑΑΤ αλλά και των εποπτευο-
μένων φορέων ώστε κλιμάκια με περίπου
100 κτηνιάτρους να προχωρήσουν στην
εφαρμογή και τήρηση των επιβεβλημένων
μέτρων, όπως προβλέπονται από τους ευ-
ρωπαϊκούς κανονισμούς. Τη Δευτέρα ολο-
κληρώνεται ο έλεγχος στη ζώνη προστα-
σίας των 3 χλμ. και έως την Παρασκευή
αναμένεται να έχει ολοκληρωθεί ο έλεγχος
και στη ζώνη επιτήρησης των 10 χλμ. Όπως
τόνισε ο υπουργός, όλα τα ζώα που βρί-
σκονται στη ζώνη επιτήρησης των 10 χλμ.
θα υποβληθούν σε κλινικό έλεγχο, ενώ θα

λαμβάνονται δείγματα και για εργαστηρια-
κό έλεγχο. Αναφερόμενος στα μέτρα που
λαμβάνονται ο Κώστας Τσιάρας τόνισε:

1.Η πανώλη των μικρών μηρυκαστικών
δεν εγκυμονεί κινδύνους για τον άν-

θρωπο.

2.Πρέπει να υπάρξει συντεταγμένα
απόλυτη τήρηση των κανονισμών της

ΕΕ και των μέτρων για την αντιμετώπιση και
εκρίζωση της νόσου.

3.Είναι επιβεβλημένη η συνεργασία
όλων των εμπλεκομένων για την

εφαρμογή των μέτρων.

4.Η κυβέρνηση θα σταθεί στο πλευρό
των κτηνοτρόφων που έχουν πληγεί.

Θα τους στηρίξει με κάθε τρόπο αξιοποιών-
τας κάθε ευρωπαϊκό και εθνικό πόρο για να
σταθούν στα πόδια τους.

Όπως τόνισε ο ΥπΑΑΤ, δεν χρειάζεται πα-
νικός αλλά σοβαρότητα και υπευθυνότητα
από όλους. Και πρόσθεσε ότι η χώρα μας με
την πιστή εφαρμογή των μέτρων εκπέμπει
ένα μήνυμα σοβαρότητας και ασφάλειας.

Ο υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίμων Χρήστος Κέλλας μεταξύ άλλων
είπε: «Εφιστούμε την προσοχή και ζητάμε

επαγρύπνηση όλων των κτηνοτρόφων της
περιοχής, αλλά και τη στενή συνεργασία
τους με τις κτηνιατρικές υπηρεσίες της πε-
ριφέρειας, με την τήρηση όλων των υγει-
ονομικών κανόνων και των μέτρων προστα-
σίας, ώστε να υπάρχει άμεση και αποτελε-
σματική παρέμβαση σε περίπτωση παρου-
σίας άρρωστων ή ύποπτων ζώων».

Ο υφυπουργός Κλιματικής Κρίσης και
Πολιτικής Προστασίας Χρήστος Τριαντό-
πουλος είπε ότι «σε συνεργασία με όλους
τους εμπλεκόμενους φορείς, ενεργοποιεί-
ται η αρωγή του κράτους με έμφαση στους
κτηνοτρόφους με απώλειες και με δυσμε-
νείς οικονομικές επιπτώσεις. Στοχευμένα,
με ακρίβεια και αφού θα έχουμε μια ολο-
κληρωμένη εικόνα. Παράλληλα, με έκτακτη
χρηματοδότηση θα στηριχθεί και η Περιφέ-
ρεια Θεσσαλίας για την επιχειρησιακή δια-

Π Α Ν Ω Λ Η  Τ Ω Ν  Α Ι Γ Ο Π Ρ Ο Β A Τ Ω Ν

Κώστας Τσιάρας: 
«Δεν τίθεται ζήτημα 

για τη δημόσια υγεία»

Σε Καλαμπάκα και Ελασσόνα τα κρούσματα - Εκατό νέοι κτηνίατροι 
από Δευτέρα στους ελέγχους - Σε τέσσερις άξονες τα μέτρα για 

τον περιορισμό της διασποράς - Τι ισχύει για το γάλα και τα παράγωγά του
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Σε επίπεδο υψηλού κινδύνου 
για πυρκαγιές πέντε περιοχές  

Φυλακή ο «Αρκούδος» κι ακόμα οκτώ  
από το κύκλωμα των εκβιαστών  

Πολύ υψηλός κίνδυνος πυρκαγιάς σε
αρκετές περιοχές της Επικράτειας προ-
βλέπεται για σήμερα Σάββατο.

Η Αττική, η Κορινθία, η Αργολίδα, η Βοι-
ωτία και η Εύβοια βρίσκονται στην κατηγο-
ρία κινδύνου 4, σύμφωνα με τον Χάρτη
Πρόβλεψης Κινδύνου Πυρκαγιάς που εκ-
δίδει η γενική γραμματεία Πολιτικής Προ-
στασίας του υπουργείου Κλιματικής Κρί-
σης και Πολιτικής Προστασίας.

Η γενική γραμματεία Πολιτικής Προστα-
σίας (civilprotection.gov.gr) του υπουργείου
Κλιματικής Κρίσης & Πολιτικής Προστασίας
έχει ενημερώσει τις αρμόδιες υπηρεσιακά
εμπλεκόμενες κρατικές υπηρεσίες, καθώς
και τις περιφέρειες και τους δήμους των
ανωτέρω περιοχών, ώστε να βρίσκονται σε
αυξημένη ετοιμότητα πολιτικής προστασίας
προκειμένου να αντιμετωπίσουν άμεσα τυ-
χόν επεισόδια πυρκαγιών.

Παράλληλα, η ΓΓΠΠ συνιστά στους πο-
λίτες να είναι ιδιαίτερα προσεκτικοί και να
αποφεύγουν ενέργειες στην ύπαιθρο που
μπορούν να προκαλέσουν πυρκαγιά από
αμέλεια, όπως το κάψιμο ξερών χόρτων
και κλαδιών ή υπολειμμάτων καθαρισμού,
η χρήση μηχανημάτων που προκαλούν
σπινθήρες όπως δισκοπρίονα, συσκευές
συγκόλλησης, η χρήση υπαίθριων ψηστα-
ριών, το κάπνισμα μελισσών, η ρίψη αναμ-
μένων τσιγάρων, κ.ά. Επίσης, υπενθυμίζε-
ται ότι κατά τη διάρκεια της αντιπυρικής
περιόδου απαγορεύεται η καύση των
αγρών.

Περιπολίες και επιφυλακή 
Το προσωπικό των Πυροσβεστικών Υπηρε-

σιών των ανωτέρω Περιφερειακών Ενοτήτων
παραμένει σε μερική επιφυλακή, προκειμέ-
νου να αντιμετωπιστούν οι αυξημένες υπηρε-
σιακές απαιτήσεις, που πιθανόν να προκύ-
ψουν λόγω πολύ υψηλού κινδύνου πυρκαγιάς
(κατηγορία κίνδυνου 4).

Παράλληλα, παραμένει σε εφαρμογή το 2ο
στάδιο επιχειρησιακής ετοιμότητας του ΠΣ
και θα πραγματοποιηθούν περιπολίες εναέ-
ριας επιτήρησης, καθώς και περιπολίες από
πυροσβεστικές, αστυνομικές και στρατιωτι-
κές δυνάμεις.

Ακόμη, η Πυροσβεστική απευθύνει έκκλη-
ση στους πολίτες:

1.Να είναι ιδιαίτερα προσεκτικοί και να
αποφεύγουν οποιαδήποτε δραστηριότητα θα
μπορούσε να προκαλέσει εκδήλωση πυρκα-
γιάς.

2.Να παρακολουθούν τις πληροφορίες για
την πρόληψη δασικών πυρκαγιών που είναι
διαθέσιμες στην ιστοσελίδα και στους επίση-
μους λογαριασμούς του Πυροσβεστικού Σώ-
ματος στο Facebook και στο Twitter.

3.Σε περίπτωση που αντιληφθούν πυρκα-
γιά, να ειδοποιούν αμέσως την Πυροσβεστική
Υπηρεσία στον αριθμό κλήσης 199.

Για περισσότερες πληροφορίες και οδηγίες
αυτοπροστασίας από τους κινδύνους των δα-
σικών πυρκαγιών, οι πολίτες μπορούν να επι-
σκεφθούν την ιστοσελίδα της Γενικής Γραμ-
ματείας Πολιτικής Προστασίας στην ηλεκτρο-
νική διεύθυνση www.civilprotection.gr.

χείριση αυτής της δύσκολης κατάστασης.
Και θα συνεχίζουμε όλοι σε στενή συνεργα-
σία».

Για τον περιορισμό και τελικά την εκρί-
ζωση της νόσου πρέπει να υπάρξει, όπως
τόνισε ο γγ του ΥΠΑΑΤ Γιώργος Στρατάκος,
ειλικρίνεια από τους κτηνοτρόφους ώστε να
ενημερώνονται οι αρμόδιες υπηρεσίες και
οι κτηνίατροι για την υποψία πιθανού κρού-
σματος και άμεση αντιμετώπιση και ορθή
εφαρμογή των μέτρων.

Για τη διαχείριση της νόσου, με στόχο την
εκρίζωσή της, ακολουθούνται όσα αναφέ-
ρονται στο σχέδιο αντιμετώπισης έκτακτης
ανάγκης για την καταπολέμηση των ασθε-
νειών του παραρτήματος 1, του ΠΔ 138/1995
ΦΕΚ 88/τ.Α. Συγκεκριμένα:
I. Μέτρα στη μολυσμένη εκμετάλλευση (θα-
νάτωση και υγειονομική ταφή των ζώων).
II. Οριοθέτηση ζωνών Προστασίας και Επι-
τήρησης γύρω από τη μολυσμένη εκτροφή.
III. Μέτρα στις ανωτέρω ζώνες.
IV. Μέτρα στην Περιφερειακή Ενότητα που
διαπιστώθηκε το κρούσμα.
V. Διεξαγωγή επιδημιολογικής έρευνας.

Κατανάλωση γάλακτος 
και παραγώγων

Τα τελευταία τέσσερα χρόνια η Ελλάδα έχει
αντιμετωπίσει περιπτώσεις ζωονόσων. Την
αφρικανική πανώλη των χοίρων, τον κορο-
νοϊό στα μινκ, την ευλογιά στα πρόβατα. Με
την πιστή εφαρμογή των πρωτοκόλλων και
των μέτρων της ΕΕ οι συγκεκριμένες ασθέ-
νειες εκριζώθηκαν και η εφαρμογή τους
αναμένεται οδηγήσει σε ανάλογο αποτέλε-
σμα και της περίπτωσης της πανώλης στα μι-

κρά μηρυκαστικά, εκτίμησε ο κ. Στρατάκος.
Τόσο οι εκπρόσωποι των κτηνιατρικών

υπηρεσιών όσο και οι εκπρόσωποι της πα-
νεπιστημιακής κοινότητας τόνισαν προς
τους κτηνοτρόφους ότι το γάλα, αφού υπο-
στεί θερμική επεξεργασία υψηλής παστε-
ρίωσης, είναι απολύτως ασφαλές για άμεση
ανθρώπινη κατανάλωση και μεταποίηση.
Και το κρέας μπορεί να καταναλωθεί μόνο
μετά από θερμική επεξεργασία.

Κατά τη διάρκεια συνέντευξης Τύπου,
ερωτηθείς ο ΥπΑΑΤ από πού προήλθε η νό-
σος, είπε ότι αναμένουμε τα οριστικά απο-
τελέσματα της επιδημιολογικής έρευνας
για να μπορέσουμε να έχουμε ένα ασφαλές
συμπέρασμα.

Σε ερώτηση για τις αποζημιώσεις που θα
δοθούν σε κτηνοτρόφους των οποίων τα
ζώα θα θανατωθούν, ο κ. Τσιάρας είπε ότι
όταν ολοκληρωθεί η εικόνα για το μέγεθος
του προβλήματος θα γίνουν συγκεκριμένες
ανακοινώσεις, διαβεβαιώνοντας τους πλη-
γέντες ότι η κυβέρνηση, όπως έχει πράξει
και σε προηγούμενες περιπτώσεις, θα στα-
θεί δίπλα τους και θα τους στηρίξει.

Από τις αρμόδιες κτηνιατρικές υπηρεσίες
του υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίμων και τις τοπικές κτηνιατρικές αρχές της
ΠΕ Λαρίσης έχουν ληφθεί όλα τα απαραίτητα
μέτρα για την αντιμετώπιση του νοσήματος. 

Στα δείγματα από μονάδες εκτροφής αιγο-
προβάτων στο Δομένικο της Ελασσόνας έγι-
ναν εργαστηριακές εξετάσεις και τα αποτε-
λέσματα ήταν θετικά σε κοπάδια. Είχαν προ-
ηγηθεί άλλα τρία κρούσματα στο Καστράκι.
Ωστόσο, να σημειωθεί ότι η πανώλη δεν μετα-
δίδεται στον άνθρωπο. 

Ακόμα δύο κατηγορούμενοι για το κύκλωμα των εκβιαστών που λυμαίνονταν επι-
χειρήσεις εστίασης και πρατήρια καυσίμων στην Αττική κρίθηκαν προφυλακιστέοι
χθες το απόγευμα μετά τις απολογίες τους. Ο κύκλος των απολογιών άνοιξε την
Πέμπτη και ολοκληρώθηκε χθες το απόγευμα. Συνολικά από τους δεκατέσσερις
συλληφθέντες προφυλακιστέοι κρίθηκαν οι εννέα, με τους υπόλοιπους πέντε να
έχουν αφεθεί ελεύθεροι με τους περιοριστικούς όρους της εμφάνισης σε ΑΤ δύο
φορές τον μήνα και της απαγόρευσης εξόδου από τη χώρα. 

Μεταξύ των κατηγορουμένων που κρίθηκαν προσωρινά κρατούμενοι είναι και
ο φερόμενος ως ο αρχηγός της πολυμελούς σπείρας με το προσωνύμιο «Αρκού-
δος».

Σημειώνεται ότι από τους τέσσερις κατηγορούμενους που έχουν εμπλακεί και
στη δικογραφία για τα επεισόδια έξω από το γήπεδο του Παναθηναϊκού, προφυ-
λακίστηκαν οι τρεις. 

Σύμφωνα με πληροφορίες οι περισσότεροι από τους κατηγορούμενους αρνή-
θηκαν όσα τους αποδίδονται, ενώ κάποιοι τήρησαν το δικαίωμα της σιωπής.

Λ. Κ.
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Β
ραβεύσεις για την εκπαιδευτική καινο-
τομία «Ακαδημία Ψηφιακών Δεξιοτή-
των» απέσπασε η Διεύθυνση Δίωξης

Ηλεκτρονικού Εγκλήματος κατά τη διάρκεια του
1st EC3 Innovation Forum της Europol που πραγ-

ματοποιήθηκε στις 18 και 19
Ιουνίου στη Χάγη της  Ολλαν-
δίας, καθώς και κατά τη διάρ-
κεια των Education Leader
Awards 2024 που πραγματο-
ποιήθηκαν την 1η Ιουλίου 2024
στην Αθήνα.

Πρόκειται για μια εκπαιδευ-
τική καινοτομία που αναπτύχ-

θηκε από τη Διεύθυνση Δίωξης Ηλεκτρονικού
Εγκλήματος σε συνεργασία με το Θεσμοθετημένο
Ερευνητικό Εργαστήριο Προηγμένων Εκπαιδευ-
τικών Τεχνολογιών και Εφαρμογών Κινητών Συ-
σκευών του Δημοκρίτειου Πανεπιστημίου Θρά-
κης με στόχο τη διαδραστική εκπαίδευση των μα-
θητών σε ολόκληρη την ελληνική επικράτεια με
χρήση τεχνολογιών Μεικτής Πραγματικότητας
(Επαυξημένης και Εικονικής - Augmented & Vir-
tual Reality) σε θέματα ασφαλούς χρήσης του
Διαδικτύου.

Παιχνίδι απτών διεπαφών
Ειδικότερα, όπως τόνισε ο διευθυντής της Δίω-

ξης Ηλεκτρονικού Εγκλήματος Βασίλης Παπα-
κώστας, η εν λόγω ακαδημία βασίζεται σε δύο
άξονες και απευθύνεται: 
� Σε ανηλίκους ηλικίας 9 - 12 ετών: Παιχνίδι
απτών διεπαφών με ενσωμάτωση Επαυξημένης
Πραγματικότητας (Augmented Reality). 
� Σε ανηλίκους ηλικίας 12 - 17 ετών: Παιχνίδι εμ-
βύθισης μέσω του Metaverse (με χρήση Εικονι-
κής Πραγματικότητας - VR & WebGL).

Η δράση «Ακαδημία Ψηφιακών Δεξιοτήτων»
παρουσιάστηκε και βραβεύτηκε:
� Κατά τη διάρκεια του 1st EC3 Innovation Forum
που διοργανώθηκε από τo EC3 (European Cyber-
crimeCentre) της Europol, όπου διακρίθηκε στις
τρεις επικρατέστερες προτάσεις σχετικά με τεχνο-
λογίες αιχμής και καινοτόμες λύσεις στην αντιμετώ-
πιση του κυβερνοεγκλήματος. Στο εν λόγω Forum
παρουσιάστηκαν οι 6 επικρατέστερες προτάσεις από
τα κράτη-μέλη που ξεχώρισαν και προκρίθηκαν και
συγκεκριμένα από Ελλάδα, Ελβετία, Ισπανία, Γερμα-

νία, Καναδά και Ολλανδία.
� Κατά τη διάρκεια των Education Leader
Awards 2024 που διοργανώθηκαν από την
BOUSSIAS events και πραγματοποιήθηκαν την
1η/7/2024, για 9η συνεχόμενη χρονιά στην Ελλά-
δα, στην κατηγορία «Δεσμός με την Κοινωνία»
στη Δημόσια Τριτοβάθμια Εκπαίδευση με το Sil-
ver Award.

Ειδικότερα, το EC3 Innovation Forum στοχεύει
στην ανταλλαγή τεχνογνωσίας και εμπειρίας σχετι-
κά με τις τεχνολογίες αιχμής και τις καινοτόμες λύ-
σεις προκειμένου να ενισχυθεί η ικανότητα των αρ-
χών επιβολής του νόμου της ΕΕ στην πρόληψη, διε-
ρεύνηση και καταστολή του κυβερνοεγκλήματος. 

Το 1st EC3 Innovation Forum περιορί-
στηκε στα μέλη των παρακάτω κοινο-
τήτων:
� Υπηρεσίες επιβολής του νόμου που έχουν
συνάψει συμφωνία με τη Europol.
� Ακαδημαϊκές οντότητες με έδρα την ΕΕ.
�Φορείς έρευνας και καινοτομίας με έδρα την ΕΕ.

� Θεσμικά όργανα και οργανισμούς της ΕΕ.
� Ιδιωτικές εταιρείες που έχουν τακτική συνερ-
γασία με τη Europol.

Επίσης, τα Education Leader Awards
2024 αποτελούν μια διοργάνωση απονομής
βραβείων, στην οποία στόχος είναι να ανα-
γνωριστούν και να επιβραβευτούν εξαιρετι-
κά επιτεύγματα και αποτελεσματικές πρω-
τοβουλίες σε κάθε κλάδο ή αγορά, καθώς

και να διακριθούν Εκπαιδευτικά Ιδρύματα
από ολόκληρη την Ελληνική Επικράτεια.

Σημειώνεται ότι μέσα από τη χρήση της
«Ακαδημίας Ψηφιακών Δεξιοτήτων» δίνεται η
δυνατότητα άμεσης διάχυσης της πληροφο-
ρίας σε όλες τις σχολικές μονάδες της Ελλά-
δας (καθώς είναι μια δωρεάν υπηρεσία) μέσα
από διαδραστικά παιχνίδια εστιασμένα σε ηλι-
κιακές ομάδες. 

«Χρυσό» στη Δίωξη
Ηλεκτρονικού Εγκλήματος

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

Βράβευση 
της Υπηρεσίας για 
την εκπαιδευτική

καινοτομία 

Ο διευθυντής της ΔΗΕ 
Βασίλης Παπακώστας



Α
ταλάντευτος ο Νίκος Χαρδαλιάς στη βα-
σική δέσμευσή του να σπάσει το από-
στημα της διαφθοράς, με αστραπιαίες

κινήσεις και αποφάσεις, καταλυτικές παρεμβά-
σεις και διαρθρωτικές αλλαγές από τη βάση έως
την κορυφή της διοικητικής πυραμίδας των υπη-
ρεσιών του. Ξεκινώντας το α’ εξάμηνο της θητεί-

ας του ως περιφερειάρχη Αττι-
κής με... 3 στα 3, ο Χαρδαλιάς
δείχνει να κάνει ματ στη σκα-
κιέρα της διαφάνειας.

Ο καθαρισμός της κόπρου
του Αυγείου αρχίζει χρονικά
στις 19 Απριλίου με «ξηλώμα-
τα» και απομακρύνσεις στελε-
χών και υπαλλήλων, τα ονόμα-
τα των οποίων ενεπλάκησαν σε

πράξεις παραβατικότητας ή παρανομίας, ακόμη
και σε κυκλώματα εκβιαστών, όπως πρόσφατα
αποκαλύφθηκε με το σκάνδαλο των υγειονομι-
κών ελέγχων.

Εξυγίανση στη Διεύθυνση Μεταφορών
Μόλις 4 μήνες από την έναρξη της «εποχής

Χαρδαλιά» και των συνεργατών του στη νέα Πε-
ριφερειακή Αρχή, ο επικεφαλής της Περιφέρει-
ας Αττικής με το σύνθημα «Σπάμε τη διαπλοκή,
βάζουμε τέλος στις αδιαφανείς διαδικασίες και
στα “φακελάκια”» προχώρησε στην εξυγίανση
της Διεύθυνσης Μεταφορών μετακινώντας 27
στελέχη της Γενικής Διεύθυνσης (7 διευθυντές
και 20 τμηματάρχες).

Όσοι από αυτούς επιβαρύνονταν με κατηγο-
ρίες για πειθαρχικά παραπτώματα μετατέθη-
καν σε άλλες υπηρεσίες της Περιφέρειας Αττι-
κής και άλλοι, που τους συνόδευαν κατηγορίες
για ποινικά παραπτώματα, τέθηκαν σε αργία,
ακόμα και σε περιπτώσεις που η γνωμοδότηση
της προέδρου του Πειθαρχικού Συμβουλίου
ήταν αρνητική.

Την ίδια ώρα, ο Νίκος Χαρδαλιάς επιβράβευ-
σε 7 νέα στελέχη της περιφέρειας με πλούσιο
βιογραφικό και αποδεδειγμένη καλή απόδοση
στις υπηρεσίες τους, αναβαθμίζοντάς τα με την
ανάληψη θέσεων ευθύνης στη Διεύθυνση Με-
ταφορών, ενώ δρομολογεί και μετακίνηση προ-
σωπικού από άλλες υπηρεσίες της περιφέρειας
προς τις Διευθύνσεις Μεταφορών προκειμένου
να εξασφαλιστούν η εύρυθμη λειτουργία της και
η εμπέδωση μιας νέας κουλτούρας στην εξυπη-
ρέτηση του πολίτη.

Θεραπεία της «κακοδαιμονίας 
του παρελθόντος»

Η επιχείρηση «καθαρά χέρια» του περιφε-
ρειάρχη Αττικής, που έχει σαφή στόχο «να θε-
ραπευτεί κάθε κακοδαιμονία του παρελθόν-
τος», όπως υπογραμμίζουν στενοί συνεργάτες
του, είχε συνέχεια προ ολίγων ημερών, με τις
σαρωτικές αλλαγές που επέφερε στο σύνολο
των Διευθύνσεων Υγειονομικών Ελέγχων και
Περιβαλλοντικής Υγιεινής της Περιφέρειας
Αττικής, ενεργώντας με ακαριαία ανακλαστικά
στις αποκαλύψεις για κύκλωμα εκβιαστών
επιχειρήσεων από εργαζόμενους της περιφέ-

ρειας, του υπουργείου Πολιτισμού και του Δή-
μου Αθηναίων.

Με απόφαση Χαρδαλιά ουδείς από τους 148
υπαλλήλους της Διεύθυνσης Υγειονομικού
Ελέγχου έμεινε στη θέση του. «Καρατομήθη-
καν» τρεις διευθυντές (Κεντρικός, Βόρειος και
Νότιος Τομέας) και τέσσερις μετακινήθηκαν σε
άλλη περιοχή ευθύνης (Δυτικός Τομέας, Πειραι-
ώς & Νήσων, Δυτική Αττική, Ανατολική Αττική).

Άλλαξαν επίσης και οι 15 τμηματάρχες των
υπηρεσιών υγειονομικού ελέγχου, καθώς και οι
126 επόπτες Υγείας, των οποίων η τοποθέτηση
θα γίνεται εφεξής με κλήρωση και «rotation»
(για ευνόητους λόγους διαφάνειας).

Ακολούθησε η κατάθεση μηνυτήριας αναφο-
ράς κατά παντός υπευθύνου στην εισαγγελέα
του Αρείου Πάγου Γεωργία Αδειλίνη, με αφορμή
τα πρόσφατα δημοσιεύματα, την ανακοίνωση
αλλά και τις δηλώσεις εκπροσώπων του Συλλό-
γου Υπαλλήλων της Περιφέρειας Αττικής σχετι-
κά με την ανάμειξη εργαζομένων στο κύκλωμα
εκβιαστών που δρούσε στην Αθήνα, με τον περι-
φερειάρχη Αττικής να δηλώνει με τη γνωστή
αποφασιστικότητα και αυστηρότητα που τον δια-
κρίνουν όταν οι συνθήκες το απαιτούν: «Το από-
στημα θα σπάσει».

«Σκούπα» και στον ΕΔΣΝΑ
Οι εκκαθαρίσεις του Νίκου Χαρδαλιά συνεχί-

στηκαν μόλις προ μερικών ωρών με «σκούπα»
και στον ΕΔΣΝΑ (Ειδικός Διαβαθμιδικός Σύνδε-
σμος Νομού Αττικής) και ενώ ο διαχειριστικός
έλεγχος που έχει διατάξει η νέα περιφερειακή
αρχή βρίσκεται σε πλήρη εξέλιξη.

Σύμφωνα με πληροφορίες, μεταξύ των αλλα-
γών χαρακτηριστική είναι η απομάκρυνση του
διευθυντή Ανακύκλωσης, ο οποίος βρισκόταν
στην εν λόγω θέση τα τελευταία τρία χρόνια, κα-
θώς και σε άλλες διευθύνσεις για πάνω από μια
δεκαετία αλλά και του επί περίπου 4 χρόνια δι-
ευθυντή Οικονομικών Υπηρεσιών. Δύο δηλαδή
εκ των παλαιότερων στελεχών του φορέα που
βρίσκονταν σε θέσεις ευθύνης.

Όπως επισημαίνεται, τα στελέχη που απομα-
κρύνθηκαν θα μετακινηθούν σε άλλες οργανι-
κές θέσεις του φορέα, οι οποίες δεν θα σχετί-
ζονται με τα καθήκοντα που ασκούσαν μέχρι σή-
μερα βάσει των κανονιστικών διατάξεων της
κείμενης νομοθεσίας και του δημοσιοϋπαλληλι-
κού κώδικα.

«Ο ΕΔΣΝΑ ταλαιπωρήθηκε στο παρελθόν
από συμπεριφορές και νοοτροπίες που ζημίω-
σαν το δημόσιο συμφέρον και έπληξαν την ει-

κόνα της περιφέρειας στην κοινωνία. Αυτή η
κατάσταση τελειώνει. Και τελειώνει οριστικά,
καθώς ο Νίκος Χαρδαλιάς είναι αποφασισμέ-
νος για ριζικές αλλαγές, όπως ακριβώς έγινε
τόσο στις υπηρεσίες υγειονομικού ελέγχου όσο
και στη Διεύθυνση Μεταφορών, με στόχο να
δημιουργηθούν απόλυτα λειτουργικές δομές
με διαφάνεια παντού, κύρος και αποτελεσματι-
κότητα», σημειώνουν με νόημα συνεργάτες του
περιφερειάρχη Αττικής.

Είναι εξάλλου γνωστό ότι ο Ειδικός Διαβαθ-
μιδικός Σύνδεσμος του Νομού Αττικής έχει
απασχολήσει και την Εθνική Αρχή Διαφάνειας,
με τις πρώτες πληροφορίες να κάνουν λόγο για
ένα «άνοιγμα» άνω των 150 εκατ. ευρώ -υπο-
χρεώσεις δηλαδή του Συνδέσμου προς τρί-
τους- που έχει μπει για τα καλά στο μικροσκό-
πιο των ελεγκτών, οι οποίοι ερευνούν εξονυχι-
στικά τα πεπραγμένα των προηγούμενων ετών
και δη της θητείας Πατούλη.

«Καμία ανοχή στη διαφθορά είναι το μήνυ-
μα του Νίκου Χαρδαλιά», υπογραμμίζουν κύ-
κλοι της Περιφέρειας Αττικής, προσθέτοντας
ότι «σύντομα θα παρουσιαστεί ένα ολιστικό
σχέδιο για μια οριστική, σύγχρονη και βιώσι-
μη στρατηγική για την πράσινη διαχείριση των
απορριμμάτων στη μεγαλύτερη περιφέρεια
της χώρας».

Όπως όλα δείχνουν, λοιπόν, ο Χαρδαλιάς πή-
ρε τ’ όπλο του και η συνέχεια αναμένεται, αν μη
τι άλλο, εξαιρετικά ενδιαφέρουσα. Δεν είναι τυ-
χαίο πως κάποιοι πρέπει ήδη να έχουν χάσει
τον ύπνο τους…
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του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Συνεχίζονται οι απομακρύνσεις στελεχών και υπαλλήλων 
τα ονόματα των οποίων ενεπλάκησαν σε πράξεις παραβατικότητας 

ή παρανομίας, ακόμη και σε κυκλώματα εκβιαστών

Ματ Χαρδαλιά με τρεις κινήσεις
στη «σκακιέρα» της διαφάνειας 
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Ένας αναλογιστής 
στο τιμόνι της Εθνικής
Ασφαλιστικής
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ΙΑ Ιστορική συμφωνία, Ιστορική συμφωνία, 
εξασφαλίζεται η σταθερότηταεξασφαλίζεται η σταθερότητα
στο εγχώριο στο εγχώριο banking banking 

Σ
την επιτροπή οικονομικών υποθέσεων της
Βουλής θα εισαχθεί προς συζήτηση την
επόμενη εβδομάδα η συμφωνία του Ταμεί-

ου Χρηματοπιστωτικής Σταθερότητας και της Τhri-
vest, συμφερόντων Εξάρχου – Μπάκου – Καϋμε-
νάκη, η οποία αποτελεί το θεμέλιο λίθο για τη συγ-
χώνευση της Attica Bank και της Παγκρήτιας Τρά-
πεζας και τη δημιουργία του 5ου τραπεζικού πυ-
λώνα.

Εν συνεχεία θα πάει προς κύ-
ρωση στην Ολομέλεια, καθώς
πρόκειται για μια μεγάλη συμφω-
νία με την οποία διασώζονται δύο
τράπεζες που στο χαρτοφυλάκιό
τους έχουν μεγάλο ποσοστό κόκ-
κινων δανείων αλλά και εξασφα-
λίζεται η χρηματοπιστωτική στα-
θερότητα. Παράλληλα ενισχύεται
ο ανταγωνισμός στο εγχώριο τρα-

πεζικό σύστημα, ενώ θετική είναι η επίπτωση και
για την οικονομία συνολικά.

«Είναι μια ιστορική ημέρα. Μια ημέρα που δύο
τράπεζες γυρίζουν οριστικά σελίδα, αφήνοντας πί-
σω τις παθογένειες του παρελθόντος, για να φτιά-
ξουν μια νέα τράπεζα, υγιή, εύρωστη, δυναμική και
σύγχρονη. Μια τράπεζα πάνω από όλα, όμως, αν-
θρώπινη. Ένα όμορφο, δημιουργικό ταξίδι τώρα

ξεκινάει… Ένα ταξίδι που δύο χρόνια πριν φάνταζε
αδύνατο Κι όμως, τελικά και τα αδύνατα γίνονται
δυνατά», ανέφερε η διευθύνουσα σύμβουλος της
Attica Bank Eλένη Βρεττού, ανακοινώνοντας την
επίτευξη συμφωνίας μεταξύ ΤΧΣ και Τhrivest.

Από την πλευρά του το υπουργείο Οικονομικών
τονίζει ότι η λύση στην οποία κατέληξε το ΤΧΣ ήταν
η βέλτιστη, καθώς οδηγεί σε μια σειρά από οφέλη,
δεύτερον αποτρέπει ζημιές και, τρίτον, δεν υπήρχε
εναλλακτικό σενάριο.

Κεφαλαιακή ενίσχυση 735 εκατ. ευρώ
Η συμφωνία των μετόχων για κεφαλαιακή ενί-

σχυση κατά περίπου 735 εκατ. ευρώ. Η αύξηση με-
τοχικού κεφαλαίου της Τράπεζας Αττικής θα είναι
ύψους 675,1 εκατ. ευρώ σε μετρητά με δικαίωμα
προτίμησης των μετόχων και έκδοσης τίτλων κτή-
σης μετοχών -warrants- της Τράπεζας και θα
πραγματοποιηθεί στο τέλος του δ’ τριμήνου του
2024, προκειμένου να μπουν και οι κεφαλαιακές
ανάγκες που θα προκύψουν από την υπαγωγή στον
«Ηρακλή».

Μέχρι το τέλος του μήνα η Attica θα έχει υποβά-

λει στην Τράπεζα της Ελλάδος τον φάκελο, ο οποί-
ος θα περιλαμβάνει το business plan των δύο τρα-
πεζών μαζί με το αίτημα για τη συγχώνευση.

Την επόμενη εβδομάδα το αίτημα 
για τα κόκκινα δάνεια

Το αίτημα υπαγωγής των κόκκινων δανείων στο
πρόγραμμα «Ηρακλής ΙΙΙ» θα κατατεθεί την επόμε-
νη εβδομάδα, προκειμένου το ποσοστό των μη
εξυπηρετούμενων δανείων από 60% να μειωθεί σε
3%, ποσοστό αντίστοιχο με τον ευρωπαϊκό μέσο
όρο και θα είναι πλήρως ανακεφαλαιοποιημένη με
δείκτη κεφαλαιακής επάρκειας CET1 Ratio πάνω
από 15%. Με αυτό τον τρόπο το σύνολο των κεφα-
λαίων (παλαιών και νέων) που έχει διαθέσει το ΤΧΣ
θα αποκτήσουν θετικό βαθμό απόδοσης. 

Στον νέο τραπεζικό πόλο την πλειοψηφία θα
έχουν οι ιδιώτες, ενώ το ΤΧΣ θα διαθέτει ισχυρά δι-
καιώματα μειοψηφίας. Τα ακριβή ποσοστά συμμε-
τοχής θα οριστικοποιηθούν μετά την ολοκλήρωση
της αύξησης του μετοχικού κεφαλαίου. Σύμφωνα
με τις εκτιμήσεις το ποσοστό της Thrivest (συμφε-
ρόντων Εξάρχου, Μπάκου, Καϋμενάκη) και των άλ-
λων ιδιωτών επενδυτών θα ανέλθει έως 58,5%, του
ΤΧΣ θα κυμανθεί από 35% έως 37% και του Δημοσί-
ου συνολικά, δηλαδή ΤΧΣ και e-ΕΦΚΑ θα ανέλθει
από 38,5% έως 40%.

Μετά την ΑΜΚ την πλειοψηφία 
θα έχουν οι ιδιώτες - Ισχυρά

δικαιώματα μειοψηφίας για το ΤΧΣ 

Γράφει 
η Αμαλία 
Κάτζου

amaliakatzou@gmail.com

ΣΥΓΧΩΝΕΥΣΗ ATTICA BANK - ΠΑΓΚΡΗΤΙΑΣ
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Δημήτρης Μαζαράκης εργάζεται εδώ και 30 χρό-
νια στον χώρο της ασφάλισης. Είναι ένας άνθρω-
πος που έχει αποδείξει την ικανότητά του στη διοί-

κηση αλλά και στη μεταφορά οράματος στις ομάδες των
συνεργατών που επιλέγει για να τον πλαισιώνουν. Είναι ο
άνθρωπος τον οποίον εμπιστεύτηκε η CVC ώστε να πάει
την Εθνική Ασφαλιστική πολλά βήματα παρακάτω, μετά

το πέρας της παρουσίας του Ελληνομαθούς Γάλλου
Ρομπέρ Γκοσί. Θα μπορούσε να πει κανείς ότι για τα
πρώτα δύο χρόνια που η λουξεμβουργιανή εταιρεία
πήρε στην κατοχή της την Εθνική -ίσως το πιο ισχυ-
ρό «μπραντ» της ελληνικής αγοράς- ήταν σημαντικό
να έχει στην κορυφή της διοικητικής πυραμίδας
έναν άνθρωπο που ήξερε να μιλά την ίδια γλώσσα
μαζί τους, τώρα όμως χρειάζονται και έναν άνθρω-
πο που να γνωρίζει βαθιά την ελληνική ασφαλιστική

πραγματικότητα. Και αυτός είναι ο Δημήτρης Μαζαράκης. 

Η πορεία του
Η πορεία του είναι ιδιαιτέρως πλούσια και επιτυχημέ-

νη και ξεκινά από το 1996. Πριν από την Εθνική είχε εν-
ταχθεί το 1998 στην Alico AIG Life, όπου ξεκίνησε ως
Αναλογιστής Παροχών Εργαζομένων και Ομαδικών
Συντάξεων. Με την πάροδο των ετών κατείχε πολλές
ανώτερες θέσεις, όπως Επικεφαλής Αναλογιστής, Διευ-
θύνων Σύμβουλος Λειτουργίας & Οικονομικών και Δι-
ευθυντής Πωλήσεων & Μάρκετινγκ.

Από το 2012 έως το 2018 διετέλεσε διευθύνων σύμ-
βουλος της MetLife Greece και πρόεδρος του Αμοι-
βαίου Κεφαλαίου MetLife, όπου βελτίωσε σημαντικά
τη λειτουργική αποτελεσματικότητα και την κερδοφο-
ρία του, καθιερώνοντας σταθερά την εταιρεία ως μία

από τις κορυφαίες στην ελληνική ασφαλιστική αγορά.
Τα προηγούμενα έξι χρόνια ήταν επικεφαλής της

MetLife στις περιοχές του Περσικού Κόλπου με ευθύνες
για τα Ηνωμένα Αραβικά Εμιράτα, το Κατάρ, το Ομάν, το
Μπαχρέιν, το Κουβέιτ και τη Σαουδική Αραβία.

Θα έλεγε λοιπόν κανείς ότι ο Δημήτρης Μαζαράκης όχι
μόνο γνωρίζει τον ασφαλιστικό κλάδο της χώρας μας, αλ-
λά πλέον έχει εμπλουτίσει τις γνώσεις του και με διεθνή
εμπειρία, ενώ θεωρείται από πολλούς ως πρωτοπόρος
στην εξέλιξη της ελληνικής ασφαλιστικής αγοράς. Κάθε
ρόλος που αναλαμβάνει αποδεικνύει την ικανότητά του
να βελτιώνει τα λειτουργικά αποτελέσματα και να οδηγεί
αποτελεσματικά τις στρατηγικές επέκτασης της αγοράς.

Αισιόδοξος και αποφασισμένος
Βρίσκεται ήδη στο τιμόνι της Εθνικής Ασφαλιστικήε

ένα 20ήμερο και από την πρώτη στιγμή δηλώνει αισιόδο-
ξος και αποφασισμένος. «Είμαι πεπεισμένος ότι οι καλύ-
τερες μέρες για την Εθνική Ασφαλιστική είναι μπροστά
μας!», είχε πει κατά την ανάληψη των καθηκόντων του
στις 8 Ιουλίου, εξηγώντας ότι «στόχος μας είναι να δημι-
ουργήσουμε έναν οργανισμό πρότυπο». Για να γίνει αυτό,
ο Δημήτρης Μαζαράκης λέει με κάθε ευκαιρία ότι η πρό-
οδος της Εθνικής «θα στηριχθεί στην αξιοποίηση και ανά-
πτυξη του ταλέντου των ανθρώπων της, στη δημιουργία
μίας θετικής εταιρικής κουλτούρας και νοοτροπίας αλλά
και στην επένδυση σε τεχνολογία αιχμής. Αξίζει πάντως

να αναφέρουμε ότι διάφορες πληροφορίες θέλουν την
Εθνική Ασφαλιστική το επόμενο διάστημα να προχωρά σε
μία ακόμη εθελούσια έξοδο μετά την επιτυχημένη ανάλο-
γη διαδικασία που είχε ολοκληρώσει ο κ. Γκοσί τόσο για
την επιχείρηση όσο και για τους εργαζόμενους που συμ-
μετείχαν σε αυτήν. 

Ανάγκη ασφαλιστικής συνείδησης
Σύμφωνα με τα πιστεύω του Δημήτρη Μαζαράκη, η Ελ-

λάδα χρειάζεται ανάπτυξη της ασφαλιστικής συνείδησης.
Οφείλει η χώρα να πετύχει αύξηση της εμπιστοσύνης των
πολιτών στον θεσμό της ιδιωτικής ασφάλισης, κάτι που
αυτήν τη στιγμή λείπει και θα επιτευχθεί με τη βελτίωση
της αξιοπιστίας της ασφαλιστικής αγοράς. Όπως τονίζει ο
κ. Μαζαράκης η ελληνική ασφαλιστική αγορά θα πρέπει
να πετύχει συνέργειες με κοινό στόχο, διότι μόνο μέσα
από την ενότητα θα καταφέρει να πείσει την κοινωνία για
το σημαντικό έργο που επιτελούν οι ασφαλιστικές επιχει-
ρήσεις στη διατήρηση της κοινωνικής ηρεμίας και την οι-
κονομική ανάπτυξη της χώρας.

Ο Δημήτρης Μαζαράκης εκτός από την επαγγελματι-
κή του πορεία έχει συμμετάσχει ενεργά και σε ηγετι-
κούς ρόλους του ασφαλιστικό κλάδου. Έχει αναδειχθεί
πρόεδρος της Ένωσης Ελλήνων Ασφαλιστικών Εταιρει-
ών, Αντιπρόεδρος του Εγγυητικού Ταμείου Ιδιωτικών
Ασφαλίσεων Ζωής και πρόεδρος της Ελληνικής Εταιρεί-
ας Αναλογιστών. 

Είναι κάτοχος Bachelor of Science στα μαθηματικά
από το Πανεπιστήμιο Κρήτης, έχει Μάστερ στην Αναλογι-
στική Επιστήμη & Στατιστική από το City University του
Λονδίνου και MBA από το Οικονομικό Πανεπιστήμιο Αθη-
νών, ενώ είναι πιστοποιημένος Αναλογιστής.Ο
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Είναι ο άνθρωπος τον οποίο
εμπιστεύτηκε η CVC ώστε να πάει 

την εταιρεία πολλά βήματα παρακάτω

ΔΗΜΗΤΡΗΣ 
ΜΑΖΑΡΑΚΗΣ

Ένας αναλογιστής 
στο τιμόνι της
Εθνικής Ασφαλιστικής

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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Η
ελληνική ναυτιλία είναι πρώτη στον κό-
σμο κι αυτό είναι κάτι που το γνωρίζουν
όλοι. Όλοι; Τελικά φαίνεται ότι στην ελ-

ληνική κοινωνία δεν είναι εδραιωμένη αυτή η
άποψη. Με αδρούς υπολογισμούς, οι πλοιοκτή-
τριες εταιρείες ελληνικών συμφερόντων εισφέ-
ρουν στο ΑΕΠ της χώρας από το 6,5% έως το 8%,
με τις εισπράξεις από τον κλάδο κατά τα τελευ-
ταία 20 χρόνια να ξεπερνούν τα 263 δισ. ευρώ.
Κι όμως, σύμφωνα με έρευνα της Focus Bari,
μόνο το 26% θεωρεί ότι η ναυτιλία είναι σημαντι-
κή πηγή εσόδων για την οικονομία. Το 36% θεω-
ρεί ότι εισφέρει μέτρια και το 38% ότι δεν εισφέ-
ρει καθόλου. Μοιραία, όπως τονίζει η έρευνα
στα συμπεράσματά της, «η επικέντρωση στην
ενημέρωση για τα οφέλη και τις προοπτικές του

κλάδου είναι απαραίτητη
για την αλλαγή των αντιλή-
ψεων» προκειμένου να γί-
νει σαφής η προσφορά της
ναυτιλίας στην οικονομία,
είτε άμεσα (καταβολή φό-
ρων και ασφαλιστικών ει-
σφορών εργαζομένων) είτε
έμμεσα, καθώς οι Έλληνες

πλοιοκτήτες επενδύουν τα χρήματά τους και σε
άλλους κλάδους της οικονομίας όπως στα ακί-
νητα, στον τουρισμό, στις νέες τεχνολογίες ή
στις υπηρεσίες.

Προσφορά στην απασχόληση
Επίσης αυτονόητο είναι ότι η ναυτιλία δημι-

ουργεί εκατοντάδες χιλιάδες θέσεις εργασίας,
κι όμως μόνο ένας στους τέσσερις (το 25%) θεω-
ρεί ότι στον κλάδο υπάρχουν σημαντικές προ-
οπτικές καριέρας. Επιπλέον στο ερώτημα «θα
επιλέγατε ή θα προτείνατε σε κάποιον την κα-
ριέρα στη ναυτιλία;» μόνο το 15% απαντά θετικά,

ενώ το 53% είναι αρνητικό, ασχέτως αν το 64%
των πολιτών αξιολογεί ότι η ελληνική εμπορική
ναυτιλία θα αναπτυχθεί στο μέλλον. Στο μυαλό
των Ελλήνων κυρίαρχη είναι η αντίληψη ότι εί-
ναι μέτρια ή δύσκολη η εύρεση εργασίας στη
ναυτιλία με τις οικονομικές απολαβές να είναι το
βασικότερο κίνητρο για το 86%. Επίσης το 58%
τονίζει την αγάπη για τη θάλασσα ως κίνητρο για
την καριέρα στη ναυτιλία, όμως υπάρχουν και
σημαντικά αντικίνητρα για κάτι τέτοιο. Το 71% θε-
ωρεί τα μεγάλα διαστήματα των ταξιδιών ως το
βασικότερο εμπόδιο. Ακολουθούν κατά 50% τα
μεγάλα ωράρια και η εργασιακή πίεση, ενώ ένα
23% (κυρίως απαρτίζεται από νέους) τονίζει ότι
δεν είναι καλό το κλίμα ή η κουλτούρα στις πε-
ρισσότερες εφοπλιστικές εταιρείες.

Οι προκλήσεις
Αυτήν τη στιγμή η ελληνική ναυτιλία αντιμε-

τωπίζει μία σειρά προκλήσεων. Η βασικότερη
είναι η στρατηγική του Διεθνούς Ναυτιλιακού

Οργανισμού (είναι γενικά γνωστός με τα λατινι-
κά αρχικά IMO), ο οποίος έχει θέσει την παγκό-
σμια ναυτιλία σε μία διαδικασία μετάβασης
προς την επίτευξη μηδενικών ρύπων μέχρι το
2050. Ο πρώτος στόχος είναι η αρχική μείωση
κατά 50% των εκπομπών διοξειδίου του άνθρα-
κα, πρόκληση όμως που για να αντιμετωπιστεί
θα πρέπει να βρεθεί το κατάλληλο εναλλακτικό
καύσιμο. Αυτήν τη στιγμή ήδη υπάρχουν υβριδι-
κά νεότευκτα πλοία που χρησιμοποιούν παράλ-
ληλα με το πετρέλαιο υδρογόνο ή αμμωνία.

Εκτός από την πράσινη μετάβαση όμως, τα
νεότευκτα πλοία προσφέρουν βραχυπρόθεσμα
καλύτερη οικονομική απόδοση και οι Έλληνες
πλοιοκτήτες έχουν αντιληφθεί το όφελος και το
ανταγωνιστικό πλεονέκτημα που προσφέρει
ένας μικρός ηλικιακά στόλος.

Σύμφωνα με την Ένωση Ελλήνων Εφοπλι-
στών (ΕΕΕ), ο μέσος όρος της ηλικίας των ελ-
ληνικών πλοίων είναι κατά ένα χρόνο μικρό-
τερος από τον παγκόσμιο μέσο όρο. Αυτό

οδηγεί σε χαμηλότερα λειτουργικά κόστη και
καλύτερες αμοιβές ναύλωσης. Την ίδια στιγ-
μή οι Έλληνες πρωτοστατούν στην παραγγε-
λία νέων πλοίων. Τον Απρίλιο του 2023 βρί-
σκονταν υπό παραγγελία 241 πλοία από εται-
ρείες ελληνικών συμφερόντων, παρουσιά-
ζοντας μάλιστα μεγάλη αύξηση 40% από το
2022. Ιδίως στα πετρελαιοφόρα το 40% των
παραγγελιών προέρχεται από Έλληνες εφο-
πλιστές.

Η κοινωνία δεν γνωρίζει
Παρά τα όσα γράψαμε παραπάνω για τις

προκλήσεις (δεν είναι οι μόνες) και τον τρόπο
που αντιμετωπίζονται από τους Έλληνες
εφοπλιστές, σύμφωνα με την έκθεση της Fo-
cus Bari, ελάχιστοι γνωρίζουν ότι η ελληνική
ναυτιλία βρίσκεται παγκοσμίως στην πρώτη
θέση. Μόλις το 13% απαντά σωστά στην ερώ-
τηση, ενώ το 34% την κατατάσσει στις πρώτες
τρεις θέσεις. Tο υπόλοιπο 53% θεωρεί ότι εί-
ναι κάτω από τη δέκατη θέση ή απαντά ότι δεν
γνωρίζει. Το θετικό είναι ότι σε άλλη ερώτηση
το 45% θεωρεί τη ναυτιλία μας πολύ αναπτυγ-
μένη, το 32% μέτρια αναπτυγμένη και μόνο το
23% καθόλου αναπτυγμένη.

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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Μόνο το 13% γνωρίζει 
την παγκόσμια πρωτιά 

της ελληνικής ναυτιλίας

Ποιες προκλήσεις αντιμετωπίζουν 
σήμερα οι ελληνικές πλοιοκτήτριες εταιρείες
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Τ
η σημασία των επενδύσεων στο νέο
παραγωγικό υπόδειγμα καταδεικνύει
η τριμηνιαία έκθεση του ΙΟΒΕ για την

οικονομία. Όπως τόνισε ο γενικός διευθυν-
τής του ιδρύματος, καθηγητής Νίκος Βέττας,
κατά την παρουσίαση της Έκθεσης, οι επεν-
δύσεις είναι κομβικές για την ελληνική οικο-
νομία τόσο βραχυχρόνια όσο και μακροχρό-
νια. Βραχυχρόνια, ορισμένοι παράγοντες που στήρι-
ξαν την άνοδο της κατανάλωσης και των εξαγωγών
φθίνουν. Γενικεύοντας κάπως, θα μπορούσαμε να
πούμε ότι η επίδραση του λεγόμενου «ελατηρίου»,
το οποίο εκτόξευσε την οικονομία μας μετά την έν-
τονη συρρίκνωσή της τα προηγούμενα χρόνια λόγω
των συνεχόμενων κρίσεων, έχει αρχίσει να «ξεθω-
ριάζει». Αυτό σημαίνει ότι προ-
κειμένου να διατηρηθεί ο ρυθ-
μός μεγέθυνσης της ελληνικής
οικονομίας πρέπει να καταγρα-
φεί υψηλός ρυθμός αύξησης
επενδύσεων.

Όπως δείχνει η έκθεση του
ΙΟΒΕ, το συσσωρευμένο επεν-
δυτικό κενό παραμένει μεγάλο.
Για να επιτευχθούν υψηλοί ρυθμοί μεγέθυνσης
μακροχρόνια είναι προϋπόθεση οι επενδύσεις στη
χώρα να αυξάνονται με πολλαπλάσιο ρυθμό από
αυτόν της υπόλοιπης οικονομίας. Παράλληλα, ση-
μασία έχει και το μείγμα των επενδύσεων, κάτι που
θα φανεί μεσοπρόθεσμα. Για τον λόγο αυτόν είναι
σημαντικό να υποστηριχθούν πρωτίστως εξαγωγι-
κές δραστηριότητες και η νέα παραγωγή, που
όμως αφομοιώνει και εφαρμόζει καινοτομία και
τις νέες τεχνολογίες. Την ίδια στιγμή ο σχεδιασμός
πολιτικής θα πρέπει να λαμβάνει υπόψη του το
διεθνές περιβάλλον το οποίο βρίθει από έντονες
οικονομικές και γεωπολιτικές προκλήσεις, που
ενδέχεται να δυσχεράνουν την πορεία των εξαγω-
γών και των επενδύσεων.

Πρόταση του ΙΟΒΕ για να προσελκύσει η χώρα

μας όσο το δυνατόν περισσότερες επενδύ-
σεις είναι η σταθεροποίηση ενός ευνοϊκού
ρυθμιστικού και φορολογικού πλαισίου και
η υποβοήθηση της ανάπτυξης ανθρώπινου
κεφαλαίου. Δηλαδή η επανεκπαίδευση του
εργατικού δυναμικού, αλλά και η προσπά-
θεια αντιμετώπισης του δημογραφικού, ένα
πρόβλημα που σίγουρα θα επηρεάσει την

ανάπτυξη τα επόμενα χρόνια. Κατά την τριμηνιαία
έκθεση για την οικονομία καθοριστική είναι η δια-
μόρφωση των συνθηκών για περαιτέρω μείωση της
ανεργίας και ενίσχυση του εργατικού δυναμικού.

Στο πρώτο τρίμηνο του 2024 το ποσοστό ανεργίας
παρουσίασε αύξηση κατά 0,3 ποσοστιαίες μονάδες
και έφτασε στο 12,1% από 11,8% ένα έτος νωρίτερα. Οι

τομείς με τη μεγαλύτερη ετή-
σια άνοδο στην απασχόληση
ήταν ο τουρισμός, η εστίαση,
οι μεταφορές και οι κατα-
σκευές. Ο δείκτης μισθολογι-
κού κόστους παρουσίασε
άνοδο το πρώτο τρίμηνο του
έτους, ενώ οριακή αύξηση κα-
τέγραψε και η συμμετοχή στην

εργασία. Αυτό που γίνεται σαφές στην έκθεση είναι
ότι όσο πέφτει η ανεργία και πλησιάζει σε μονοψή-
φιο νούμερο τόσο δυσκολότερη θα γίνεται η περαι-
τέρω συρρίκνωσή της. Άλλωστε η ανεργία είναι
ίσως το τελευταίο στοιχείο που επηρεάζεται όταν
όλες οι πολιτικές ανάπτυξης της οικονομίας έχουν
εφαρμοστεί. Άλλωστε η απασχόληση αναμένεται να
ενισχυθεί με πιο αργούς ρυθμούς το 2024.

Όπως τονίζεται στα συμπεράσματα της έκθεσης,
έχοντας περάσει από θετικές περιόδους αλλά και
από περιόδους βαθιάς κρίσης, η οικονομία μας βρί-
σκεται μπροστά στην πρόκληση της ενδυνάμωσης
των ρυθμών μεγέθυνσης. Αυτό απαιτεί ενίσχυση της
παραγωγικότητας, προτεραιότητα η οποία μπορεί να
επιτευχθεί μόνο μέσα από παραγωγικές επενδύσεις
σε φυσικό και ανθρώπινο κεφάλαιο.

του Κωνσταντίνου
Δαυλού

Δεύτερη φορά μπλακάουτ από τη Microsoft
Αεροπλάνα καθηλώθηκαν σε Αμερική και Ευρώπη, τράπεζες, σου-
περμάρκετ και ραδιοφωνικοί σταθμοί στην Αυστραλία, το BBC στην
Αγγλία αλλά και διάφορες μικρότερες εταιρείες σταμάτησαν να λει-
τουργούν το προηγούμενο τριήμερο λόγω του γενικού μπλακάουτ
που έπαθε το cloud της Microsoft. Τα προβλήματα ξεκίνησαν από την
Πέμπτη, όταν άρχισαν να αντιμετωπίζουν διακοπές λειτουργίας οι
υπηρεσίες Azure και η σουίτα εφαρμογών Microsoft 365, συμπερι-
λαμβανομένου του Teams. Πάντως, χθες η εταιρεία ανακοίνωσε ότι
τα προβλήματα αποκαταστάθηκαν. Ήταν η δεύτερη φορά που συνέβη
ένα τέτοιο μπλακάουτ. Η προηγούμενη ήταν τον Ιανουάριο.

Έχουμε ακόμη 
παράνομες χωματερές;
Είναι τρελό, κι όμως η χώρα μας συνεχίζει να πληρώνει πρόστι-
μα στην Ευρωπαϊκή Ένωση, καθώς εξακολουθούμε να έχουμε
παράνομες χωματερές στην επικράτεια. Μια αλήθεια είναι ότι τα
πρόστιμα που πληρώνουμε είναι πολύ λιγότερα, καθώς έχουν
απαλειφθεί 45 από αυτά (τόσες παράνομες χωματερές αποκατα-
στάθηκαν) και έτσι έχουμε γλιτώσει ως φορολογούμενοι το 70%
των προστίμων, δηλαδή 3,6 εκατ. τον χρόνο. Οι παράνομες χω-
ματερές σήμερα είναι 20. Που σημαίνει ότι το 2019 ήταν 65. Πά-
νω από μία για κάθε νομό. Από την άλλη, ρε παιδιά, δεν γίνεται να
έχουμε ακόμη παράνομες χωματερές. Άντε να τελειώνουμε!

Οι μειώσεις των επιτοκίων θα γίνουν αργά…
Η ΕΚΤ θα συνεχίσει τη σφιχτή περιοριστική της πολιτική για κά-
ποιο χρονικό διάστημα. Αυτή είναι η άποψη του κεντρικού μας
τραπεζίτη Γιάννη Στουρνάρα, ο οποίος με κάθε ευκαιρία εξηγεί ότι
μπροστά στην ΕΚΤ υπάρχει μια τραμπάλα που πρέπει να ισορρο-
πήσει. Στη μία πλευρά είναι πληθωρισμός που αν αποφασιστεί να
μειωθεί στον στόχο του 2% μέχρι το τέλος του 2025, αυτό θα απαι-
τήσει περιοριστική νομισματική πολιτική τους προσεχείς μήνες.
Από την άλλη πλευρά όμως αυτό θέτει σε κίνδυνο την οικονομική
ανάκαμψη που έχει ξεκινήσει και αυτό δεν πρέπει σε καμία περί-
πτωση να σταματήσει. Οι αποφάσεις της ΕΚΤ θα συνεχίσουν να
στηρίζονται στα στοιχεία, αλλά η τελευταία λέξη του διοικητή στο
θέμα ήταν «και με περαιτέρω μειώσεις επιτοκίων η νομισματική
πολιτική θα παραμείνει περιοριστική».

Χάρτινος δράκος χωρίς επιβράβευση... ακόμη
Διαβάσατε χθες για εκείνο τον Χάρτινο Δράκο; Για το δίκτυο
των 273 κινεζικών εταιρειών που είχαν ένα μηχανάκι και
έστελναν τις αποδείξεις στην ΑΑΔΕ 90% μειωμένες; Η επιτυ-
χία ήρθε ύστερα από καταγγελίες κάποιων φορολογούμενων
μέσα από την εφαρμογή Appodixi. Που σημαίνει ότι εφόσον η
καταγγελία τους είναι επώνυμη, δικαιούνται 3.000 ευρώ επι-
βράβευση… Αμ δε! Δεν θα την πάρουν. Τουλάχιστον δεν θα
την πάρουν ακόμη. Κι αυτό διότι για να βγουν χρήματα από τον
κρατικό κουμπαρά χρειάζεται να βγουν αποφάσεις που είναι
δημόσιες και θα αποκαλύπτουν το όνομα του καταγγέλλοντος.
Άρα θα το μάθει και ο καταγγελλόμενος. Τη λύση την αναμένει
η ΑΑΔΕ από το υπουργείο Οικονομικών ώστε να προστα-
τεύονται τα στοιχεία όπως πρέπει, διαφορετικά οι καταγγελίες
πολύ απλά… θα εξαφανιστούν.

Μόνο οι επενδύσεις μπορούν 
να συνεχίσουν την ανάπτυξη

Είναι απαραίτητο 
τα επόμενα χρόνια 

οι επενδύσεις να αυξάνονται
με πολλαπλάσιο ρυθμό 

από την υπόλοιπη οικονομία



ΣΑΒΒΑΤΟ 20 ΙΟΥΛΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL EΠΙΧΕΙΡΗΣΕΙΣ48

Ο
ι μαζικές πωλήσεις ακινήτων στο μεγάλο
project του Ελληνικού και το ρεκόρ λειτουρ-
γικών κερδών των εμπορικών κέντρων και

των μαρινών στο α΄ τρίμηνο του έτους δημιουργούν
μια νέα βάση... απογείωσης για τον όμιλο Lamda
Development. 

Ανοίγει εντυπωσιακά την «ψαλίδα»
Η Lamda όχι μόνο αποτελεί τη μεγαλύτερη εται-

ρεία ανάπτυξης ακινήτων στην Ελλάδα, αλλά σύμ-
φωνα με τα πιο πρόσφατα μεγέθη ανοίγει εν-
τυπωσιακά την «ψαλίδα» σε σχέση με τους αν-
ταγωνιστές, θέτοντας ως στόχο να έχει γίνει
ένας μεγάλος ευρωπαϊκός «παίκτης», όταν θα
ολοκληρωθεί το μεγάλο έργο στην έκταση του
Ελληνικού. Το α΄ τρίμηνο τα ενοποιημένα λει-
τουργικά κέρδη (EBITDA) της εισηγμένης δια-
μορφώθηκαν στα 40,2 εκατ. ευρώ, ενώ οι ει-
σπράξεις από το Ελληνικό ξεπερνούν τα 670

εκατ. ευρώ. 
Ο όμιλος κατέγραψε νέο ιστορικό ρεκόρ κερδών

Retail EBITDA, από τα τέσσερα εμπορικά κέντρα σε
λειτουργία, προ αποτιμήσεων στα 22,5 εκατ. ευρώ,
σημειώνοντας αύξηση 8% σε σχέση με το αντίστοιχο
περυσινό τρίμηνο.

Επίσης, κατέγραψε ιστορικό ρεκόρ λειτουργι-
κών κερδών για τις μαρίνες στα 4,6 εκατ. ευρώ, με
αύξηση 13% έναντι του αντίστοιχου περσινού δια-
στήματος. Ισχυρά είναι τα μεγέθη και από την εκμε-
τάλλευση «The Ellinikon», καθώς τα λειτουργικά
κέρδη διαμορφώθηκαν στα 15,5 εκατ. ευρώ. 

Νέα ιστορικά ρεκόρ
Από τα παραπάνω προκύπτει ότι καταλυτικό στοι-

χείο για τα μεγέθη αποτελούν τα νέα ιστορικά ρεκόρ
στο α’ τρίμηνο του έτους, ιδίως αν ληφθεί υπ’ όψιν
ότι κατά το συγκεκριμένο διάστημα πενταπλασιά-

στηκαν οι πωλήσεις σε σύγκριση με την αντίστοιχη
περίοδο πέρυσι, ενώ οι κατασκευαστικές εργασίες
βρίσκονται πλέον σε εξέλιξη σχεδόν σε όλες τις ανα-
πτύξεις στο παράκτιο μέτωπο, δηλαδή στο Riviera
Tower, στα Cove Residences, στα Cove Villas, στο
Park Rise, στο Sports Complex και στο έργο της
υπογειοποίησης της Λεωφόρου Ποσειδώνος. Σύμ-
φωνα με τον διευθύνοντα σύμβουλο της Lamda,
Οδυσσέα Αθανασίου, η διοίκηση της εισηγμένης
αναμένει περαιτέρω επιτάχυνση των κατασκευαστι-
κών εργασιών στο Έργο Ελληνικού, καθώς και την
έναρξη των εργασιών στη Riviera Galleria και στο
The Ellinikon Mall, τα οποία κατά την ολοκλήρωσή
τους θα διπλασιάσουν σχεδόν τη λειτουργική κερδο-
φορία του ομίλου Lamda Malls. Τα τέσσερα εμπορι-
κά κέντρα σε λειτουργία σημείωσαν νέο ιστορικό ρε-
κόρ ως αποτέλεσμα των 5,5 εκατ. επισκεπτών, που
οδήγησαν και στο ρεκόρ πωλήσεων των 171 εκατ.
ευρώ, με αύξηση 9% σε σχέση με το αντίστοιχο περ-
σινό διάστημα.

Τα ιστορικά υψηλά μεγέθη που επιτεύχθηκαν στις
μαρίνες αποδίδονται κυρίως στις ισχυρές πελατει-
ακές σχέσεις, υποστηριζόμενες από τις ετήσιες
συμβατικές αυξήσεις στα τέλη ελλιμενισμού. Τα
υψηλότερα έσοδα από τις διελεύσεις σκαφών ανα-
ψυχής (yachts) συνέβαλαν επίσης στη βελτιωμένη
επίδοση των μαρινών. Λαμβάνοντας υπ’ όψιν το γε-
γονός ότι η φετινή χρονιά στον τουρισμό θα οδηγή-

σει σε νέο ιστορικό ρεκόρ για την Ελλάδα, γίνεται αν-
τιληπτό ότι τα μεγέθη του ομίλου σε αυτόν τον τομέα
θα σημειώσουν νέες εντυπωσιακές επιδόσεις, οι
οποίες θα καταγραφούν στο δεύτερο και τρίτο τρίμη-
νο του έτους.  

Ένα δυνατό χαρτί
Ένα άλλο δυνατό χαρτί για τον όμιλο είναι οι εμπο-

ρικές μισθώσεις, στις οποίες το α’ τρίμηνο σημει-
ώθηκε εντυπωσιακή πρόοδος στους δύο υπό ανά-
πτυξη προορισμούς λιανικού εμπορίου και ψυχαγω-
γίας στο Ελληνικό. Συγκεκριμένα, συμφωνήθηκαν
Heads of Terms (HoT) με μισθωτές για 70% της συ-
νολικής μεικτής εκμισθώσιμης επιφάνειας στο The
Ellinikon Mall (πρώην Vouliagmenis Mall) και 62%
στη Riviera Galleria, σε υψηλότε-
ρες τιμές έναντι των εμπορικών
κέντρων σε λειτουργία. Τα με-
γέθη αυτά αντικατοπτρίζουν
μια αγορά με χαμηλή προσφο-
ρά, καθώς και το ισχυρό ενδια-
φέρον των εμπόρων για αυτές
τις νέες αναπτύξεις, ενώ σύμ-
φωνα με τη διοίκηση στο τέλος
του έτους θα έχουν ολοκλη-
ρωθεί συμφωνίες για το
83% του The Ellinikon
Mall και το 75% του Riv-
iera Galleria.
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Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Καταλύτης οι εντυπωσιακές επιδόσεις
α’ τριμήνου με τις πωλήσεις ακινήτων

στο project του Ελληνικού και το ρεκόρ
λειτουργικών κερδών των εμπορικών

κέντρων και των μαρινών

Συνεχής ισχυροποίηση 
των μεγεθών 

Σύμφωνα με τον διευθύνοντα σύμβουλο της Lamda
Οδυσσέα Αθανασίου, η διοίκηση της εισηγμένης

αναμένει περαιτέρω επιτάχυνση των κατασκευαστικών
εργασιών στο Έργο Ελληνικού, καθώς και την έναρξη

των εργασιών στη Riviera Galleria και στο The Ellinikon
Mall, τα οποία κατά την ολοκλήρωσή τους 
θα διπλασιάσουν σχεδόν τη λειτουργική 

κερδοφορία του Ομίλου Lamda Malls
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Η
Helleniq Energy Ανώνυμη Εταιρεία Συμμετο-
χών ανακοίνωσε στο Χρηματιστήριο: Η Helleniq
Energy Finance PLC (η HEF ή η Εκδότρια), εξ

ολοκλήρου θυγατρική της Εταιρείας, ολοκλήρωσε με
επιτυχία τη διαδικασία τιμολόγησης (pricing) για την
έκδοση (η « Έκδοση») νέων ομολογιών πενταετούς
διάρκειας, λήξεως τον Ιούλιο 2029, πλήρως εγγυημέ-
νων από την Εταιρεία και την εξ ολοκλήρου θυγατρική
της Εταιρείας, «Ελληνικά Πετρέλαια Μονοπρόσωπη
Ανώνυμη Εταιρεία Διύλισης Εφοδιασμού και Πωλήσε-
ων Πετρελαιοειδών και Πετροχημικών», συνολικού
ύψους €450 εκατ., με σταθερό επιτόκιο 4,25%, απόδοση
4,375% και τιμή διάθεσης 99,444% (οι «Νέες Ομολο-
γίες»). Οι Νέες Ομολογίες αναμένεται να εισαχθούν
προς διαπραγμάτευση στην αγορά Euro MTF του Χρη-
ματιστηρίου του Λουξεμβούργου.

Η συνολική ζήτηση στο βιβλίο προσφορών ξεπέρασε τα
€1 δισ., προερχόμενη τόσο από κατόχους υφιστάμενων
ομολογιών (έκδοσης HEF, λήξης Οκτωβρίου 2024 - οι
«Ομολογίες λήξης 2024») μέσω της διαδικασίας πρότασης
εξαγοράς των ομολογιών λήξης 2024 (η «Πρόταση Εξαγο-
ράς») όσο και από νέους επενδυτές.

Συγκεκριμένα, η ζήτηση από νέους επενδυτές αντιστοι-
χεί σε υπερκάλυψη 4 φορές του επιπρόσθετου ζητούμε-

νου ποσού, πέραν της πρότασης εξαγοράς. Λόγω του ιδιαί-
τερα αυξημένου επενδυτικού ενδιαφέροντος, το τελικό
ποσό της έκδοσης αυξήθηκε στα €450 εκατ. σε σχέση με
το αρχικώς ζητούμενο ποσό των €400 εκατ., ενώ η απόδο-
ση διαμορφώθηκε στο 4,375%, σημαντικά χαμηλότερα της
αρχικής απόδοσης του 4,75% κατά την έναρξη της διαδικα-
σίας κατάρτισης του βιβλίου προσφορών.

Στους δέκα ελκυστικότερους
εργοδότες στην Ελλάδα 
η ELPEN

Για 4η συνεχόμενη χρονιά η ELPEN βρέθη-
κε στη λίστα με τους 10 ελκυστικότερους ερ-
γοδότες στην Ελλάδα με βάση τα αποτελέσμα-
τα της τελευταίας έρευνας Employer Brand
που πραγματοποίησε η εταιρεία Randstad για
το 2024. Ειδικότερα, η εταιρεία βρέθηκε στην
7η θέση της σχετικής κατάταξης, επιβεβαι-
ώνοντας για μια ακόμη χρονιά τη σταθερή δέ-
σμευσή της στην ενίσχυση και την ανάπτυξη
του ανθρώπινου δυναμικού της.

Νέες εφαρμογές 
για οδηγούς λανσάρει 
η Groupama Ασφαλιστική

Εξελίσσοντας συνεχώς τις υπηρεσίες
της, η Groupama Ασφαλιστική παρουσιά-
ζει τις εφαρμογές Groupama Road Help
και myZen Road Ηelp, οι οποίες παρέ-
χουν αναβαθμισμένη εμπειρία εξυπηρέ-
τησης στους ασφαλισμένους της στην πε-
ρίπτωση ατυχήματος ή βλάβης. Οι εφαρ-
μογές Groupama Road Help και myZen
Road Ηelp έχουν σχεδιαστεί με σκοπό να
προσφέρουν στον ασφαλισμένο οδηγό
άμεση βοήθεια με τις λιγότερες απαιτού-
μενες ενέργειες από την πλευρά του στην
περίπτωση ατυχήματος ή βλάβης. Βασικό
χαρακτηριστικό των δύο εφαρμογών εί-
ναι ότι ο ασφαλισμένος μπορεί να στείλει
μέσω αυτών στην εταιρεία οδικής βοή-
θειας την τοποθεσία του περιστατικού,
άμεσα και με ακρίβεια, χωρίς να απαιτεί-
ται να καλέσει στο τηλεφωνικό κέντρο.

Aegean: Νέες πτήσεις 
σε Αμπού Ντάμπι, Λας
Πάλμας, Άμστερνταμ

Στην ενίσχυση του δικτύου της με την προ-
σθήκη τριών νέων προορισμών για τη χειμερι-
νή σεζόν επενδύει η Aegean. Το Αμπού Ντάμ-
πι και η Λας Πάλμας από την Αθήνα, καθώς
και το Άμστερνταμ από τη Θεσσαλονίκη είναι
οι καινούργιοι προορισμοί με απευθείας πτή-
σεις του μεγαλύτερου εγχώριου αερομεταφο-
ρέα. Το Αμπού Ντάμπι και το Λας Πάλμας από
την Αθήνα, καθώς και το Άμστερνταμ από τη
Θεσσαλονίκη είναι οι καινούργιοι προορισμοί
με απευθείας πτήσεις του μεγαλύτερου εγχώ-
ριου αερομεταφορέα.

Helleniq Energy: Πάνω από 1 δισ. ευρώ 
οι προσφορές για το 5ετές ομόλογο

Με πάνω από 35 χρόνια εμπειρίας σε ανώτερες και ανώτατες δι-
ευθυντικές θέσεις στην Ελλάδα και στο εξωτερικό, ο κ. Γιώργος
Κυριακός αναλαμβάνει τα καθήκοντα του CEO της εταιρείας
Boutari Wineries, μία από τις πιο εμβληματικές και ιστορικές οι-
νοπαραγωγικές εταιρείες της Ελλάδας, μέλους του Ομίλου Stern-
er Stenhus, όπως επισημαίνεται σε σχετική ανακοίνωση. Ο κ. Κυ-
ριακός, κάτοχος πτυχίου (BSc) από το University of Denver και
Master (MSC) στη Διοίκηση Επιχειρήσεων από το Boston Univer-
sity, έχει εργασθεί μεταξύ άλλων στην Αθηναϊκή Ζυθοποιία, στον
ΟΠΑΠΟΠΑΠ -0,32%, στην ΕΖΑ, στην Τράπεζα Πειραιώς, ενώ διετέ-
λεσε γραμματέας του υπουργείου Οικονομικών με αντικείμενο τις
Δημόσιες Επιχειρήσεις και τις αποκρατικοποιήσεις το 2010-2012
και είναι μέλος του Διοικητικού Συμβουλίου στην Optima Bank.

H εταιρεία με την επωνυμία «Τεχνική Ολυμπιακή ΑΕ» με
ανακοίνωσή της στο Χρηματιστήριο ενημερώνει το επενδυτι-
κό κοινό για τα ακόλουθα: 1. Στις 15/7/2024 η εν Κύπρω
εδρεύουσα θυγατρική αυτής με την επωνυμία ΤΟ Internation-
al Holding Ltd προέβη σε ίδρυση εταιρείας με την ονομασία
TOI Real Estate Development LLC, στην Πολιτεία DELAWARE
των Ηνωμένων Πολιτειών Αμερικής. 2. Στις 17/7/2024 η TOI
Real Estate Development LLC από κοινού με την εταιρεία
Glenarif Properties LLC πλειοδότησαν σε δημοπρασία ακινή-
του εμβαδού 1.715 τμ, στη θέση 11295 Gulf Blvd Treasure Is-
land, στη δυτική ακτή της πολιτείας FLORIDA των Ηνωμένων
Πολιτειών Αμερικής, προσφέροντας ποσό ύψους $2.640.000,
με σκοπό την ανάπτυξή του (μέσω κοινής εταιρείας κατά τους
όρους της μεταξύ τους συμφωνίας) ως Condo Hotel. Εκ του ως
άνω ποσού $2.640.000, η TOI Real Estate Development LLC θα
καταβάλει ποσό ανερχόμενο σε $2.508.000.

Τεχνική Ολυμπιακή: Πλειοδότησε σε δημοπρασία ακινήτου στη Φλόριντα
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O Γιώργος Κυριακός αναλαμβάνει καθήκοντα CEO στην Boutari Wineries
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Θεαματική βελτίωση
στη συλλογή
βιοαποβλήτων

Θεαματική αύξηση στη χωριστή διαλο-
γή των βιοαποβλήτων καταγράφει ο Δή-
μος Βριλησσίων το α’ εξάμηνο του 2024
συγκριτικά με το αντίστοιχο διάστημα του
2023. Αυτό έχει ως αποτέλεσμα να μην
οδηγηθούν σε ταφή περίπου 2.000 τόνοι
απορριμμάτων κατά τους πρώτους έξι μή-
νες αυτής της χρονιάς, εν συγκρίσει με το
αντίστοιχο διάστημα του 2023 που ο όγκος
των απορριμμάτων που δεν κατέληξαν στη
χωματερή ήταν περίπου 1.600 τόνοι. Συγ-
κεκριμένα, για το α’ εξάμηνο του 2024,
σύμφωνα με τα επίσημα στοιχεία του Ειδι-
κού Διαβαθμιδικού Συνδέσμου Νομού Ατ-
τικής (ΕΔΣΝΑ) για τον Δήμο Βριλησσίων,
έχει καταγραφεί αύξηση κατά 28% στη συ-
νολική Διαλογή στην Πηγή, κατά 9% στη
μεικτή ανακύκλωση (μπλε κάδος) και κατά
395% των βιοαποβλήτων από τον καφέ κά-
δο, δηλαδή 162 τόνοι έναντι 41 τόνων το
2023. 

Ξεκινά το πρόγραμμα
«ΚΑΛΥΨΗ» στον Δήμο
Αθηναίων

Οι ιδιοκτήτες κατοικιών που βρίσκονται
στα διοικητικά όρια του Δήμου Αθηναίων
μπορούν να υποβάλουν αίτηση για συμμε-
τοχή στο Πρόγραμμα «ΚΑΛΥΨΗ» του
υπουργείου Κοινωνικής Συνοχής και Οι-
κογένειας προκειμένου τα ακίνητά τους να
διατεθούν σε δικαιούχους ηλικίας από 25
έως 39 ετών που λαμβάνουν το Ελάχιστο
Εγγυημένο Εισόδημα από τον ΟΠΕΚΑ και
δεν έχουν ιδιόκτητη κατοικία. Μαζί με τον
Δήμο Αθηναίων συμμετέχουν 44 δήμοι. Οι
ιδιοκτήτες κατοικιών θα επωφεληθούν με
το ποσό των 21,5 εκατ. ευρώ συνολικά. Οι
ωφελούμενοι που θα αποκτήσουν σταθε-
ρή κατοικία είναι δικαιούχοι του Ελάχι-
στου Εγγυημένου Εισοδήματος, πολύτε-
κνες οικογένειες, άτομα με αναπηρία άνω
του 67%, νοικοκυριά υπό έξωση από ενοι-
κιαζόμενη κατοικία και μονογονεϊκές οι-
κογένειες.

Αντιμέτωπος με τη συσσώρευση
κλαδεμάτων

«Δεν κρύβομαι και δεν αποφεύγω κα-
νένα πρόβλημα. Παλεύουμε στα μέτρα
δυνατοτήτων του δήμου», διαβεβαίωσε
ο δήμαρχος Μεγαρέων Παναγιώτης
Μαργέτης απαντώντας στη δυσφορία
των κατοίκων του Νέου Περάματος, εν-
τοπίζοντας και ο ίδιος ότι υπάρχουν ση-
μεία τα οποία «πάσχουν» από όγκους
κλαδεμάτων που δεν έχουν ακόμα μαζευτεί. Ο ίδιος ενημέρωσε ότι
την τελευταία εβδομάδα μαζεύτηκαν από τους δρόμους του Νέου Πε-
ράματος 22 φορτηγά με κλαδέματα από ακίνητα ιδιωτών που τα συσ-
σώρευσαν σε κοινόχρηστους χώρους. «Χρειάζεται ακόμα πολλή δου-
λειά να γίνει», παραδέχτηκε ο δήμαρχος Μεγαρέων Π. Μαργέτης δε-
σμευόμενος για την απομάκρυνση των κλαδεμάτων σε εύλογο χρόνο. 

Δ
ίκτυο επτά σταθμών
με 45 ηλεκτρικά πο-
δήλατα αναπτύσσει ο

Δήμος Ελληνικού-Αργυρού-
πολης προκειμένου οι κάτοι-
κοι και οι επισκέπτες να με-
τακινούνται δωρεάν και οι-
κολογικά στην πόλη. 

Τα ηλεκτρικά ποδήλατα,
που παραχώρησε η AMCO
ΑΒΕΕ, είναι εξοπλισμένα με
τις πιο σύγχρονες τεχνολο-
γίες και χαρακτηριστικά
ασφαλείας, προσφέρουν μια
εναλλακτική, οικολογική λύση για τις καθημερι-
νές μετακινήσεις των πολιτών. Είναι εύκολα στη
χρήση και η ηλεκτρική υποβοήθηση τους επιτρέ-
πει να καλύπτουν μεγαλύτερες αποστάσεις με
ελάχιστη προσπάθεια, καθιστώντας τα ιδανικά για
όλες τις ηλικιακές ομάδες. Οι πολίτες θα έχουν τη
δυνατότητα να μισθώνουν ένα ποδήλατο είτε μέ-
σω των infokiosks που θα είναι εγκατεστημένα σε
κάθε σταθμό είτε μέσω της web εφαρμογής. Τα
ηλεκτρικά ποδήλατα θα είναι τοποθετημένα
στους επτά σταθμούς στην πλατεία Δημαρχείου,
στους σταθμούς μετρό Αργυρούπολης και Ελλη-

νικού, όπως και στις πλατείες Βάρναλη, Σουρμέ-
νων, Μεσολογγίου και Ελ. Βενιζέλου. 

«Η χρήση των ηλεκτρικών ποδηλάτων αποτε-
λεί ένα σημαντικό βήμα στην κατεύθυνση μιας
πιο πράσινης και βιώσιμης πόλης που θα συμ-
βάλλει στη μείωση της κυκλοφοριακής συμφό-
ρησης και στη βελτίωση της ατμόσφαιρας», δή-
λωσε ο δήμαρχος Ελληνικού-Αργυρούπολης
Γιάννης Κωνσταντάτος. Ο ίδιος προειδοποιεί ότι
σε περίπτωση που τα ποδήλατα μετά τη χρήση
τους δεν τοποθετηθούν στους επτά σταθμούς ή
εντοπιστούν βανδαλισμένα, τότε οι παραβάτες θα
βρεθούν αντιμέτωποι με βαριά πρόστιμα.

Ενισχύεται η πολιτική προστασία στον Δήμο Παιανίας
Ενισχύεται η πολιτική προστασία στον Δήμο Παιανίας με ένα ακόμη νέο

πυροσβεστικό όχημα που το παρέλαβε από τον Σύνδεσμο Προστασίας και
Ανάπτυξης Υμηττού (ΣΠΑΥ). Πρόκειται για το δεύτερο όχημα που παρα-
λαμβάνει ο Δήμος Παιανίας από τον ΣΠΑΥ ανανεώνοντας με αυτό τον τρό-
πο τα οχήματά του αλλά κυρίως την επιχειρησιακή του ικανότητα. Και τα
δύο οχήματα από την πρώτη στιγμή τέθηκαν στη διάθεση της υπηρεσίας
και πραγματοποιούν καθημερινά περιπολίες.

Πλέον, ο Δήμος Παιανίας διαθέτει πέντε πυροσβεστικά οχήματα και
επιπλέον μια υδροφόρα πέντε τόνων, ενώ για την αντιπυρική περίοδο
έχουν διατεθεί επιπλέον τρία 4x4 οχήματα από τη Διεύθυνση Περιβάλ-
λοντος, μεταξύ των οποίων μια δεκάτονη υδροφόρα.

«Το προσεχές διάστημα ολοκληρώνεται η τοποθέτηση των θερμικών
καμερών, ενώ και με τα drones του υπουργείου Πολιτικής Προστασίας

υπερασπιζόμαστε το φυσικό περιβάλλον του Υμηττού, του βουνού της Αττικής», ενημέρωσε ο δήμαρ-
χος Παιανίας και πρόεδρος του ΣΠΑΥ Ισίδωρος Μάδης. 

Ζητά επέκταση των αθλητικών
εγκαταστάσεων

Το αίτημα να δημιουργηθούν νέες αθλητι-

κές υποδομές, ικανές να καλύψουν όχι μό-

νο τις ανάγκες των κατοίκων του δήμου αλ-

λά και του συνόλου της ευρύτερης περιοχής

της Ανατολικής Αττικής, εξέφρασε ο δή-

μαρχος Κρωπίας Δημήτρης Κιούσης στον

γενικό γραμματέα Αθλητισμού Γεώργιο Μαυρωτά. Το αίτημα του

δημάρχου Κρωπίας έχει να κάνει με τη ραγδαία οικιστική ανά-

πτυξη που καθιστά πλέον αναγκαιότητα τη δημιουργία νέων

υπερσύγχρονων αθλητικών εγκαταστάσεων, που θα μπορούν

να φιλοξενήσουν ακόμη και διεθνείς αγώνες.

Δίκτυο ηλεκτρικών ποδηλάτων αναπτύσσει
ο Δήμος Ελληνικού-Αργυρούπολης

Ένα ξεχωριστό
τοπόσημο στον Άλιμο

Ένα διαφορετικό καλλιτεχνικό τοπόση-
μο θα αποκτήσει ο Δήμος Αλίμου. Πρόκει-
ται για το δημόσιο υπαίθριο γλυπτό με τίτ-
λο «Μουσικά Φουγάρα», που θα τοποθε-
τηθεί στον παραλιακό πεζόδρομο του Αλί-
μου. Τα αποκαλυπτήρια θα γίνουν Τρίτη 23
Ιουλίου στις 8 μμ. Τα δύο οκτάμετρα
«Μουσικά Φουγάρα» του εικαστικού Στέ-
λιου Γαβαλά, χρωματισμένα με ένα έντονο
σκούρο μπλε περίβλημα και ένα ζωηρό
κόκκινο και κίτρινο εσωτερικό, είναι εξο-
πλισμένα με ενσωματωμένα ηχεία μέσα
στους κυλινδρικούς κορμούς τους ώστε
να αντηχούν τους ήχους της θάλασσας και
του ανέμου.  

Στήριξη των κέντρων
πρόληψης

Στην εκταμίευση του ποσού των
2.166.000 ευρώ προχωρά το υπουργείο
Εσωτερικών για τη χρηματοδότηση Κέν-
τρων Πρόληψης των Εξαρτήσεων και
Προαγωγής της Ψυχοκοινωνικής Υγείας,
σε συνεργασία με τον ΟΚΑΝΑ, συμπερι-
λαμβανομένης της αμοιβής της Ελληνι-
κής Εταιρείας Τοπικής Ανάπτυξης και Αυ-
τοδιοίκησης (ΕΕΤΑΑ). Το ποσό θα πιστω-
θεί στην ΕΕΤΑΑ σύμφωνα με τα οριζόμενα
στη σχετική προγραμματική σύμβαση.

Προετοιμασία για 
τα καλλιτεχνικά σχολεία

Για την ερχόμενη σχολική χρονιά προ-
ετοιμάζεται το υπουργείο Εσωτερικών.
Εσχάτως εγκρίθηκε και η δαπάνη για κά-
λυψη της δαπάνης σίτισης των μαθητών
μουσικών και καλλιτεχνικών γυμνασίων
και λυκείων της χώρας. Το ποσόν ανέρχε-
ται σε 4.317.945,10 ευρώ και διανέμεται
σε 42 δήμους της χώρας που διαθέτουν
σχολεία αυτής της κατηγορίας. 



Σ
ιγά σιγά μπαίνουν στη θέση τους ένα ένα όλα
τα κομμάτια του παζλ της ψυχαγωγίας του
Mega, μετά τις σαρωτικές αλλαγές που έγι-

ναν με την ολοκλήρωση της προηγούμενης σεζόν. 
Η εκπομπή της Δανάης Μπάρκα ολοκληρώθηκε

και η παρουσιάστρια μετακομίζει πλέον στη μεση-
μεριανή ζώνη, εκεί όπου για τρία χρόνια βλέπαμε
την Ελένη Μενεγάκη. 

Όπως ήταν αναμενόμενο, η εκπομπή θα έχει ση-
μαντικές αλλαγές, τόσο σε δομή και περιεχόμενο
όσο και στα πρόσωπα. Γνωρίζουμε, λοιπόν, ότι στην
παρέα της Δανάης από το φθινόπωρο θα είναι ο

Άρης Καβατζίκης και ο Γιώργος Κρικοριάν, οι οποίοι
συνεχίζουν κανονικά. Σύμφωνα με τις πληροφορίες
μας, η Μαρία Ένεζλι φαίνεται να έχει δώσει τα χέρια
με τον σταθμό, αν και δεν έχουν πέσει ακόμα οι υπο-
γραφές. Ακόμα ένα πρόσωπο που ακούγεται πως
είναι πολύ κοντά στο να ενταχθεί στην εκπομπή εί-
ναι και ο Βαγγέλης Χαρισόπουλος. 

Εφόσον ολοκληρωθεί το πάνελ, στην επόμενη
φάση θα πρέπει να διαμορφωθεί και ο νέος χαρα-
κτήρας της εκπομπής, καθώς η αλλαγή στη ζώνη
μετάδοσης απαιτεί και αρκετές τροποποιήσεις στη
θεματολογία και το ύφος.
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Γράφει ο Γιώργος Σκρομπόλας

Αυτό θα είναι το νέο σχήμα συνεργατών της Δανάης

Ο Ανδρέας Μικρούτσικος 
στον Κώστα Τσουρό;

Πολύ κοντά σε συνεργασία με την εκπομπή
του Κώστα Τσουρού την επόμενη τηλεοπτική
σεζόν φαίνεται ότι βρίσκεται ο Ανδρέας Μι-
κρούτσικος. Ο παρουσιαστής, μερικές εβδο-
μάδες πριν από την ολοκλήρωση της προ-

ηγούμενης σεζόν, είχε αποχωρήσει από την
εκπομπή της Κατερίνας Καινούργιου με αρκετό

«θόρυβο» και μια σειρά από αιχμηρές δηλώσεις. Στη
συνέχεια συμμετείχε στο TV Queen, το οποίο έριξε αυλαία πολύ νωρί-
τερα από το αναμενόμενο, λόγω χαμηλής τηλεθέασης. Παραμένοντας,
λοιπόν, στο δυναμικό της Barking Well Media, ο Ανδρέας Μικρούτσι-
κος μάλλον βάζει πλώρη προς τα Σαββατοκύριακα και την εκπομπή
«Ακόμα δεν είδες τίποτα», την παραγωγή της οποίας αναλαμβάνει για
την επόμενη χρονιά ο Νίκος Κοκλώνης.

Χωρίς ζωντανές
ψυχαγωγικές
εκπομπές ο ΣΚΑΪ

Απομακρύνεται οριστικά όπως
φαίνεται, μετά τις τελευταίες εσω-
τερικές εξελίξεις στον ΣΚΑΪ, το εν-
δεχόμενο να δούμε την επόμενη
τηλεοπτική σεζόν στη μεσημεριανή
του ζώνη τις καθημερινές, αλλά και
το Σαββατοκύριακο, κάποια ζωντα-
νή ψυχαγωγική εκπομπή. Οι χαμη-
λές πτήσεις της καλοκαιρινής εκ-
πομπής σε συνδυασμό με τη στρο-
φή του καναλιού προς την ενημέ-
ρωση δεν αφήνουν και πολλά περι-
θώρια στους ιθύνοντες για να πά-
ρουν διαφορετική απόφαση. Κα-
λώς εχόντων των πραγμάτων, λοι-
πόν, το «My Style Rocks» θα επι-
στρέψει με νέο κύκλο εκπομπών
από το φθινόπωρο. Εκεί βέβαια
αναμένεται να δούμε αρκετές αλ-
λαγές στην κριτική επιτροπή, αφού
όπως έχουμε γράψει, πρόσωπα
όπως ο Γιώργος Καράβας φλερτά-
ρουν έντονα με το πρότζεκτ.

Συνεχίζει ο Μιχάλης
Κεφαλογιάννης στο Mega

Στην ανανέωση της συνεργασίας τους προχω-
ρούν Mega και Μιχάλης Κεφαλογιάννης. Το Με-
γάλο Κανάλι έκανε γνωστή την παράταση της
εκπομπής «Όλα για τη ζωή μας Vita» και την
επόμενη τηλεοπτική σεζόν, χωρίς ωστόσο να
διευκρινίζεται εάν πρόκειται για μονοετή ή διετή
ανανέωση του συμβολαίου.Πιο συγκεκριμένα, με-
ταξύ άλλων, αναφέρει ο σταθμός: «Το Mega ανακοι-
νώνει την ανανέωση της συνεργασίας του με τον Μιχάλη Κεφαλογιάννη.
Ο έμπειρος δημοσιογράφος θα συνεχίσει με έγκυρο, αξιόπιστο και ψύ-
χραιμο τρόπο να μας ενημερώνει για θέματα που άπτονται τόσο της σω-
ματικής όσο και της ψυχικής μας υγείας. Η εκπομπή «Όλα για τη ζωή
μας Vita» που βάζει στο επίκεντρο τον άνθρωπο και μας έχει μυήσει
στην ευζωΐα ως επιλογή και στάση ζωής συνεχίζει δυναμικά στο Mega».

Οι νέες σειρές και οι εκπομπές που συνεχίζουν στην ΕΡΤ
Μία πλούσια σε

προτάσεις και ικανο-
ποιητική -ως έναν
βαθμό- σε τηλεθέα-
ση σεζόν ολοκλήρω-
σε η ΕΡΤ τις προ-
ηγούμενες ημέρες.
Το πρώτο κανάλι της
Δημόσιας Τηλεόρα-
σης προσέφερε στο
ελληνικό κοινό μία
σειρά από προσεγμένες παραγωγές σε επίπεδο
μυθοπλασίας, τις οποίες αγκάλιασαν οι τηλεθεα-
τές τόσο μέσα από τους τηλεοπτικούς δέκτες όσο
και μέσω του streaming στην πλατφόρμα Ertflix.
«Ηλέκτρα», «Παραλία» και «Κάνε ότι κοιμάσαι»
ήταν από τις σειρές που ξεχώρισαν, ενώ το καθη-
μερινό πρόγραμμα ενισχύθηκε από εκπομπές
όπως το «Στούντιο 4» και το τηλεπαιχνίδι «Swit-
ch», εμπλουτίζοντας ακόμη περισσότερο τις επι-
λογές των τηλεθεατών.

Σύμφωνα με τον μέχρι στιγμής προγραμματι-
σμό της Δημόσιας Τηλεόρασης και τα trailers που
έχουν κυκλοφορήσει τα τελευταία 24ωρα, η επό-
μενη σεζόν θα βρει τη συχνότητα της ΕΡΤ1 ακόμη
πιο ενισχυμένη, αφού τρεις νέες σειρές φιλοδο-
ξούν να γίνουν η αγαπημένη συνήθεια του κοι-
νού, προσφέροντας άφθονες στιγμές γέλιου,

συγκίνησης και αγω-
νίας. Μεταξύ αυτών η
νέα καθημερινή κω-
μική σειρά με τίτλο
«Αρχελάου 5», που
έχει ήδη προκαλέσει
ενδιαφέρον με το
promo video που έχει
δημοσιευτεί, αλλά και
οι δύο ολοκαίνουρ-
γιες δραματικές σει-

ρές «Το Δίχτυ», με την υπογραφή του Μανούσου
Μανουσάκη και «Η Μαρία που έγινε Κάλλας» με
τις Ράντου - Λουιζίδου, που αφηγείται τη ζωή της
κορυφαίας Ελληνίδας σοπράνο. Παράλληλα, η
«Ηλέκτρα» και η «Παραλία», μετά την επιτυχημέ-
νη τους πρώτη σεζόν, συνεχίζουν για δεύτερη
χρονιά το ραντεβού τους με τους τηλεθεατές της
ΕΡΤ, με νέες, συναρπαστικές περιπέτειες να πε-
ριμένουν τις ζωές των πρωταγωνιστών.

«Στούντιο 4» και «Switch» θα συνεχίσουν
επίσης να κρατούν συντροφιά στους τηλεθεα-
τές της ΕΡΤ τα απογεύματα της επόμενης σεζόν,
προσφέροντας όμορφες στιγμές και ενισχύον-
τας το ψυχαγωγικό κομμάτι του προγράμματος.
Ραντεβού για τον Σεπτέμβριο έδωσαν και οι
Φώτης Σεργουλόπουλος-Τζένη Μελιτά με το
«Πρωίαν σε είδον».

ΜΙΚΡΑ... ΜΙΚΡΑ... 

� Οι ύποπτοι πολλοί και όλοι έχουν

κίνητρο… Ο χρόνος μετράει αντί-

στροφα… Ο δολοφόνος έτοιμος να χτυ-

πήσει ξανά… Οι «Μαύροι Πίνακες» εί-

ναι μια μεγάλη τηλεοπτική παραγωγή,

με ατμοσφαιρικά γυρίσματα σε εξωτε-

ρικούς χώρους, με ένα δυνατό cast

σπουδαίων πρωταγωνιστών του θεά-

τρου, του κινηματογράφου, της τηλεό-

ρασης, που θα ενταχθεί στο νέο πρό-

γραμμα του Star. Στους πρωταγωνιστι-

κούς ρόλους θα βρίσκονται οι Κάτια

Γκουλιώνη, Σοφία Κόκκαλη, Αντίνοος

Αλμπάνης, Δημήτρης Κίτσος, Ιωάννης

Παπαζήσης, Λένα Παπαληγούρα, Θο-

δωρής Κατσαφάδος, Ελένη Βεργέτη,

Σωτήρης Χατζάκης, Μελέτης Γεωργιά-

δης και η Όλγα Πολίτου.

� Μόνος σίγουρος για την

πρωινή infotainment εκ-

πομπή που επιθυμεί να έχει ο

ΑΝΤ1 στα Σαββατοκύριακα την

επόμενη τηλεοπτική σεζόν φαίνε-

ται ότι είναι μέχρι στιγμής μόνο ο

Θανάσης Πάτρας. Μετά την ανα-

τροπή που έγινε με τον Δημήτρη

Ουγγαρέζο, ο οποίος προτίμησε να

παραμείνει στο Mega, τα στελέχη

του ΑΝΤ1 δεν θέλουν να κάνουν

βιαστικές κινήσεις, αλλά να επιλέ-

ξουν προσεκτικά το σχήμα στο

οποίο θα εμπιστευτούν τις δύο μέ-

ρες της εβδομάδας. Έτσι, αν και

έχουν γίνει αρκετά δοκιμαστικά,

δεν έχει βγει ακόμα λευκός κα-

πνός για περισσότερα ονόματα.

� Μπορεί να τον αγαπήσαμε ως κυρ

Ηλία μέσα από το «Μην αρχίζεις τη

μουρμούρα», ωστόσο τον Βλαδίμηρο

Κυριακίδη θα τον δούμε σε έναν πολύ

διαφορετικό ρόλο από αυτόν που τον

έχουμε συνηθίσει μέχρι τώρα. Τη νέα

σεζόν θα υποδυθεί έναν πολύ χαρα-

κτηριστικό ήρωα στον «Τιμωρό» του

Alpha, μια πρωτότυπη σύγχρονη δρα-

ματική σειρά, σε πρωτότυπο σενάριο

του Γιώργου Κόκουβα και σκηνοθεσία

Μιχάλη Κωνσταντάτου. Στον ομώνυμο

ρόλο θα δούμε τον Δημήτρη Λάλο, με

πρωταγωνιστές τους Οδυσσέα Παπα-

σπηλιόπουλο, Λάζαρο Γεωργακόπουλο

και Μαρίνα Καλογήρου.



Μ
έσα σε εορταστικό κλίμα η Κωτσόβολος, ως
υποστηρικτής της Ελληνικής Ολυμπιακής
Ομάδας και Επίσημος Χορηγός της Ελληνι-

κής Παραολυμπιακής Ομάδας και Επιτροπής, διοργά-
νωσε για τους ανθρώπους της και τους συνεργάτες της
μια λαμπερή εκδήλωση για να ευχηθεί καλή επιτυχία
στους αθλητές της Ελληνικής Ολυμπιακής και Παραο-
λυμπιακής ομάδας ενόψει των Ολυμπιακών Αγώνων
«Παρίσι 2024».

Η εκδήλωση πραγματοποιήθηκε στο Pierce Theater
του Αμερικανικού Κολλεγίου Ελλάδος, με παρουσιά-
στρια την Ντορέττα Παπαδημητρίου, σε μια ατμόσφαι-
ρα άκρως συγκινητική, αφού είχε να μεταδώσει πολλά

όμορφα μηνύματα σε όλους τους καλεσμένους της,
μεταξύ των οποίων και μικρά παιδιά.

Στη σκηνή ανέβηκαν 13 αθλητές από τις δύο ομά-
δες, συνοδευόμενοι από παιδιά εργαζομένων της
Κωτσόβολος. Εκεί μίλησαν για την πορεία και τις
προσδοκίες τους, ενώ απάντησαν σε ερωτήσεις που
τέθηκαν από συναθλητές τους αλλά και από τα μικρά
παιδιά.

Με το μήνυμα « Ίδιοι στα θέλω, ίσοι στα μπορώ» και
με δέσμευση στην ισότητα, η Κωτσόβολος εδώ και 4
χρόνια στέκεται στο πλευρό των αθλητών και των δύο
ομάδων, προάγοντας την ισότητα και τον σεβασμό των
ανθρώπων. 
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Συνεχίζει την πορεία ανάπτυξης σε κάθε οικονο-
μικό τρίμηνο η εταιρεία Δ. Μασούτης, καταγράφον-
τας τα πιο υψηλά ποσοστά στην ιστορία της - όπως
αναφέρει η ίδια. Τα αποτελέσματα του πρώτου εξα-
μήνου έδειξαν ρυθμό ανάπτυξης διπλάσιο από αυ-
τόν του κλάδου. 

Αξίζει να αναφερθεί πως το 2023 ο κύκλος εργα-
σιών της εταιρείας ξεπέρασε το ένα δισ. ευρώ, με
ρυθμό ανάπτυξης 16%. Η Δ. Μασούτης επενδύει στις
χαμηλές τιμές και η κίνηση αυτή θα αποτυπωθεί και
στον ισολογισμό του 2023, όπου τα κέρδη θα είναι
συγκρατημένα, καθώς ένα σημαντικό κομμάτι της
κερδοφορίας μετακυλίστηκε στους καταναλωτές

για τη στήριξη των ελληνικών νοικοκυριών μέσα σε
μία περίοδο έντονου πληθωρισμού. 

Επιπλέον, επενδύει στο εξαιρετικό περιβάλλον
αγορών και στην άψογη εξυπηρέτηση, ενώ και οι
επενδύσεις στις τουριστικές περιοχές αποδίδουν
καρπούς. Με στόχο την περαιτέρω αναβάθμιση της
αγοραστικής εμπειρίας των καταναλωτών, η Δ. Μα-
σούτης επενδύει διαρκώς σε νέα καταστήματα και
στην ανακαίνιση των υφιστάμενων, ενώ έχει δημι-
ουργήσει και ένα σύγχρονο και user friendly e-
shop.

Δ. Μασούτης: 
«Τρέχει» με διπλάσιο 

ρυθμό ανάπτυξης 
από την αγορά

� Το ΔΗΠΕΘΕ Ιωαννίνων διοργάνωσε για 6η συνεχόμενη χρονιά το
«Θερινό Μαντείο» το διάστημα 10-20 Ιουλίου με θέμα «Η Αρχιτε-

κτονική της Αναμονής», στο πλαίσιο του προγράμματος του Διεθνούς
Δικτύου Αρχαίου Δράματος του υπουργείου Πολιτισμού και με την
υποστήριξη του φυσικού μεταλλικού νερού Βίκος. Το «Θερινό Μαν-
τείο 2024» επικεντρώθηκε στη μελέτη του σώματος και του λόγου στη
συνθήκη της αναμονής μέσα από τον Φύλακα από τον «Αγαμέμνονα»
του Αισχύλου. Η Ηπειρωτική Βιομηχανία Εμφιαλώσεων, ως θερμός
υποστηρικτής πολιτιστικών πρωτοβουλιών, υποστήριξε για ακόμη
μια χρονιά το ΔΗΠΕΘΕ Ιωαννίνων – Θερινό Μαντείο με όχημα το φυ-
σικό μεταλλικό νερό Βίκος και τα φυσικά μεταλλικά αναψυκτικά Βί-
κος. Η Ηπειρωτική Βιομηχανία Εμφιαλώσεων υποστηρίζει σταθερά
τα πολιτιστικά δρώμενα της περιοχής και τοποθετεί αυτές τις δράσεις
κάτω από το πρόγραμμα «Ο Β-οίκος της ζωής μας».

� H ΑΒ Βασιλόπουλος βρέθηκε στο Hall of Fame των οργανισμών,
που διακρίθηκαν με συνέχεια και συνέπεια στο Top20 της έρευνας

για τουλάχιστον 3 χρόνια, στο πλαίσιο της βράβευσης των «Πιο Αξιο-
θαύμαστων Επιχειρήσεων του
2024», που διοργανώνει το
Fortune Greece. Η ΑΒ Βασιλό-
πουλος έχει διακριθεί ανάμεσα
στις κορυφαίες επιχειρήσεις
στην Ελλάδα οχτώ φορές συ-
νολικά τα τελευταία δέκα χρό-
νια. Η συγκεκριμένη διάκριση
είναι μια ακόμη αναγνώριση της διαχρονικής προσπάθειας της εται-
ρείας για τη στήριξη της κοινωνίας, του περιβάλλοντος και της οικονο-
μίας. H ΑΒ Βασιλόπουλος έχει αναδειχθεί ανάμεσα στις εταιρείες που
συνεισφέρουν στην εγχώρια οικονομία, προωθώντας ποικιλοτρόπως
το ελληνικό επιχειρείν και στηρίζοντας έμπρακτα τους συνεργάτες,
τους πελάτες, καθώς και τους εργαζομένους της. Παράλληλα, διατηρεί
στον πυρήνα των πρωτοβουλιών της την καινοτομία, ενώ η συμπερίλη-
ψη, η ένταξη και η ισότητα αποτελούν διαχρονικά μέρος της επιχειρη-
σιακής της κουλτούρας.

� Μνημόνιο συνεργασίας τετραετούς διάρκειας σύναψαν Οικονο-
μικό Πανεπιστήμιο Αθηνών και Eurobank, για την ανάπτυξη συ-

νεργειών και κοινών πρωτοβουλιών που θα ενισχύσουν τη διασύνδε-
ση της ακαδημαϊκής αριστείας με την αγορά εργασίας, την εξειδί-
κευση, την επιχειρηματική καινοτομία και την ισότιμη πρόσβαση
στην κοινωνία της γνώσης. Το μνημόνιο προβλέπει, μεταξύ άλλων,
Upskilling του προσωπικού της Eurobank με τη συμμετοχή του ΟΠΑ,
αναβάθμιση εκπαιδευτικού έργου του ΟΠΑ με τη συμβολή της Eu-
robank, από κοινού στήριξη της επιστημονικής γνώσης και της δια-
σύνδεσης με την καινοτομία και την επιχειρηματικότητα και αξιοποί-
ηση εκπαιδευτικού υλικού και διοργάνωση εκδηλώσεων. 

Mικρά - μικρά

Επιμέλεια:Ραφαέλα Παπαγεωργίου

Για δεύτερη συνεχή χρονιά η Lidl Ελλάς αναδείχ-
θηκε Diversity, Equity & Inclusion Champion of the
Year, ενώ παράλληλα απέσπασε επτά βραβεία κα-
τακτώντας την υψηλότερη βαθμολογία ανάμεσα σε
πολυάριθμες συμμετοχές, επιβεβαιώνοντας τη δέ-
σμευση της εταιρείας σε ένα εργασιακό περιβάλλον
ισότητας και συμπερίληψης.

Συγκεκριμένα η εταιρεία διακρίθηκε στις εξής
κατηγορίες: 3 Gold βραβεία καθώς και Silver βρα-
βείο για τη συμμετοχή της στο Athens Pride και τις
ολοκληρωμένες δράσεις εσωτερικής ενημέρωσης
για τη διαφορετικότητα και τη συμπερίληψη, Gold
βραβείο για τα προγράμματα Lidl UP, Silver βρα-
βείο για το πρόγραμμα Lidl Restart και Bronze
βραβείο για το σύστημα Metrics & KPIs, που χαρτο-
γραφεί τους δείκτες σχετικά με το Gender Equality.

Η Lidl Ελλάς έχει υπογράψει τις Αρχές των Ηνωμένων Εθνών περί Ενδυνάμωσης των Γυναικών (WEPs), την παγκόσμια
πρωτοβουλία για την προώθηση των γυναικών και την ισότητα των φύλων, καθώς και τη Χάρτα Διαφορετικότητας (Diversi-
ty Charter). Επιπλέον, έχει λάβει το Σήμα Ισότητας SHARE και έχει αναδειχθεί Top Employer για 8η συνεχή χρονιά.

Οι παραπάνω διακρίσεις είναι απόδειξη της δέσμευσης της Lidl Ελλάς να δημιουργεί ένα εργασιακό περιβάλλον όπου
κάθε άτομο μπορεί να αισθάνεται ασφαλές, αποδεκτό και ισότιμο. Στη φωτογραφία στελέχη της Lidl Ελλάς

Κωτσόβολος: «Καλή Επιτυχία» στους αθλητές της Ολυμπιακής και Παραολυμπιακής Ομάδας

Η Lidl Ελλάς Diversity, Equity & Inclusion
Champion of the Year για 2η συνεχή χρονιά
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Ανατροπές θα πραγματοποιήσει στον Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας λίγο πριν τε-
θεί σε δημόσια διαβούλευση ο υφυπουργός Υποδομών και Μεταφορών Βασίλης Οι-
κονόμου. Σύμφωνα με πληροφορίες της «Political», ο νέος υφυπουργός δεν είναι
διατεθειμένος να νομοθετήσει το οτιδήποτε δίχως να έχει κατατεθεί μελέτη με τα
υπέρ και κατά της εφαρμογής των νέων άρθρων στον Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας.

Μάλιστα, ο κ. Οικονόμου έχει δώσει ιδιαίτερη έμφαση στο όριο των 30 χλμ./ώρα

και μάλιστα για πρώτη φορά ξεκαθάρισε ότι το χαμηλό όριο δεν πρόκειται να ισχύσει
σε καμία περίπτωση σε κεντρικούς οδικούς άξονες του Λεκανοπεδίου ή άλλων με-
γάλων πόλεων με δύο ή τρεις λωρίδες κυκλοφορίας, αλλά σε δρόμους με χαμηλή
κίνηση και όπου κρίνεται απαραίτητο, όπως κοντά σε σχολεία, σε γήπεδα ή πάρκα ή
ακόμη και σε δρόμους όπου καταγράφονται πολλά τροχαία ατυχήματα.

Ο αναθεωρημένος ΚΟΚ πάντως θα τεθεί σε δημόσια διαβούλευση για δύο μήνες! 

Τι αναθεωρεί ο νέος υφυπουργός Μεταφορών στον Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας;

Γ
ια τη Mercedes-Benz η C-Class αποτελεί εδώ
και τουλάχιστον 3 δεκαετίες ένα από τα best
seller μοντέλα της γερμανικής αυτοκινητοβιο-

μηχανίας, ωστόσο τώρα περνά προς τον εξηλεκτρισμό
με πιο πρόσφατο παράδειγμα την Plug-in υβριδική
έκδοση της νέας γενιάς C-Class.

Η αψεγάδιαστη ποιότητα κατασκευής, η υιοθέτηση
της τελευταίας λέξης της τεχνολογίας αλλά και η κο-
ρυφαία ποιότητα κύλισης, σε συνδυασμό με τα οφέλη
της ηλεκτροκίνησης που μειώνει το κόστος χρήσης
στο ελάχιστο, στην κορυφαία έκδοση C300e με τους
313 ίππους αντισταθμίζει το κόστος απόκτησης που
ανέρχεται σε 67.349 ευρώ. Ωστόσο, η τιμή για τη βασι-
κή υβριδική έκδοση της C-Class με 193 ίππους πρέπει
να επισημάνουμε ότι ανέρχεται σε 50.049 ευρώ.

Να τονίσουμε επίσης ότι η Mercedes-Benz C300e
δεν έχει ετήσια τέλη κυκλοφορίας, κυκλοφορεί ελεύ-
θερα στον Δακτύλιο και βέβαια έχει πολύ υψηλή μετα-
πωλητική αξία, ενώ ο ιδιοκτήτης της πραγματικά θα
βιώσει τον όρο «χαμηλό κόστος χρήσης» με τον δείκτη
του καυσίμου βενζίνης να παραμένει ψηλά ακόμη και
αν ο οδηγός έχει διανύσει πάνω από 160 χλμ. σε αστικό
ή υπεραστικό οδικό δίκτυο!

Επιβλητική σχεδίαση
Η νέα γενιά C-Class μεγάλωσε και, όπως είναι εμ-

φανές, με μήκος πάνω από 4,7 μέτρα πλησιάζει την
πιο μεγάλη E-Class. Ωστόσο, εκτός από τις διαστάσεις,
η C-Class απέκτησε και μια επιβλητικότητα που προσ-
δίδει η νέα της εμφάνιση που απορρέει απ’ όποια με-
ριά και αν τη δει κανείς.

Το μακρύ καπό με τις έντονες ακμές του και ο σπορ
προφυλακτήρας συνθέτουν τη μυώδη εμπρός όψη με
τον κορυφαίο αεροδυναμικό συντελεστή.

Το αστέρι στο κέντρο της μάσκας κυριαρχεί, ενώ
στην πολυτελή έκδοση δοκιμής μας κάποια στοιχεία

κάνουν τη διαφορά, τα οποία περιλαμβάνουν, μεταξύ
άλλων, και τους εντυπωσιακούς τροχούς των 17 ιντσών
αλλά και τα νέα φώτα LED  που βελτιώνουν και την
οδήγηση στο σκοτάδι.

Πολυτέλεια και υψηλή τεχνολογία
Αν η εξωτερική σχεδίαση μαγνητίζει τα βλέμματα

των περαστικών, κάτι ανάλογο συμβαίνει και με την
καμπίνα επιβατών στη νέα Mercedes-Benz C300e, η
οποία είναι εξαιρετικά προσεγμένη ακόμη και στην
πιο μικρή λεπτομέρεια.

Οι επιβάτες θα εντυπωσιαστούν από την κάθετη
οθόνη αφής των 11,9 ιντσών που πρωταγωνιστεί στο
κέντρο του ταμπλό όσο και από τις επενδύσεις με όψη
ανθρακονημάτων μαζί με πλαστικά άψογης υφής και
ποιότητας.

Ο ψηφιακός πίνακας οργάνων των 12,3 ιντσών συμ-
πληρώνει τη high tech εικόνα στην καμπίνα επιβατών,
ενώ ο οδηγός βρίσκεται μπροστά από ένα σπορ τριά-
κτινο flat bottomed τιμόνι, που φιλοξενεί κυριολεκτι-
κά πολλά κουμπάκια, τα οποία στην πράξη αποδείχθη-
καν εύκολα στη χρήση.

Οι διαθέσιμοι για τους επιβάτες χώροι είναι υπε-
ραρκετοί και σε καμία περίπτωση δεν θα αισθανθούν
ότι καταπιέζονται, ακόμη και αν στο πίσω κάθισμα φι-
λοξενούνται τρεις επιβάτες.

Ο χώρος αποσκευών εξαιτίας της ύπαρξης μπατα-
ρίας έχει μειωθεί στα 360 λίτρα, αλλά έχει βάθος, οπό-
τε μπορεί να μεταφέρει τις αποσκευές 4 ατόμων.

313 ίπποι!
Κάτω από το καπό του αυτοκινήτου της δοκιμής μας

είχε τοποθετηθεί ο 2λιτρος τετρακύλινδρος υπερτρο-
φοδοτούμενος βενζινοκινητήρας, ο οποίος αποδίδει
204 ίππους και 320 Nm, ο οποίος συνδυάζεται από
έναν ηλεκτροκινητήρα απόδοσης 129 ίππων και 440

Nm. Η συνολική απόδοση του συστήματος ανέρχεται
σε 313 ίππους και 550 Nm! Η απόκριση στις εντολές
του οδηγού είναι ακαριαίες, ειδικά αν έχει επιλεγεί το
πρόγραμμα Sport, ενώ εξαιρετικό αποδείχθηκε και το
9άρι αυτόματο κιβώτιο.

Με την μπαταρία των 25,4 kWh πλήρως φορτισμένη
(2 ώρες υπόθεση σε παροχή 11 kW, 0-80% σε 30 λεπτά
για ταχυφορτιστή), θεωρητικά μπορείς να διανύεις 100
χλμ. δίχως να καταναλώσεις ούτε μια σταγόνα βενζί-
νη. Στη λειτουργία Hybrid και σε μεικτές συνθήκες αυ-
τό εξασφαλίζει μια μέση κατανάλωση γύρω στα 3,9 λί-
τρα/100 χλμ. δίχως καν να προσέχεις.

Μια μικρή S-Class
H Mercedes-Benz C300e στον δρόμο απέδειξε ότι

αποτελεί ένα μοντέλο που κινείται όπως τα υπόλοιπα
«αστέρια» με την κορυφαία ποιότητα κύλισης.

Στο εθνικό οδικό δίκτυο, ανεξάρτητα από τα χιλιό-
μετρα με τα οποία κινείται το αυτοκίνητο, η C300e είναι
αθόρυβη, ευθύβολη και σταθερή, με τους επιβάτες να
απολαμβάνουν τη μουσική που έχουν επιλέξει στο κο-
ρυφαίο ηχοσύστημα. Τα ταξίδια επίσης πραγματοποι-
ούνται με ελάχιστη κατανάλωση καυσίμου, ενώ όταν
το επιθυμεί ο οδηγός, οι προσπεράσεις γίνονται σε
εξαιρετικά γρήγορους ρυθμούς, ενώ η τελική ταχύτη-
τα του γερμανικού μοντέλου προσεγγίζει τα 245
χλμ./ώρα!

Στο επαρχιακό οδικό δίκτυο με συνεχείς στροφές οι
κλίσεις είναι περιορισμένες, ενώ το πίσω μέρος του
αυτοκινήτου μπορεί να καταγράψει μια μικρή μετατό-
πιση, αλλά σε καμία περίπτωση τα συστήματα δεν επι-
τρέπουν την πλαγιολίσθηση.

Μέσα στην πόλη η ανάρτηση φιλτράρει αποτελε-
σματικά όλες τις κακοτεχνίες του οδοστρώματος, αλλά
και η ηχομόνωση μπλοκάρει την είσοδο ενοχλητικών
θορύβων στην καμπίνα επιβατών.

Δοκιμάζουμε τη Mercedes-Benz 
C300e PHEV με 313 ίππους!

Γράφει ο Γιώργος Κ. Ανδρής
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Το ταξίδι ξεκινάΤο ταξίδι ξεκινά
Τ

ο βασικό στάδιο της προετοιμασίας ολοκληρώθηκε, οι αντίπαλοι οριστικοποιήθηκαν
και πλέον οι ελληνικές ομάδες θα μπουν από την ερχόμενη εβδομάδα στη «μάχη» των
ευρωπαϊκών διοργανώσεων. Τρεις στους τέσσερις εκπροσώπους της χώρας ξεκινούν

από τον Ιούλιο τις υποχρεώσεις τους, με εξαίρεση τον Ολυμπιακό ο οποίος
θα μπει απευθείας στο League Stage του Europa League ως κάτοχος του
Conference League της περασμένης περιόδου.
ΠΑΟΚ, Παναθηναϊκός και ΑΕΚ θα ξεκινήσουν από τον Β’ προκριματικό
σε Champions League, Europa League και Conference League αντί-
στοιχα. Το έργο των ελληνικών ομάδων σε αυτή την πρώτη διπλή ευρω-
παϊκή αναμέτρηση θεωρείται βατό. Με βάση τη δυναμικότητα των αντι-
πάλων, θεωρούνται φαβορί και οτιδήποτε άλλο πέραν της πρόκρισης θα
συνιστά αποτυχία.

Στη «μάχη» του Champions League
Ο πρωταθλητής ΠΑΟΚ θα ριχτεί πρώτος στη μάχη, καθώς θα υποδεχθεί την Τετάρτη στις
20:30 στην Τούμπα την Μπόρατς Μπάνια Λούκα, από τη Βοσνία-Ερζεγοβίνη. Η ομάδα του
Ραζβάν Λουτσέσκου, που ακόμα «τρέχει» μεταγραφικά ζητήματα, καλείται να κάνει κα-
λή εμφάνιση και να αποσπάσει σκορ πρόκρισης για τον επαναληπτικό, ο οποίος θα διε-
ξαχθεί στο «Γκράντσκι Στάντιον» στην Μπάνια Λούκα στις 31 Ιουλίου. 
Ο ΠΑΟΚ σε περίπτωση πρόκρισης θα βρεθεί στον Γ’ προκριματικό γύρο, εκεί όπου θα αν-
τιμετωπίσει ομάδα η οποία θα προκύψει από την κλήρωση της Δευτέρας. Αν αποκλειστεί,
θα πάει στον Γ’ προκριματικό γύρο του Europa League, όπου κι εκεί αν αποκλειστεί θα
έχει μία τελευταία ευκαιρία στο Conference League. 

Επιστροφή στο ΟΑΚΑ
Ο Παναθηναϊκός από την πλευρά του θα αντιμετωπίσει την Μπότεφ Πλόβντιβ από τη

Βουλγαρία για τον Β’ προκριματικό γύρο του Europa League. Οι «πράσινοι»,
επιστρέφουν στο ΟΑΚΑ το οποίο θα χρησιμοποιούν ως έδρα τη φε-

τινή σεζόν και την Πέμπτη στις 21:00 θα υποδεχθούν την ομά-
δα από τη Βουλγαρία.

Η ομάδα του Ντιέγκο Αλόνσο επίσης χρειάζεται αρκε-
τές προσθήκες ακόμα στο ρόστερ της, πλην όμως

ακόμα και με τους υπάρχοντες παίκτες έχει μεγάλη
διαφορά δυναμικότητας από τον αντίπαλο. Το «τρι-
φύλλι» θα κυνηγήσει μια άνετη νίκη, έτσι ώστε να
μην έχει ζητήματα στη ρεβάνς που θα γίνει την 1η
Αυγούστου στο γήπεδο «Κρίστο Μπότεφ». Οι
«πράσινοι» σε περίπτωση αποκλεισμού συνεχί-
ζουν στον Γ’ προκριματικό του Conference

League.

Χωρίς «μαξιλαράκι»
Η ΑΕΚ είναι η ομάδα που δεν έχει το «μαξιλαράκι» του

αποκλεισμού, αφού αγωνίζεται στον Β’ προκριματικό γύρο
του Conference League. Αν αποκλειστεί, πράγμα δύσκολα σε αυ-

τήν τη φάση, η ευρωπαϊκή περιπλάνηση τελειώνει εδώ. Η Ίντερ Εσκάλ-
δες, βέβαια, από την Ανδόρα δεν αποτελεί ομάδα που μπορεί να ανησυχήσει την Ένωση.
Ακόμα κι αν δεν έχουν ενσωματωθεί πλήρως οι ηχηρές μεταγραφές -όπως ο Λαμέλα-
που έκανε ο «δικέφαλος».
Η πρώτη αναμέτρηση των δύο ομάδων θα γίνει την Τετάρτη στις 21:00 στην «Opap Arena».
Ο επαναληπτικός θα διεξαχθεί την 1η Αυγούστου στην Ανδόρα. Ακόμα δεν έχει ανακοι-
νωθεί το γήπεδο της ρεβάνς, αν και η λογική «δείχνει» το «Σέντρε Εσπορτίου ντ’ Αλάς»,
που είναι και το μεγαλύτερο γήπεδο της Ανδόρας, χωρητικότητας… 1.500 θεατών! 

ΠΑΟΚ, Παναθηναϊκός
και ΑΕΚ ξεκινούν 
την εβδομάδα που έρχεται
τις ευρωπαϊκές τους 
υποχρεώσεις και 
καλούνται να πάρουν 
εύκολες προκρίσεις 
απέναντι
σε υποδεέστερους 
αντιπάλους

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης



Παίρνει σειρά ο Πιρόλα
Μετά τον Μάρτιν Μπρέιθγουεϊτ ο Ολυμπιακός

προχωρά και στην απόκτηση κεντρικού αμυντι-
κού. Σύμφωνα με τους Ιταλούς, οι «ερυθρόλευ-
κοι» έχουν συμφωνήσει για την απόκτηση του
22χρονου συμπατριώτη τους Ρομπέρτο Πιρόλα.
Ο νεαρός στόπερ θα αποκτηθεί από τη Σαλερνι-
τάνα αντί 3 εκατ. ευρώ. 

Επιμένουν για Πινέδα

Επιμένουν οι Μεξικανοί για την απόκτηση του
Ορμπελίν Πινέδα από τη Μοντερέι. Νέα δημοσι-
εύματα αναφέρουν ότι η ομάδα από το Μεξικό
θα επαναπατρίσει τον άσο της ΑΕΚ. Μάλιστα
αναφέρουν πως υπάρχει τελειωμένη συμφωνία
έναντι 6 εκατ. ευρώ. Από την ΑΕΚ, πάντως, δεν
έχει επιβεβαιωθεί το παραμικρό και ο Πινέδα
θεωρείται παίκτης της ομάδας. 

Συνέχεια στο σίριαλ 
Για ακόμα μία ημέρα ο Φώτης Ιωαννίδης ήταν

στις πρώτες σελίδες πορτογαλικών εφημερί-
δων. Αυτήν τη φορά η χθεσινή «Record» ανέφε-
ρε πως κατατέθηκε νέα πρόταση από τη Σπόρ-
τινγκ Λισαβόνας στον Παναθηναϊκό, η οποία
όμως απορρίφθηκε όπως και οι προηγούμενες.
Το σίριαλ, πάντως, αναμένεται να έχει αρκετά
επεισόδια ακόμα… 

Φουλ για τελικό
Μεγάλες εμφανίσεις πραγματοποιεί η Εθνική

ομάδα μπάσκετ U20 στο αντίστοιχο Ευρωμπάσκετ.
Μετά τη νίκη 87-82 επί της Λιθουανίας, η «γαλανό-
λευκη» προκρίθηκε στον αποψινό ημιτελικό. Εκεί
θα βρει απέναντί της την εξαιρετική Γαλλία, με την
οποία θα παλέψει για ένα εισιτήριο στον τελικό. 

Το ’πε και το ’κανε
Ο Μαρκ Κουκουρέγια είχε υποσχεθεί ότι θα

βάψει την… περιβόητη κόμη του κόκκινη. Ο

μπακ της Τσέλσι κράτησε τον λόγο του -

έστω και για τις ανάγκες χορηγού- με το

αποτέλεσμα να είναι αν μη τι άλλο… cringe!
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«Βλέπει» 
Τσαλόφ

Η «βόμβα» Λαμέλα πυροδοτήθηκε από την ΑΕΚ, με τον

Αργεντινό ποδοσφαιριστή να φτάνει αργά χθες βράδυ στην

Αθήνα εν μέσω αποθέωσης. Το να πειστεί ο 32χρονος διε-

θνής σταρ από την Αργεντινή να έρθει σε ομάδα του ελληνι-

κού πρωταθλήματος μόνο εύκολη υπόθεση δεν ήταν. Η προ-

σωπική επαφή του με τον Ματίας Αλμέιδα, με τον οποίο

υπήρξαν για λίγο και συμπαίκτες στη Ρίβερ Πλέιτ, αλλά και το

ηγεμονικό συμβόλαιο που πρόσφερε η ΑΕΚ ήταν δύο βασι-

κοί παράγοντες για να πει το «ναι».

Σύμφωνα με πληροφορίες ο Λαμέλα θα αμείβεται με 2,5

εκατ. ευρώ τον χρόνο από την ΑΕΚ, χρήματα που δεν έχουν

δοθεί ποτέ άλλοτε στο παρελθόν σε ποδοσφαιριστή των «κι-

τρινόμαυρων». Το βιογραφικό του Λαμέλα πάντως και τα επι-

τεύγματά του σε Ρίβερ, Τότεναμ, Ρόμα και Σεβίλλη είναι αν-

τάξια του συμβολαίου που του προσφέρθηκε.

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

«Μίδας» Λαμέλα

Στα «ραντάρ» του ΠΑΟΚ έχει μπει ο Φέντερ Τσαλόφ. Ο 26χρονος 
επιθετικός  της ΤΣΣΚΑ Μόσχας έχει εκφράσει την επιθυμία του να
αγωνιστεί εκτός Ρωσίας και να δοκιμάσει τις δυνάμεις του, με τον
«δικέφαλο του Βορρά» να παρακολουθεί την περίπτωσή του. Ο Τσαλόφ
πέρυσι σκόραρε 16 φορές σε 41 ματς, ενώ στο συμβόλαιό του υπάρχει
ρήτρα 3 εκατ. ευρώ για ευρωπαϊκές ομάδες. 
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Πάρτι 
αστέρων 

στην Astir beach

Κ
αυτή άμμος, πρασινογάλανα νερά και insta-

gramικά ηλιοβασιλέματα με φόντο δροσερά

«tequila cocktails» Margarita και Paloma

στο πάρτι αστέρων που διοργανώθηκε στην πιο όμορ-

φη παραλία της Αθήνας, την Astir beach.
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Μαρία Σολωμού, Ζενεβιέβ Μαζαρί Μαλβίνα Παυλοπούλου, Μάγια Λεμονά

Σταματίνα Τσιμτσιλή Δημήτρης Αλεξάνδρου, Ιωάννα Τούνη 

Emmanuel Elozieuwa, Παγώνα Αγγελάκη Άννα Θεοδωρίδου, Light

Μαρουσώ 
Τζανετή, 
Ηλίας 
Μπόγδανος,
Μαριαγάπη
Ξυπολιά

Μαρίσα Ανδρέου, 
Εμιλιάνο Μάρκου

Μπέττυ Μαγγίρα Ζενεβιέβ Μαζαρί
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Πλουμής-Σωτηρόπουλος:
Δεξίωση-ορόσημο 

στο Ζάππειο Μέγαρο
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Δήμητρα Φιλίππου, Γιάννης Κατσαούνης
Σοφία Σωτηροπούλου, Παναγιώτης Πλουμής, Έρρικα Πλουμή, 

Ανδρέας Μεταξάς, Γιάννης Πλουμής Σοφία Βαχάρη, Κώστας Τσουβελεκάκης, Έρρικα Πλουμή

Θεόδωρος Φέσσας, Γιώργος Δαυίδ Θανάσης Κυρατσούς, Αμαλία Βαρδινογιάννη Έλζα Μαργαρώνη, Μαρίτσα Λαιμού

Έρρικα Πλουμή, Ζωή Ράπτη Σοφία Δοξιάδη, Στέλιος Ζαββός Ειρήνη Νταϊφά

Κατλίν και Νίκος Μακρόπουλος Δημήτρης και Ράνια Φιλίππου Βασίλης και Χαρά Καίσαρη

Τ
ην εκατονταετή επέτειό της γιόρτασε με μια εν-

τυπωσιακή επίσημη δεξίωση στο Ζάππειο Μέγα-

ρο η κορυφαία εταιρεία ακινήτων Πλουμής-Σω-

τηρόπουλος. Η εκδήλωση αποτέλεσε ορόσημο για την

επιχείρηση, συγκεντρώνοντας συνεργάτες, πελάτες και

φίλους από την πολιτική και κοσμική ζωή της πόλης. 



Κ
ατά τη διάρκεια της εγκυμοσύνης οι γο-
νείς δημιουργούν συνήθως την εικόνα
μιας ιδανικής κατάστασης, στο τέλος της

οποίας θα κρατούν στην αγκαλιά τους ένα υγιές
νεογνό. Αν και το ποσοστό των πρόωρων τοκετών
διαρκώς αυξάνεται, λίγοι φαντάζονται και είναι
προετοιμασμένοι για το ενδεχόμενο να γίνουν
γονείς ενός πρόωρου νεογνού. Η προωρότητα
συχνά αποτελεί δυσάρεστη έκπληξη για τους γο-
νείς και το ευρύτερο οικογενειακό περιβάλλον.

Τα περισσότερα από τα 15.000.000 πρόωρα νε-
ογνά που γεννιούνται παγκοσμίως κάθε χρόνο
επιβιώνουν λόγω των προηγμένων ιατρικών πα-
ρεμβάσεων. Οι γονείς αυτών των νεογνών βιώ-
νουν έντονες εμπειρίες, τραυματικές πολλές φο-
ρές, καθ’ όλη τη διάρκεια νοσηλείας των νεο-
γνών στις Μονάδες Εντατικής Νοσηλείας. Το γε-
γονός αυτό έχει άμεσες επιπτώσεις στις σκέ-
ψεις, στα συναισθήματα και στις σχέσεις, τόσο
με τους γύρω τους όσο και με το νεογνό τους. 

«Στη ΜΕΝΝ η ψυχική υγεία των γονέων επη-
ρεάζεται σημαντικά. Το αρχικό σοκ διαδέχεται
το αίσθημα ενοχής. Οι γονείς συχνά αισθάνονται
ανίσχυροι και αβοήθητοι προσπαθώντας να
αποδεχτούν τον αποχωρισμό τους από το νεο-
γνό. Η επαφή τους με τα περίπλοκα μηχανήματα,
τους αναπνευστήρες, τα monitor και η θέα του
εύθραυστου μικρού νεογνού στη θερμοκοιτίδα
τούς γεμίζει με άγχος, ανησυχία και φόβο»,
αναφέρουν οι Ιωάννα Καράβα, προϊσταμένη, Αι-
κατερίνη Ζωή Μιχαηλίδη, μαία, ΜΕΝΝ αμφότε-
ρες, και συνεχίζουν: «Διαχειρίζονται αντι-
κρουόμενα συναισθήματα τα οποία επηρεάζον-

ται άμεσα από την κλινική κατάσταση του νεο-
γνού, την παρεχόμενη στήριξη από το περιβάλ-
λον αλλά και την προσωπική τους, εύθρυπτη,
εύθραυστη ψυχική υγεία. Ιδιαίτερης φροντίδας
χρήζουν οι μητέρες οι οποίες θα πρέπει συστη-
ματικά να εποπτεύονται για την εκδήλωση επι-

λόχειου κατάθλιψης, μια και οι πιθανότητες εί-
ναι αυξημένες συγκριτικά με τον γενικό πληθυ-
σμό. Η έναρξη της θεραπείας, όπου κρίνεται
αναγκαία, μπορεί να περιορίσει πιθανά δυσμε-
νή αποτελέσματα για τη μητέρα και το νεογνό.

Οι συναισθηματικές εμπειρίες που βιώνουν
οι γονείς των πρόωρων νεογνών είναι άρρηκτα
συνδεδεμένες με μία συγκεκριμένη σκέψη: την
ελπίδα ότι η υγεία του νεογνού βαίνει καλώς,
χωρίς επιπλοκές στο παρόν ή το μέλλον και την
προσμονή για την ημέρα της εξόδου του νεο-
γνού από την κλινική. Η σκέψη αυτή θα πρέπει
να καλλιεργείται και να ενισχύεται συνεχώς από
το ιατρονοσηλευτικό προσωπικό της ΜΕΝΝ.
Μελέτες έχουν δείξει πως η θέσπιση προγραμ-
μάτων έγκαιρης παρέμβασης και διαχείρισης
των γονέων πρόωρων νεογνών, τα οποία εφαρ-
μόζονται σε πρώιμο στάδιο, συνδυάζοντας συ-
στηματική ψυχολογική υποστήριξη αλλά και
έκτακτη παρέμβαση σε κρίσιμες στιγμές, μει-
ώνει σημαντικά την επίπτωση του μετατραυμα-
τικού στρες στους γονείς».  
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kpapakosto@yahoo.gr

Συμμετοχή στην καθημερινή
φροντίδα του βρέφους
«Το περιβάλλον της ΜΕΝΝ διαδραματίζει
καίριο ρόλο στην πιθανότητα των γονέων να
εμφανίσουν οξεία αγχώδη διαταραχή. Καθο-
ριστικής σημασίας για τους ίδιους αποδει-
κνύονται οι στιγμές σύνδεσης με το νεογνό,
μέσω των οποίων θα νιώσουν πιο ενεργοί
στον ρόλο τους ως μητέρα και πατέρας. Η
συμμετοχή τους στην καθημερινή φροντίδα
του νεογνού τις πρώτες εβδομάδες της ζωής
του μέσα από συγκεκριμένες διαδικασίες,
όπως η μέθοδος καγκουρό, ο μητρικός θηλα-
σμός και η σίτιση του νεογνού, φαίνεται να
μειώνει σημαντικά το άγχος των γονέων, ενώ
ταυτόχρονα ενισχύει το αίσθημα αυτοπεποί-
θησης, ασφάλειας και ικανοποίησης όσον
αφορά τον καινούργιο τους ρόλο. Όταν οι γο-
νείς αντιμετωπίζουν την παραμονή του πρό-
ωρου νεογνού τους στην κλινική ως απαραί-
τητη προϋπόθεση της ανάπτυξής του αποδέ-
χονται ομαλότερα τη νέα, απαιτητική πραγ-
ματικότητα», καταλήγουν. 

Ιωάννα Καράβα, προϊσταμένη

Αικατερίνη Ζωή Μιχαηλίδη, μαία

Στη ΜΕΝΝ η ψυχική υγεία των γονέων
επηρεάζεται σημαντικά - Το αρχικό σοκ
διαδέχεται το αίσθημα ενοχής - Οι γονείς
συχνά αισθάνονται ανίσχυροι και 
αβοήθητοι προσπαθώντας να αποδεχτούν
τον αποχωρισμό τους από το νεογνό

Η ψυχολογία
των γονέων ενός
πρόωρου νεογνού  
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ΕΒΕΛΥΝ 
ΚΑΖΑΝΤΖΟΓΛΟΥ
Διακοπές στην Τήνο  
για το μοντέλο
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ΚΩΣΤΑΣ ΜΟΣΧΟΠΟΥΛΟΣ

Απαγορεύεται η αναδημοσίευση , 
αναπαραγωγή ή μετάδοση με οποιοδήποτε 

οπτικοακουστικό τρόπο όλου η μέρους  
του περιοδικού χωρίς την έγγραφη άδεια  
του εκδότη. Τα κείμενα που δημοσιεύονται 

δεν αντιπροσωπεύουν υποχρεωτικά  
τις απόψεις του εκδότη.

Aνθή Ιωαναννίδου
Εditor in Chief

UPPER FOCUS
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STORIES

Η μαγεία  
της πανσελήνου!

Β ρισκόμαστε στο προτελευταίο 
Σαββατοκύριακο του Ιουλίου, 
λίγο πριν φύγει και αυτός ο μήνας 
και το καλοκαίρι μπει στην τελική 

του ευθεία.
Αύριο βράδυ Κυριακής, θα δούμε στον 
ουρανό ένα από τα πιο όμορφα καλο-
καιρινά φεγγάρια, αυτό της Πανσελήνου 
του Ελαφιού. Και αν αναρωτιέστε από 
πού πήρε το όνομά της, σύμφωνα με το 
αλμανάκ ο Ιούλιος είναι συνήθως η επο-
χή που τα κέρατα των αρσενικών ελαφι-
ών μεγαλώνουν κατά τη διάρκεια ενός 
ετήσιου κύκλου αποβολής και αναγέννη-
σης. Υπάρχουν, ωστόσο, πολλά ακόμα 
ονόματα για το Φεγγάρι του Ελαφιού, 
που προέρχονται από τους ιθαγενείς της 
Αμερικής, σύμφωνα με το Πανεπιστήμιο 
της Δυτικής Ουάσιγκτον. 
Όποια και αν είναι η ονομασία του, μην 
ξεχάσετε αύριο το βράδυ να κοιτάξε-
τε ψηλά για να θαυμάσετε το μοναδικό 
αυτό υπερθέαμα της υπερπανσελήνου 
που θα φωτίσει τον καλοκαιρινό ουρανό!

T ις Κυκλάδες επέλεξε η Έβελυν Καζαντζόγλου για 
τις καλοκαιρινές της διακοπές, προκειμένου να γε-
μίσει τις μπαταρίες της για τον χειμώνα. Μετά το 
τέλος της φετινής τηλεοπτικής σεζόν και του «My 

Style Rocks», στο οποίο συμμετείχε ως μέλος της κριτικής 
επιτροπής, το μοντέλο απολαμβάνει μερικές ημέρες ξεκού-
ρασης στην Τήνο και μοιράστηκε μαζί μας στιγμιότυπα από 
την απόδρασή της.

Το νησί της Μεγαλόχαρης είναι ένας αρκετά παρεξηγημένος 
προορισμός, τον οποίο πρέπει οπωσδήποτε να επισκεφθεί 
κανείς, καθώς είναι ένας όμορφος τόπος με αρκετή νυχτερι-
νή ζωή. Δεν είναι μόνο η εκκλησία ο πόλος έλξης, αλλά και 
τα γραφικά χωριά και οι παραλίες που μένουν αξέχαστα. 
Η Έβελυν Καζαντζόγλου φαίνεται πως απολαμβάνει τις ημέ-
ρες της εκεί, όπως μαρτυρούν και οι χαρούμενες στιγμές 
που δημοσίευσε στον λογαριασμό της στο Instagram.

ΕΒΕΛΥΝ 
ΚΑΖΑΝΤΖΟΓΛΟΥ
Διακοπές στην Τήνο για το μοντέλο
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ΗΛΙΑΣ ΨΙΝΑΚΗΣ

Σκαφάτες διακοπές  
στη Μύκονο

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS

Διακοπές στο αγαπημένο του νησί κάνει αυτές τις μέ-
ρες ο Ηλίας Ψινάκης, περνώντας υπέροχες στιγμές
με φίλους. Στις φωτογραφίες, τον βλέπουμε να κα-

ταφθάνει ευδιάθετος σε παραλία του νησιού με
φουσκωτό σκάφος και στη συνέχεια να περπατά και να 
κάθεται με την παρέα του, που τον περίμενε στις
ξαπλώστρες.
Ο γνωστός manager αγαπάει ιδιαίτερα τη Μύκονο και την 
επισκέπτεται κάθε καλοκαίρι με καλή
συντροφιά, για να χαλαρώσει και να ξεκουραστεί.

3



Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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ΕΘΝΙΚΗ ΠΙΝΑΚΟΘΗΚΗ

Παρουσιάζει την έκθεση 
«Δημοκρατία»
KEIMENO: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPAPADAKISPRESS / ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

Μια ξεχωριστή έκθεση φιλοξενεί η Εθνική Πινακοθήκη με αφορμή τη συμπλή-
ρωση μισού αιώνα από την κατάρρευση της δικτατορίας και την αποκατά-
σταση της δημοκρατίας στη χώρα μας. Με τίτλο «Δημοκρατία», ξεκίνησε τον 

Ιούλιο και θα διαρκέσει μέχρι και τις 2 Φεβρουαρίου 2025. 
Πρόκειται για την πρώτη μεγάλη, διεθνή έκθεση που πραγματεύεται τη σχέση της 
τέχνης με τη δημοκρατία κατά τη διάρκεια μιας από τις πιο καθοριστικές περιόδους 
για την ιστορία της Νότιας Ευρώπης, καθώς τρεις χώρες, η Ελλάδα, η Πορτογαλία και 

Λίνα Μενδώνη
Κατερίνα Σακελλαροπούλου 

Συραγώ Τσιάρα 
Μαρία Ιωάννου 

Χαρά Ζούμα 

Χριστίνα Βαγενά 
Μανώλης Τσομπανάκης

Kostis Kornetis Ελένη Βαροπούλου 
Miguel Fernandez Belmonte

UPPER Art
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η Ισπανία, μετέβησαν από ένα απολυταρχικό καθεστώς στο δημοκρατικό πολίτευμα.
Με φόντο μία χρονιά γεμάτη εκλογικές αναμετρήσεις σε πολλές χώρες και προκλήσεις 
για τις δημοκρατικές αξίες, θα εμβαθύνει στις ιστορικές ιδιαιτερότητες της κοινής εμπει-
ρίας, στα συναισθήματα και στο συλλογικό τραύμα, όπως αυτά διαμορφώθηκαν μέσα 
από τις πράξεις διαμαρτυρίας, αντίστασης, προσωπικής και κοινωνικής χειραφέτησης.
Η «Δημοκρατία» αποτελεί ένα συνολικό εγχείρημα στο οποίο συμμετέχουν 55 καλλι-
τέχνες και ομάδες καλλιτεχνών. Περιλαμβάνει 140 εικαστικά έργα, από την Ελλάδα, 
την Ισπανία και την Πορτογαλία, αλλά και αφίσες, βιντεοπροβολές και performances. 
Στο πλαίσιο της έκθεσης θα πραγματοποιηθεί επίσης ένα κινηματογραφικό αφιέρωμα, 
καθώς και ένα συνέδριο με θέμα τη δημοκρατία και τις εικαστικές τέχνες.

Όλγα 
Μεντζαφού 

Σοφία Ελίζα 
Μπουράτση

Helena Skapinakis με τον υιό της 
Κατερίνα Κοτζιά

Isabel Margarida Ribeiro Nogueira 
Isabel Soares Alve

Αλίκη Αρναούτη 
Αγνή Τεξιρλή 

Ειρήνη Σάπικα

Ντίνα Πλάκα 
Κίκα Κυριακάκου

UPPER Art
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UPPER SOCIETY

ΣΑΚΗΣ ΡΟΥΒΑΣ

Εντυπωσιακή εμφάνιση  
σε event της MeliAlice

KEIMENO: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPAPADAKISPRESS / ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

Στο Δάσος Σκιρίτιδας του Νομού Αρκαδίας πραγματοποιήθηκε με επιτυχία το 
Skiritida Run 2024. Η εταιρεία παροχής ολοκληρωμένων υπηρεσιών επι-
κοινωνίας 360ο MeliAlice ήταν εκεί με την ομάδα της και δημιούργησε ένα 

δυναμικό event με το αυτοκινούμενο branded van της Volton, μεγάλου χορηγού 
της διοργάνωσης, ενώ ο Voltonakoς, η αγαπημένη μασκότ, τράβηξε τα βλέμματα 
μικρών και μεγάλων.
Στην ξεχωριστή αυτή εκδήλωση βρέθηκαν επιφανείς τοπικοί άρχοντες, πολιτική 
ηγεσία και πλήθος κόσμου. Τη μουσική επιμελήθηκε ο γνωστός dj Μιχάλης Καλ-
φαγιάννης, που διασκέδασε αθλητές και παρευρισκόμενους, και η ημέρα ολοκλη-
ρώθηκε με μια εκπληκτική συναυλία από τον Σάκη Ρουβά.

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Δημήτρης Αβραμόπουλος

Χαρά Κολιοπούλου 
Γιάννης Καϋμενάκης

Θανάσης 
Χριστογιαννόπουλος 

Κωνσταντίνος Τζιούμης 
Παναγιώτης Πετρουλάκης 
Αλέξανδρος Μπουτζιάνης

Δημήτρης Πτωχός 
Θοδωρής Δημητρακάκης
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Ο Voltonakos μπροστά  
από το αυτοκινούμενο 

branded VAN της VOLTON 
και τον DJ  

Μιχάλη Καλφαγιάννη

Στεφανία Ρίζου

Σάκης Ρουβάς



Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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ΛΕΣΧΗ LIONS ΚΗΦΙΣΙΑΣ

Λαμπερές παρουσίες  
στην τελετή παράδοσης

KEIMENO: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPAPADAKISPRESS / ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

Με επισημότητα πραγματοποιήθηκε η τελετή παράδοσης - παραλαβής της ηγεσί-
ας από τη Λέσχη Lions Κηφισιάς Helen Keller. Στην εκδήλωση παρευρέθηκαν 
οι Αξιωματούχοι του Θέματος 117Α, Πρόεδροι Λεσχών και πολλές ακόμη 

προσωπικότητες της πολιτικής, των επιχειρήσεων και του κοινωνικού γίγνεσθαι, όπως 
ο υπουργός Υγείας Άδωνις Γεωργιάδης.

Βούλα Σαραντάρη 
Άδωνις Γεωργιάδης 

Ρένα Βασιλάκη

Ρένα Βλάχου 
Μιχάλης Κλεισαρχάκης

Τέτα Σφυρή 
Τάκης Σφυρής

Ευάγγελος Γκικοντέ

Στέφανος 
Αναστασόπουλος

Καλλιόπη Παππά 
Σουζάνα Βάσκες 

(Πρέσβης Εκουαδόρ)

Ραχήλ Τοπαλίδου 
Χρύσα Χαριτιανού 

Εύη Μυγιάκη
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Η Lion Ιωάννα Βασιλάκη και η Lion Ρένα Βλάχου παραμένουν για 2η συνεχή Λαϊο-
νική Χρονιά (2024-2025) Πρόεδρος και Γραμματέας της Λέσχης, αντίστοιχα, ενώ 
η Ρένα Βλάχου απέσπασε τον τίτλο της Lion της χρονιάς για την προσφορά της στον 
Λαϊονισμό.
Ακολούθησε δεξίωση με πλούσιο μουσικοχορευτικό πρόγραμμα, που εντυπωσίασε 
τους παρευρισκόμενους. Η συμμετοχή και η μεγάλη επιτυχία της εκδήλωσης απέδειξαν 
για ακόμα μια φορά ότι όπου υπάρχει ανάγκη υπάρχει και ένας Lion.

Άννα Γραμμένου
 Έλενα Κουλαουζίδου 

Νίνα Κουλούρη

Βιολέτα Άννινου 
Νίκη Παξιμαδάκη

Κέλλυ  
Μαρινάκη

Γιώργος 
Παλιούρης  

με τη σύζυγο του

Κωνσταντίνος 
Σιώζος 
Νάντια 

Παχατουρίδου

Δημήτρης 
Χατζημιχάλης 

Δέσποινα 
Λεμπέτη

Ιωάννα 
Βασιλάκη  

Νούα 
Ανδριανού

Γιώργος Δημόπουλος 
Γιόλα Πουλέα



ΗΜΕΡΙΔΑ ΓΙΑ ΤΗ ΣΤΗΡΙΞΗ  
ΤΩΝ ΓΥΝΑΙΚΩΝ

Από την Ελευθερία 
Μωραϊτάκη - Πικρού

KEIMENO: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPAPADAKISPRESS /  

ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

Μια ακόμη επιτυχημένη ημερίδα διεξήχθη από 
την Ελευθερία (Ρίτα) Μωραϊτάκη-Πικρού, 
Πρόεδρο & Διευθύνουσα Σύμβουλο του 

ΕΚΑΠΤΥ. Με θέμα «Η Βία δεν πάει διακοπές», είχε ως 
σκοπό να ενισχύσει την κοινωνική συμμαχία για την 
αντιμετώπιση της βίας κατά των γυναικών. Στη διοργά-
νωση, που πραγματοποιήθηκε στο Ιασώ, συμμετείχαν 
διακεκριμένοι ομιλητές, οι οποίοι ανέπτυξαν τις θέσεις 
και τις προτάσεις τους για την αντιμετώπιση του μείζο-
νος αυτού κοινωνικού προβλήματος. 
Η εκδήλωση ολοκληρώθηκε με την οργανώτρια, κα 
Μωραϊτάκη-Πικρού, η οποία επιχείρησε για άλλη μια 
φορά να ενημερώσει την κοινωνία για αυτό το ιδιαιτέ-
ρως ανησυχητικό φαινόμενο και να προτείνει τρόπους 
αντιμετώπισης. Μεταξύ άλλων επισήμανε: «Όλοι εμείς 
είμαστε μια ομάδα που πραγματικά μπορούμε να δρά-
σουμε με ενθάρρυνση, στήριξη, αφοσίωση και συνερ-
γασία για έναν κόσμο πιο ανθρώπινο», ενώ τόνισε ότι 
όλοι πρέπει να είμαστε κοντά στον Μη Κερδοσκοπικό 
Οργανισμό «Γίνε Άνθρωπος». «Πρέπει να είμαστε alert 
και να είμαστε εκεί πραγματικά για την κοινωνία. Διότι 
σήμερα μας χρειάζεται η κοινωνία», συμπλήρωσε.

Κέλλυ Ιωάννου 
Σοφία Παπαδημητρίου 

Λίλα Ραγκούση 
Τζίνα Θανοπούλου 

Φαίνη Χατζηαθανασιάδου 
Αρχιμανδρίτης 

Θεολόγος Αλεξανδράκης 
Ρίτα Πικρού Μωραϊτάκη 

(Πρόεδρος και Διευθύνουσα 
Σύμβουλος ΕΚΑΠΤΥ) 
Τζώρτζια Κοντράρου Ευγενία Ιορδάνου

 Νάταλι Γκρεμπς
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Η
κρυολιπόλυση CoolSculpting®
είναι μία από τις πιο δημοφιλείς
μη επεμβατικές θεραπείες για τη

μείωση του επίμονου τοπικού λίπους. Εί-
ναι η αυθεντική κρυολιπόλυση, η μοναδι-
κή εγκεκριμένη από τον Αμερικανικό Ορ-
γανισμό Τροφίμων και Φαρμάκων (FDA),

που εγγυάται μόνιμο αποτέλεσμα με μία
συνεδρία. Σε αντίθεση με άλλες συσκευές
κρυολιπόλυσης που αποτελούν απομιμή-
σεις της αυθεντικής, η CoolSculpting®
προσφέρει αξιοπιστία και ασφάλεια. Ποια
είναι όμως η επιστημονική βάση αυτής
της καινοτόμου θεραπείας;

Κατανόηση της κρυολιπόλυσης
Η κρυολιπόλυση λειτουργεί με βάση την

αρχή ότι τα λιποκύτταρα είναι πιο ευαί-
σθητα σε χαμηλές θερμοκρασίες σε σύγ-
κριση με την επιδερμίδα, τους μυς και τα
νεύρα. Αυτή η μοναδική ιδιότητα επιτρέ-
πει την εφαρμογή ελεγχόμενης ψύξης για
τη στοχευμένη εξάλειψη του λίπους, χω-
ρίς να προκαλείται βλάβη στους γύρω
ιστούς. Η μέθοδος ανακαλύφθηκε μέσω
εκτεταμένης έρευνας που πραγματοποι-
ήθηκε από καθηγητές δερματολογίας του
Πανεπιστημίου Χάρβαρντ. Αυτοί οι επι-
στήμονες, εμπνευσμένοι από τις παρατη-
ρήσεις ότι τα παιδιά που κατανάλωναν

πολλά παγωτά είχαν μειωμένα λιπώδη
κύτταρα στα μάγουλά τους, ανέπτυξαν την
ιδέα ότι η έκθεση σε ψυχρές θερμοκρα-
σίες μπορεί να οδηγήσει σε καταστροφή
των λιποκυττάρων χωρίς να βλάπτει το
δέρμα ή άλλους ιστούς.

Βασισμένοι σε αυτή την πρωτοποριακή
ιδέα, οι ερευνητές του Χάρβαρντ διεξήγα-
γαν λεπτομερείς μελέτες και κλινικές δο-
κιμές για να κατανοήσουν πώς η ψύξη
επηρεάζει τα λιποκύτταρα και πώς μπορεί
να χρησιμοποιηθεί με ασφάλεια και απο-
τελεσματικότητα. Τα αποτελέσματα αυτών
των ερευνών έδειξαν ότι τα λιποκύτταρα
που εκτίθενται σε χαμηλές θερμοκρασίες
υπόκεινται σε απόπτωση, μια φυσική δια-
δικασία κατά την οποία τα κύτταρα πεθαί-
νουν και απομακρύνονται από το σώμα
μέσω των φυσιολογικών μεταβολικών
διεργασιών.

Μηχανισμός δράσης 
της κρυολιπόλυσης CoolSculpting®

Με βάση τις επιστημονικές ανακαλύ-

ψεις του Χάρβαρντ, αναπτύχθηκε η συ-
σκευή CoolSculpting®, η οποία σχεδιά-
στηκε ειδικά για να εφαρμόζει ελεγχόμε-
νη ψύξη στις περιοχές του σώματος όπου
συσσωρεύεται το ανεπιθύμητο λίπος: κοι-
λιά, πλαϊνά μέσης, μηροί, παχάκια κάτω
από τους γλουτούς (banana roll) ή γύρω
από το σουτιέν (bra fat), μπράτσα, πλάτη
και διπλοσάγονο.

Η συσκευή διαθέτει ειδικές κεφαλές
που τοποθετούνται στην επιφάνεια του
δέρματος, εκεί που υπάρχει το τοπικό λί-
πος. Οι κεφαλές διαθέτουν ειδικούς υπο-
δοχείς εφαρμογής ώστε να προσαρμό-
ζονται τέλεια πάνω στις επιλεγμένες πε-
ριοχές θεραπείας με στόχο να προσφέ-
ρουν ομοιόμορφο αποτέλεσμα. Μέσω των
κεφαλών τα λιποκύτταρα ψύχονται στους
-13 βαθμούς Κελσίου, κρυσταλλοποιούν-
ται και αποβάλλονται σταδιακά από τον
οργανισμό μειώνοντας το τοπικό πάχος
χωρίς ανάγκη επεμβατικής διαδικασίας ή
αναισθησία. Μέσα σε 35 λεπτά η μείωση
του τοπικού πάχους φτάνει έως και 40%.

Η ανάπτυξη της θεραπείας CoolScul-
pting® δεν είναι μόνο αποτέλεσμα επι-
στημονικών ερευνών αλλά και συνεχούς
εξέλιξης και βελτιστοποίησης μέσω κλινι-
κών μελετών. Σήμερα η κρυολιπόλυση
CoolSculpting® αποτελεί μια από τις πιο
ασφαλείς και αποτελεσματικές μεθόδους
μείωσης του λίπους, προσφέροντας σε
όσους την επιλέγουν τη δυνατότητα να
αποκτήσουν άνετα και ανώδυνα το σώμα
που επιθυμούν. Είναι σημαντικό να τονί-
σουμε ότι η κρυολιπόλυση CoolScul-
pting® δεν προορίζεται για απώλεια βά-
ρους αλλά για εξάλειψη επίμονου λίπους
σε συγκεκριμένες περιοχές του σώματος
που δεν ανταποκρίνονται σε δίαιτα και
άσκηση.

Σύμφωνα με δημοσίευμα των «New
York Times» από δηλώσεις της Allergan
Aesthetics, μέχρι σήμερα έχουν πραγμα-
τοποιηθεί περισσότερες από 17 εκατομ-
μύρια θεραπείες CoolSculpting® σε όλο
τον κόσμο. Ο δείκτης ικανοποίησης ξε-
περνά το 92%.

Η Επιστήμη και η Αυθεντική 
Κρυολιπόλυση CoolSculpting®
για τη μείωση τοπικού πάχουςΓράφει  ο Δρ Χριστόφορος Τζερμιάς

MD, FAAD, FASLMS,
Dermatologist Specialist in Oxford,
Scientific Director IQ SKIN CLINICS



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Τα επαγγελματικά σας θα σας απασχολήσουν
έντονα και κάποιοι από εσάς θα θελήσετε να
κάνετε ένα καινούργιο ξεκίνημα. Είναι ίσως
μια πολύ ιδιαίτερη στιγμή να καταλάβετε τι
είναι εκείνο που σας στέρησε τη δύναμη και
έμπαινε εμπόδιο στα σχέδιά σας.     

Ταύρος
(21/4-20/5)
Η λύτρωση είναι η μαγική λέξη που σας ται-
ριάζει με αυτή την Πανσέληνο που θα σας
επηρεάσει με θετικό τρόπο. Ίσως βέβαια
πρέπει να συνειδητοποιήσετε ότι όλα γύρω
σας άλλαξαν και εσείς δεν θα πρέπει για κα-
νέναν λόγο να γυρίσετε το βλέμμα σας πίσω. 

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Η δράση είναι εκείνο που θα σας χαρακτηρίζει
το επόμενο διάστημα, όπου ο Άρης περνά στο
δικό σας ζώδιο και σας γεμίζει με μεγάλη
ενέργεια για να κάνετε νέα πράγματα και -γιατί
όχι- να πειραματιστείτε. Η Πανσέληνος είναι
για εσάς μια οικονομική και συναισθηματική
φροντίδα που απλόχερα θα σας δοθεί.

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Είναι μια χρονική στιγμή που θα σας απα-
σχολήσουν έντονα οι σχέσεις σας, οι άν-
θρωποι που σας δένουν κοινοί σκοποί και
συναισθήματα, αλλά μην ξεχνάτε ότι ο
Άρης στον 12ο τομέα σας είναι μια πληγή
που δεν θα μπορέσετε εύκολα να διαχει-
ριστείτε. Προσοχή σε εχθρικές συμπερι-
φορές από τους άλλους.

Λέων
(23/7-22/8)
Γνωριμίες και νέα πρόσωπα μπαίνουν
στη ζωή σας, όπου από τη μια θα έχετε
άγνοια κινδύνου, από την άλλη σάς έχει
κουράσει το παρελθόν με τις ανατροπές
και τώρα θέλετε δράση και στιγμές που
θα σας δώσουν ενέργεια.

Παρθένος
(23/8-22/9)
Ίσως η κούραση της εργασίας να συνεχιστεί
και αυτό σας εξουθενώνει ακόμη περισσό-
τερο γιατί ο μόνος τρόπος για να ξεκουρα-
στείτε είναι να κάνετε μικρές αποδράσεις. Η
Πανσέληνος σας ωθεί να αλλάξετε τα στεγα-
νά σας σε σχέσεις και συναισθήματα, η αλ-
λαγή σάς πάει και θα σας ανανεώσει θετικά. 

.  Ζυγός
(23/9-23/10)
Η είσοδος του Άρη στο ζώδιο των Διδύμων εί-
ναι ένδειξη μιας καλής πνευματικής περιόδου,
αλλά και ενισχύει τη διάθεσή σας για ταξίδια. Η
Πανσέληνος θα τακτοποιήσει κάποιες οικογε-
νειακές υποθέσεις και εσείς των τελευταίων
ημερών ασχολείστε με την κατασκευή ή την
αξιοποίηση ενός χώρου σας, πολύ πιθανόν και
επαγγελματικού.

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Φροντίστε λίγο παραπάνω τα οικονομικά σας,
αλλά μην κάνετε πολλά έξοδα και αγορές που
κάποια στιγμή θα μετανιώσετε για αυτές σας τις
επιλογές. Η Πανσέληνος προκαλεί ανατροπές
αλλά και σας δημιουργεί τις κατάλληλες συνθή-
κες για σκέψη και ανανέωση στις σχέσεις σας.

Τοξότης
(22/11-21/12)
Ο Άρης προχωρά στο διαμετρικά απέναντι ζώ-
διο από το δικό σας, οπότε έρχονται πολλές
εντάσεις με τους άλλους. Συνδυαστικά με την
Πανσέληνο της Κυριακής, τα συναισθήματα
ταράζονται και βρίσκεστε σε μια περίοδο που
ένας χωρισμός μπορεί να φέρει τη λύτρωση
που περιμένατε. 

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Η εργασία και τα οικονομικά σας θα έχουν μια
εξαιρετική άνθηση, ενώ η Πανσέληνος στο δικό
σας ζώδιο την Κυριακή επηρεάζει περισσότερο
εσάς των τελευταίων ημερών, όπου να περιμέ-
νετε κάποιες οριστικές ανατροπές. Κάτι τελει-
ώνει και εσείς καλείστε να περάσετε στο επό-
μενο σημαντικό βήμα της ζωής σας.

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Με έντονες ανταγωνιστικές τάσεις ξεκινά
η μέρα σας, αλλά εξελίσσεται μετά το με-
σημέρι αρκετά ενδιαφέρουσα και δραστή-
ρια, με επιτυχίες.

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Αναταραχές στο οικογενειακό περιβάλλον αλ-
λά και μια ανατροπή ακόμη και στην κατοικία
σας θα φέρει ο Άρης από τους Διδύμους. Η
Πανσέληνος οριοθετεί τα σχέδιά σας, τους συ-
νοδοιπόρους σας, ενώ αυτή η περίοδος είναι
κατάλληλη για ταξίδια και νέες γνωριμίες.
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Αυτό το διήμερο θα υπάρξουν πολλές αλλαγές σε
πλανητικά δρώμενα. Ο Άρης περνά στους Διδύμους, όπου
και θα παραμείνει έως τις 4 Σεπτεμβρίου. Η εξωστρέφεια,

η επικοινωνία και τα ταξίδια θα είναι θετικά αν προσέξουμε
την τάση για απρόσεκτες κινήσεις, λόγια που θα μετανιώσουμε
αργότερα. Επίσης είναι μια έντονη περίοδος σε ατυχήματα και
βίαιες καταστάσεις. Την Κυριακή 21/7 στις 13.17 θα
σχηματιστεί στην τελευταία μοίρα του Αιγόκερου η Πανσέληνος
του Ιουλίου. Η Σύνοδος της Σελήνης με τον Πλούτωνα είναι μια
πολύ ισχυρή ενέργεια που δείχνει το τέλος μιας εποχής και το
ξεκίνημα μιας επανάστασης ιδεών.


